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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA CINCO DE 

OUTUBRO DE DOUS MIL VINTE E 

TRES 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 5 de outubro de 

2023. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís: 

 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA CINCO DE 

OCTUBRE DE DOS MIL VEINTITRÉS 

 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

5 de octubre de 2023. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 
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D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás dez horas e oito minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

104. Comunicacións da Alcaldía 
 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Bo día a todos e a todas, benvidos á sesión 

plenaria correspondente ó mes de 

outubro. Saudamos a todos os membros 

da Corporación, señor secretario xeral, 

señor interventor, persoal municipal que 

nos acompaña, xornalistas acreditados así 

como a aqueles que nos seguen a través 

da Tribuna do Público e do sinal do 

streaming municipal. 

 

 

Iniciamos este pleno coa Parte 

Resolutiva. Asunto número un, señor 

Secretario. 

 

Señor Secretario 
 

Comunicacións da Alcaldía. 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 
 

A las diez horas y ocho minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

104. Comunicaciones de la Alcaldía 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Buenos días a todos y a todas, bienvenidos 

a la sesión plenaria correspondiente al mes 

de octubre. Saludamos a todos los 

miembros de la Corporación, señor 

secretario general, señor interventor, 

personal municipal que nos acompaña, 

periodistas acreditados así como a 

aquellos que nos siguen a través de la 

Tribuna del Público y de la retransmisión 

municipal. 

 

Iniciamos este pleno con la Parte 

Resolutiva. Asunto número uno, señor 

Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Comunicaciones de la Alcaldía. 
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Presidencia 
 

Ben, nas comunicacións da Alcaldía, o 

asunto número un vén referido á moción 

aprobada o pasado 14 de setembro de 

2015 onde se acordou por unanimidade 

iniciar cada pleno ordinario agardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior pleno.  

 

Destacar que segundo datos da 

Delegación do Goberno contra a 

violencia de xénero, o número de 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero en España ascende a 50 mulleres 

no ano 2023 e a 1.234 desde o 1 de 

xaneiro de 2003, data en que comezan os 

rexistros. O número de menores 

asasinados ou asasinadas ascende a un no 

ano 2023 e a 49 desde o 1 de xaneiro do 

ano 2013, quedando 427 menores orfas e 

orfos desde 2013, 50 deles no ano 2003. 

 

Dende o pasado Pleno do 7 de setembro 

ata o Pleno de hoxe, 5 de outubro, 

confirmáronse 8 mulleres asasinadas por 

violencia de xénero. Os seus nomes son 

os seguintes: 

 

- O 3 de setembro de 2023 unha muller de 

nome e apelidos non coñecidos, de 71 

anos en Girona. 

 

- O dez de setembro de 2023, Sandra, de 

apelidos non coñecidos, de 37 anos en 

Granada. 

 

- O 15 de setembro de 2023, Suzan Ann, 

de apelidos non coñecidos, de 80 anos en 

Alicante. 

 

- O 15 de setembro de 2023, Nicoleta 

María Lupo, de 51 anos, en Castellón. 

Tiña un fillo maior de idade. 

 

- O 16 de setembro de 2023, Hanane, de 

apelidos non coñecidos de 35 anos, en 

 

Presidencia 

 

Bien, en las comunicaciones de la Alcaldía, 

el asunto número uno viene referido a la 

moción aprobada el pasado 14 de 

septiembre de 2015 donde se acordó por 

unanimidad iniciar cada pleno ordinario 

esperando tantos minutos de silencio como 

personas fueran asesinadas por el 

machismo desde el anterior pleno.  

 

Destacar que según datos de la Delegación 

del Gobierno contra la violencia de 

género, el número de mujeres asesinadas 

por violencia de género en España 

asciende a 50 mujeres en el año 2023 y a 

1.234 desde el 1 de enero de 2003, fecha en 

que comienzan los registros. El número de 

menores asesinados o asesinadas asciende 

a uno en el año 2023 y a 49 desde el 1 de 

enero del año 2013, quedando 427 

menores huérfanas y huérfanos desde 

2013, 50 de ellos en el año 2023. 

 

Desde el pasado Pleno de 7 de septiembre  

hasta el Pleno de hoy, 5 de octubre, se 

confirmaron 8 mujeres asesinadas por 

violencia de género. Sus nombres son los 

siguientes: 

 

- El 3 de septiembre de 2023 una mujer de 

nombre y apellidos no conocidos, de 71 

años en Girona. 

 

- El diez de septiembre de 2023, Sandra, de 

apellidos no conocidos, de 37 años en 

Granada. 

 

- El 15 de septiembre de 2023, Suzan Ann, 

de apellidos no conocidos, de 80 años en 

Alicante. 

 

- El 15 de septiembre de 2023, Nicoleta 

María Lupo, de 51 años, en Castellón. 

Tenía un hijo mayor de edad. 

 

- El 16 de septiembre de 2023, Hanane, de 

apellidos no conocidos de 35 años, en 
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Murcia. Tiña unha filla menor de idade. 

 

- O 17 de setembro de 2023, Laura, de 

apelidos non coñecidos, de 41 anos en 

Tarragona. 

 

- O  24 de setembro de 2023, Miguela, de 

apelidos non coñecidos, de 35 anos, en 

Madrid. Tiña unha filla e un fillo 

menoresde idade e unha filla maior de 

idade. 

 

- O 28 de setembro de 2023, Sandra, de 

apelidos non coñecidos, de 41 anos, en 

Toledo. Tiña dous fillos menores de 

idade. 

 

Polo tanto, a Corporación gardará oito 

minutos de silencio. 

 

(Gárdanse oito minutos de silencio). 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Continuamos coa orde do día. Señor 

secretario. Asuntos 2, 3, 4 e 5, 

correspondentes ó Servizo de 

Planeamento e Xestión do Solo, Área de 

Economía e Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 
 

Asunto número dous, Ratificación do 

convenio mixto de planeamento e 

execución para os efectos de estudiar 

unha nova ordenación da marxe dereita 

do Sector 10 Parque Ofimático. 

 

Asunto número tres, Aprobación 

definitiva da modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal da 

Coruña no ámbito do polígono O30.2 

avenida Joaquín Planells Riera, para a 

execución da sentenza número 151/2016 

do TSXG. 

 

Asunto número catro, Aprobación 

Murcia. Tenía una hija menor de edad. 

 

- El 17 de septiembre de 2023, Laura, de 

apellidos no conocidos, de 41 años en 

Tarragona. 

 

- El  24 de septiembre de 2023, Miguela, de 

apellidos no conocidos, de 35 años, en 

Madrid. Tenía una hija y un hijo 

menoresde edad y una hija mayor de edad. 

 

 

- El 28 de septiembre de 2023, Sandra, de 

apellidos no conocidos, de 41 años, en 

Toledo. Tenía dos hijos menores de edad. 

 

 

Por lo tanto, la Corporación guardará 

ocho minutos de silencio. 

 

(Se guardan ocho minutos de silencio). 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 
 

Continuamos con el orden del día. Señor 

secretario, asuntos 2, 3, 4 y 5, 

correspondientes al Servicio de 

Planeamiento y Gestión del Suelo, Área de 

Economía y Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dos, Ratificación del 

convenio mixto de planeamiento y 

ejecución a los efectos de estudiar una 

nueva ordenación de la margen derecha 

del Sector 10 Parque Ofimático. 

 

Asunto número tres, Aprobación definitiva 

de la modificación puntual del Plan 

General de Ordenación Municipal de A 

Coruña en el ámbito del polígono O30.2 

avenida Joaquín Planells Riera, para la 

ejecución de la sentencia número 151/2016 

del TSXG. 

 

Asunto número cuatro, Aprobación 
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definitiva do Estudo de Detalle na 

esquina da avenida Alcalde Pérez Ardá 

con rúa Montevideo. 

 

Asunto número cinco, Aprobación 

definitiva do Estudo de Detalle para a 

ordenación de volumes na parcela do IES 

Plurilingüe Elviña. 

 

ÁREA DE ECONOMÍA E 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo 

 

ASUNTO 2 

 

105. Expte. 620/2022/463 

Ratificación do convenio mixto de 

planeamento e execución para os 

efectos de estudiar unha nova 

ordenación da marxe dereita do Sector 

10 Parque Ofimático. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o día 2 de 

outubro de 2023, cos votos favorables dos 

Grupos Municipais Socialista e do BNG, 

e a abstención do Grupo Municipal 

Popular, propoñéndose ao Pleno 

Municipal a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

PRIMEIRO: Ratificar o Convenio Mixto 

de Planeamento e Execución para os 

efectos de estudiar unha nova ordenación 

da marxe dereita do Sector 10 Parque 

Ofimático, asinado polos propietarios das 

parcelas nº 4 o 1/03/2023 (CSV 

6X5U3D650C2Z461P0HGB), da parcela 

nº 5 o 1/03/2023 (CSV 

0B3V553V2W1Z4Q3H010T) e da 

parcela nº 9 o 6/03/2023 (CSV 

1V29694Z0K293D2X0C1X). 

 

SEGUNDO: Facultar tan amplamente 

como sexa posible ao concelleiro 

definitiva del Estudio de Detalle en la 

esquina de la avenida Alcalde Pérez Ardá 

con calle Montevideo. 

 

Asunto número cinco, Aprobación 

definitiva del Estudio de Detalle para la 

ordenación de volúmenes en la parcela del 

IES Plurilingüe Elviña. 

 

ÁREA DE ECONOMÍA Y 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo 

 

ASUNTO 2 

 

105. Expte. 620/2022/463 

Ratificación del convenio mixto de 

planeamiento y ejecución a efectos de 

estudiar una nueva ordenación de la 

margen derecha del Sector 10 Parque 

Ofimático. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda, Planificación Urbana y 

Administración General en sesión 

celebrada el día 2 de octubre de 2023, con 

los votos favorables de los Grupos 

Municipales Socialista y del BNG, y la 

abstención del Grupo Municipal Popular, 

proponiéndose al Pleno Municipal la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO: Ratificar el “Convenio Mixto 

de Planeamiento y Ejecución para los 

efectos de estudiar una nueva ordenación 

del margen derecho del Sector 10 Parque 

Ofimático”, firmado por los propietarios 

de las parcelas nº 4 el 1/03/2023 (CSV 

6X5U3D650C2Z461P0HGB), de la 

parcela nº 5 el 1/03/2023 (CSV 

0B3V553V2W1Z4Q3H010T) y de la 

parcela nº 9 el 6/03/2023 (CSV 

1V29694Z0K293D2X0C1X). 

 

SEGUNDO: Facultar tan ampliamente 

como sea posible al concejal delegado 
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delegado responsable da Área de 

Economía e Planificación Urbana para 

realizar cantos actos de impulso 

procedimental sexan necesarios para o 

perfeccionamento e formalización do dito 

Convenio. 

 

TERCERO: Notificar este acordo aos 

propietarios das anteditas parcelas para 

que, dentro do prazo de quince días 

seguintes á súa notificación, comparezan 

nas dependencias municipais para a 

sinatura da ratificación do Convenio e a 

súa formalización en documento 

administrativo.  

 

CUARTO: Publicar o Convenio e este 

acordo de aprobación no Diario Oficial 

de Galicia, de conformidade co disposto 

no artigo 403 do Decreto 143/2016, e 

incorporalo ao Rexistro de Convenios 

municipal. 

 

ASUNTO 3 

 

106. Expte. 631/2019/100 MPX 7/19 

Aprobación definitiva da modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal da Coruña no ámbito do 

polígono O30.2 avenida Joaquín 

Planells Riera, para a execución da 

sentenza número 151/2016 do TSXG. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o día 2 de 

outubro de 2023, cos votos favorables dos 

Grupos Municipais Socialista e do BNG, 

e a abstención do Grupo Municipal 

Popular, propoñéndose ao Pleno 

Municipal a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente o 

documento denominado “Modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal de A Coruña no ámbito do 

polígono O30.2 Avenida Joaquín Planells 

responsable del Área de Economía y 

Planificación Urbana para realizar 

cuantos actos de impulso procedimental 

sean necesarios para el perfeccionamiento 

y formalización del dicho Convenio. 

 

 

TERCERO: Notificar este acuerdo a los 

propietarios de las parcelas indicadas 

para que, dentro del plazo de quince días 

siguientes a su notificación, comparezcan 

en las dependencias municipales para la 

firma de la ratificación del Convenio y su 

formalización en documento 

administrativo.  

 

CUARTO: Publicar el Convenio y este 

acuerdo de aprobación en el Diario Oficial 

de Galicia, de conformidad con el 

dispuesto en el artículo 403 del Decreto 

143/2016, e incorporarlo al Registro de 

Convenios municipal. 

 

ASUNTO 3 

 

106. Expte. 631/2019/100 MPX 7/19 

Aprobación definitiva de la modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña en el ámbito del 

polígono O30.2 avenida Joaquín Planells 

Riera, para la ejecución de la sentencia 

número 151/2016 del TSXG. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda, Planificación Urbana y 

Administración General en sesión 

celebrada el día 2 de octubre de 2023, con 

los votos favorables de los Grupos 

Municipales Socialista y del BNG, y la 

abstención del Grupo Municipal Popular, 

proponiéndose al Pleno Municipal la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña en el ámbito del 

polígono O30.2 Avenida Joaquín Planells 
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Riera. Documento para aprobación 

definitiva. Setembro 2023”, presentado o 

20 de setembro de 2023, e redactado pola 

Oficina de Planeamento, S.A. 

 

SEGUNDO.- Realizar os trámites 

previstos nos artigos 82 e 88 da Lei 

2/2016, do solo de Galicia e artigos 199, 

209 e 212 do Regulamento para o 

desenvolvemento da lei anterior, para 

procurar a entrada en vigor do documento 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, 

Sala do Contencioso-Administrativo, 

Sección 2 002; ao Ministerio de 

Transportes, Movilidad y Agenda 

Urbana. Dirección General de 

Planificación y Evaluación de la Red 

Ferroviaria; á Consellaría de Medio 

Ambiente, Territorio e Vivenda. 

Dirección Xeral de Infraestruturas; ás 

persoas interesadas e ás Áreas e Servizos 

municipais interesados na tramitación do 

expediente. 

 

ASUNTO 4 

 

107. Expte. 631/2022/336 

Aprobación definitiva do Estudo de 

Detalle na esquina da avenida Alcalde 

Pérez Ardá con rúa Montevideo.  

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o día 2 de 

outubro de 2023, cos votos favorables dos 

Grupos Municipais Socialista e do BNG, 

e a abstención do Grupo Municipal 

Popular, propoñéndose ao Pleno 

Municipal a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

PRIMEIRO.- Aprobar o informe 

municipal do 04.08.2023, de análise dos 

informes sectoriais emitidos ao 

documento e de contestación ás 

Riera. Documento para aprobación 

definitiva. Septiembre 2023”, presentado 

el 20 de septiembre de 2023, y redactado 

por la Oficina de Planeamiento, S.A.  

 

SEGUNDO.- Realizar los trámites 

previstos en los artículos 82 y 88 de la Ley 

2/2016, del suelo de Galicia y artículos 

199, 209 y 212 del Reglamento para el 

desarrollo de la ley anterior, para 

procurar la entrada en vigor del 

documento aprobado.  

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo al 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia, 

Sala de lo contencioso-administrativo, 

Sección 2 002; al Ministerio de 

Transportes, Movilidad y Agenda Urbana. 

Dirección General de Planificación y 

Evaluación de la Red Ferroviaria; a la 

Consejería de Medio Ambiente, Territorio 

y Vivienda. Dirección General de 

Infraestructuras; a las personas 

interesadas y a las Áreas y Servicios 

municipales interesados en la tramitación 

del expediente. 

 

ASUNTO 4 

 

107. Expte. 631/2022/336 

Aprobación definitiva del Estudio de 

Detalle en la esquina de la avenida 

Alcalde Pérez Ardá con calle Montevideo.  

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda, Planificación Urbana y 

Administración General en sesión 

celebrada el día 2 de octubre de 2023, con 

los votos favorables de los Grupos 

Municipales Socialista y del BNG, y la 

abstención del Grupo Municipal Popular, 

proponiéndose al Pleno Municipal la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO.- Aprobar el informe municipal 

del 04.08.2023, de análisis de los informes 

sectoriales emitidos al documento y de 

contestación a las alegaciones formuladas 
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alegacións formuladas durante o período 

de información pública do expediente. 

 

SEGUNDO.- Aceptar o ámbito 

delimitado para o estudo de detalle e 

aprobar definitivamente o documento do 

“ESTUDO DE DETALLE DA 

ESQUINA AVDA ALCALDE PÉREZ 

ARDÁ - R/ MONTEVIDEO. 

SETEMBRO 2023”, presentado o 

18.09.2023, promovido pola comercial 

Residencial Montevideo 2022, S.L e 

asinado polos arquitectos Álvaro 

Fernández Carballada, Beatriz Aneiros 

Filgueira, Hugo Romero Novas e Álvaro 

Romero Gil Delgado. 

 

TERCEIRO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

eficacia do acto de aprobación definitiva 

e a entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

CUARTO.- Requirir ao promotor do 

estudo de detalle a presentación do 

proxecto de obras ordinarias de 

urbanización necesario para a realización 

das obras de reacondicionamento do 

espazo público destinado a viario local, 

xunto co proxecto das obras da 

edificación suxeito a licenza. 

 

QUINTO.- Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas e servizos municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

ASUNTO 5 

 

108. Expte. 631/2022/290 

Aprobación definitiva do Estudo de 

Detalle para a ordenación de volumes 

na parcela do IES Plurilingüe Elviña. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

durante el período de información pública 

del expediente.  

 

SEGUNDO.- Aceptar el ámbito delimitado 

para el estudio de detalle y aprobar 

definitivamente el documento del 

“ESTUDIO DE DETALLE DE LA 

ESQUINA AVDA ALCALDE PÉREZ 

ARDÁ - C/ MONTEVIDEO. SEPTIEMBRE 

2023”, presentado el 18.09.2023, 

promovido por la comercial Residencial 

Montevideo 2022, S.L y firmado por los 

arquitectos Álvaro Fernández Carballada, 

Beatriz Aneiros Filgueira, Hugo Romero 

Nuevas y Álvaro Romero Gil Delgado.  

 

 

TERCERO.- Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, de 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para procurar la eficacia del acto 

de aprobación definitiva y la entrada en 

vigor del estudio de detalle aprobado.  

 

 

CUARTO.- Requerir al promotor del 

estudio de detalle La presentación del 

proyecto de obras ordinarias de 

urbanización necesario para la realización 

de las obras de reacondicionamiento del 

espacio público destinado a viario local, 

junto con el proyecto de las obras de la 

edificación sujeto a licencia.  

 

QUINTO.- Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas y servicios 

municipales interesadas en la tramitación 

del expediente. 

 

ASUNTO 5 

 

108. Expte. 631/2022/290 

Aprobación definitiva del Estudio de 

Detalle para la ordenación de volúmenes 

en la parcela del IES Plurilingüe Elviña. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 
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Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o día 2 de 

outubro de 2023, cos votos favorables dos 

Grupos Municipais Socialista e do BNG, 

e a abstención do Grupo Municipal 

Popular, propoñéndose ao Pleno 

Municipal a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente o 

documento “Estudio de detalle para la 

ordenación de volúmenes en la parcela 

del IES Elviña. Septiembre 2023”, 

promovido pola Consellaría de Cultura, 

Educación, Formación Profesional e 

Universidades, e asinado pola arquitecta 

Silvia Martínez Lorenzo. 

 

SEGUNDO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor secretario. Estes 

catro asuntos serán debatidos de forma 

conxunta. 

 

Debate conxunto e votación separada 

dos asuntos números 2, 3, 4 e 5. 

 

Terá a palabra en primeiro lugar o 

concelleiro de Urbanismo, señor Díaz 

Gallego, para expoñelos e a continuación 

haberá unha única quenda de debate de 

cinco minutos. 

 

Señor Lage, quere falar? Quere plantexar 

Comisión Informativa de Economía, 

Hacienda, Planificación Urbana y 

Administración General en sesión 

celebrada el día 2 de octubre de 2023, con 

los votos favorables de los Grupos 

Municipales Socialista y del BNG, y la 

abstención del Grupo Municipal Popular, 

proponiéndose al Pleno Municipal la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente el 

documento “Estudio de detalle para la 

ordenación de volúmenes en la parcela del 

IES Elviña. Septiembre 2023”, promovido 

por la Consejería de Cultura, Educación, 

Formación Profesional y Universidades, y 

firmado por la arquitecta Silvia Martínez 

Lorenzo.  

 

SEGUNDO.- Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para procurar la entrada en vigor 

del estudio de detalle aprobado.  

 

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas municipales 

interesadas en la tramitación del 

expediente. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias, señor secretario. Estos 

cuatro asuntos serán debatidos de forma 

conjunta. 

 

Debate conjunto y votación separada de 

los asuntos números 2, 3, 4 y 5. 

 

Tendrá la palabra en primer lugar el 

concejal de Urbanismo, señor Díaz 

Gallego, para exponerlos y a continuación 

habrá un único turno de debate de cinco 

minutos. 

 

Señor Lage, ¿quiere hablar? ¿Quiere 
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unha cuestión de orde ou unha consulta á 

Presidencia? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Si, unha cuestión de orden para saber se o 

asunto que se vai a tramitar por urxencia 

se tramita a continuación. 

 

Presidencia 
 

O asunto que se tramita por urxencia, se 

tramita unha vez remate a parte resolutiva 

do Pleno. Se incorporará á orde do día... 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Vale, vale. 

 

Presidencia 
 

...se así o considera a maioría da 

Corporación. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Vale. Entendín que se facía ó comezo do 

Pleno, por eso. 

 

Señor Secretario 

 

Unha vez rematado os asuntos que van e 

antes de entrar na parte non resolutoria 

sería cando procedería tratar un asunto 

fóra da orde do día e previa... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

De acordo. 

 

Señor Secretario 
 

...declaración de urxencia. 

 

Presidencia 
 

Si, señor Lorenzo. 

 

plantear una cuestión de orden o una 

consulta a la Presidencia? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, una cuestión de orden para saber si el 

asunto que se va a tramitar por urgencia se 

tramita a continuación. 

 

Presidencia 

 

El asunto que se tramita por urgencia, se 

tramita una vez finalice la parte resolutiva 

del Pleno. Se incorporará al orden del 

día... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Vale, vale. 

 

Presidencia 

 

...si así lo considera la mayoría de la 

Corporación. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Vale. Entendí que se hacía al comienzo del 

Pleno, por eso. 

 

Señor Secretario 

 

Una vez finalizado los asuntos que van y 

antes de entrar en la parte no resolutoria 

sería cuando procedería tratar un asunto 

fuera del orden del día y previa... 

 

Señor Lage Tuñas 

 

De acuerdo. 

 

Señor Secretario 

 

...declaración de urgencia. 

 

Presidencia 

 

Sí, señor Lorenzo. 
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Señor Lorenzo Torres 

 

Unha pregunta. Había unha declaración 

institucional. 

 

Presidencia 

 

Non. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

¿No? Sobre Teleperformance. 

 

Presidencia 
 

Non. Acordamos que... Así consta na acta 

da Comisión de Voceiros. Foi remitida ós 

voceiros e asinada xa no expediente 

electrónico. 

 

Agarde un minuto, por favor. 

 

Señor Secretario 

 

Si, comentouse na Comisión de 

Portavoces. Mantivo o seu criterio de que 

era reiterativa da nota que xa todos os 

portavoces tiñan asinado e na que 

constaban as súas firmas, así que polo 

tanto non se faría declaración 

institucional. 

 

Presidencia 
 

Algunha cuestión máis? 

 

Ben, pois señor Díaz Gallego, ten vostede 

a palabra para os asuntos dous, tres, catro 

e cinco. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos 

días a todos. 

 

Hoxe traemos na parte resolutiva catro 

asuntos urbanísticos de distinta índole 

que nos van a permitir pechar tres 

expedientes de planeamento ao finalizar 

Señor Lorenzo Torres 

 

Una pregunta. Había una declaración 

institucional. 

 

Presidencia 
 

No. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

¿No? Sobre Teleperformance. 

 

Presidencia 

 

No. Acordamos que... Así consta en el acta 

de la Comisión de Portavoces. Fue 

remitida a los portavoces y firmada ya en 

el expediente electrónico. 

 

Espere un minuto, por favor. 

 

Señor Secretario 

 

Sí, se comentó en la Comisión de 

Portavoces. Mantuvo su criterio de que era 

reiterativa de la nota que ya todos los 

portavoces habían firmado y en la que 

constaban sus firmas, así que por lo tanto 

no se haría declaración institucional. 

 

 

Presidencia 

 

¿Alguna cuestión más? 

 

Ben, pues señor Díaz Gallego, tiene usted 

la palabra para los asuntos dos, tres, 

cuatro y cinco. 

 

Señor Díaz Gallego 
 

Muchas gracias, señora alcaldesa. Buenos 

días a todos. 

 

Hoy traemos en la parte resolutiva cuatro 

asuntos urbanísticos de distinta índole que 

nos van a permitir cerrar tres expedientes 

de planeamiento al finalizar hoy su 
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hoxe a súa tramitación e iniciar un de 

gran importancia para os veciños da 

marxe dereita do Parque Ofimático que 

vai permitir dar resposta ás súas 

peticións e acabar por fin cun conflito 

que acumulaba anos sen solución. 

 

Seguindo a orde dos propios asuntos na 

orde do día, o expediente 620/2022/463 é 

a ratificación do convenio mixto de 

planeamento e execución para estudar 

unha nova ordenación na marxe dereita 

do Sector 10, Parque Ofimático. 

 

 

A primeira semana de marzo de 2023 

asínase o citado convenio cos 

propietarios das tres vivendas existentes 

na marxe dereita do Sector 10, un 

convenio que permitirá a conservación 

das súas vivendas e a mellor 

reordenación dos equipamentos públicos 

e das edificabilidades existentes. O 

mencionado convenio pasou tamén un 

período de alegacións dun mes, como 

obriga a Lei do Solo de Galicia, sen que 

se producisen alegacións respecto diso. 

É, por tanto, necesaria a súa ratificación 

por parte do Pleno municipal como paso 

previo a que o Concello continúe co 

desenvolvemento dos seus compromisos 

adquiridos neste convenio.  

 

Estes compromisos que poñen fin a anos 

de protestas consisten na tramitación 

dunha modificación puntual do Plan 

Parcial coa finalidade de recoñecer as 

vivendas existentes e introducir os 

cambios que este recoñecemento obriga 

nas tipoloxías edificatorias, a propia 

edificabilidade ou os equipamentos. A 

maiores, tamén a suspensión das cotas de 

urbanización aos propietarios das tres 

parcelas asinantes do convenio en tanto 

que non se aprobe dita modificación. 

Suspensión que querería aclarar aquí á 

Corporación que se levantará se hoxe 

non se ratifica o convenio neste pleno 

municipal. 

tramitación e iniciar uno de gran 

importancia para los vecinos del margen 

derecho del Parque Ofimático que va a 

permitir dar respuesta a sus peticiones y 

acabar por fin con un conflicto que 

acumulaba años sin solución. 

 

Siguiendo el orden de los propios asuntos 

en el orden del día, el expediente 

620/2022/463 es la ratificación del 

convenio mixto de planeamiento y 

ejecución para estudiar una nueva 

ordenación en el margen derecho del 

Sector 10, Parque Ofimático. 

 

La primera semana de marzo de 2023 se 

firma el citado convenio con los 

propietarios de las tres viviendas existentes 

en el margen derecho del Sector 10, un 

convenio que permitirá la conservación de 

sus viviendas y la mejor reordenación de 

los equipamientos públicos y de las 

edificabilidades existentes. Dicho 

convenio pasó también un período de 

alegaciones de un mes, como obliga la Ley 

del Suelo de Galicia, sin que se produjesen 

alegaciones al respecto. Es, por tanto, 

necesaria su ratificación por parte del Pleno 

municipal como paso previo a que el 

Concello continúe con el desarrollo de sus 

compromisos adquiridos en este convenio.  

 

 

Estos compromisos que ponen fin a años de 

protestas consisten en la tramitación de una 

modificación puntual del Plan Parcial con 

la finalidad de reconocer las viviendas 

existentes e introducir los cambios que este 

reconocimiento obliga en las tipologías 

edificatorias, la propia edificabilidad o los 

equipamientos. A mayores, también la 

suspensión de las cuotas de urbanización a 

los propietarios de las tres parcelas 

firmantes del convenio en tanto que no se 

apruebe dicha modificación. Suspensión 

que querría aclarar aquí a la Corporación 

que se levantará si hoy no se ratifica el 

convenio en este pleno municipal. 
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E por último, tramitar tamén os cambios 

no reparcelamento mediante unha 

operación xurídica complementaria que 

non afecte o resto do ámbito, unha 

condición que era condición de partida 

para poder sentarnos a negociar con 

estes propietarios. 

 

Pola súa banda, os tres propietarios 

comprométense a abonar as cotas de 

urbanización pendentes unha vez que 

sexa aprobada definitivamente dita 

modificación. 

 

No que respecta á ordenación en si, a 

proposta de modificación que se 

tramitará tras ser ratificado o convenio 

hoxe, consiste na eliminación do bloque 

de vivendas previsto e a súa substitución 

por 11 vivendas unifamiliares nas que se 

integran as tres xa existentes. 15 anos 

despois de iniciarse este conflito, por fin 

poñemos fin a algo que parecía imposible 

de solucionar, pero que grazas ao 

traballo realizado desde a Área de 

Urbanismo e á xenerosidade tamén e ao 

traballo cos propietarios, ve a luz ao final 

do túnel. 

 

O segundo asunto é a proposta de 

aprobación definitiva da modificación 

puntual do Plan Xeral no ámbito POL 

030.2 avenida de Joaquín Planells, unha 

proposta aprobada provisionalmente por 

este pleno municipal en febreiro deste 

mesmo ano e que vén, ademais, dunha 

execución de sentenza, conta con informe 

previo á aprobación definitiva favorable 

por parte da Dirección Xeral de 

Urbanismo.  

 

A modificación, como xa se expuxo no 

pasado mes de febreiro en leste mesmo 

pleno, foi tramitada simultaneamente cun 

convenio urbanístico coa propiedade, 

que vai permitir obter ao Concello unha 

zona verde de preto de 3.000 m2, unha 

nova parcela dotacional de 2.800 m2 

 

Y por último, tramitar también los cambios 

en la reparcelación mediante una operación 

jurídica complementaria que no afecte al 

resto del ámbito, una condición que era 

condición de partida para poder sentarnos a 

negociar con estos propietarios. 

 

 

Por su parte, los tres propietarios se 

comprometen a abonar las cuotas de 

urbanización pendientes una vez que sea 

aprobada definitivamente dicha 

modificación. 

 

En lo que respecta a la ordenación en sí, la 

propuesta de modificación que se tramitará 

tras ser ratificado el convenio hoy, consiste 

en la eliminación del bloque de viviendas 

previsto y su sustitución por 11 viviendas 

unifamiliares en las que se integran las tres 

ya existentes. 15 años después de iniciarse 

este conflicto, por fin ponemos fin a algo 

que parecía imposible de solucionar, pero 

que gracias al trabajo realizado desde el 

Área de Urbanismo y a la generosidad 

también y al trabajo con los propietarios, ve 

la luz al final del túnel. 

 

 

El segundo asunto es la propuesta de 

aprobación definitiva de la modificación 

puntual del Plan General en el ámbito POL 

030.2 avenida de Joaquín Planells, una 

propuesta aprobada provisionalmente por 

este pleno municipal en febrero de este 

mismo año y que viene, además, de una 

ejecución de sentencia, cuenta con informe 

previo a la aprobación definitiva favorable 

por parte de la Dirección Xeral de 

Urbanismo.  

 

La modificación, como ya se expuso en el 

pasado mes de febrero en este mismo 

pleno, fue tramitada simultáneamente con 

un convenio urbanístico con la propiedad, 

que va a permitir obtener al Concello una 

zona verde de cerca de 3.000 m2, una 

nueva parcela dotacional de 2.800 m2 
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correspondentes en gran medida ao que 

hoxe é o concesionario..., o antigo 

concesionario de Conde Medín e a 

maiores 4.680 m2 de viario e de terreos 

que forman parte da futura estación 

intermodal. Con esta modificación 

conséguese, ademais de liquidar o 

conflito xudicial, un aforro para as arcas 

municipais en expropiacións de 2,2 

millóns de euros. Incorpórase ademais 

ao ámbito unha porcentaxe de vivenda 

protexida dun 10 %, unha mellora 

incluída grazas ao convenio e á 

negociación realizada, dado que en 

urbano consolidado non tería obrigación 

a propiedade de xerar esa reserva. É, por 

tanto, e recapitulando, unha importante 

mellora para o ámbito, un importante 

aforro para as arcas municipais e, como 

tamén lembrei no Pleno de febreiro, é 

obxecto dunha sentenza xudicial. Por 

tanto, o impulso da súa tramitación é 

unha obrigación desta corporación. 

 

O terceiro asunto, o expediente 

2022/33326 é a aprobación definitiva do 

Estudo de Detalle da esquina avenida 

Pérez Ardá con rúa Montevideo. É un 

estudo de detalle que se presentou pola 

propiedade o 12 de decembro de 2022, 

aprobado inicialmente en Xunta de 

Goberno Local o 15 de febreiro do 23 e 

que foi exposto a exposición pública no 

mes de marzo, presentándose unicamente 

dúas alegacións. 

 

O Estudo de Detalle afecta a tres 

parcelas catastrais que suman 1.200 m2 

así como ao espazo público circundante 

ata un ámbito de 2.727 m2. A finalidade 

do mesmo é resolver o problema de 

accesibilidade e rasantes existente no 

espazo público dando á zona unha mellor 

imaxe e unha maior calidade a ese espazo 

urbano coa elevación das rasantes e a 

garantía da accesibilidade universal do 

ámbito. Esta elevación de rasantes 

permitirá tamén o tapado das 

medianeiras existentes e a 

correspondientes en gran medida a lo que 

hoy es el concesionario..., el antiguo 

concesionario de Conde Medín y a 

mayores 4.680 m2 de viario y de terrenos 

que forman parte de la futura estación 

intermodal. Con esta modificación se 

consigue, además de solventar el conflicto 

judicial, un ahorro para las arcas 

municipales en expropiaciones de 2,2 

millones de euros. Se incorpora además al 

ámbito un porcentaje de vivienda protegida 

de un 10 %, una mejora incluida gracias al 

convenio y a la negociación realizada, dado 

que en urbano consolidado no tendría 

obligación la propiedad de generar esa 

reserva. Es, por tanto, y recapitulando, una 

importante mejora para el ámbito, un 

importante ahorro para las arcas 

municipales y, como también recordé en el 

Pleno de febrero, es objeto de una sentencia 

judicial. Por lo tanto, el impulso de su 

tramitación es una obligación de esta 

corporación. 

 

El tercer asunto, el expediente 2022/33326 

es la aprobación definitiva del Estudio de 

Detalle de la esquina avenida Pérez Ardá 

con calle Montevideo. Es un estudio de 

detalle que se ha presentado por la 

propiedad el 12 de diciembre de 2022, 

aprobado inicialmente en Junta de 

Gobierno Local el 15 de febrero del 23 y 

que fue expuesto a exposición pública en el 

mes de marzo, presentándose únicamente 

dos alegaciones. 

 

El Estudio de Detalle afecta a tres parcelas 

catastrales que suman 1.200 m2 así como 

al espacio público circundante hasta un 

ámbito de 2.727 m2. La finalidad del 

mismo es resolver el problema de 

accesibilidad y rasantes existente en el 

espacio público dando a la zona una mejor 

imagen y una mayor calidad a ese espacio 

urbano con la elevación de las rasantes y la 

garantía de la accesibilidad universal del 

ámbito. Esta elevación de rasantes 

permitirá también el tapado de las 

medianeras existentes y la armonización 
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harmonización completa da mazá. 

 

Por último, o Estudo de Detalle do IES 

Elviña, o último asunto, consiste na 

ordenación volumétrica para cubrir a 

pista deportiva do centro educativo, unha 

intervención moi sinxela que aínda así 

require o Estudo de Detalle en base ao 

plan vixente e que é un dos supostos polos 

que se fai necesario continuar coa 

tramitación da Norma Zonal 8 que 

permitirá unha maior flexibilidade na 

realización deste tipo de intervencións.  

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Comezamos o debate. Bloque 

Nacionalista Galego, señora Veira, ten a 

palabra. 

 

Señora Veira González 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día, concelleiras e concelleiros da 

Corporación, funcionariado que nos 

acompaña nesta sesión, persoal dos 

medios de comunicación, cidadanía que 

está presente neste salón de plenos ou que 

nos segue polo sinal. Un saúdo moi 

especial ás veciñas de Elviña que hoxe se 

atopan neste salón de plenos para 

presenciar o debate e a votación do asunto 

número 2 no que ratificaremos o 

convenio mixto de planeamento e 

execución a efectos de estudar unha nova 

ordenación na marxe dereita do Sector 

10, Parque Ofimática. 

 

Para comezar gustaríame sinalar que o 

Grupo municipal do BNG vai votar a 

favor deste asunto e ímolo facer por 

varios motivos. 

 

completa de la manzana. 

 

Por último, el Estudio de Detalle del IES 

Elviña, el último asunto, consiste en la 

ordenación volumétrica para cubrir la pista 

deportiva del centro educativo, una 

intervención muy sencilla que aún así 

requiere el Estudio de Detalle en base al 

planeamiento vigente y que es uno de los 

supuestos por los que se hace necesario 

continuar con la tramitación de la Norma 

Zonal 8 que permitirá una mayor 

flexibilidad en la realización de este tipo de 

intervenciones.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Comenzamos el debate. Bloque 

Nacionalista Galego, señora Veira, tiene 

la palabra. 

 

Señora Veira González 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días, concejalas y concejales de la 

Corporación, funcionariado que nos 

acompaña en esta sesión, personal de los 

medios de comunicación, ciudadanía que 

está presente en este salón de plenos o que 

nos sigue por la señal. Un saludo muy 

especial a las vecinas de Elviña que hoy se 

encuentran en este salón de plenos para 

presenciar el debate y la votación del 

asunto número 2 en el que ratificaremos el 

convenio mixto de planeamiento y 

ejecución a efectos de estudiar una nueva 

ordenación en la margen derecha del 

Sector 10, Parque Ofimática. 

 

Para comenzar me gustaría señalar que el 

Grupo municipal del BNG va a votar a 

favor de este asunto y lo vamos a hacer por 

varios motivos. 
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Primeiro, porque é desexo das veciñas e 

veciños da marxe dereita de Elviña 

rematar dunha vez co pesadelo do Parque 

Ofimático. Este convenio que se lles 

ofreceu é o comezo do remate dese 

pesadelo, un pesadelo que ten o inicio 

nun perverso deseño do Plan Parcial do 

chamado Parque Ofimático que se comía 

Elviña, que non só deixaba subsumido o 

núcleo de Elviña, senón que facía 

desaparecer casas, vivendas e historia 

viva dun núcleo tradicional da nosa 

cidade e ademais os convertía en 

promotores do propio Parque, un 

pesadelo seu que eu atopei ó chegar, xa 

hai tempo, a este concello e co que eu 

apliquei en política o que me ensinaron os 

meus pais: que hai que saber recoñecer os 

erros e que hai que saber pedir perdón. 

Aquel planeamento, aquel plan parcial foi 

un erro. 

 

Da loita de Elviña temos falado moito 

neste pleno, mais é a historia dunha 

cidadanía que defendeu a súa casa, a súa 

forma de vida e os seus dereitos de xeito 

exemplar. A súa casa, a permanencia nas 

súas casas era o que máis defendían, pero 

tamén a exclusión delas do planeamento 

do Sector 7, a súa desafectación e, por 

suposto, liberarse dunhas cotas de 

urbanización elevadísimas. Esa 

desafectación non foi posíbel, mais a 

busca de alternativas, a súa loita, o seu 

traslado a este salón de plenos en forma 

de iniciativas sitúanos hoxe aquí 

aprobando este convenio. Non é a mellor 

das solucións, non cumpría con todas as 

demandas, pero é a que lles vale, é o 

principio do fin.  

 

A casa de Álvaro xa non está, unha pa 

levouna por diante por orde do señor 

Negreira para non facer nada alí. As casas 

da outra beira da avenida da Vedra 

tampouco, pero as que quedan en pé 

aínda poden seguir conservando a súa 

vida e a súa memoria. É por iso que 

aproveitamos para lle pedir ó Goberno 

Primero, porque es deseo de las vecinas y 

vecinos de la margen derecha de Elviña 

terminar de una vez con la pesadilla del 

Parque Ofimático. Este convenio que se les 

ofreció es el comienzo de remate de esa 

pesadilla, una pesadilla que tiene el inicio 

en un perverso diseño del Plan Parcial del 

llamado Parque Ofimático que se comía 

Elviña, que no solo dejaba subsumido el 

núcleo de Elviña, sino que hacía 

desaparecer casas, viviendas y historia 

viva de un núcleo tradicional de nuestra 

ciudad y además los convertía en 

promotores del propio Parque, una 

pesadilla suya que yo encontré al llegar, ya 

hace tiempo, a este ayuntamiento y con la 

que yo apliqué en política lo que me 

enseñaron mis padres: que hay que saber 

reconocer los errores y que hay que saber 

pedir perdón. Aquel planeamiento, aquel 

plan parcial fue un error. 

 

De la lucha de Elviña hemos hablado 

mucho en este pleno, pero es la historia de 

una ciudadanía que defendió su casa, su 

forma de vida y sus derechos de manera 

ejemplar. Su casa, la permanencia en sus 

casas era lo que más defendían, pero 

también la exclusión de ellas del 

planeamiento del Sector 7, su 

desafectación y, por supuesto, liberarse de 

unas cuotas de urbanización elevadísimas. 

Esa desafectación no fue posible, pero la 

busca de alternativas, su lucha, su traslado 

a este salón de plenos en forma de 

iniciativas nos sitúa hoy aquí aprobando 

este convenio. No es la mejor de las 

soluciones, no cumplía con todas las 

demandas, pero es la que les vale, es el 

principio del fin.  

 

La casa de Álvaro ya no está, una pala se 

la llevó por delante por orden del señor 

Negreira para no hacer nada allí. Las 

casas de la otra margen de la avenida de 

la Vedra tampoco, pero las que quedan en 

pie aún pueden seguir conservando su vida 

y su memoria. Es por eso que 

aprovechamos para pedirle al Gobierno 
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local premura na tramitación da 

modificación puntual do Plan Parcial do 

Sector 10, ó que se compromete este 

concello con este acordo que ratificamos 

hoxe. O mantemento destas vivendas, a 

súa mellora para unha habitabilidade 

correcta e digna foi imposíbel até o de 

agora pola situación legal e urbanística 

nas que se atopaban estes inmóbeis. 

 

 

Canto o que ten a ver coa aprobación 

definitiva da modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal da 

Coruña na Sardiñeira, trátase de..., —

perdón, non é na Sardiñeira, en Joaquín 

Planells— trátase modificar o PXOM, 

como dixo o concelleiro, para adaptalo a 

unha sentenza xudicial que recoñece o 

solo como consolidado. Aínda que o 

propietario gañou esta consideración 

nunha sentenza xudicial e polo tanto non 

está obrigado a ceder unha parte da súa 

propiedade, a xestión feita desde o 

Concello da Coruña permite que si se 

faga a cesión dunha parte do solo e a 

cualificación dunha porcentaxe do 10 % 

da vivenda como protección oficial, xa 

digo, malia estarmos a falar, por sentenza 

xudicial, dun solo consolidado. Polo 

tanto, imos votar a favor tamén deste 

asunto. 

 

E por último, estamos conformes e 

votaremos a favor dos dous estudos de 

detalle que se propoñen para a súa 

aprobación definitiva, un que trata de 

harmonizar e facer accesíbel a zona do 

cruzamento da rúa Montevideo con 

Alcalde Pérez Ardá e outro que é 

iniciativa da Xunta de Galiza para que o 

Instituto de Elviña poida contar cun patio 

cuberto, así que van contar, como digo, 

co noso voto favorábel. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

local premura en la tramitación de la 

modificación puntual del Plan Parcial del 

Sector 10, a lo que se compromete este 

ayuntamiento con este acuerdo que 

ratificamos hoy. El mantenimiento de estas 

viviendas, su mejora para una 

habitabilidad correcta y digna fue 

imposible hasta ahora por la situación 

legal y urbanística en las que se 

encontraban estos inmuebles. 

 

Con respecto a la aprobación definitiva de 

la modificación puntual del Plan General 

de Ordenación Municipal de A Coruña en 

la Sardiñeira, se trata de..., —perdón, no 

es en la Sardiñeira, en Joaquín Planells— 

se trata modificar el PGOM, como dijo el 

concejal, para adaptarlo la una sentencia 

judicial que reconoce el suelo como 

consolidado. Aunque el propietario ganó 

esta consideración en una sentencia 

judicial y por lo tanto no está obligado a 

ceder una parte de su propiedad, la gestión 

hecha desde el Ayuntamiento de A Coruña 

permite que sí se haga la cesión de una 

parte del suelo y la calificación de un 

porcentaje del 10 % de la vivienda como 

protección oficial, ya digo, a pesar de que 

estemos hablando, por sentencia judicial, 

de un suelo consolidado. Por lo tanto, 

vamos a votar a favor también de este 

asunto. 

 

Y por último, estamos conformes y 

votaremos a favor de los dos estudios de 

detalle que se proponen para su 

aprobación definitiva, uno que trata de 

armonizar y hacer accesible la zona del 

cruce de la calle Montevideo con Alcalde 

Pérez Ardá y otro que es iniciativa de la 

Xunta de Galicia para que el Instituto de 

Elviña pueda contar con un patio cubierto, 

así que van a contar, como digo, con 

nuestro voto favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 
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Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos e a todas os compañeiros 

concelleiros, á prensa, a todos os veciños 

que nos seguen tamén desde a Tribuna ou 

desde streaming. 

 

Este asunto, para a aprobación do 

convenio para unha nova ordenación da 

marxe dereita do Sector 10 do Parque 

Ofimático acordado cos propietarios 

afectados pola delimitación do Plan 

Parcial parece un asunto sinxelo e sen 

transcendencia, pero na miña modesta 

opinión non o é. No mandato anterior 

asistín a diversas reunións convidado 

como oínte onde se mantiveron reunións 

cos veciños, onde o Goberno municipal 

informaba os propietarios de diversas 

posibilidades de modificación do Plan 

Parcial para dar resposta a ese desexo de 

conservar as súas vivendas nesa parte do 

Sector. Teño que dicir que me sorprendeu 

escoitar algunha das propostas que se 

poñían encima da mesa pola 

imposibilidade legal de levalas a cabo no 

momento en que se atopaba o 

desenvolvemento do Plan Parcial do 

Ofimático, hoxe Xuxán. É indignante 

prometer solucións aos propietarios e 

crearlles falsas expectativas. 

 

Como todos sabemos, este plan parcial, 

señora Veira, —vou facer un pouco de 

memoria porque parece que está vostede 

un pouco desmemoriada— tivo a súa 

aprobación no ano 2001 por un goberno 

socialista e no ano 2009 foi aprobado o 

Proxecto de Reparcelamento do Sector 

10 do Parque Ofimático. Había un 

goberno bipartito do Bloque e do PSOE. 

Foi este goberno o  que continuou 

adiante coa tramitación do ámbito e así 

quedou constancia nos traballos previos 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos y a todas los 

compañeros concejales, a la prensa, a 

todos los vecinos que nos siguen también 

desde la Tribuna o en línea. 

 

Este asunto, para la aprobación del 

convenio para una nueva ordenación de la 

margen derecha del Sector 10 del Parque 

Ofimático acordado con los propietarios 

afectados por la delimitación del Plan 

Parcial parece un asunto sencillo y sin 

trascendencia, pero en mi modesta opinión 

no lo es. En el mandato anterior asistí a 

diversas reuniones invitado como oyente 

en donde se mantuvieron reuniones con los 

vecinos, en donde el Gobierno municipal 

informaba a los propietarios de diversas 

posibilidades de modificación del Plan 

Parcial para dar respuesta a ese deseo de 

conservar sus viviendas en esa parte del 

Sector. Tengo que decir que me sorprendió 

escuchar alguna de las propuestas que se 

ponían encima de la mesa por la 

imposibilidad legal de llevarlas a cabo en 

el momento en que se encontraba el 

desarrollo del Plan Parcial del Ofimático, 

hoy Xuxán. Es indignante prometer 

soluciones a los propietarios y crearles 

falsas expectativas. 

 

Como todos sabemos, este plan parcial, 

señora Veira, —le voy a hacer un poco de 

memoria porque parece que está usted un 

poco desmemoriada— tuvo su aprobación 

en el año 2001 por un gobierno socialista y 

en el año 2009 fue aprobado el Proyecto de 

Reparcelación del Sector 10 del Parque 

Ofimático. Había un gobierno bipartito del 

Bloque y del PSOE. Fue este gobierno el 

 que continuó adelante con la 

tramitación del ámbito y así quedó 

constancia en los trabajos previos de 
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de redacción do Plan Xeral, do novo Plan 

Xeral. De feito, mire vostede que dato: na 

xornada de reflexión das eleccións 

municipais do ano 2012, ese goberno 

bipartito do PSOE e do PSOE adxudicou 

a urbanización do Parque Ofimático. 

Que présas tiña ese bipartito, verdade?, 

naquel momento. Por certo, 

adxudicación que logo tivo moitísimos 

problemas durante o mandato do Partido 

Popular e foi mesmo, mesmo anulado 

polo Xulgado.  

 

Pois si, no ano 2011 mire o PP ademais 

de gañar as eleccións logrou gobernar 

neste concello e unha das herdanzas do 

mandato anterior foi a nefasta 

tramitación deste expediente do Parque 

Ofimático. Así que menos pose e 

contemos a verdade de por que chegamos 

a esta situación. 

 

Pero aí non acaba a cousa. Sen reunir a 

urbanización as condicións necesarias, 

adxudicáronse parcelas a cooperativas, 

non estaba case nin iniciada a 

urbanización. Con isto atopouse o 

Partido Popular, con mesmo a ameaza de 

demandas por parte deses 

cooperativistas se se retiñan ou se non se 

daban as licenzas de construción. Por iso 

houbo que executar parte desas 

demolicións do Plan do Parque 

Ofimático, pola présa de tempo que 

vostedes se deron no mandato anterior en 

adxudicar eses procesos de 

urbanización. 

 

Por certo, o Plan Xeral que se aprobou 

no 2013 recolleu todo o traballo previo 

que se fixo nos mandatos anteriores nun 

acto de responsabilidade e de altura de 

miras, e tamén se incorporou a 

delimitación do ámbito do Parque 

Ofimático a ese plan xeral de 2013 que 

xa estaba aprobada a súa delimitación de 

mandatos anteriores. 

 

Finalizando o mandato anterior de Inés 

redacción del Plan General, del nuevo Plan 

General. De hecho, fíjese usted qué dato: 

en la jornada de reflexión de las elecciones 

municipales del año 2012, ese gobierno 

bipartito del PSOE y del PSOE adjudicó la 

urbanización del Parque Ofimático. Qué 

prisas tenía ese bipartito, ¿verdad?, en 

aquel momento. Por cierto, adjudicación 

que luego tuvo muchísimos problemas 

durante el mandato del Partido Popular y 

fue incluso, incluso anulado por el 

Juzgado.  

 

Pues sí, en el año 2011 fíjese el PP además 

de ganar las elecciones logró gobernar en 

este ayuntamiento y una de las herencias 

del mandato anterior fue la nefasta 

tramitación de este expediente del Parque 

Ofimático. Así que menos postureo y 

contemos la verdad de por qué hemos 

llegado a esta situación. 

 

Pero ahí no acaba la cosa. Sin reunir la 

urbanización las condiciones necesarias, se 

adjudicaron parcelas a cooperativas, no 

estaba casi ni iniciada la urbanización. Con 

esto se encontró el Partido Popular, con 

incluso la amenaza de demandas por parte 

de esos cooperativistas si se retenían o si no 

se daban las licencias de construcción. Por 

eso hubo que ejecutar parte de esas 

demoliciones del Plan del Parque 

Ofimático, por la premura de tiempo que 

ustedes se dieron en el mandato anterior en 

adjudicar esos procesos de urbanización. 

 

 

 

Por cierto, el Plan General que se aprobó 

en el 2013 recogió todo el trabajo previo 

que se había hecho en los mandatos 

anteriores en un acto de responsabilidad y 

de altura de miras, y también se incorporó 

la delimitación del ámbito del Parque 

Ofimático a ese plan general de 2013 que 

ya estaba aprobada su delimitación de 

mandatos anteriores. 

 

Finalizando el mandato anterior de Inés 
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Rey encárgase unha asistencia técnica 

para estudar diversas alternativas e 

reordenar as parcelas da marxe dereita 

do Plan Parcial, parcelas 4, 5 e 9 coa 

finalidade de resolver a integración das 

parcelas con edificacións existentes, pero 

partindo dunhas premisas: que non 

afecte os intereses dos demais 

propietarios do ámbito; que se teña en 

conta as obras que se van a realizar na 

avenida de Alfonso Molina e a non 

execución do viario previsto no Plan 

Parcial que conecta o barrio de Xuxán 

con San Vicente de Elviña mediante un 

viaduto para tráfico rodado que se 

substitúe por un peonil e peonil. Quero 

poñer aquí a vista no que está a ocorrer 

agora coa intermodal, a ver se a futuro 

imos ter que volver atrás con ese paso 

para tráfico rodado que estaba previsto e 

que agora se suprime e que se está vendo 

no tema da intermodal. Ademais, toda 

esta actuación de modificación ha de 

realizarse mantendo as unidades de 

aproveitamento adxudicadas no Plan 

Parcial; non afectar a terceiras 

propiedades e ao desenvolvemento do 

Parque Ofimático; e cumprindo os 

estándares dotacionais previstos no Plan 

Parcial. 

 

Todo isto vai ter que ratificarse. Non 

acabamos aquí, señor Díaz, isto é o 

comezo. É o comezo e é simplemente un 

acordo que se lle deu aos propietarios, 

pero todo comeza aquí porque todo isto 

derívase á aprobación dunha 

modificación puntual do plan que debe 

ser aprobada recollendo todos estes 

termos, e como ben figura nunha das 

partes do convenio, eh?, se non se aproba 

esa modificación puntual pola 

imposibilidade legal —e pono, ou sexa, 

que pode haber unha posibilidade legal 

de que non se aprobe esa modificación 

puntual— este convenio quedará 

eliminado, non?  

 

É dicir, tamén se sinala no informe da 

Rey se encarga una asistencia técnica para 

estudiar diversas alternativas y reordenar 

las parcelas del margen derecho del Plan 

Parcial, parcelas 4, 5 y 9 con la finalidad de 

resolver la integración de las parcelas con 

edificaciones existentes, pero partiendo de 

unas premisas: que no afecte a los intereses 

de los demás propietarios del ámbito; que 

se tenga en cuenta las obras que se van a 

realizar en la avenida de Alfonso Molina y 

la no ejecución del viario previsto en el 

Plan Parcial que conecta el barrio de Xuxán 

con San Vicente de Elviña mediante un 

viaducto para tráfico rodado que se 

sustituye por uno peatonal y peonil. Quiero 

poner aquí la vista en lo que está 

ocurriendo ahora con la intermodal, a ver si 

a futuro vamos a tener que volver atrás con 

ese paso para tráfico rodado que estaba 

previsto y que ahora se suprime y que se 

está viendo en el tema de la intermodal. 

Además, toda esta actuación de 

modificación ha de realizarse manteniendo 

las unidades de aprovechamiento 

adjudicadas en el Plan Parcial; no afectar a 

terceras propiedades y al desarrollo del 

Parque Ofimático; y cumpliendo los 

estándares dotacionales previstos en el 

Plan Parcial. 

 

 

Todo esto va a tener que ratificarse. No 

hemos acabado aquí, señor Díaz, esto es el 

comienzo. Es el comienzo y es 

simplemente un acuerdo que se le ha dado 

a los propietarios, pero todo comienza aquí 

porque todo esto se deriva a la aprobación 

de una modificación puntual del 

planeamiento que debe ser aprobada 

recogiendo todos estos términos, y como 

bien figura en una de las partes del 

convenio, ¿eh?, si no se aprueba esa 

modificación puntual por la imposibilidad 

legal —y lo pone, o sea, que puede haber 

una posibilidad legal de que no se apruebe 

esa modificación puntual— este convenio 

quedará eliminado, ¿no?  

 

Es decir, también se señala en el informe 
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Secretaría que nesta proposta hai que 

xustificar tamén o interese... nesta 

modificación, o interese xeral para 

realizala non?. 

 

Entón, estamos, na miña opinión o que se 

está xerando é nestes momentos unha 

incerteza sobre o futuro desta 

modificación puntual e unha 

inseguridade xurídica a uns propietarios 

que de boa fe asinaron un convenio que 

ata o momento non lles garante nada. A 

pesar diso nós imos votar a favor, imos 

votar a favor da ampliación deste 

convenio, pero coas vistas postas en a ver 

o que se fai nesa modificación puntual 

que debe ser ratificada por este pleno 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

 

 

Un segundo soamente para o resto dos 

asuntos. 

 

No asunto 3, na aprobación definitiva da 

modificación puntual do ámbito de 

Joaquín Planelles votaremos a favor, 

como o fixemos no resto dos plenos, no 

resto das aprobacións xa que pasaron 

nisto porque resolve o convenio que se 

asinou todo o tema das cesións e da 

ordenación dos bloques. 

 

O mesmo pasa, votaremos a favor tamén 

o Estudo de Detalle da esquina de Pérez 

Ardá coa rolda Montevideo para resolver 

eses problemas de accesibilidade destes 

bloques e que os novos volumes que non 

incrementa a súa edificabilidade con 

respecto á que xa tiñan en lle Plan Xeral, 

van tapar as medianeiras dos edificios 

existentes. E por suposto, tamén 

votaremos a favor da ordenación de 

volumes na parcela do IES de Elviña e do 

que se trata é de dar máis prestacións a 

ese centro educativo para prestar máis e 

mellores dotacións a ese centro para que 

preste os seus ensinos na parcela. 

 

de la Secretaría que en esta propuesta hay 

que justificar también el interés... en esta 

modificación, el interés general para 

realizarla ¿no?. 

 

Entonces, estamos, en mi opinión lo que se 

está generando es en estos momentos una 

incertidumbre sobre el futuro de esta 

modificación puntual y una inseguridad 

jurídica a unos propietarios que de buena fe 

han firmado un convenio que hasta el 

momento no les garantiza nada. A pesar de 

ello nosotros vamos a votar a favor, vamos 

a votar a favor de la ampliación de este 

convenio, pero con las vistas puestas en a 

ver lo que se hace en esa modificación 

puntual que debe ser ratificada por este 

pleno (se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Un segundo solamente para el resto de los 

asuntos. 

 

En el asunto 3, en la aprobación definitiva 

de la modificación puntual del ámbito de 

Joaquín Planelles votaremos a favor, como 

lo hemos hecho en el resto de los plenos, en 

el resto de las aprobaciones ya que han 

pasado en esto porque resuelve el convenio 

que se ha firmado todo el tema de las 

cesiones y de la ordenación de los bloques. 

 

Lo mismo pasa, votaremos a favor también 

el Estudio de Detalle de la esquina de Pérez 

Ardá con la ronda Montevideo para 

resolver esos problemas de accesibilidad 

de estos bloques y que los nuevos 

volúmenes que no incrementa su 

edificabilidad con respecto a la que ya 

tenían en le Plan General, van a tapar las 

medianeras de los edificios existentes. Y 

por supuesto, también votaremos a favor de 

la ordenación de volúmenes en la parcela 

del IES de Elviña y de lo que se trata es de 

dar más prestaciones a ese centro educativo 

para prestar más y mejores dotaciones a ese 

centro para que preste sus enseñanzas en la 

parcela. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Deus. 

 

Pecha o debate o señor Díaz Gallego polo 

Goberno municipal. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Agradecer o voto a favor do Bloque 

Nacionalista Galego ao asunto relativo 

ao Ofimático, á marxe dereita. Falamos 

de 15 anos de conflito aberto e hoxe, 

señor Deus, que dicía que eu lle dixen que 

se poñía fin. Non, hoxe ponse a primeira 

pedra do inicio, que é o que expresei na 

miña intervención. Hoxe o Concello 

ratificando... o Pleno municipal 

ratificando este convenio inicia a 

solución para os veciños da marxe 

dereita.  

 

O que falabamos antes, en relación, 

efectivamente, ás promesas que sobre 

todo se lle fixeron desde outros gobernos 

en canto á desafectación, este goberno 

sempre foi claro. A desafectación non é 

posible, entre outras cousas porque 

afectaría tamén a outras familias que 

lexitimamente tamén compraron as súas 

vivendas e están a vivir na marxe 

esquerda do Parque Ofimático. Por 

tanto, a solución que se buscou por parte 

deste goberno local satisfai, aínda que 

non sexa a óptima seguramente para 

ningunha das partes, satisfai a todas as 

partes e permite que se poidan, tanto as 

tres familias que están a habitar alí 

poidan seguir vivindo nas súas casas con 

normalidade como o resto das familias 

que están a vivir na marxe esquerda 

tamén poidan facelo sen abrir un conflito 

novo onde agora mesmo non o hai, non? 

Por tanto, iso, esas promesas fixéronse 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus. 

 

Cierra el debate el señor Díaz Gallego por 

el Gobierno municipal. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Agradecer el voto a favor del Bloque 

Nacionalista Galego al asunto relativo al 

Ofimático, al margen derecho. Hablamos 

de 15 años de conflicto abierto y hoy, señor 

Deus, que decía que yo le dije que se ponía 

fin. No, hoy se pone la primera piedra del 

inicio, que es lo que expresé en mi 

intervención. Hoy el Concello ratificando... 

el Pleno municipal ratificando este 

convenio inicia la solución para los vecinos 

del margen derecho.  

 

 

Lo que hablábamos antes, en relación, 

efectivamente, a las promesas que sobre 

todo se le hicieron desde otros gobiernos en 

cuanto a la desafectación, este gobierno 

siempre fue claro. La desafectación no es 

posible, entre otras cosas porque afectaría 

también a otras familias que legítimamente 

también han comprado sus viviendas y 

están viviendo en el margen izquierdo del 

Parque Ofimático. Por tanto, la solución 

que se ha buscado por parte de este 

gobierno local satisface, aunque no sea la 

óptima seguramente para ninguna de las 

partes, satisface a todas las partes y permite 

que se puedan, tanto las tres familias que 

están habitando allí puedan seguir viviendo 

en sus casas con normalidad como el resto 

de las familias que están viviendo en el 

margen izquierdo también puedan hacerlo 

sin abrir un conflicto nuevo donde ahora 

mismo no lo hay, ¿no? Por lo tanto, eso, 

esas promesas se hicieron en su momento, 
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no seu momento, pero este goberno foi 

claro desde o minuto un. Non 

prometemos nada que non puidésemos 

cumprir e nada que xuridicamente non 

estivese sustentado.  

 

Por tanto, os veciños tamén saben canto 

ao compromiso de tramitación que por 

parte do Goberno local seremos áxiles na 

tramitación da modificación puntual dese 

plan parcial. Trasladámoslles tamén, bo, 

pois unha marxe de tempos á hora de 

poder tramitala. En todo caso, tamén vai 

depender desta corporación que esa 

modificación saia adiante, por suposto, 

que require a aprobación por parte do 

Pleno. 

 

En canto a Joaquín Planells, bo, 

agradecer tamén o voto a favor do 

Bloque Nacionalista Galego. Agradecer 

tamén esa valoración, desde logo, 

positiva da xestión que se realizou co 

convenio e que, bo, como dicía antes vai 

poder permitir un aforro moi importante 

ás arcas municipais e unha dotación de 

equipamentos e zonas verdes ao ámbito 

moi importante tamén que non estaba 

garantida directamente coa modificación 

en si.  

 

E agradecer tamén os votos favorables 

aos estudos de detalle, aos asuntos dos 

estudos de detalle do  IES Elviña e da rúa 

Alcalde Pérez Ardá. 

 

Dicíalle, señor Deus, dicíame: é sinxelo. 

Non, claro que non é sinxelo. Ou sexa, 

non é un asunto desde logo nada sinxelo. 

15 anos pasaron sen que ninguén dea 

solución, entre eles catro anos do 

Goberno do Partido Popular. Por tanto, 

sinxelo, evidentemente non é. Foi unha 

solución que custou traballo, que custou, 

pois todo o mandato anterior, que custou 

negociacións, traballo xurídico, un gran 

esforzo por parte da área de Urbanismo 

para poder chegar a un texto que 

satisfaga, como dicía antes, a todas as 

pero este gobierno fue claro desde el 

minuto uno. No prometimos nada que no 

pudiésemos cumplir y nada que 

jurídicamente no estuviese sustentado.  

 

 

Por tanto, los vecinos también saben en 

cuanto al compromiso de tramitación que 

por parte del Gobierno local seremos ágiles 

en la tramitación de la modificación 

puntual de ese plan parcial. Les hemos 

trasladado también, bueno, pues un margen 

de tiempos a la hora de poder tramitarla. En 

todo caso, también va a depender de esta 

corporación que esa modificación salga 

adelante, por supuesto, que requiere la 

aprobación por parte del Pleno. 

 

En cuanto a Joaquín Planells, bueno, 

agradecer también el voto a favor del 

Bloque Nacionalista Galego. Agradecer 

también esa valoración, desde luego, 

positiva de la gestión que se ha realizado 

con el convenio y que, bueno, como decía 

antes va a poder permitir un ahorro muy 

importante a las arcas municipales y una 

dotación de equipamientos y zonas verdes 

al ámbito muy importante también que no 

estaba garantizada directamente con la 

modificación en sí.  

 

Y agradecer también los votos favorables a 

los estudios de detalle, a los asuntos de los 

estudios de detalle del  IES Elviña y 

de la calle Alcalde Pérez Ardá. 

 

Le decía, señor Deus, me decía: es sencillo. 

No, claro que no es sencillo. O sea, no es 

un asunto desde luego nada sencillo. 15 

años han pasado sin que nadie dé solución, 

entre ellos cuatro años del Gobierno del 

Partido Popular. Por lo tanto, sencillo, 

evidentemente no es. Fue una solución que 

ha costado trabajo, que costó, pues todo el 

mandato anterior, que ha costado 

negociaciones, trabajo jurídico, un gran 

esfuerzo por parte del Área de Urbanismo 

para poder llegar a un texto que satisfaga, 

como decía antes, a todas las partes. Por lo 
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partes. Por tanto, nunca se expuxo por 

este goberno local que fose un asunto 

sinxelo e entendíase tamén así, tendo en 

conta que, como digo, ningún goberno 

anterior foi capaz de solucionalo e, como 

diciamos, ademais sempre sentados 

cunha premisa nesas reunións, que é non 

prometer nunca nada que non 

puidésemos facer, cousa que si que pasou 

en gobernos anteriores, non? 

 

Fala vostede do Goberno bipartito 

porque lles encanta, mesmo cando están 

na Xunta, falar do bipartito de 2005, 

présas por desenvolver o ámbito. É que 

evidentemente, había unha gran présa 

por desenvolver un ámbito que tiña unha 

bolsa de vivenda pública inmensa para a 

cidade que quen a tivese antes porque 

solucionase se cadra moitos dos 

problemas de vivenda que temos hoxe, e 

eu entendo que vostedes, o Partido 

Popular, non entendan as présas por 

promover vivenda pública porque, 

efectivamente, présa, présa, non se dan. 

 

Iso, en todo caso, bo, como dicía 

anteriormente, este goberno impulsa esa 

modificación que, efectivamente, terá que 

empezar a partir de agora, pero reitero, 

desta corporación vai depender o que 

salga adiante, debido a que terá que ser 

aprobada no Pleno. 

 

Agradecer, en todo caso, o voto favorable 

do Partido Popular aos catro asuntos 

presentados pola área de Urbanismo 

que, se non me equivoco, ademais sairán 

os catro por unanimidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Ben, moitas grazas. 

 

Remata aquí o debate, procedemos á 

votación dos catro asuntos por separado. 

 

tanto, nunca se ha planteado por este 

gobierno local que fuese un asunto sencillo 

y se entendía también así, toda vez que, 

como digo, ningún gobierno anterior fue 

capaz de solucionarlo y, como decíamos, 

además siempre sentados con una premisa 

en esas reuniones, que es no prometer 

nunca nada que no pudiésemos hacer, cosa 

que sí que pasó en gobiernos anteriores, 

¿no? 

 

Habla usted del Gobierno bipartito porque 

les encanta, incluso cuando están en la 

Xunta, hablar del bipartito de 2005, prisas 

por desarrollar el ámbito. Es que 

evidentemente, había una gran prisa por 

desarrollar un ámbito que tenía una bolsa 

de vivienda pública inmensa para la ciudad 

que quien la hubiese tenido antes porque 

hubiese solucionado a lo mejor muchos de 

los problemas de vivienda que tenemos 

hoy, y yo entiendo que ustedes, el Partido 

Popular, no entiendan las prisas por 

promover vivienda pública porque, 

efectivamente, prisa, prisa, no se dan. 

 

Eso, en todo caso, bueno, como decía 

anteriormente, este gobierno impulsa esa 

modificación que, efectivamente, tendrá 

que empezar a partir de ahora, pero reitero, 

de esta corporación va a depender el que 

salga adelante, puesto que tendrá que ser 

aprobada en el Pleno. 

 

Agradecer, en todo caso, el voto favorable 

del Partido Popular a los cuatro asuntos 

presentados por el Área de Urbanismo que, 

si no me equivoco, además saldrán los 

cuatro por unanimidad. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Ben, muchas gracias. 

 

Finaliza aquí el debate, procedemos a la 

votación de los cuatro asuntos por 

separado. 
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Señor Secretario 
 

Si, sinalar que un deles require maioría 

absoluta legal, o número 3. 

 

Votación do asunto número dous 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número dous 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Acordo 
 

PRIMEIRO: Ratificar o Convenio Mixto 

de Planeamento e Execución para os 

efectos de estudiar unha nova ordenación 

da marxe dereita do Sector 10 Parque 

Ofimático, asinado polos propietarios das 

parcelas nº 4 o 1/03/2023 (CSV 

6X5U3D650C2Z461P0HGB), da parcela 

nº 5 o 1/03/2023 (CSV 

0B3V553V2W1Z4Q3H010T) e da 

parcela nº 9 o 6/03/2023 (CSV 

1V29694Z0K293D2X0C1X). 

 

SEGUNDO: Facultar tan amplamente 

como sexa posible ao concelleiro 

delegado responsable da Área de 

Economía e Planificación Urbana para 

realizar cantos actos de impulso 

procedimental sexan necesarios para o 

 

Señor Secretario 

 

Sí, señalar que uno de ellos requiere 

mayoría absoluta legal, el número 3. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número dos 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO: Ratificar el “Convenio Mixto 

de Planeamiento y Ejecución para los 

efectos de estudiar una nueva ordenación 

del margen derecho del Sector 10 Parque 

Ofimático”, firmado por los propietarios 

de las parcelas nº 4 el 1/03/2023 (CSV 

6X5U3D650C2Z461P0HGB), de la 

parcela nº 5 el 1/03/2023 (CSV 

0B3V553V2W1Z4Q3H010T) y de la 

parcela nº 9 el 6/03/2023 (CSV 

1V29694Z0K293D2X0C1X). 

 

SEGUNDO: Facultar tan ampliamente 

como sea posible al concejal delegado 

responsable del Área de Economía y 

Planificación Urbana para realizar 

cuantos actos de impulso procedimental 

sean necesarios para el perfeccionamiento 
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perfeccionamento e formalización do dito 

Convenio. 

 

TERCERO: Notificar este acordo aos 

propietarios das anteditas parcelas para 

que, dentro do prazo de quince días 

seguintes á súa notificación, comparezan 

nas dependencias municipais para a 

sinatura da ratificación do Convenio e a 

súa formalización en documento 

administrativo.  

 

CUARTO: Publicar o Convenio e este 

acordo de aprobación no Diario Oficial 

de Galicia, de conformidade co disposto 

no artigo 403 do Decreto 143/2016, e 

incorporalo ao Rexistro de Convenios 

municipal. 

 

Votación do asunto número tres 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número tres 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Acordo 
 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente o 

documento denominado “Modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal de A Coruña no ámbito do 

polígono O30.2 Avenida Joaquín Planells 

y formalización del dicho Convenio. 

 

 

TERCERO: Notificar este acuerdo a los 

propietarios de las parcelas indicadas 

para que, dentro del plazo de quince días 

siguientes a su notificación, comparezcan 

en las dependencias municipales para la 

firma de la ratificación del Convenio y su 

formalización en documento 

administrativo.  

 

CUARTO: Publicar el Convenio y este 

acuerdo de aprobación en el Diario Oficial 

de Galicia, de conformidad con el 

dispuesto en el artículo 403 del Decreto 

143/2016, e incorporarlo al Registro de 

Convenios municipal. 

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número tres 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña en el ámbito del 

polígono O30.2 Avenida Joaquín Planells 
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Riera. Documento para aprobación 

definitiva. Setembro 2023”, presentado o 

20 de setembro de 2023, e redactado pola 

Oficina de Planeamento, S.A. 

 

SEGUNDO.- Realizar os trámites 

previstos nos artigos 82 e 88 da Lei 

2/2016, do solo de Galicia e artigos 199, 

209 e 212 do Regulamento para o 

desenvolvemento da lei anterior, para 

procurar a entrada en vigor do documento 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia, 

Sala do Contencioso-Administrativo, 

Sección 2 002; ao Ministerio de 

Transportes, Movilidad y Agenda 

Urbana. Dirección General de 

Planificación y Evaluación de la Red 

Ferroviaria; á Consellaría de Medio 

Ambiente, Territorio e Vivenda. 

Dirección Xeral de Infraestruturas; ás 

persoas interesadas e ás Áreas e Servizos 

municipais interesados na tramitación do 

expediente. 

 

Votación do asunto número catro 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número catro 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade 

Riera. Documento para aprobación 

definitiva. Septiembre 2023”, presentado 

el 20 de septiembre de 2023, y redactado 

por la Oficina de Planeamiento, S.A.  

 

SEGUNDO.- Realizar los trámites 

previstos en los artículos 82 y 88 de la Ley 

2/2016, del suelo de Galicia y artículos 

199, 209 y 212 del Reglamento para el 

desarrollo de la ley anterior, para 

procurar la entrada en vigor del 

documento aprobado.  

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo al 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia, 

Sala de lo contencioso-administrativo, 

Sección 2 002; al Ministerio de 

Transportes, Movilidad y Agenda Urbana. 

Dirección General de Planificación y 

Evaluación de la Red Ferroviaria; a la 

Consejería de Medio Ambiente, Territorio 

y Vivienda. Dirección General de 

Infraestructuras; a las personas 

interesadas y a las Áreas y Servicios 

municipales interesados en la tramitación 

del expediente. 

 

Votación del asunto número cuatro 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número cuatro 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 
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Acordo 
 

PRIMEIRO.- Aprobar o informe 

municipal do 04.08.2023, de análise dos 

informes sectoriais emitidos ao 

documento e de contestación ás 

alegacións formuladas durante o período 

de información pública do expediente. 

 

SEGUNDO.- Aceptar o ámbito 

delimitado para o estudo de detalle e 

aprobar definitivamente o documento do 

“ESTUDO DE DETALLE DA 

ESQUINA AVDA ALCALDE PÉREZ 

ARDÁ - R/ MONTEVIDEO. 

SETEMBRO 2023”, presentado o 

18.09.2023, promovido pola comercial 

Residencial Montevideo 2022, S.L e 

asinado polos arquitectos Álvaro 

Fernández Carballada, Beatriz Aneiros 

Filgueira, Hugo Romero Novas e Álvaro 

Romero Gil Delgado. 

 

TERCEIRO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

eficacia do acto de aprobación definitiva 

e a entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

CUARTO.- Requirir ao promotor do 

estudo de detalle a presentación do 

proxecto de obras ordinarias de 

urbanización necesario para a realización 

das obras de reacondicionamento do 

espazo público destinado a viario local, 

xunto co proxecto das obras da 

edificación suxeito a licenza. 

 

QUINTO.- Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas e servizos municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Aprobar el informe municipal 

del 04.08.2023, de análisis de los informes 

sectoriales emitidos al documento y de 

contestación a las alegaciones formuladas 

durante el período de información pública 

del expediente.  

 

SEGUNDO.- Aceptar el ámbito delimitado 

para el estudio de detalle y aprobar 

definitivamente el documento del 

“ESTUDIO DE DETALLE DE LA 

ESQUINA AVDA ALCALDE PÉREZ 

ARDÁ - C/ MONTEVIDEO. SEPTIEMBRE 

2023”, presentado el 18.09.2023, 

promovido por la comercial Residencial 

Montevideo 2022, S.L y firmado por los 

arquitectos Álvaro Fernández Carballada, 

Beatriz Aneiros Filgueira, Hugo Romero 

Nuevas y Álvaro Romero Gil Delgado.  

 

 

TERCERO.- Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, de 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para procurar la eficacia del acto 

de aprobación definitiva y la entrada en 

vigor del estudio de detalle aprobado.  

 

 

CUARTO.- Requerir al promotor del 

estudio de detalle La presentación del 

proyecto de obras ordinarias de 

urbanización necesario para la realización 

de las obras de reacondicionamiento del 

espacio público destinado a viario local, 

junto con el proyecto de las obras de la 

edificación sujeto a licencia.  

 

QUINTO.- Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas y servicios 

municipales interesadas en la tramitación 

del expediente. 

 

Votación del asunto número cinco 
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Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número cinco 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Acordo 
 

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente o 

documento “Estudio de detalle para la 

ordenación de volúmenes en la parcela 

del IES Elviña. Septiembre 2023”, 

promovido pola Consellaría de Cultura, 

Educación, Formación Profesional e 

Universidades, e asinado pola arquitecta 

Silvia Martínez Lorenzo. 

 

SEGUNDO.- Ordenar a realización dos 

trámites administrativos recollidos no 

artigo 82 e 88 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia, e 

concordantes do regulamento de 

desenvolvemento desta, para procurar a 

entrada en vigor do estudo de detalle 

aprobado. 

 

TERCEIRO.- Notificar este acordo ao 

promotor e ás áreas municipais 

interesadas na tramitación do expediente. 

 

 

Servizo de Recursos Humanos 
 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número cinco 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

PRIMERO.- Aprobar definitivamente el 

documento “Estudio de detalle para la 

ordenación de volúmenes en la parcela del 

IES Elviña. Septiembre 2023”, promovido 

por la Consejería de Cultura, Educación, 

Formación Profesional y Universidades, y 

firmado por la arquitecta Silvia Martínez 

Lorenzo.  

 

SEGUNDO.- Ordenar la realización de los 

trámites administrativos recogidos en el 

artículo 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 10 de 

febrero, del suelo de Galicia, y 

concordantes del reglamento de desarrollo 

de esta, para procurar la entrada en vigor 

del estudio de detalle aprobado.  

 

 

TERCERO.- Notificar este acuerdo al 

promotor y a las áreas municipales 

interesadas en la tramitación del 

expediente. 

 

Servicio de Recursos Humanos 
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ASUNTO 6 

 

109. Expte. 108/2023/1449 

Recoñecemento da compatibilidade da 

actividade pública solicitada por un 

funcionario deste concello para un 

segundo posto no sector público como 

profesor convidado a tempo parcial. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o día 2 de 

outubro de 2023 e obtivo o voto a favor, 

por unanimidade, dos grupos municipais 

que constitúen a Comisión, propoñendo ó 

Pleno da Corporación a adopción dos 

seguintes acordos: 

 

1º. Acceder ao recoñecemento de 

compatibilidade da actividade pública 

solicitada por Don Joaquín Meijide 

Failde (DNI 76812867C), para un 

segundo posto no sector público como 

profesor convidado, a tempo parcial, na 

Escola de Letras, Artes e Ciencias 

Humanas da Universidade do Minho, 

para a impartición de docencia no 

Departamento de Música, durante o curso 

académico 2023/2024. 

 

2º. Durante o exercicio desta segunda 

actividade, para a que se lle conceda a 

compatibilidade, deberá rexerse nos 

estritos termos aos que se circunscribe a 

súa solicitude, debéndose observar en 

todo momento o réxime de prohibicións e 

limitacións establecido nos artigos 3 e 

seguintes da Lei 53/1984, de 26 de 

decembro, de incompatibilidades do 

persoal ao servizo das Administracións 

Públicas. 

 

Presidencia 
 

Servizo de Recursos Humanos. Asunto 

seis. Señor secretario. 

 

ASUNTO 6 

 

109. Expte. 108/2023/1449 

Reconocimiento de la compatibilidad de 

la actividad pública solicitada por un 

funcionario de este ayuntamiento para 

uno segundo puesto en el sector público 

como profesor invitado a tiempo parcial. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el día 2 de 

octubre de 2023 y obtuvo el voto a favor, 

por unanimidad, de los grupos municipales 

que constituyen la Comisión, proponiendo 

al Pleno de la Corporación a adopción de 

los siguientes acuerdos: 

 

1º. Acceder al reconocimiento de 

compatibilidad de la actividad pública 

solicitada por Don Joaquín Meijide Failde 

(DNI 76812867C), para un segundo puesto 

en el sector público como profesor 

invitado, a tiempo parcial, en la Escuela de 

Letras, Artes y Ciencias Humanas de la 

Universidad del Minho, para la 

impartición de docencia en el 

Departamento de Música, durante el curso 

académico 2023/2024. 

 

2º. Durante el ejercicio de esta 

segunda actividad, para la que se le 

conceda la compatibilidad, deberá regirse 

en los estrictos términos a los que se 

circunscribe su solicitud, debiéndose 

observar en todo momento el régimen de 

prohibiciones y limitaciones establecido en 

los artículos 3 y siguientes de la Ley 

53/1984, de 26 de diciembre, de 

incompatibilidades del personal al servicio 

de las Administraciones Públicas. 

 

Presidencia 

 

Servicio de Recursos Humanos. Asunto 

seis. Señor secretario. 
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Señor Secretario 
 

Recoñecemento da compatibilidade da 

actividade pública solicitada por un 

funcionario deste concello para un 

segundo posto no sector público como 

profesor convidado a tempo parcial, sen 

debate, de acordo co disposto na 

Comisión de Portavoces. 

 

Presidencia 
 

Ben, brevemente, señor Lage, voceiro do 

Goberno municipal, para expoñer este 

asunto seis no que non haberá debate, 

unicamente votación. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día. Grazas, señora alcaldesa. Bo día 

a todas e a todos. 

 

Estamos diante dun asunto da orden do 

día de tramitación ordinario, o cal afecta 

a un empregado municipal. Coma 

sempre, non farei referencia ós datos 

persoais porque creo que non se debe de 

facer referencia ós mesmos. Non é que 

haxa ningunha prohibición legal, pero 

creo que non se debe de facer.  

 

Cumpre o expediente con tódolos 

preceptos legais, axústase á normativa, 

trátase dunha compatibilidade para poder 

exercer a docencia nun centro público 

doutro país. Está a disposición de todos 

os membros da Corporación a 

documentación, e polo tanto, pouco máis 

que expoñer. 

 

Entendemos que cumpre coa legalidade e 

polo tanto o que corresponde é conceder 

a compatibilidade. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Procedemos á votación deste asunto. 

Señor Secretario 

 

Reconocimiento de la compatibilidad de la 

actividad pública solicitada por un 

funcionario de este ayuntamiento para un 

segundo puesto en el sector público como 

profesor invitado a tiempo parcial, sin 

debate, de acuerdo con lo dispuesto en la 

Comisión de Portavoces. 

 

Presidencia 

 

Bien, brevemente, señor Lage, portavoz del 

Gobierno municipal, para exponer este 

asunto seis en el que no habrá debate, 

únicamente votación. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días. Gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todas y a todos. 

 

Estamos ante un asunto del orden del día 

de tramitación ordinaria, el cual afecta a 

un empleado municipal. Como siempre, no 

haré referencia a los datos personales 

porque creo que no se debe de hacer 

referencia a los mismos. No es que haya 

ninguna prohibición legal, pero creo que 

no se debe de hacer.  

 

Cumple el expediente con todos los 

preceptos legales, se ajusta a la normativa, 

se trata de una compatibilidad para poder 

ejercer la docencia en un centro público de 

otro país. Está a disposición de todos los 

miembros de la Corporación la 

documentación, y por lo tanto, poco más 

que exponer. 

 

Entendemos que cumple con la legalidad y 

por lo tanto lo que corresponde es 

conceder la compatibilidad. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Procedemos a la votación de este asunto. 
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Votación do asunto número seis 
 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número seis 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Acordo 
 

1º. Acceder ao recoñecemento de 

compatibilidade da actividade pública 

solicitada por Don Joaquín Meijide 

Failde (DNI 76812867C), para un 

segundo posto no sector público como 

profesor convidado, a tempo parcial, na 

Escola de Letras, Artes e Ciencias 

Humanas da Universidade do Minho, 

para a impartición de docencia no 

Departamento de Música, durante o curso 

académico 2023/2024. 

 

2º. Durante o exercicio desta segunda 

actividade, para a que se lle conceda a 

compatibilidade, deberá rexerse nos 

estritos termos aos que se circunscribe a 

súa solicitude, debéndose observar en 

todo momento o réxime de prohibicións e 

limitacións establecido nos artigos 3 e 

seguintes da Lei 53/1984, de 26 de 

decembro, de incompatibilidades do 

persoal ao servizo das Administracións 

Públicas. 

 

Votación del asunto número seis 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número seis 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

1º. Acceder al reconocimiento de 

compatibilidad de la actividad pública 

solicitada por Don Joaquín Meijide Failde 

(DNI 76812867C), para un segundo puesto 

en el sector público como profesor 

invitado, a tiempo parcial, en la Escuela de 

Letras, Artes y Ciencias Humanas de la 

Universidad del Minho, para la 

impartición de docencia en el 

Departamento de Música, durante el curso 

académico 2023/2024. 

 

2º. Durante el ejercicio de esta 

segunda actividad, para la que se le 

conceda la compatibilidad, deberá regirse 

en los estrictos términos a los que se 

circunscribe su solicitud, debiéndose 

observar en todo momento el régimen de 

prohibiciones y limitaciones establecido en 

los artículos 3 y siguientes de la Ley 

53/1984, de 26 de diciembre, de 

incompatibilidades del personal al servicio 

de las Administraciones Públicas. 
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Intervencións 

 

Presidencia 
 

Ben, fóra da orde do día se inclúe e se 

tramita pola vía de urxencia un asunto, 

que sería o asunto número sete, para a súa 

inclusión na orde do día e precisa maioría 

absoluta do Pleno. Así que en primeiro 

lugar se exporá por parte do señor 

secretario o asunto do que se trata, 

despois se procederá á votación da 

urxencia e a súa inclusión na orde do día 

e a continuación o debate. 

 

Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Trátase dunha addenda de modificación 

de anualidades ao Convenio de 

colaboración entre a Xunta de Galicia e o 

Concello da Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do Complexo Hospitalario 

da Coruña, CHUAC, e a proposta da 

Xunta de Galicia, toda a documentación 

recibiuse practicamente nos derradeiros 

días, con posterioridade á convocatoria 

do Pleno.  

 

 

Procedería que por maioría absoluta legal 

se acorde a urxencia e a continuación se 

inicie a deliberación e votación do asunto, 

no seu caso. 

 

Presidencia 
 

Ben. Exposta a urxencia e a motivación 

da inclusión fóra da orde do día de este 

asunto, procedemos á votación da súa 

inclusión. 

 

Votación da urxencia e ratificación da 

inclusión na orde do día do asunto 

“Aprobación do texto da addenda ao 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Bien, fuera del orden del día se incluye y se 

tramita por la vía de urgencia un asunto, 

que sería el asunto número siete, para su 

inclusión en el orden del día y precisa 

mayoría absoluta del Pleno. Así que en 

primer lugar se expondrá por parte del 

señor secretario el asunto del que se trata, 

después se procederá a la votación de la 

urgencia y su inclusión en el orden del día 

y a continuación el debate. 

 

Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Se trata de una adenda de modificación de 

anualidades al Convenio de colaboración 

entre la Xunta de Galicia y el 

Ayuntamiento de A Coruña para la 

tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario de A 

Coruña, CHUAC, y a propuesta de la 

Xunta de Galicia, toda la documentación 

se recibió prácticamente en los últimos 

días, con posterioridad a la convocatoria 

del Pleno.  

 

Procedería que por mayoría absoluta legal 

se acuerde la urgencia y a continuación se 

inicie la deliberación y votación del 

asunto, en su caso. 

 

Presidencia 

 

Ben. Expuesta la urgencia y la motivación 

de la inclusión fuera del orden del día de 

este asunto, procedemos a la votación de 

su inclusión. 

 

Votación de la urgencia y ratificación de 

la inclusión en el orden del día del asunto 

“Aprobación del texto de la adenda al 
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Convenio de colaboración entre a 

Xunta de Galicia e o Concello da 

Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

necesarios para a execución das obras 

do novo hospital do Complexo 

Hospitalario Universitario da Coruña 

e para a execución dos accesos dende a 

rede viaria de alta capacidade”. 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a urxencia e ratificación da 

inclusión na orde do día do asunto 

“Aprobación do texto da addenda ao 

Convenio de colaboración entre a Xunta 

de Galicia e o Concello da Coruña para a 

tramitación e formalización da obtención 

dos terreos necesarios para a execución 

das obras do novo hospital do Complexo 

Hospitalario Universitario da Coruña e 

para a execución dos accesos dende a 

rede viaria de alta capacidade”, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas.  

 

Queda incluído por unanimidade da 

Corporación. 

 

ASUNTO 7 

 

110. Aprobación do texto da addenda 

ao Convenio de colaboración entre a 

Xunta de Galicia e o Concello da 

Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

Convenio de colaboración entre la Xunta 

de Galicia y el Ayuntamiento de A Coruña 

para la tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad”. 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la urgencia y ratificación de la 

inclusión en el orden del día del asunto 

“Aprobación del texto de la adenda al 

Convenio de colaboración entre la Xunta 

de Galicia y el Ayuntamiento de A Coruña 

para la tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad”, produciéndose 

el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda incluido por unanimidad de la 

Corporación. 

 

ASUNTO 7 

 

110. Aprobación del texto de la adenda al 

Convenio de colaboración entre la Xunta 

de Galicia y el Ayuntamiento de A Coruña 

para la tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 
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necesarios para a execución das obras 

do novo hospital do Complexo 

Hospitalario Universitario da Coruña 

e para a execución dos accesos dende a 

rede viaria de alta capacidade. 

 

Polo coordinador xeral da Área de 

Economía e Planificación Urbana, coa 

conformidade do concelleiro delegado 

responsable da Área e a nota de 

conformidade do Secretario Xeral do 

Pleno da Corporación, emitíronse 

informes en datas 4 e 5 de outubro de 

2023 con proposta ao Pleno de adopción 

dos seguintes acordos: 

 

1.- Aprobar o texto da addenda ao 

“convenio de colaboración entre a Xunta 

de Galicia e o Concello da Coruña para a 

tramitación e formalización da obtención 

dos terreos necesarios para a execución 

das obras do novo hospital do Complexo 

Hospitalario Universitario da Coruña e 

para a execución dos accesos dende a 

rede viaria de alta capacidade” que se 

xunta como anexo a este acordo (CSV: 

6T1Z386E4D3B0R0Y0TYE). 

 

 

2.- Deixar sen efecto o punto segundo do 

Acordo do Pleno do 13.04.2023 polo que 

se aprobou o convenio sinalado no punto 

anterior. 

 

3.- Autorizar e comprometer o gasto, a 

favor do SERGAS (Q6550006H) para 

2023 por importe de 50.000 € e o gasto 

plurianual de 22.170.000 € (2024: 

8.000.000 €; 2025: 10.000.000 € e 2026: 

4.170.000 €) que no convenio e na súa 

addenda se establece como aportación 

municipal do Concello da Coruña. 

 

Do total comprometido de 8 millóns de 

euros da anualidade 2024, 950.000 € 

financiados cun préstamo xa subscrito, 

será con cargo ao crédito xa existente na 

aplicación orzamentaria 30.151.750.00 

(Código de Proxecto 2023/2/30/2), e que 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad. 

 

Por el coordinador general del Área de 

Economía y Planificación Urbana, con la 

conformidad del concejal delegado 

responsable del Área y la nota de 

conformidad del Secretario General del 

Pleno de la Corporación, se emitieron 

informes en fechas 4 y 5 de octubre de 2023 

con propuesta al Pleno de adopción de los 

siguientes acuerdos: 

 

1.- Aprobar el texto de la adenda al 

“convenio de colaboración entre la Xunta 

de Galicia y el Ayuntamiento de A Coruña 

para la tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad” que se une como 

anexo  a este acuerdo (CSV: 

6T1Z386E4D3B0R0Y0TYE). 

 

2.- Dejar sin efecto el punto segundo del 

Acuerdo del Pleno del 13.04.2023 por el 

que se aprobó el convenio señalado en el 

punto anterior. 

 

3.- Autorizar y comprometer el gasto, a 

favor del SERGAS (Q6550006H) para 

2023 por importe de 50.000 € y el gasto 

plurianual de 22.170.000 € (2024: 

8.000.000 €; 2025: 10.000.000 € y 2026: 

4.170.000 €) que en el convenio y en su 

adenda se establece como aportación 

municipal del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Del total comprometido de 8 millones de 

euros de la anualidad 2024, 950.000 € 

financiados con un préstamo ya suscrito, 

será con cargo al crédito ya existente en la 

aplicación presupuestaria 30.151.750.00 

(Código de Proyecto 2023/2/30/2), y que 
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será de incorporación obrigatoria ao 

Orzamento 2024 segundo o disposto no 

artigo 182.3 do Real decreto lexislativo 

2/2004, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das facendas 

locais (TRLRFL). 

 

Así mesmo, e de acordo coa literalidade 

do artigo 174.1 do TRLRFL, a 

realización dos gastos dos exercicios 

futuros queda subordinada ao crédito que 

para cada exercicio futuro autoricen os 

respectivos orzamentos municipais. 

 

Atendendo ao carácter excepcional, polo 

evidente interese público que representan 

as actuacións previstas no convenio, de 

conformidade co art. 174.5 do TRLRFL, 

en relación aos compromisos e gastos de 

exercicios futuros comprometidos no 

convenio, o Pleno acorda que se eleven e 

modifiquen as porcentaxes aos que se 

refire o dito artigo de acordo cos 

compromisos asumidos nesta addenda ao 

convenio para cada anualidade futura. 

 

 

4.- Facultar expresamente á Alcaldía, tan 

amplamente como en legal forma sexa 

posible, para a sinatura da Addenda ao 

convenio entre a Xunta de Galicia e o 

Concello da Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do complexo hospitalario 

universitario da Coruña e para a 

execución dos accesos dende a rede viaria 

de alta capacidade, e para realizar todos 

os actos, trámites e xestións que sexan 

precisos para os efectos de acadar o 

cumprimento dos fins e obxectivos da 

dita Addenda. 

 

 

será de incorporación obligatoria al 

Presupuesto 2024 según lo dispuesto en el 

artículo 182.3 del Real Decreto Legislativo 

2/2004, por el que se aprueba el Texto 

Refundido de la Ley Reguladora de las 

Haciendas Locales (TRLRFL). 

 

Asimismo, y de acuerdo con la literalidad 

del artículo 174.1 del TRLRHL, la 

realización de los gastos de los ejercicios 

futuros queda subordinada al crédito que 

para cada ejercicio futuro autoricen los 

respectivos presupuestos municipales. 

 

Atendiendo al carácter excepcional, por el 

evidente interés público que representan 

las actuaciones previstas en el convenio, 

de conformidad con el art. 174.5 del 

TRLRFL, en relación a los compromisos y 

gastos de ejercicios futuros 

comprometidos en el convenio, el Pleno 

acuerda que se eleven y modifiquen los 

porcentajes a los que se refiere dicho 

artículo de acuerdo con los compromisos 

asumidos en esta adenda al convenio para 

cada anualidad futura. 

 

4.- Facultar expresamente a la Alcaldía, 

tan ampliamente como en legal forma sea 

posible, para la firma de la Adenda al 

convenio entre la Xunta de Galicia y el 

Ayuntamiento de A Coruña para la 

tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del complejo hospitalario 

universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad, y para realizar 

todos los actos, trámites y gestiones que 

sean precisos a efectos de alcanzar el 

cumplimiento de los fines y objetivos de la 

dicha Adenda. 
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ANEXO 
 
ADDENDA AO CONVENIO ENTRE A XUNTA DE GALICIA E O CONCELLO DA CORUÑA PARA A 

TRAMITACIÓN E FORMALIZACIÓN DA OBTENCIÓN DOS TERREOS NECESARIOS PARA A 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DO NOVO HOSPITAL DO COMPLEXO HOSPITALARIO UNIVERSITARIO DA 

CORUÑA E PARA A EXECUCIÓN DOS ACCESOS DENDE A REDE VIARIA DE ALTA CAPACIDADE 

 

 

REUNIDOS 

 

D. Julio García Comesaña, conselleiro de Sanidade e presidente do Servizo Galego de Saúde, en 

virtude das facultades atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, de 22 de febreiro, de normas 

reguladoras da Xunta e da súa Presidencia, e nos Decretos 136/2019 e 137/2019, de 10 de outubro, 

polos que se establecen as estruturas orgánicas da Consellería de Sanidade e do Servizo Galego de 

Saúde, respectivamente, e de conformidade co establecido na Lei 1/2016, de 18 de xaneiro, de 

transparencia e bo goberno de Galicia, así como na Lei 40/2015, de 1 de outubro, de réxime xurídico 

do sector público. 

 

Dª Ethel María Vázquez Mourelle, conselleira de Infraestruturas e Mobilidade e presidenta da 

Axencia Galega de Infraestruturas, actuando en nome e representación desta, en virtude das 

facultades atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, de 22 de febreiro, de normas reguladoras da Xunta 

e da súa Presidencia, e no artigo 9.a) dos Estatutos da axencia, aprobados por Decreto 173/2011, 

do 4 de agosto. 

 

Dª Inés Rey García, actuando en nome e representación do Concello da Coruña, en virtude da súa 

condición de Alcaldesa-Presidenta da citada Corporación, segundo o disposto no artigo 124 da Lei 

7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local, 61.1 da Lei 5/1997, de administración 

local de Galicia e o artigo 41.1 do Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro, polo que se aproba 

o Regulamento de organización, funcionamento e réxime xurídico das entidades locais, e en 

execución dos acordos do Pleno do Concello da Coruña de 25 de xaneiro de 2021 e de 13 de abril 

de 2023. 

 

As partes intervenientes recoñécense capacidade legal para outorgar a addenda ao presente 

convenio e para iso, 
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EXPOÑEN: 

PRIMEIRO. 

O 30 de maio de 2023 asinouse o “Convenio entre a Xunta de Galicia e o Concello da Coruña para 

a tramitación e formalización da obtención dos terreos necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do Complexo Hospitalario Universitario da Coruña e para a execución dos accesos 

dende a rede viaria de alta capacidade”. 

 

O convenio prevé o desenvolvemento das seguintes actuacións: 

 

 A adquisición dos terreos necesarios para a materialización do novo recinto hospitalario. 

 A execución dos accesos dende a rede viaria de alta capacidade que se definan no Proxecto 

de Interese Autonómico así como do viario de servizo do recinto hospitalario, que en ambos 

casos tamén darán servizo ás áreas urbanizadas da contorna do hospital. 

 

 

SEGUNDO. 

 

En relación coa execución dos accesos dende a rede viaria de alta capacidade que se definan no 

Proxecto de Interese Autonómico así como do viario de servizo do recinto hospitalario, que en 

ambos casos tamén darán servizo ás áreas urbanizadas da contorna do hospital, o convenio prevía 

que se realizase conforme ás seguintes anualidades: 

 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DE URBANIZACIÓN E INFRAESTRUTURAS NECESARIAS PARA OS 
ACCESOS E CONEXIÓNS VIARIAS AO NOVO HOSPITAL 

ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 ANUALIDADE 2025 

1.000.000 € 8.000.000 € 16.400.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 25.400.000 € 

 

Sen embargo, o estado da tramitación do procedemento de licitación do contrato para a redacción 

do proxecto e execución das obras require a modificación do convenio co fin de adecuar as 
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anualidades á execución do contrato, o que suporá un reaxuste das anualidades inicialmente 

previstas e o seu incremento, de xeito que se amplían ata 2026. 

 

De acordo co exposto, as partes estiman convinte formalizar esta addenda coas seguintes  

 

CLÁUSULAS: 

 

PRIMEIRA. Modificación da CLAUSUAL CUARTA. Actuación relativa á execución das obras de 

urbanización e infraestruturas necesarias para os accesos e conexións viarias ao novo hospital. 

 

Modifícanse os apartados B) e C) da CLUSULA CUARTA do convenio que quedan redactados como 

segue: 

 

“B) Réxime económico aplicable para esta actuación. 

 

Son obxecto de financiamento en relación con este proxecto, segundo o indicado na cláusula 

segunda e no anexo I deste convenio, tanto os contratos de obra coma os contratos de asistencia 

técnica necesarios para as obras referidas. 

 

O custo total estimado desta actuación é de 25.400.000 € (IVE Incluído) segundo o orzamento do 

proxecto de trazado aprobado provisionalmente. 

 

Consonte co acordado na Comisión de Seguimento do Convenio marco, de 14 de marzo de 2023, o 

Concello da Coruña asumirá o custo da execución das obras necesarias para realizar os accesos e 

conexións viarias ao novo hospital, así coma os contratos de servizo complementarios do mesmo, 

consonte a súa definición no proxecto de interese autonómico que se aprobe, ata un máximo de 

22.220.000 €. O financiamento realizarase con cargo aos orzamentos do Concello da Coruña de 

acordo coas seguintes anualidades: 
 

- 2023: 50.000 €  
 

- 2024: 8.000.000 € 
 

- 2025: 10.000.000 €  
 

- 2026: 4.170.000 € 
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C) Compromisos do Servizo Galego de Saúde. 

 

O Servizo Galego de Saúde comprométese a : 

 

 Licitar, adxudicar, executar e dirixir as obras necesarias para realizar os accesos e conexións 

viarias ao novo hospital, así coma os contratos de servizo complementarios do mesmo, 

consonte a súa definición no proxecto de interese autonómico que se aprobe.  

O Servizo Galego de Saúde financiará a achega correspondente ao Concello da Coruña no 

exercicio 2023, con cargo a aplicación orzamentaria  5001 412A 6211: 

 
2023: 50.000  
 

Dita cantidade será reintegrada polo Concello no primeiro trimestre do ano 2024, de acordo 

co disposto no apartado E) desta cláusula.  

 

 Abonar as facturas mensuais emitidas polas empresas contratistas. No exercicio desta 

función será de aplicación la Lei 6/2003, do 9 de decembro, de taxas, prezos e exaccións 

reguladoras da Comunidade Autónoma de Galicia. 

 

 Recepcionar as obras realizadas dos accesos e conexións viarias ao novo hospital, de 

conformidade co artigo 243 da Lei 9/2017, do 8 de novembro, de contratos do Sector Público.  

 

Este acto de recepción poderá comprender tamén recepcións parciais de aquelas partes de 

obra que poidan ser entregadas ao Concello da Coruña para a súa posta a disposición ao uso 

público, cando a súa execución fora realizada por fases. 

 

Unha vez producido o acto formal de recepción, total ou parcial, das obras polo Servicio 

Galego de Saúde, este o porá en coñecemento do concello da Coruña, formalizando a entrega 

das mesmas mediante a correspondente acta, determinando o nacemento das obrigas 

asumidas por cada unha das partes neste convenio, sen prexuízo das responsabilidades que 

correspondan ao contratista derivadas do contrato de obras. 

 

 Encomendar, no seu caso, a execución de calquera destas actuacións aos organismos 

competentes da Comunidade Autónoma, nomeadamente á Axencia Galega de 

Infraestruturas. 
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 Tramitar o expediente de cambio de titularidade en favor do concello dos accesos e rede 

viaria que resulten da execución desta actuación. 

 

 Financiar as cantidades que excedan da aportación do Concello para o financiamento das 

obras e os contratos de servizo complementarios para a súa execución, así como 

modificados, complementarios, liquidacións, revisións de prezos, no seu caso, e demais 

incidencias con contido económico que xurdan durante a execución das obras e os servizos, 

con cargo á aplicación orzamentaria 5001 412A 6211: 

 
2026: 3.180.000 €” 

 

SEGUNDA. Modificación do ANEXO I RÉXIME ECONÓMICO DAS ACTUACIÓNS 

 

Modificase o ANEXO I do convenio, que queda redactado como segue: 

 

ANEXO I 

 

RÉXIME ECONÓMICO DAS ACTUACIÓNS 

 

ADQUISICIÓN DE TERREOS NOVO HOSPITAL E ACCESOS 

 

ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 

15.000.000 € 2.000.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 17.000.000 € 

 

 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DE URBANIZACIÓN E INFRAESTRUTURAS NECESARIAS PARA OS 
ACCESOS E CONEXIÓNS VIARIAS AO NOVO HOSPITAL 

ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 ANUALIDADE 2025 ANUALIDADE 2026 

50.000 € 8.000.000 € 10.000.000€ 7.350.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 25.400.000 € 

 
TERCEIRA. Publicidade 
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A sinatura desta addenda suporá o consentimento expreso das partes asinantes para incluír e facer 

públicos os datos persoais que consten na addenda, e mailo resto de especificacións contidas nesta, 

de conformidade co artigo 15 da Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e bo goberno (DOG 

nº 30 do 15 de febreiro) e o Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o rexistro de 

convenios da Xunta de Galicia (DOG nº 149 do 3 de agosto). 

 

E, en proba de conformidade con canto antecede, asinan a presente addenda ao convenio na data 

indicada na sinatura electrónica. 

 

 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Ten a palabra o señor Lage para expoñer 

o asunto e despois haberá unha única 

quenda por grupo de cinco minutos, tal e 

como pactaron os voceiros dos 

respectivos grupos municipais. 

 

Señor Lage, ten a palabra. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día de novo 

a todas e a todos. 

 

Estamos diante dun asunto que é de 

interese estratéxico para a nosa cidade e 

polo tanto corresponde actuar coa 

máxima dilixencia. Non impide actuar 

coa máxima dilixencia nin coa 

coordinación institucional que merece o 

asunto poñer os puntos sobre as íes, e eu 

creo que non só é compatible, senón é 

necesario que dende a Corporación 

municipal da Coruña, e así o facemos e 

  

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Tiene la palabra el señor Lage para 

exponer el asunto y después habrá un 

único turno por grupo de cinco minutos, 

tal y como pactaron los portavoces de los 

respectivos grupos municipales. 

 

Señor Lage, tiene la palabra. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días de 

nuevo a todas y a todos. 

 

Estamos ante de un asunto que es de 

interés estratégico para nuestra ciudad y 

por lo tanto corresponde actuar con la 

máxima diligencia. No impide actuar con 

la máxima diligencia ni con la 

coordinación institucional que merece el 

asunto poner los puntos sobre las íes, y yo 

creo que no solo es compatible, sino es 

necesario que desde la Corporación 

municipal de A Coruña, y así lo hacemos 

O Conselleiro de Sanidade e presidente do 
Servizo Galego de Saúde 
Julio García Comesaña 

A conselleira de Infraestruturas e Mobilidade e 
presidenta da Axencia Galega de Infraestruturas 
Ethel María Vázquez Mourelle 

 
A alcaldesa da Coruña 
Inés Rey García 
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o seguiremos facendo, dende o Goberno 

municipal poñamos de manifesto que un 

equipamento hospitalario, un 

equipamento sanitario como é o novo 

CHUAC, como debe de ser o novo 

complexo hospitalario da Coruña, 

require de dilixencia e require de 

compromiso por parte da 

Administración que é a competente en 

materia de sanidade, que é a Xunta de 

Galicia. 

 

A cidade da Coruña foi postergada —

discriminada, se podería dicir— á hora 

de abordar a renovación dos complexos 

hospitalarios. Como saben todos os 

membros da Corporación, é a última 

cidade de Galicia na que o Goberno 

galego ten actuado para poñer en marcha 

un novo equipamento hospitalario. Por 

se alguén descoñece o que pasa no resto 

de Galicia, gustaríame facerlles memoria 

recordatorio. Dende fai ben pouco tempo 

se dispón en Lugo dun novo 

equipamento hospitalario, o novo 

hospital HULA que substitúe a vella 

Residencia; se produciron ampliacións 

no Complexo Hospitalario de Santiago 

de Compostela; tamén se dotou a cidade 

de Vigo dun novo centro hospitalario; 

tamén se acordou coa cidade de 

Pontevedra un novo centro hospitalario e 

o Goberno galego, pois fai ben pouco 

tempo, aínda non rematou o que é o Plan 

Director anterior, pois puxo sobre a mesa 

aquelo que levaba moito tempo 

esperando. 

 

Como se coñece, e é coñecido, a este 

salón de plenos tivemos que traer varios 

acordos no mandato pasado, no final do 

mandato pasado, porque dende a Xunta 

de Galicia se nos exixía, incluso se nos 

responsabilizaba, non tendo 

competencias de ningún tipo na materia, 

para que, digamos, fósemos a 

administración impulsora do Hospital, 

ou por dicilo dalgún xeito, se buscaba a 

y lo seguiremos haciendo, desde el 

Gobierno municipal pongamos de 

manifiesto que un equipamiento 

hospitalario, un equipamiento sanitario 

como es el nuevo CHUAC, como debe de 

ser el nuevo complejo hospitalario de A 

Coruña, requiere de diligencia y requiere 

de compromiso por parte de la 

Administración que es la competente en 

materia de sanidad, que es la Xunta de 

Galicia. 

 

La ciudad de A Coruña fue postergada —

discriminada, se podría decir— a la hora 

de abordar la renovación de los complejos 

hospitalarios. Como saben todos los 

miembros de la Corporación, es la última 

ciudad de Galicia en la que el Gobierno 

gallego ha actuado para poner en marcha 

un nuevo equipamiento hospitalario. Por 

si alguien desconoce lo que pasa en el 

resto de Galicia, me gustaría hacerles 

memoria recordatorio. Desde hace bien 

poco tiempo se dispone en Lugo de un 

nuevo equipamiento hospitalario, el 

nuevo hospital HULA que sustituye a la 

vieja Residencia; se produjeron 

ampliaciones en el Complejo Hospitalario 

de Santiago de Compostela; también se 

dotó a la ciudad de Vigo de un nuevo 

centro hospitalario; también se acordó 

con la ciudad de Pontevedra un nuevo 

centro hospitalario y el Gobierno gallego, 

pues hace bien poco tiempo, aun no 

finalizó el que es el Plan Director 

anterior, pues puso sobre la mesa aquello 

que llevaba mucho tiempo esperando. 

 

Como se conoce, y es conocido, a este 

salón de plenos tuvimos que traer varios 

acuerdos en el mandato pasado, en el final 

del mandato pasado, porque desde la 

Xunta de Galicia se nos exigía, incluso se 

nos responsabilizaba, no teniendo 

competencias de ningún tipo en la 

materia, para que, digamos, fuéramos la 

administración impulsora del Hospital, o 

por decirlo de alguna manera, se buscaba 
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escusa no Concello, na financiación do 

Concello, que si o Concello non 

aprobaba en Pleno... Recordarano todos, 

non lle estou dicindo nada novo. Se o 

Concello non dispoñía os recursos, 

incluso se nos pedían, bueno, pois todo 

tipo de documentos contables que eran o 

problema que había. O problema que 

había para que o novo CHUAC botara a 

andar era o Concello, non? É evidente, o 

dixemos sempre, que o Concello non é o 

responsable de que se faga un hospital, 

pero en calquera caso nunca vai a quedar 

polo Concello nin a man tendida, nin a 

cooperación, porque estamos á altura 

sempre do que demanda de nós a 

cidadanía e a cidadanía sempre demanda 

cooperación, interés e exixencia.  

 

 

 

 

Fixémolo así e chegamos a un acordo, 

que é público, co Goberno galego polo 

cal, polo cal, o Concello da Coruña vai 

aportar 22 millóns de euros a un 

equipamento, unha infraestrutura que é 

competencia única e exclusivamente da 

Comunidade Autónoma, e nos 

comprometemos a facelo, pero a facelo 

dun xeito determinado. Na medida en 

que se executen as obras o Concello vai 

a ir pagando na medida en que se vaian 

facendo esas obras. 

 

 

Se nos pediu un compromiso anual que 

para este ano, como recordarán todos, 

era de un millón de euros e o Concello 

da Coruña, e este goberno municipal, 

fixo tódolos trámites e todo o que se lle 

requireu para poñer o millón de euros 

que se necesitaba. Por certo, co acordo 

desta corporación. Non é desta, que 

levamos poucos meses, pero da anterior, 

que era moi parecida.  

 

Ás dez horas e cincuenta e un minutos 

la excusa en el Ayuntamiento, en la 

financiación del Ayuntamiento, que sí el 

Ayuntamiento no aprobaba en Pleno... Lo 

recordarán todos, no le estoy diciendo 

nada nuevo. Si el Ayuntamiento no 

disponía los recursos, incluso se nos 

pedían, bueno, pues todo tipo de 

documentos contables que eran el 

problema que había. El problema que 

había para que el nuevo CHUAC echara 

a andar era el Ayuntamiento, ¿no? Es 

evidente, lo dijimos siempre, que el 

Ayuntamiento no es el responsable de que 

se haga un hospital, pero en cualquier 

caso nunca va a quedar por el 

Ayuntamiento ni la mano tendida, ni la 

cooperación, porque estamos a la altura 

siempre de lo que demanda de nosotros la 

ciudadanía y la ciudadanía siempre 

demanda cooperación, interés y 

exigencia.  

 

Lo hicimos así y llegamos a un acuerdo, 

que es público, con el Gobierno gallego 

por el cual, por el cual, el Ayuntamiento 

de A Coruña va a aportar 22 millones de 

euros a un equipamiento, una 

infraestructura que es competencia única 

y exclusivamente de la Comunidad 

Autónoma, y nos comprometimos a 

hacerlo, pero a hacerlo de una manera 

determinada. En la medida en que se 

ejecuten las obras el Ayuntamiento va a ir 

pagando en la medida en que se vayan 

haciendo esas obras. 

 

Se nos pidió un compromiso anual que 

para este año, como recordarán todos, era 

de un millón de euros y el Ayuntamiento 

de A Coruña, y este gobierno municipal, 

hizo todos los trámites y todo lo que se le 

requirió para poner el millón de euros que 

se necesitaba. Por cierto, con el acuerdo 

de esta corporación. No es de esta, que 

llevamos pocos meses, pero de la anterior, 

que era muy parecida.  

 

A las diez horas y cincuenta y un minutos 
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sae do Salón de Sesións o señor Castro 

Prado. 

 

A realidade é que o CHUAC ten, o novo 

CHUAC ten un retraso evidente. Supoño 

que salvo nas películas de ciencia ficción 

non se poderá achacar a 

responsabilidade á alcaldesa, ó Grupo 

municipal do Partido Popular, ó do 

BNG, a este goberno, ó Grupo municipal 

Socialista. Agás a Xunta de Galicia, sexa 

unha axencia de publicidade e non unha 

administración —que eu cada día penso 

máis que é unha axencia de 

publicidade—, estamos diante de quen 

ten a responsabilidade, de quen ten a 

responsabilidade de acometer unha 

actuación que é moi importante para esta 

cidade. 

 

Que se nos pide agora mesmo? Se nos 

pide que cambiemos o cuadro de 

financiación. Pero isto hai que traducilo 

para que os cidadáns o entendan, sen 

subterfuxios, decindo ademais quen é o 

responsable. Non pasa absolutamente 

nada. A Xunta de Galicia o que lle pide 

ó Concello é, nin máis nin menos, que 

donde íbamos a poñer un millón de euros 

este ano, poñamos 50.000; donde o ano 

que vén íbamos a poñer 8 millóns de 

euros a disposición da Xunta de Galicia, 

poñamos un millón de euros. En 

definitiva, o que nos piden é que 

retrasemos un ano o financiamento. 

 

Bueno, pois desde logo, dende o 

Goberno municipal o que lle pedimos á 

Xunta de Galicia é que cumpla os prazos 

que dou o Goberno galego, os prazos que 

dou, que cumpra os prazos porque os 

prazos ten que cumplilos coa cidade da 

Coruña e ten que cumplilos cos 

coruñeses e coas coruñesas. 

 

O novo CHUAC debería de ser unha 

realidade máis pronto que tarde, pero 

desde logo, do que estamos a falar é, nin 

sale del Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado. 

 

La realidad es que el CHUAC tiene, el 

nuevo CHUAC tiene un retraso evidente. 

Supongo que salvo en las películas de 

ciencia ficción no se podrá achacar la 

responsabilidad a la alcaldesa, al Grupo 

municipal del Partido Popular, al del 

BNG, a este gobierno, al Grupo municipal 

Socialista. Salvo que la Xunta de Galicia, 

sea una agencia de publicidad y no una 

administración —que yo cada día creo 

más que es una agencia de publicidad—, 

estamos ante quien tiene la 

responsabilidad, de quien tiene la 

responsabilidad de acometer una 

actuación que es muy importante para 

esta ciudad. 

 

¿Qué se nos pide ahora mismo? Se nos 

pide que cambiemos el cuadro de 

financiación. Pero esto hay que traducirlo 

para que los ciudadanos lo entiendan, sin 

subterfugios, diciendo además quién es el 

responsable. No pasa absolutamente 

nada. La Xunta de Galicia lo que le pide 

al Ayuntamiento es, nada más y nada 

menos, que donde íbamos a poner un 

millón de euros este año, pongamos 

50.000; donde el año que viene íbamos a 

poner 8 millones de euros a disposición de 

la Xunta de Galicia, pongamos un millón 

de euros. En definitiva, lo que nos piden 

es que retrasemos un año la financiación. 

 

Bueno, pues desde luego, desde el 

Gobierno municipal lo que le pedimos a la 

Xunta de Galicia es que cumpla los plazos 

que dio el Gobierno gallego, los plazos 

que dio, que cumpla los plazos porque los 

plazos tiene que cumpliros con la ciudad 

de A Coruña y tiene que cumplirlos con 

los coruñeses y con las coruñesas. 

 

El nuevo CHUAC debería ser una 

realidad más pronto que tarde, pero desde 

luego, de lo que estamos hablando es, 
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máis nin menos, que un convenio que 

está asinado para licitar unhas obras na 

que o Concello aporta 22,2 millóns de 

euros, entendemos que non admite máis 

dilacións nin máis demoras. 

 

Na documentación que se pode consultar 

no Perfil do Contratante da Xunta de 

Galicia se observa cal é a tramitación 

que está levando e o que vemos é que a 

día de hoxe non hai absolutamente nada 

executada. É dicir, a Xunta puxo como 

desculpa que o Concello... e agora se 

demostra a cortina de fume mediática 

que intentaron crear, demóstrase esa 

cortina de fume porque a día de hoxe o 

Concello con toda a disposición puxo 

recursos a disposición da Xunta de 

Galicia e o que nos está pedindo a Xunta 

de Galicia é, pois nin máis nin menos, 

que retrasemos esa financiación porque 

non hai nada executado a outubro do 

2023. Pero é que fai ben pouco tempo, 

fai cinco meses, fai cinco meses, dicían 

que a responsabilidade era do Goberno 

municipal. 

 

 

Eu só pido rigor e non xogar coa saúde 

nin cos equipamentos hospitalarios. 

Creo que a Xunta de Galicia ten unha 

débeda con esta cidade, unha débeda 

histórica, non só, non só, cun novo 

hospital e cun novo equipamento, e eu 

creo que non tardamos nin dous días en 

responder.  

 

Ás dez horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Castro Prado. 

 

Quero aclarar ademais unha cousa que 

me parece importante. O luns 

convocouse o Pleno ordinario do mes de 

outubro, o luns. A comunicación da 

Xunta de Galicia confirmando, 

confirmando, o texto que había que 

tramitar neste salón de plenos chegou o 

nada más y nada menos, que un convenio 

que está firmado para licitar unas obras 

en la que el Ayuntamiento aporta 22,2 

millones de euros, entendemos que no 

admite más dilaciones ni más demoras. 

 

En la documentación que se puede 

consultar en el Perfil del Contratante de 

la Xunta de Galicia se observa cuál es la 

tramitación que está llevando y lo que 

vemos es que a día de hoy no hay 

absolutamente nada ejecutado. Es decir, 

la Xunta puso como disculpa que el 

Ayuntamiento... y ahora se demuestra la 

cortina de humo mediática que intentaron 

crear, se demuestra esa cortina de humo 

porque a día de hoy el Ayuntamiento con 

toda la disposición puso recursos a 

disposición de la Xunta de Galicia y lo que 

nos está pidiendo la Xunta de Galicia es, 

pues nada más y nada menos, que 

retrasemos esa financiación porque no 

hay nada ejecutado a octubre del 2023. 

Pero es que hace bien poco tiempo, hace 

cinco meses, hace cinco meses, decían que 

la responsabilidad era del Gobierno 

municipal. 

 

Yo solo pido rigor y no jugar con la salud 

ni con los equipamientos hospitalarios. 

Creo que la Xunta de Galicia tiene una 

deuda con esta ciudad, una deuda 

histórica, no solo, no solo, con un nuevo 

hospital y con un nuevo equipamiento, y 

yo creo que no tardamos ni dos días en 

responder.  

 

A las diez horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Castro Prado. 

 

Quiero aclarar además una cosa que me 

parece importante. El lunes se convocó el 

Pleno ordinario del mes de octubre, el 

lunes. La comunicación de la Xunta de 

Galicia confirmando, confirmando, el 

texto que había que tramitar en este salón 

de plenos llegó el martes pasadas las dos 
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martes pasadas as dúas da tarde, e dou 

conta do mesmo (o señor Lage Tuñas 

amosa un documento) porque frente, 

frente ó que cada quen diga pode haber 

contos, pero estos son contas e probas. 

Ás dúas, pasadas as dúas da tarde do 

martes 3 de outubro: bo día, reenviamos 

o novo texto da addenda do convenio 

entre a Xunta de Galicia e o Concello da 

Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do Complexo..., pono así, 

eh?, do novo hospital do Complexo 

Hospitalario Universitario da Coruña e 

para a execución dos accesos dende a 

rede viaria de alta capacidade que é 

necesario tramitar debido á necesidade 

de realizar un reaxuste de importes e de 

anualidades para acompasalo ó ritmo de 

execución das obras.  

 

 

Xa llo traduzco eu: o de re, o re que len 

aquí, reaxuste de importes e acompasalo 

significa que non hai nada executado, 

nada, e o que nos piden é cambialo. Dice: 

este texto —leo— foi revisado por todas 

as partes asinantes do convenio, sendo 

revisado —loxicamente, para que 

despois non lle digan ós concelleiros do 

PP que non saben o que votan no Pleno, 

como pasou ó principio de 2023, que lle 

dixeron que non sabían o que votaban—

, sendo revisado tamén pola nosa 

Asesoría Xurídica, obtendo a 

conformidade de todas elas. Secretaria 

xeral da Consellería, martes 3 de 

outubro, pasadas as dúas da tarde. 

 

Por que leo esto? Para que o que digan 

os gabinetes e os que están ó outro lado 

do teléfono se caia polo seu propio peso 

cando alguén lles chama para dicir: no, 

es que isto está desde fai... Pero non 

busquen escusas peregrinas, admitan que 

hai un retraso, que estas cousas pasan 

cando hai un equipamento destas 

de la tarde, y doy cuenta del mismo (el 

señor Lage Tuñas muestra un 

documento) porque frente, frente a lo que 

cada cual diga puede haber cuentos, pero 

estos son cuentas y pruebas. A las dos, 

pasadas las dos de la tarde del martes 3 

de octubre: buenos días, reenviamos el 

nuevo texto de la adenda del convenio 

entre la Xunta de Galicia y el 

Ayuntamiento de A Coruña para la 

tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo..., lo ponen así, 

¿eh?, del nuevo hospital del Complejo 

Hospitalario Universitario de A Coruña y 

para la ejecución de los accesos desde la 

red viaria de alta capacidad que es 

necesario tramitar debido a la necesidad 

de realizar un reajuste de importes y de 

anualidades para acompasarlo al ritmo 

de ejecución de las obras.  

 

Ya se lo traduzco yo: lo de re, el re que 

leen aquí, reajuste de importes y 

acompasarlo significa que no hay nada 

ejecutado, nada, y lo que nos piden es 

cambiarlo. Dice: este texto —leo— fue 

revisado por todas las partes firmantes del 

convenio, siendo revisado —lógicamente, 

para que después no le digan a los 

concejales del PP que no saben lo que 

votan en el Pleno, como pasó al principio 

de 2023, que le dijeron que no sabían lo 

que votaban—, siendo revisado también 

por nuestra Asesoría Jurídica, obteniendo 

la conformidad de todas ellas. Secretaria 

general de la Consellería, martes 3 de 

octubre, pasadas las dos de la tarde. 

 

¿Por qué leo esto? Para que lo que digan 

los gabinetes y los que están al otro lado 

del teléfono se caiga por su propio peso 

cuando alguien les llama para decir: no, 

es que esto está desde hace... Pero no 

busquen excusas peregrinas, admitan que 

hay un retraso, que estas cosas pasan 

cuando hay un equipamiento de estas 
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características. Abandonen a soberbia, 

abandonen a soberbia e entendan que 

cada vez que nos piden algo —como 

pasou coa intermodal, que se tramitou en 

tempo récord as modificacións 

urbanísticas, como xa ten recordado o 

meu compañeiro Díaz Gallego— neste 

caso tardamos dous días e o traemos por 

urxencia. Nunca vai a quedar por parte 

do Goberno municipal da Coruña 

presidido por Inés Rey, nunca vai a 

quedar pola nosa parte. Dous días, 

menos de 48 horas e aquí está no Pleno.  

 

Estaremos todos de acordo? Pois 

supoñemos que estaremos de acordo. 

Agora, o que ninguén lle vai achacar a 

este goberno municipal é que cando se 

lle pideu que fixera modificacións 

orzamentarias, as fixo; cando se nos 

pideu que puxéramos un millón de euros, 

o puxemos; cando se nos pideu que 

puxéramos 8 millóns, os puxemos; 

cando se nos pideu que puxéramos 22 

millóns, os puxemos. Pero o que non 

fixo a Xunta de Galicia a día de hoxe coa 

cidade da Coruña é executar un só metro 

deses novos accesos. Teñen aínda en 

licitación esta actuación, téñena en 

licitación. 

 

Eu o único que lles pido é rigor, esa 

humildade da que falábamos, señor 

Lorenzo, que entendo que, primeiro, 

vostede non é responsable e eu non vou 

a facer demagoxia botándolle a culpa a 

vostede de nada, que non a ten. O único 

que lle digo é que, bueno, sexamos todos 

conscientes do que sucede, que é lóxico 

e que é razonable, que moitas veces 

diante de equipamentos que costan 200, 

300, 400, 5000 millóns de euros poda 

haber dificultades, que poida haber 

retrasos. Non pasa nada, pero a cidade da 

Coruña xa leva moito tempo agardando 

por un novo equipamento hospitalario.  

 

O único que pido é que deixen de agredir 

características. Abandonen la soberbia, 

abandonen la soberbia y entiendan que 

cada vez que nos piden algo —como pasó 

con la intermodal, que se tramitaron en 

tiempo récord las modificaciones 

urbanísticas, como ya ha recordado mi 

compañero Díaz Gallego— en este caso 

tardamos dos días y lo traemos por 

urgencia. Nunca va a quedar por parte del 

Gobierno municipal de A Coruña 

presidido por Inés Rey, nunca va a quedar 

por nuestra parte. Dos días, menos de 48 

horas y aquí está en el Pleno.  

 

¿Estaremos todos de acuerdo? Pues 

suponemos que estaremos de acuerdo. 

Ahora, lo que nadie le va a achacar a este 

gobierno municipal es que cuando se le 

pidió que hiciera modificaciones 

presupuestarias, las hizo; cuando se nos 

pidió que pusiéramos un millón de euros, 

lo pusimos; cuando se nos pidió que 

pusiéramos 8 millones, los pusimos; 

cuando se nos pidió que me pusiéramos 22 

millones, los pusimos. Pero lo que no hizo 

la Xunta de Galicia a día de hoy con la 

ciudad de A Coruña es ejecutar un solo 

metro de esos nuevos accesos. Tienen aún 

en licitación esta actuación, la tienen en 

licitación. 

 

Yo lo único que les pido es rigor, esa 

humildad de la que hablábamos, señor 

Lorenzo, que entiendo que, primero, usted 

no es responsable y yo no voy a hacer 

demagogia echándole la culpa a usted de 

nada, que no la tiene. Lo único que le digo 

es que, bueno, seamos todos conscientes 

de lo que sucede, que es lógico y que es 

razonable, que muchas veces ante 

equipamientos que cuestan 200, 300, 400, 

5000 millones de euros pueda haber 

dificultades, que pueda haber retrasos. No 

pasa nada, pero la ciudad de A Coruña ya 

lleva mucho tiempo esperando por un 

nuevo equipamiento hospitalario.  

 

Lo único que pido es que dejen de agredir 
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o Concello da Coruña intentando 

responsabilizarnos de aquelo que non é 

competencia nosa e que cada vez que nos 

piden que botemos unha man, este 

goberno municipal actúa con lealdade 

institucional, con cooperación porque 

esas son as indicacións que temos da 

nosa alcaldesa e sempre poñendo por 

diante os intereses dos coruñeses e das 

coruñesas, sempre, sempre. 

 

Ás once horas e un minutos sae do 

Salón de Sesións o señor García 

Fernández. 

 

Hoxe traemos aquí un cambio na 

financiación. Cal é o cambio que 

traemos? Vamos a contalo.  

 

O cuadro de financiación que nos 

propoñen e que aceptamos significa que 

este ano 2023 que tiñamos previsto 

destinar un millón de euros para o novo 

CHUAC, nos piden que só destinemos 

50.000 €; no ano 2024 nos piden que 

destinemos 8 millóns de euros; no 2025, 

10 millóns e no 2026, 4.170.000 €. 

Gustaríame equivocarme, moitísimo, 

fíxense o que lle digo: moitísimo. Señor 

Lorenzo, gustaríame equivocarme 

moito. Espero que non sexa a última vez 

que temos que facer unha modificación 

orzamentaria. Só lle digo iso, e nós 

facemos o que nos piden. Fíxese que non 

discutimos se teñen que ser oito, dez ou 

catro. Sabe por que? Porque este 

goberno municipal na negociación que 

fixo coa Xunta de Galicia introduxo 

unha cláusula para salvagardar os 

intereses dos coruñeses e das coruñesas, 

e sabe cal é? Pois esa é a cláusula e) á 

que fai referencia a addenda. Esa 

cláusula e) o que di é que se paga cando 

se execute, no trimestre seguinte despois 

dunha certificación. Porque estaremos 

todos de acordo que xa solo faltaría que 

financiara o Concello da Coruña á Xunta 

de Galicia e que lle adiantara recursos. 

al Ayuntamiento de A Coruña intentando 

responsabilizarnos de aquello que no es 

competencia nuestra y que cada vez que 

nos piden que echemos una mano, este 

gobierno municipal actúa con lealtad 

institucional, con cooperación porque 

esas son las indicaciones que tenemos de 

nuestra alcaldesa y siempre poniendo por 

delante los intereses de los coruñeses y de 

las coruñesas, siempre, siempre. 

 

A las once horas y un minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor García 

Fernández. 

 

Hoy traemos aquí un cambio en la 

financiación ¿Cuál es el cambio que 

traemos? Vamos a contarlo.  

 

El cuadro de financiación que nos 

proponen y que aceptamos significa que 

este año 2023 que habíamos previsto 

destinar un millón de euros para el nuevo 

CHUAC, nos piden que solo destinemos 

50.000 €; en el año 2024 nos piden que 

destinemos 8 millones de euros; en el 

2025, 10 millones y en el 2026, 4.170.000 

€. Me gustaría equivocarme, muchísimo, 

fíjense lo que le digo: muchísimo. Señor 

Lorenzo, me gustaría equivocarme 

mucho. Espero que no sea la última vez 

que tenemos que hacer una modificación 

presupuestaria. Solo le digo eso, y 

nosotros hacemos lo que nos piden. Fíjese 

que no discutimos si tienen que ser ocho, 

diez o cuatro ¿Sabe por qué? Porque este 

gobierno municipal en la negociación que 

hizo con la Xunta de Galicia introdujo una 

cláusula para salvaguardar los intereses 

de los coruñeses y de las coruñesas, y 

¿sabe cuál es? Pues esa es la cláusula e) 

a la que hace referencia la adenda. Esa 

cláusula e) lo que dice es que se paga 

cuando se ejecute, en el trimestre 

siguiente después de una certificación. 

Porque estaremos todos de acuerdo que 

ya solo faltaría que financiara el 

Ayuntamiento de A Coruña a la Xunta de 
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Pois ese é un dos cambios que se 

introduxo no acordo ó que se chegou coa 

conselleira de Infraestruturas fai uns 

meses. Esta administración mostra a súa 

colaboración en tódolos procedementos.  

 

 

Gustaríame equivocarme, señor 

Lorenzo, pero non vai a ser a última vez 

que a Xunta de Galicia nos propoña 

modificacións ou cambios, e gustaríame 

equivocarme e dicirlle que esta 

actuación que ten financiamento ata o 

ano 26 vai estar resolta antes dese ano 

26, gustaríame equivocarme, pero 

sinceramente, creo que estamos só 

diante da primeira vez que se asume por 

parte da Xunta de Galicia un retraso 

neste equipamento. 

 

Creo que temos que ser exixentes. Hoxe 

aquí imos aprobar un cambio na 

financiación, pero de fondo eu o que lles 

pido é que aprobemos todos ser 

exixentes coa Xunta de Galicia e pedirlle 

que cumpla os prazos. Por agora está 

quedando a deber, por agora é un ano de 

retraso, un ano, sumados a todos os anos 

de retraso que leva a Xunta de Galicia 

sen abordar a necesidade dun novo 

centro hospitalario na cidade da Coruña.  

 

 

Ten a nosa colaboración, xa non o noso 

voto favorable, ten a nosa cooperación, a 

nosa man tendida. A diferencia do que 

ten feito o Partido Popular gobernando a 

Xunta de Galicia e instrumentalizando o 

Grupo municipal no pasado mandato, 

este goberno municipal actuou con 

absoluta lealdade e non se pasou o mes 

de agosto, o mes de setembro, o mes de 

outubro dicindo: é que non están 

cumprindo os plazos. Facémoslle a 

crítica aquí —claro, solo faltaría— e 

dicimos: seamos exixentes todos, pero 

Galicia y que le adelantara recursos. 

 

Pues ese es uno de los cambios que se 

introdujo en el acuerdo al que se llegó con 

la conselleira de Infraestructuras hace 

unos meses. Esta administración muestra 

su colaboración en todos los 

procedimientos.  

 

Me gustaría equivocarme, señor Lorenzo, 

pero no va a ser la última vez que la Xunta 

de Galicia nos proponga modificaciones o 

cambios, y me gustaría equivocarme y 

decirle que esta actuación que tiene 

financiación hasta el año 26 va a estar 

resuelta antes de ese año 26, me gustaría 

equivocarme, pero sinceramente, creo que 

estamos solo ante de la primera vez que se 

asume por parte de la Xunta de Galicia un 

retraso en este equipamiento. 

 

 

Creo que tenemos que ser exigentes. Hoy 

aquí vamos a aprobar un cambio en la 

financiación, pero de fondo yo lo que les 

pido es que aprobemos todos ser exigentes 

con la Xunta de Galicia y pedirle que 

cumpla los plazos. Por ahora está 

quedando a deber, por ahora es un año de 

retraso, un año, sumados a todos los años 

de retraso que lleva la Xunta de Galicia 

sin abordar la necesidad de un nuevo 

centro hospitalario en la ciudad de A 

Coruña.  

 

Tiene nuestra colaboración, ya no nuestro 

voto favorable, tiene nuestra cooperación, 

nuestra mano tendida. A diferencia del 

que ha hecho el Partido Popular 

gobernando la Xunta de Galicia e 

instrumentalizando el Grupo municipal en 

el pasado mandato, este gobierno 

municipal actuó con absoluta lealtad y no 

se pasó el mes de agosto, el mes de 

septiembre, el mes de octubre diciendo: es 

que no están cumpliendo los plazos. Le 

hacemos la crítica aquí —claro, solo 

faltaría— y decimos: seamos exigentes 
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non nos pasamos montando cortinas de 

fume para botarlle a culpa a outros, non, 

non. O martes nos chega a 

comunicación, o mércores vostedes 

recibiron onte antes do mediodía a 

documentación, porque hai que preparar 

unha documentación para o Pleno e hoxe 

traémolo por urxencia. Non sei se hai 

alguén que poida ser máis áxil e máis 

rápido. Desde logo, se actuaran como 

actuamos nós, non levaríamos un retraso 

dun ano coas obras do novo CHUAC. 

 

 

Solo lles pido un pouquiño de 

humildade, moita menos soberbia e que 

entendan que estas políticas de regate 

corto e de andar metendo o dedo no ollo 

cáeselles a careta, non nun ano, en 

meses, en meses, porque supoño que, 

salvo que alguén queira dicir que somos 

nós tamén os que facemos o novo 

hospital... Ó mellor tamén hai alguén 

atrevido que é capaz de dicilo, vale? 

 

Se teñen que volver a facer outra 

modificación, conten con nós, pero 

díganlle a verdade ós coruñeses e ás 

coruñesas. Se saben que os novos 

accesos do hospital, e o hospital non vai 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), que non vai a estar para o 

ano 26, se saben que non vai estar para o 

ano 26, díganllo. Non lle mintan ós 

coruñeses e ás coruñesas, díganllo. 

 

Nada máis. Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Iniciamos a quenda de debate, cinco 

minutos. Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

todos, pero no nos pasamos montando 

cortinas de humo para echarle la culpa a 

otros, no, no. El martes nos llega la 

comunicación, el miércoles ustedes 

recibieron ayer antes del mediodía la 

documentación, porque hay que preparar 

una documentación para el Pleno y hoy lo 

traemos por urgencia. No sé si hay 

alguien que pueda ser más ágil y más 

rápido. Desde luego, si actuaran como 

actuamos nosotros, no llevaríamos un 

retraso de un año con las obras del nuevo 

CHUAC. 

 

Solo les pido un poquito de humildad, 

mucha menos soberbia y que entiendan 

que estas políticas de regate corto y de 

andar metiendo el dedo en el ojo se les cae 

la careta, no en un año, en meses, en 

meses, porque supongo que, salvo que 

alguien quiera decir que somos nosotros 

también los que hacemos el nuevo 

hospital... A lo mejor también hay alguien 

atrevido que es capaz de decirlo, ¿vale? 

 

Si tienen que volver a hacer otra 

modificación, cuenten con nosotros, pero 

díganle la verdad a los coruñeses y a las 

coruñesas. Si saben que los nuevos 

accesos del hospital, y el hospital no va (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

que no va a estar para el año 26, si saben 

que no va a estar para el año 26, 

díganselo. No les mientan a los coruñeses 

y a las coruñesas, díganselo. 

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Iniciamos el turno de debate, cinco 

minutos. Señora Veira. 

 

Señora Veira González 
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Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar anunciamos o noso 

voto a favor deste asunto. Non teño ou 

non tiña pensado estenderme moito, 

mais si me gustaría facer un par de 

recordatorios da argumentación da 

Xunta de Galiza alá polo outono de 2020 

para formularlle un convenio ó Concello 

da Coruña para a construción do 

chamado novo CHUAC. 

 

Ás once horas e oito minutos entra no 

Salón de Sesións o señor García 

Fernández. 

 

Para a Xunta de Galiza era urxentísimo 

en 2020 saltarse á toureira a legalidade e 

sacar adiante un convenio polo que 

comprometían que o Concello da Coruña 

asumise, pois as cargas, non? das 

expropiacións para construír o novo 

CHUAC, non?, para adquirir os terreos 

para a ampliación do novo CHUAC, 

cuestión que está moi lonxe, non?, de 

figurar entre as competencias dos 

concellos. Dicían naquel momento desde 

a Xunta de Galiza que o novo CHUAC 

era unha ferramenta importantísima para 

loitar contra a pandemia. Iso era o que 

nos argumentaban nunha especie de 

chantaxe pública ó Concello da Coruña 

para que admitise as condicións do 

acordo, fronte ó que nós, ademais, nos 

opuxemos. Non admitimos esa chantaxe 

e denunciamos, porque era evidentísimo 

que era imposíbel que o novo CHUAC 

fose útil para o combate da pandemia, 

porque era evidente que un hospital non 

ía estar a tempo para atender esa 

pandemia. E o certo é que estamos tres 

anos despois neste pleno, tres anos 

despois daquela chantaxe pública da 

Xunta de Galicia, pois debatendo que a 

Xunta de Galiza non cumpriu, non 

cumpriu os prazos. Dous anos e oito 

meses despois da sinatura, por certo, 

doutro convenio, dese primeiro convenio 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar anunciamos nuestro voto 

a favor de este asunto. No tengo o no 

había pensado extenderme mucho, pero sí 

me gustaría hacer un par de recordatorios 

de la argumentación de la Xunta de 

Galicia allá por el otoño de 2020 para 

formularle un convenio al Ayuntamiento 

de A Coruña para la construcción del 

llamado nuevo CHUAC. 

 

A las once horas y ocho minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor García 

Fernández. 

 

Para la Xunta de Galicia era urgentísimo 

en 2020 saltarse a la torera la legalidad y 

sacar adelante un convenio por el que 

comprometían que el Ayuntamiento de A 

Coruña asumiera, pues las cargas, ¿no? 

de las expropiaciones para construir el 

nuevo CHUAC, ¿no?, para adquirir los 

terrenos para la ampliación del nuevo 

CHUAC, cuestión que está muy lejos, 

¿no?, de figurar entre las competencias de 

los ayuntamientos. Decían en aquel 

momento desde la Xunta de Galicia que el 

nuevo CHUAC era una herramienta 

importantísima para luchar contra la 

pandemia. Eso era lo que nos 

argumentaban en una especie de chantaje 

público al Ayuntamiento de A Coruña 

para que admitiera las condiciones del 

acuerdo, frente al que nosotros, además, 

nos opusimos. No admitimos ese chantaje 

y denunciamos, porque era evidentísimo 

que era imposible que el nuevo CHUAC 

fuera útil para el combate de la pandemia, 

porque era evidente que un hospital no iba 

a estar a tiempo para atender esa 

pandemia. Y lo cierto es que estamos tres 

años después en este pleno, tres años 

después de aquel chantaje público de la 

Xunta de Galicia, pues debatiendo que la 

Xunta de Galicia no cumplió, no cumplió 

los plazos. Dos años y ocho meses después 

de la firma, por cierto, de otro convenio, 
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en cuxa votación nós nos abstivemos 

porque se lle pedía ó Concello que 

asumise compromisos máis alá das súas 

competencias no que tiña a ver coa 

obtención de solo para a ampliación do 

CHUAC, porque o certo é que o 

Concello da Coruña ó final, o Goberno 

local, mellor dito, o Goberno local en 

minoría de Inés Rey aceptou naquel 

momento a chantaxe da Xunta de Galiza 

e admitía, malia ter informes municipais 

en contra, admitía ter que asumir esas 

expropiacións, pero un tempo despois, 

apenas seis meses despois da aprobación 

da modificación... perdón, hai seis 

meses, trouxeron aquí, a Pleno, a 

modificación dese convenio do CHUAC 

que si contribuímos a aprobar e que o 

que, efectivamente, o Concello da 

Coruña pasaba a asumir as súas 

competencias propias a Xunta de Galiza 

as que lle correspondía. É dicir, nese 

convenio que aprobamos hai seis meses 

neste salón de plenos xa si figuraban as 

competencias de cada quen ben. 

 

 

 

Vemos agora, efectivamente, despois de 

seis meses como a Xunta de Galiza non 

está a cumprir nin os prazos nin os 

compromisos anuais que o propio 

Goberno galego se fixou para si propio, 

non?. Aínda ben que ó final non 

necesitabamos realmente para combater 

a pandemia o novo CHUAC, porque se 

non, evidentemente, non chegabamos. Ó 

final o que precisábamos para a 

pandemia eran medios e persoal, por 

certo, necesidade aínda de plena 

actualidade na sanidade pública galega. 

Seguimos necesitando persoal e medios. 

A necesidade de persoal e medios na 

atención primaria segue a estar tan 

vixente como estaba cando debatemos 

ese primeiro convenio, cando debatemos 

a modificación dese convenio e tamén 

agora. Seguimos necesitando persoal na 

de ese primer convenio en cuya votación 

nosotros nos abstuvimos porque se le 

pedía al Ayuntamiento que asumiera 

compromisos más allá de sus 

competencias en lo relacionado con la 

obtención de suelo para la ampliación del 

CHUAC, porque lo cierto es que el 

Ayuntamiento de A Coruña al final, el 

Gobierno local, mejor dicho, el Gobierno 

local en minoría de Inés Rey aceptó en 

aquel momento el chantaje de la Xunta de 

Galicia y admitía, a pesar de tener 

informes municipales en contra, admitía 

tener que asumir esas expropiaciones, 

pero un tiempo después, apenas seis meses 

después de la aprobación de la 

modificación... perdón, hace seis meses, 

trajeron aquí, a Pleno, la modificación de 

ese convenio del CHUAC que sí 

contribuimos a aprobar y que lo que, 

efectivamente, el Ayuntamiento de A 

Coruña pasaba a asumir sus 

competencias propias la Xunta de Galicia 

las que le correspondía. Es decir, en ese 

convenio que aprobamos hace seis meses 

en este salón de plenos ya sí figuraban las 

competencias de cada cual bien. 

 

Vemos ahora, efectivamente, después de 

seis meses cómo la Xunta de Galicia no 

está cumpliendo ni los plazos ni los 

compromisos anuales que el propio 

Gobierno gallego se fijó para sí mismo, 

¿no? Aunque al final no necesitábamos 

realmente para combatir la pandemia el 

nuevo CHUAC, porque si no, 

evidentemente, no llegábamos. Al final lo 

que necesitábamos para la pandemia eran 

medios y personal, por cierto, necesidad 

aún de plena actualidad en la sanidad 

pública gallega. Seguimos necesitando 

personal y medios. La necesidad de 

personal y medios en la atención primaria 

sigue estando tan vigente como estaba 

cuando debatimos ese primer convenio, 

cuando debatimos la modificación de ese 

convenio y también ahora. Seguimos 

necesitando personal en la atención 
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atención primaria; seguimos necesitando 

persoal na atención hospitalaria; 

seguimos necesitando persoal nos 

centros de orientación familiar da cidade 

da Coruña; seguimos necesitando 

aumentar o persoal para atender a saúde 

mental. Non vaiamos construír —

recórdoo sempre neste salón de plenos— 

un continente moi grande sen contido. 

Advertímolo sempre e volvemos a 

advertilo neste salón de plenos hoxe. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira, grazas ó 

BNG. 

 

Turno do Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Ben, bo día ós compañeiros de 

Corporación, ó persoal do Concello, ós 

medios de comunicación e a todos 

aqueles que nos acompañan neste salón 

de plenos ou a través de streaming, hoxe 

cunha mención especial para aqueles 

compañeiros e compañeiras que nos 

escoitan neste salón. 

 

 

Hoxe é xusto comezar a miña 

intervención felicitando o Goberno 

municipal. Xa sei, señor Lage, que 

vostede con certa frecuencia acúsanos de 

negarlle ó Goberno de Inés Rey calquera 

tipo de mérito. O certo é que cando 

vostedes fan algo ben, este grupo non ten 

problema en reconocerllo. Por desgraza, 

igualmente é certo que non nos dan 

moitas oportunidades, ese é o problema, 

pero hoxe si. Hoxe por primeira vez 

dende que vostedes gobernan traen a este 

pleno un asunto con carácter de urxencia 

que de verdade é un asunto urxente en 

primaria; seguimos necesitando personal 

en la atención hospitalaria; seguimos 

necesitando personal en los centros de 

orientación familiar de la ciudad de A 

Coruña; seguimos necesitando aumentar 

el personal para atender la salud mental. 

No vayamos a construir —lo recuerdo 

siempre en este salón de plenos— un 

continente muy grande sin contenido. Lo 

advertimos siempre y volvemos a 

advertirlo en este salón de plenos hoy. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, gracias al 

BNG. 

 

Turno del Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bien, buenos días a los compañeros de 

Corporación, al personal del 

Ayuntamiento, a los medios de 

comunicación y a todos aquellos que nos 

acompañan en este salón de plenos o a 

través de la retransmisión en directo, hoy 

con una mención especial para aquellos 

compañeros y compañeras que nos 

escuchan en este salón. 

 

Hoy es justo comenzar mi intervención 

felicitando al Gobierno municipal. Ya sé, 

señor Lage, que usted con cierta 

frecuencia nos acusa de negarle al 

Gobierno de Inés Rey cualquier tipo de 

mérito. Lo cierto es que cuando ustedes 

hacen algo bien, este grupo no tiene 

problema en reconocérselo. Por 

desgracia, igualmente es cierto que no nos 

dan muchas oportunidades, ese es el 

problema, pero hoy sí. Hoy por primera 

vez desde que ustedes gobiernan traen a 

este pleno un asunto con carácter de 

urgencia que de verdad es un asunto 
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fondo e en forma e é xusto recoñecelo.  

 

 

Pero bueno, tamén é xusto, pois 

seguindo un pouco a liña do señor Lage, 

poñer eses puntos sobre as íes, non? 

Falaba vostede de dilixencia e de 

compromiso. Bueno, hai que recordar, 

hai que lembrar que no pasado mes de 

abril, con motivo da aprobación do 

convenio que hoxe addendamos 

vímonos na obriga de lembrarlles que o 

traían a este pleno con dous anos de 

atraso, pois tardaron vostedes oito meses 

en asinar o convenio marco; sete meses 

en conceder a licenza da fase cero 

alegando que non había un estudo de 

detalle que logo se demostrou que non 

facía falta; catro meses máis en traer o 

convenio a aprobación, que pese ás 

nosas advertencias tiveron que traer 

novamente catro meses despois. En total 

23 meses.  

 

Efectivamente, vostedes non son 

responsables dun ano de retraso, son 

responsables de dous e isto non é ciencia 

ficción. Polo tanto, 23 meses de 

innecesario atraso nun investimento de 

500 millóns de euros que blindará a 

sanidade pública da nosa cidade e a súa 

área de influencia para os vindeiros 50 

anos. 

 

Ás once horas e trece minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Pero insisto, hoxe, polo contrario, 

felicitámolos. Por que? Porque apenas 

72 horas despois da confirmación da 

aceptación do texto da addenda por todas 

as partes afectadas procederemos a súa 

aprobación, co voto favorable, por 

suposto, do Partido Popular, a fin de 

acompasar os ritmos de execución da 

obra xa licitada ó financiamento da 

mesma, circunstancia doutra banda 

urgente en fondo y en forma y es justo 

reconocerlo.  

 

Pero bueno, también es justo, pues 

siguiendo un poco la línea del señor Lage, 

poner esos puntos sobre las íes, ¿no? 

Hablaba usted de diligencia y de 

compromiso. Bueno, hay que recordar, 

hay que recordar que en el pasado mes de 

abril, con motivo de la aprobación del 

convenio que hoy adendamos nos vimos 

en el deber de recordarles que lo traían a 

este pleno con dos años de retraso, pues 

tardaron ustedes ocho meses en firmar el 

convenio marco; siete meses en conceder 

la licencia de la fase cero alegando que no 

había un estudio de detalle que luego se 

demostró que no hacía falta; cuatro meses 

más en traer el convenio a aprobación, 

que pese a nuestras advertencias tuvieron 

que traer nuevamente cuatro meses 

después. En total 23 meses.  

 

 

Efectivamente, ustedes no son 

responsables de un año de retraso, son 

responsables de dos y esto no es ciencia 

ficción. Por lo tanto, 23 meses de 

innecesario retraso en una inversión de 

500 millones de euros que blindará la 

sanidad pública de nuestra ciudad y su 

área de influencia para los próximos 50 

años. 

 

A las once horas y trece minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

Pero insisto, hoy, por el contrario, los 

felicitamos ¿Por que? Porque apenas 72 

horas después de la confirmación de la 

aceptación del texto de la adenda por 

todas las partes procederemos a su 

aprobación, con el voto favorable, por 

supuesto, del Partido Popular, a fin de 

acompasar los ritmos de ejecución de la 

obra ya licitada a la financiación de la 

misma, circunstancia por otro lado 
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habitual en actuacións desta envergadura 

e incluso en actuacións de menor 

envergadura. É que no pasado Pleno 

ordinario, señor Lage, fixemos o mesmo 

a través dun modificativo para o centro 

cívico do Birloque; que pasou co 

mercado de Monte Alto? Que está a 

pasar coas obras nos pelamios do Paseo 

Marítimo? Son circunstancias que 

ocorren. Neste caso é certo que non hai 

nada executado, pero vostede sabe 

perfectamente que se asinou o convenio 

en abril e que en xuño estaba a obra 

licitada e agora está pendente da 

adxudicación. 

 

En definitiva, felicitacións. Haberá que 

esperar aínda a ver se efectivamente 

estas son as maneiras deste novo 

mandato rebautizado do diálogo 2.0 ou 

se dentro dunhas semanas con motivo, 

por exemplo, da negociación dos 

orzamentos, volven vostedes ás andadas, 

pero en calquera caso non ten sentido 

ocultar a nosa grata sorpresa de hoxe. É 

máis, animámoslles a que persevere 

nesta nova forma de xestionar, para 

vostedes, no que atinxe a outra 

infraestrutura sanitaria pendente na nosa 

cidade, tamén dende hai demasiado 

tempo: o centro de saúde de Santa Lucía. 

 

E por suposto, que quede claro, facendo 

as cousas ben como se fan hoxe, sen 

trabas e sen atrasos, contan co noso 

apoio incondicional para exixir ante 

quen sexa o estrito cumprimento dos 

plazos de execución coa mesma firmeza 

que esperamos deste goberno municipal 

para exixir outras obrigas, por exemplo 

do Goberno central, coa nosa cidade: 

Alfonso Molina, a Cuarta Rolda ou a 

chegada dos trens Avril da que logo 

tamén se falará. 

 

Eu non sei se o señor Laxe vai... o señor 

Lage vai volver a intervir, porque o certo 

é que o seu turno de presentación foi algo 

habitual en actuaciones de esta 

envergadura e incluso en actuaciones de 

menor envergadura. Es que en el pasado 

Pleno ordinario, señor Lage, hicimos lo 

mismo a través de un modificativo para el 

centro cívico del Birloque ¿Que pasó con 

el mercado de Monte Alto? ¿Que está 

pasando con las obras en los pelamios del 

Paseo Marítimo? Son circunstancias que 

ocurren. En este caso es cierto que no hay 

nada ejecutado, pero usted sabe 

perfectamente que se firmó el convenio en 

abril y que en junio estaba la obra licitada 

y ahora está pendiente de la adjudicación. 

 

 

En definitiva, felicitaciones. Habrá que 

esperar aún a ver si efectivamente estas 

son las maneras de este nuevo mandato 

rebautizado del diálogo 2.0 o si dentro de 

unas semanas con motivo, por ejemplo, de 

la negociación de los presupuestos, 

vuelven ustedes a las andadas, pero en 

cualquier caso no tiene sentido ocultar 

nuestra grata sorpresa de hoy. Es más, les 

animamos a que persevere en esta nueva 

forma de gestionar, para ustedes, en lo 

que se refiere a la otra infraestructura 

sanitaria pendiente en nuestra ciudad, 

también desde hace demasiado tiempo: el 

centro de salud de Santa Lucía. 

 

Y por supuesto, que quede claro, haciendo 

las cosas bien como se hacen hoy, sin 

trabas y sin retrasos, cuentan con nuestro 

apoyo incondicional para exigir ante 

quién sea el estricto cumplimiento de los 

plazos de ejecución con la misma firmeza 

que esperamos de este gobierno municipal 

para exigir otras obligaciones, por 

ejemplo del Gobierno central, con nuestra 

ciudad: Alfonso Molina, la Cuarta Ronda 

o la llegada de los trenes Avril de la que 

luego también se hablará. 

 

Yo no sé si el señor Laxe va... el señor 

Lage va a volver a intervenir, porque lo 

cierto es que su turno de presentación fue 
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máis que ese turno de presentación e 

penso que é necesario aclarar esto. 

 

Vostede, señora Rey, ten unha gran 

vantaxe con este grupo Popular, que é 

que vai respectar o criterio que vostede 

considere oportuno, o vai a acatar. O que 

si lle vamos a pedir..., non, perdón, no llo 

vamos a pedir. O que si vamos a exixir é 

que ese criterio se aplique a todos os 

grupos desta corporación, e se o pasado 

Pleno ordinario se afeou a conduta ó 

señor Coira por saírse do que era o 

asunto de debate, penso que tampouco 

está de máis intentar que os turnos de 

presentación de asuntos por parte do 

Goberno sexan iso e non unha 

intervención sobre o posicionamento 

político e incluso máis alá do propio 

Goberno. Por tanto, insisto, nós imos 

respectar o que vostede acorde. Vostede 

dirixe o Pleno e establece o criterio que 

lle pareza convinte e nós o imos 

respectar, pero si ten que ser o mesmo 

para todos os grupos da Corporación. 

 

Señora Veira, remato xa, benvida 

vostede á unanimidade, benvido o Grupo 

Nacionalista Galego á unanimidade en 

materia do CHUAC. Agradézolle porque 

vostedes non perden a ocasión de 

intentar desprestixiar a sanidade pública 

galega, agradézolle que hoxe, bueno, 

pois o fixeran con certa moderación. 

Levan tentándoo durante anos, non o van 

a conseguir porque, entre outras cousas, 

o esforzo que está a desenvolver a Xunta 

de Galicia nesta materia, co presuposto 

máis alto da historia, case 5.000 millóns, 

con acordos retributivos de redución de 

xornada que alcanzan xa a máis de 

43.000 profesionais do Sergas, coa 

maior oferta de prazas MIR da nosa 

historia, entre elas 1.500 prazas de 

enfermería, coa mellora das 

infraestruturas en atención primaria ou 

duplicando os fondos para o Programa 

Galego de Vacinación, o que foi obxecto 

algo más que ese turno de presentación y 

pienso que es necesario aclarar esto. 

 

Usted, señora Rey, tiene una gran ventaja 

con este grupo Popular, que es que va a 

respetar el criterio que usted considere 

oportuno, lo va a acatar. Lo que sí le 

vamos a pedir..., no, perdón, no se lo 

vamos a pedir. Lo que sí vamos a exigir es 

que ese criterio se aplique a todos los 

grupos de esta corporación, y si el pasado 

Pleno ordinario se afeó la conducta al 

señor Coira por salirse de lo que era el 

asunto de debate, creo que tampoco está 

de más intentar que los turnos de 

presentación de asuntos por parte del 

Gobierno sean eso y no una intervención 

sobre el posicionamiento político e 

incluso más allá del propio Gobierno. Por 

tanto, insisto, nosotros vamos a respetar 

lo que usted acuerde. Usted dirige el 

Pleno y establece el criterio que le 

parezca conveniente y nosotros lo vamos 

a respetar, pero sí tiene que ser el mismo 

para todos los grupos de la Corporación. 

 

Señora Veira, finalizo ya, bienvenida 

usted a la unanimidad, bienvenido el 

Grupo Nacionalista Gallego a la 

unanimidad en materia del CHUAC. Le 

agradezco porque ustedes no pierden la 

ocasión de intentar desprestigiar la 

sanidad pública gallega, le agradezco que 

hoy, bueno, pues lo hayan hecho con 

cierta moderación. Llevan intentándolo 

durante años, no lo van a conseguir 

porque, entre otras cosas, el esfuerzo que 

está desarrollando la Xunta de Galicia en 

esta materia, con el presupuesto más alto 

de la historia, casi 5.000 millones, con 

acuerdos retributivos de reducción de 

jornada que alcanzan ya a más de 43.000 

profesionales del Sergas, con la mayor 

oferta de plazas MIR de nuestra historia, 

entre ellas 1.500 plazas de enfermería, 

con la mejora de las infraestructuras en 

atención primaria o duplicando los fondos 

para el Programa Gallego de 



 

 

 
 

58 

 

de recoñecemento na prensa estranxeira 

e recentemente hai uns días por ser 

pioneiros na inmunización no calendario 

infantil da vacina contra o virus sincitial 

respiratorio, bueno, pois grazas a ese 

esforzo, por exemplo, esas listas de 

agarda que vostede tanto acostuma a 

falar —eu voulle dar datos oficiais do 

sistema— (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención)  do Sistema Nacional de 

Saúde— acreditan que Galicia segue a 

ser unha das comunidades con menor 

lista de espera. A terceira no caso de 

intervencións quirúrxicas, 75 días de 

media frente á media nacional de 122, e 

a porcentaxe de pacientes de agarda que 

agardan por unha intervención máis de 

seis meses, aquí é única e 

exclusivamente do 6,7 % mentres que é 

o 22 % na media española. Somos o 

segundo mellor dato de España, tamén a 

terceira no caso de primeiras consultas: 

66 días mentres a media nacional está en 

un mes máis, 95. 

 

 

Polo tanto, por eso, porque vostedes non 

teñen razón cando intentan desprestixiar 

a sanidade galega, o barómetro sanitario 

do Ministerio de Sanidade —non son 

datos ningúns dos que estou dando da 

Xunta, senón do propio Ministerio— 

sinala que a cidadanía galega é a que 

máis confía na sanidade pública de toda 

España. Polo tanto, alegrámonos de que 

vostedes se incorporen. 

 

 

Votaremos a favor, por suposto, de esta 

addenda. 

 

Máis nada, moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Vacunación, lo que fue objeto de 

reconocimiento en la prensa extranjera y 

recientemente hace unos días por ser 

pioneros en la inmunización en el 

calendario infantil de la vacuna contra el 

virus sincitial respiratorio, bueno, pues 

gracias a ese esfuerzo, por ejemplo, esas 

listas de espera que usted tanto 

acostumbra a hablar —yo le voy a dar 

datos oficiales del sistema (se oye una 

señal acústica indicativo de la 

finalización del tiempo de intervención),  

del Sistema Nacional de Salud— 

acreditan que Galicia sigue siendo una de 

las comunidades con menor lista de 

espera. La tercera en el caso de 

intervenciones quirúrgicas, 75 días de 

media frente a la media nacional de 122, 

y el porcentaje de pacientes de espera que 

esperan por una intervención más de seis 

meses, aquí es única y exclusivamente del 

6,7 % mientras que es el 22 % en la media 

española. Somos el segundo mejor dato de 

España, también la tercera en el caso de 

primeras consultas: 66 días mientras la 

media nacional está en un mes más, 95. 

 

Por lo tanto, por eso, porque ustedes no 

tienen razón cuando intentan 

desprestigiar a la sanidad gallega, el 

barómetro sanitario del Ministerio de 

Sanidad —no son datos ningunos de los 

que estoy dando de la Xunta, sino del 

propio Ministerio— señala que la 

ciudadanía gallega es la que más confía 

en la sanidad pública de toda España. Por 

lo tanto, nos alegramos de que ustedes se 

incorporen. 

 

Votaremos a favor, por supuesto, de esta 

adenda. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Turno para o Goberno local a través do 

seu voceiro. Señor Lage, pecha o debate. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Darlle as grazas a todos os grupos 

municipais por compartir unha reflexión, 

que é a de que todas e todos estamos 

dispostos a exixirlle á Xunta de Galicia 

que cumpra os prazos que o Goberno 

galego dou. 

 

Un hospital non é que leve retraso por 

unha tramitación dun convenio co 

Concello, é que ten un retraso histórico. 

O nivel de discriminación que ten 

sufrido a nosa cidade por parte da Xunta 

de Galicia eu creo que é pouco 

discutible. É dicir, estamos falando 

dunha infraestrutura que moitas das súas 

partes chega a quedar obsoleta. 

Exiximos axilidade á Xunta de Galicia e 

non exiximos nin máis nin menos que 

que cumpra co cronograma previsto, con 

ese reloxo, con esa conta atrás para que 

se cumpran os prazos que se lle dixeron 

a todos os coruñeses e coruñesas.  

 

Ás once horas e dezaoito minutos saen 

do Salón de Sesións o señor Soto Díaz 

e a señora Fontela Baro. 

 

Non lles debe de molestar que recorde 

que A Coruña vai a ser a última das 

cidades galegas en renovar o seu hospital 

e non é de recibo este trato por parte do 

Partido Popular e da Xunta de Galicia. 

Levan gobernando máis de 14 anos e os 

socialistas claro que defendemos unha 

sanidade de calidade. Os socialistas 

defendemos unha sanidade de calidade e 

entendemos que hai que cooperar 

institucionalmente para que haxa os 

mellores equipamentos.  

 

Cando montaron a cortina de fume que 

Turno para el Gobierno local a través de 

su portavoz. Señor Lage, cierra el debate. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Darle las gracias a todos los grupos 

municipales por compartir una reflexión, 

que es la de que todas y todos estamos 

dispuestos a exigirle a la Xunta de Galicia 

que cumpla los plazos que el Gobierno 

gallego dio. 

 

Un hospital no es que lleve retraso por 

una tramitación de un convenio con el 

Ayuntamiento, es que tiene un retraso 

histórico. El nivel de discriminación que 

ha sufrido nuestra ciudad por parte de la 

Xunta de Galicia yo creo que es poco 

discutible. Es decir, estamos hablando de 

una infraestructura que muchas de sus 

partes llega a quedar obsoleta. Exigimos 

agilidad a la Xunta de Galicia y no 

exigimos nada más y nada menos que 

cumpla con el cronograma previsto, con 

ese reloj, con esa cuenta atrás para que se 

cumplan los plazos que se le dijeron a 

todos los coruñeses y coruñesas.  

 

A las once horas y dieciocho minutos 

salen del Salón de Sesiones el señor Soto 

Díaz y la señora Fontela Baro. 

 

No les debe molestar que recuerde que A 

Coruña va a ser la última de las ciudades 

gallegas en renovar su hospital y no es de 

recibo este trato por parte del Partido 

Popular y de la Xunta de Galicia. Llevan 

gobernando más de 14 años y los 

socialistas claro que defendemos una 

sanidad de calidad. Los socialistas 

defendemos una sanidad de calidad y 

entendemos que hay que cooperar 

institucionalmente para que haya los 

mejores equipamientos.  

 

Cuando montaron la cortina de humo que 
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montaron durante o mes de febreiro, 

durante o mes de xaneiro, durante o mes 

de marzo, porque había unhas eleccións 

municipais e pensaban que facendo 

ruído e culpabilizando o Goberno 

municipal que íban a ter algún rédito de 

eso, con esas maniobras de regate corto, 

o único que conseguiron é que ahora 

queden en evidencia.  

 

Cando nos pediron que puxéramos un 

millón de euros, porque parece que nolo 

pediran fai dous anos ou tres. Non, non, 

non, non. Concretamente, o Concello 

aprobou o 13 de abril o millón de euros 

que nos reclamaba. É que non sabían o 

13 de abril que non ían a ter executado 

un só metro de obra a mes de outubro? 

 

 

A min paréceme unha falta de 

profesionalidade, de rigor, paréceme 

xogar con algo que non se debe de xogar, 

que é coa sanidade, pero nolo exixiron e 

nos responsabilizaban de que as obras do 

hospital non se fixeran se non 

cambiábamos un convenio, se non 

aportábamos un millón de euros. O 

Concello puxo recursos. Podíamolos ter 

destinado a outros fins. Nós non 

administramos 11.500 millóns de euros 

como administra a Comunidade 

Autónoma, que ten, non solo recursos, 

senón que ten os recursos precisamente 

para as competencias que ten, que é a 

sanidade. 

 

Ás once horas e vinte e dous minutos 

entran no Salón de Sesións a señora 

Fontela Baró e o señor Soto Díaz. 

 

Bueno, agora o que nos están pedindo é 

retrasar o hospital un ano e eu reitérolles, 

señor Rodríguez, agardo que sexa a 

última vez que nos piden que cambiemos 

o cuadro de financiación por un retraso 

dun ano. Gustaríame equivocarme, pero 

creo que non vai a ser a última vez que 

montaron durante el mes de febrero, 

durante el mes de enero, durante el mes de 

marzo, porque había unas elecciones 

municipales y pensaban que haciendo 

ruido y culpabilizando al Gobierno 

municipal que iban a tener algún rédito de 

eso, con esas maniobras de regate corto, 

lo único que consiguieron es que ahora 

queden en evidencia.  

 

Cuando nos pidieron que pusiéramos un 

millón de euros, porque parece que nos lo 

habían pedido hace dos años o tres. No, 

no, no, no. Concretamente, el 

Ayuntamiento aprobó el 13 de abril el 

millón de euros que nos reclamaba ¿Es 

que no sabían el 13 de abril que no iban a 

haber ejecutado un solo metro de obra a 

mes de octubre? 

 

A mí me parece una falta de 

profesionalidad, de rigor, me parece 

jugar con algo que no se debe de jugar, 

que es con la sanidad, pero nos lo 

exigieron y nos responsabilizaban de que 

las obras del hospital no se habían hecho 

si no cambiábamos un convenio, si no 

aportábamos un millón de euros. El 

Ayuntamiento puso recursos. Podíamos 

haberlos destinado a otros fines. Nosotros 

no administramos 11.500 millones de 

euros como administra la Comunidad 

Autónoma, que tiene, no solo recursos, 

sino que tiene los recursos precisamente 

para las competencias que tiene, que es la 

sanidad. 

 

A las once horas y veintidós minutos 

entran en el Salón de Sesiones a señora 

Fontela Baró y el señor Soto Díaz. 

 

Bueno, ahora lo que nos están pidiendo es 

retrasar el hospital un año y yo les reitero, 

señor Rodríguez, espero que sea la última 

vez que nos piden que cambiemos el 

cuadro de financiación por un retraso de 

un año. Me gustaría equivocarme, pero 

creo que no va a ser la última vez que 
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teñamos debates destas características. 

 

Iso non impide o marco de colaboración 

institucional. No seu momento, coa 

conselleira Ethel Vázquez chegamos a 

un acordo e estamos dispostos a todos os 

acordos que sexan necesarios, pero sen 

deixar de ser exixentes. 

 

Señor Rodríguez, ten no seu teléfono, no 

seu teléfono, para que saiba que cando eu 

falo, falo con probas. Eu non falo ó aire, 

eh?  

 

Señor Lorenzo, que me está mirando así, 

de esa maneira, ben o sabe vostede, que 

xa llo teño demostrado. Non  falo por 

falar. Cando un non ten nada que aportar, 

mellor é que estea calado. Vostede foi 

intelixente hoxe quitándose do tiro de 

cámara, por dicilo dalgunha maneira, 

menudo embolado. É normal, fai uns 

meses, pois nos viñan a dicir que o 

Concello era responsable. Ahora resulta 

que a Xunta retrasa un ano o hospital. 

 

 

Ás once horas e vinte e tres minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Veira González. 
 

O señor Rodríguez ten no seu teléfono, 

porque llo enviei eu, por eso o digo, unha 

comunicación privada cun dato público. 

Para falar da sanidade, vostedes están 

precarizando a sanidade pública en 

Galicia permanentemente, pero non en 

Chandrexa de Queixa, que como galego 

me preocupa. Sabe onde é Chandrexa, 

verdade, señor Lorenzo? Xa llo contarei 

eu, non se preocupe. Pero sabe onde é o 

Ventorrillo, verdade? Pois nese centro 

de saúde no que está a miña médica de 

familia eu acabo de solicitar cita agora, 

cando estaba escoitando atentamente ó 

señor Rodríguez, que un pode ás veces 

facer dúas cousas ó mesmo tempo. Sabe 

cantos días se espera nesta cidade para 

tengamos debates de estas características. 

 

Eso no impide el marco de colaboración 

institucional. En su momento, con la 

conselleira Ethel Vázquez llegamos a un 

acuerdo y estamos dispuestos a todos los 

acuerdos que sean necesarios, pero sin 

dejar de ser exigentes. 

 

Señor Rodríguez, tiene en su teléfono, en 

su teléfono, para que sepa que cuando yo 

hablo, hablo con pruebas. Yo no hablo al 

aire, ¿eh?  

 

Señor Lorenzo, que me está mirando así, 

de esa manera, bien lo sabe usted, que ya 

se lo he demostrado. No  hablo por hablar. 

Cuando uno no tiene nada que aportar, 

mejor es que esté callado. Usted fue 

inteligente hoy quitándose del tiro de 

cámara, por decirlo de alguna manera, 

menudo embolado. Es normal, hace unos 

meses, pues nos venían a decir que el 

Ayuntamiento era responsable. Ahora 

resulta que la Xunta retrasa un año el 

hospital. 

 

A las once horas y veintitrés minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

El señor Rodríguez tiene en su teléfono, 

porque se lo envié yo, por eso lo digo, una 

comunicación privada con un dato 

público. Para hablar de la sanidad, 

ustedes están precarizando la sanidad 

pública en Galicia permanentemente, 

pero no en Chandrexa de Queixa, que 

como gallego me preocupa. Sabe donde es 

Chandrexa, ¿verdad, señor Lorenzo? Ya 

se lo contaré yo, no se preocupe. Pero 

¿sabe donde es el Ventorrillo, verdad? 

Pues en ese centro de salud en el que está 

mi médica de familia yo acabo de solicitar 

cita ahora, cuando estaba escuchando 

atentamente al señor Rodríguez, que uno 

puede a veces hacer dos cosas al mismo 

tiempo ¿sabe cuantos días se espera en 



 

 

 
 

62 

 

que o atenda o médico de familia coa 

gestión desastrosa do Partido Popular 

durante 14 anos na Xunta de Galicia? 

Hoxe é o día de San Froilán. Ás veces sei 

que non lles gustan as referencias 

onomásticas, relixiosas. Bueno, é 

cultura, cultura cristiana. 12 días, 12 

días. Nesta cidade, nesta cidade, eh? 

Juan Pueblo, o coruñesiño de a pé, tarda 

12 días en que a Xunta de Galicia lle 

poda dar cita para o médico, 12. (Óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención). 

 

Señor Rodríguez, verdade que ten a 

proba gráfica? 17, é o primeiro día, o 

primeiro día para poder ter cita no 

médico no Ventorrillo. Polo tanto, por 

favor, seamos todos exixentes co 

Goberno galego e que dunha vez por 

todas se tomen en serio a sanidade 

pública, que é algo que nos preocupa a 

todos e a todas. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Lage. Grazas a 

todos os grupos. 

 

Procedemos á votación deste asunto 

número sete. 

 

Votación do asunto número sete 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

sete relacionado na orde do día, previa 

votación e aprobación da súa urxencia e 

a súa inclusión neste,  producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

esta ciudad para que lo atienda el médico 

de familia con la gestión desastrosa del 

Partido Popular durante 14 años en la 

Xunta de Galicia? Hoy es el día de San 

Froilán. A veces sé que no les gustan las 

referencias onomásticas, religiosas. 

Bueno, es cultura, cultura cristiana. 12 

días, 12 días. En esta ciudad, en esta 

ciudad, ¿eh? Juan Pueblo, el coruñesito de 

a pie, tarda 12 días en que la Xunta de 

Galicia le pueda dar cita para el médico, 

12. (Se oye una señal acústica indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Señor Rodríguez, ¿verdad que tiene la 

prueba gráfica? 17, es el primer día, el 

primer día para poder tener cita en el 

médico en el Ventorrillo. Por lo tanto, por 

favor, seamos todos exigentes con el 

Gobierno gallego y que de una vez por 

todas se tomen en serio la sanidad 

pública, que es algo que nos preocupa a 

todos y a todas. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. Gracias a 

todos los grupos. 

 

Procedemos a la votación de este asunto 

número siete. 

 

Votación del asunto número siete 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete la votación el asunto número siete 

relacionado en el orden del día, previa 

votación y aprobación de su urgencia y su 

inclusión en este,  produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 
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Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade da 

Corporación 

 

Acordo 

 

 

1.- Aprobar o texto da addenda ao 

“convenio de colaboración entre a Xunta 

de Galicia e o Concello da Coruña para 

a tramitación e formalización da 

obtención dos terreos necesarios para a 

execución das obras do novo hospital do 

Complexo Hospitalario Universitario da 

Coruña e para a execución dos accesos 

dende a rede viaria de alta capacidade” 

que se xunta como anexo a este acordo 

(CSV: 6T1Z386E4D3B0R0Y0TYE). 

 

 

2.- Deixar sen efecto o punto segundo do 

Acordo do Pleno do 13.04.2023 polo que 

se aprobou o convenio sinalado no punto 

anterior. 

 

3.- Autorizar e comprometer o gasto, a 

favor do SERGAS (Q6550006H) para 

2023 por importe de 50.000 € e o gasto 

plurianual de 22.170.000 € (2024: 

8.000.000 €; 2025: 10.000.000 € e 2026: 

4.170.000 €) que no convenio e na súa 

addenda se establece como aportación 

municipal do Concello da Coruña. 

 

Do total comprometido de 8 millóns de 

euros da anualidade 2024, 950.000 € 

financiados cun préstamo xa subscrito, 

será con cargo ao crédito xa existente na 

aplicación orzamentaria 30.151.750.00 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad de la 

Corporación. 

 

Acuerdo 
 

 

1.- Aprobar el texto de la adenda al 

“convenio de colaboración entre la Xunta 

de Galicia y el Ayuntamiento de A Coruña 

para la tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del Complejo Hospitalario 

Universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad” que se une como 

anexo  a este acuerdo (CSV: 

6T1Z386E4D3B0R0Y0TYE). 

 

2.- Dejar sin efecto el punto segundo del 

Acuerdo del Pleno del 13.04.2023 por el 

que se aprobó el convenio señalado en el 

punto anterior. 

 

3.- Autorizar y comprometer el gasto, a 

favor del SERGAS (Q6550006H) para 

2023 por importe de 50.000 € y el gasto 

plurianual de 22.170.000 € (2024: 

8.000.000 €; 2025: 10.000.000 € y 2026: 

4.170.000 €) que en el convenio y en su 

adenda se establece como aportación 

municipal del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Del total comprometido de 8 millones de 

euros de la anualidad 2024, 950.000 € 

financiados con un préstamo ya suscrito, 

será con cargo al crédito ya existente en 

la aplicación presupuestaria 
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(Código de Proxecto 2023/2/30/2), e que 

será de incorporación obrigatoria ao 

Orzamento 2024 segundo o disposto no 

artigo 182.3 do Real decreto lexislativo 

2/2004, polo que se aproba o texto 

refundido da Lei reguladora das 

facendas locais (TRLRFL). 

 

 

Así mesmo, e de acordo coa literalidade 

do artigo 174.1 do TRLRFL, a 

realización dos gastos dos exercicios 

futuros queda subordinada ao crédito 

que para cada exercicio futuro autoricen 

os respectivos orzamentos municipais. 

 

Atendendo ao carácter excepcional, polo 

evidente interese público que 

representan as actuacións previstas no 

convenio, de conformidade co art. 174.5 

do TRLRFL, en relación aos 

compromisos e gastos de exercicios 

futuros comprometidos no convenio, o 

Pleno acorda que se eleven e modifiquen 

as porcentaxes aos que se refire o dito 

artigo de acordo cos compromisos 

asumidos nesta addenda ao convenio 

para cada anualidade futura. 

 

4.- Facultar expresamente á Alcaldía, tan 

amplamente como en legal forma sexa 

posible, para a sinatura da Addenda ao 

convenio entre a Xunta de Galicia e o 

Concello da Coruña para a tramitación e 

formalización da obtención dos terreos 

necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do complexo hospitalario 

universitario da Coruña e para a 

execución dos accesos dende a rede 

viaria de alta capacidade, e para realizar 

todos os actos, trámites e xestións que 

sexan precisos para os efectos de acadar 

o cumprimento dos fins e obxectivos da 

dita Addenda. 

 

30.151.750.00 (Código de Proyecto 

2023/2/30/2), y que será de incorporación 

obligatoria al Presupuesto 2024 según lo 

dispuesto en el artículo 182.3 del Real 

Decreto Legislativo 2/2004, por el que se 

aprueba el Texto Refundido de la Ley 

Reguladora de las Haciendas Locales 

(TRLRFL). 

 

Asimismo, y de acuerdo con la literalidad 

del artículo 174.1 del TRLRHL, la 

realización de los gastos de los ejercicios 

futuros queda subordinada al crédito que 

para cada ejercicio futuro autoricen los 

respectivos presupuestos municipales. 

 

Atendiendo al carácter excepcional, por el 

evidente interés público que representan 

las actuaciones previstas en el convenio, 

de conformidad con el art. 174.5 del 

TRLRFL, en relación a los compromisos y 

gastos de ejercicios futuros 

comprometidos en el convenio, el Pleno 

acuerda que se eleven y modifiquen los 

porcentajes a los que se refiere dicho 

artículo de acuerdo con los compromisos 

asumidos en esta adenda al convenio para 

cada anualidad futura. 

 

4.- Facultar expresamente a la Alcaldía, 

tan ampliamente como en legal forma sea 

posible, para la firma de la Adenda al 

convenio entre la Xunta de Galicia y el 

Ayuntamiento de A Coruña para la 

tramitación y formalización de la 

obtención de los terrenos necesarios para 

la ejecución de las obras del nuevo 

hospital del complejo hospitalario 

universitario de A Coruña y para la 

ejecución de los accesos desde la red 

viaria de alta capacidad, y para realizar 

todos los actos, trámites y gestiones que 

sean precisos a efectos de alcanzar el 

cumplimiento de los fines y objetivos de la 

dicha Adenda. 
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ANEXO 
 
ADDENDA AO CONVENIO ENTRE A XUNTA DE GALICIA E O CONCELLO DA CORUÑA PARA A 

TRAMITACIÓN E FORMALIZACIÓN DA OBTENCIÓN DOS TERREOS NECESARIOS PARA A 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DO NOVO HOSPITAL DO COMPLEXO HOSPITALARIO UNIVERSITARIO DA 

CORUÑA E PARA A EXECUCIÓN DOS ACCESOS DENDE A REDE VIARIA DE ALTA CAPACIDADE 

 

REUNIDOS 

 

D. Julio García Comesaña, conselleiro de Sanidade e presidente do Servizo Galego de Saúde, en 

virtude das facultades atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, de 22 de febreiro, de normas 

reguladoras da Xunta e da súa Presidencia, e nos Decretos 136/2019 e 137/2019, de 10 de outubro, 

polos que se establecen as estruturas orgánicas da Consellería de Sanidade e do Servizo Galego de 

Saúde, respectivamente, e de conformidade co establecido na Lei 1/2016, de 18 de xaneiro, de 

transparencia e bo goberno de Galicia, así como na Lei 40/2015, de 1 de outubro, de réxime xurídico 

do sector público. 

 

Dª Ethel María Vázquez Mourelle, conselleira de Infraestruturas e Mobilidade e presidenta da 

Axencia Galega de Infraestruturas, actuando en nome e representación desta, en virtude das 

facultades atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, de 22 de febreiro, de normas reguladoras da Xunta 

e da súa Presidencia, e no artigo 9.a) dos Estatutos da axencia, aprobados por Decreto 173/2011, 

do 4 de agosto. 

 

Dª Inés Rey García, actuando en nome e representación do Concello da Coruña, en virtude da súa 

condición de Alcaldesa-Presidenta da citada Corporación, segundo o disposto no artigo 124 da Lei 

7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases de réxime local, 61.1 da Lei 5/1997, de administración 

local de Galicia e o artigo 41.1 do Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro, polo que se aproba 

o Regulamento de organización, funcionamento e réxime xurídico das entidades locais, e en 

execución dos acordos do Pleno do Concello da Coruña de 25 de xaneiro de 2021 e de 13 de abril 

de 2023. 

 

As partes intervenientes recoñécense capacidade legal para outorgar a addenda ao presente 

convenio e para iso, 
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EXPOÑEN: 

PRIMEIRO. 

O 30 de maio de 2023 asinouse o “Convenio entre a Xunta de Galicia e o Concello da Coruña para 

a tramitación e formalización da obtención dos terreos necesarios para a execución das obras do 

novo hospital do Complexo Hospitalario Universitario da Coruña e para a execución dos accesos 

dende a rede viaria de alta capacidade”. 

 

O convenio prevé o desenvolvemento das seguintes actuacións: 

 

 A adquisición dos terreos necesarios para a materialización do novo recinto hospitalario. 

 A execución dos accesos dende a rede viaria de alta capacidade que se definan no Proxecto 

de Interese Autonómico así como do viario de servizo do recinto hospitalario, que en ambos 

casos tamén darán servizo ás áreas urbanizadas da contorna do hospital. 

 

SEGUNDO. 

 

En relación coa execución dos accesos dende a rede viaria de alta capacidade que se definan no 

Proxecto de Interese Autonómico así como do viario de servizo do recinto hospitalario, que en 

ambos casos tamén darán servizo ás áreas urbanizadas da contorna do hospital, o convenio prevía 

que se realizase conforme ás seguintes anualidades: 

 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DE URBANIZACIÓN E INFRAESTRUTURAS NECESARIAS PARA OS 
ACCESOS E CONEXIÓNS VIARIAS AO NOVO HOSPITAL 

ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 ANUALIDADE 2025 

1.000.000 € 8.000.000 € 16.400.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 25.400.000 € 

 

Sen embargo, o estado da tramitación do procedemento de licitación do contrato para a redacción 

do proxecto e execución das obras require a modificación do convenio co fin de adecuar as 
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anualidades á execución do contrato, o que suporá un reaxuste das anualidades inicialmente 

previstas e o seu incremento, de xeito que se amplían ata 2026. 

 

De acordo co exposto, as partes estiman convinte formalizar esta addenda coas seguintes  

 

CLÁUSULAS: 

 

PRIMEIRA. Modificación da CLAUSUAL CUARTA. Actuación relativa á execución das obras de 

urbanización e infraestruturas necesarias para os accesos e conexións viarias ao novo hospital. 

 

Modifícanse os apartados B) e C) da CLUSULA CUARTA do convenio que quedan redactados como 

segue: 

 

“B) Réxime económico aplicable para esta actuación. 

 

Son obxecto de financiamento en relación con este proxecto, segundo o indicado na cláusula 

segunda e no anexo I deste convenio, tanto os contratos de obra coma os contratos de asistencia 

técnica necesarios para as obras referidas. 

 

O custo total estimado desta actuación é de 25.400.000 € (IVE Incluído) segundo o orzamento do 

proxecto de trazado aprobado provisionalmente. 

 

Consonte co acordado na Comisión de Seguimento do Convenio marco, de 14 de marzo de 2023, o 

Concello da Coruña asumirá o custo da execución das obras necesarias para realizar os accesos e 

conexións viarias ao novo hospital, así coma os contratos de servizo complementarios do mesmo, 

consonte a súa definición no proxecto de interese autonómico que se aprobe, ata un máximo de 

22.220.000 €. O financiamento realizarase con cargo aos orzamentos do Concello da Coruña de 

acordo coas seguintes anualidades: 
 

- 2023: 50.000 €  
 

- 2024: 8.000.000 € 
 

- 2025: 10.000.000 €  
 

- 2026: 4.170.000 € 



 

 

 
 

68 

 

 

C) Compromisos do Servizo Galego de Saúde. 

 

O Servizo Galego de Saúde comprométese a : 

 

 Licitar, adxudicar, executar e dirixir as obras necesarias para realizar os accesos e conexións 

viarias ao novo hospital, así coma os contratos de servizo complementarios do mesmo, 

consonte a súa definición no proxecto de interese autonómico que se aprobe.  

O Servizo Galego de Saúde financiará a achega correspondente ao Concello da Coruña no 

exercicio 2023, con cargo a aplicación orzamentaria  5001 412A 6211: 

 
2023: 50.000  
 

Dita cantidade será reintegrada polo Concello no primeiro trimestre do ano 2024, de acordo 

co disposto no apartado E) desta cláusula.  

 

 Abonar as facturas mensuais emitidas polas empresas contratistas. No exercicio desta 

función será de aplicación la Lei 6/2003, do 9 de decembro, de taxas, prezos e exaccións 

reguladoras da Comunidade Autónoma de Galicia. 

 

 Recepcionar as obras realizadas dos accesos e conexións viarias ao novo hospital, de 

conformidade co artigo 243 da Lei 9/2017, do 8 de novembro, de contratos do Sector Público.  

 

Este acto de recepción poderá comprender tamén recepcións parciais de aquelas partes de 

obra que poidan ser entregadas ao Concello da Coruña para a súa posta a disposición ao uso 

público, cando a súa execución fora realizada por fases. 

 

Unha vez producido o acto formal de recepción, total ou parcial, das obras polo Servicio 

Galego de Saúde, este o porá en coñecemento do concello da Coruña, formalizando a entrega 

das mesmas mediante a correspondente acta, determinando o nacemento das obrigas 

asumidas por cada unha das partes neste convenio, sen prexuízo das responsabilidades que 

correspondan ao contratista derivadas do contrato de obras. 
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 Encomendar, no seu caso, a execución de calquera destas actuacións aos organismos 

competentes da Comunidade Autónoma, nomeadamente á Axencia Galega de 

Infraestruturas. 

 

 Tramitar o expediente de cambio de titularidade en favor do concello dos accesos e rede 

viaria que resulten da execución desta actuación. 

 

 Financiar as cantidades que excedan da aportación do Concello para o financiamento das 

obras e os contratos de servizo complementarios para a súa execución, así como 

modificados, complementarios, liquidacións, revisións de prezos, no seu caso, e demais 

incidencias con contido económico que xurdan durante a execución das obras e os servizos, 

con cargo á aplicación orzamentaria 5001 412A 6211: 

 
2026: 3.180.000 €” 

 

SEGUNDA. Modificación do ANEXO I RÉXIME ECONÓMICO DAS ACTUACIÓNS 

 

Modificase o ANEXO I do convenio, que queda redactado como segue: 

 

ANEXO I 

 

RÉXIME ECONÓMICO DAS ACTUACIÓNS 

 

ADQUISICIÓN DE TERREOS NOVO HOSPITAL E ACCESOS 

 

ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 

15.000.000 € 2.000.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 17.000.000 € 

 

 

EXECUCIÓN DAS OBRAS DE URBANIZACIÓN E INFRAESTRUTURAS NECESARIAS PARA OS 
ACCESOS E CONEXIÓNS VIARIAS AO NOVO HOSPITAL 
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ANUALIDADE 2023 ANUALIDADE 2024 ANUALIDADE 2025 ANUALIDADE 2026 

50.000 € 8.000.000 € 10.000.000€ 7.350.000 € 

TOTAL ACTUACIÓN 25.400.000 € 

 
TERCEIRA. Publicidade 
 
A sinatura desta addenda suporá o consentimento expreso das partes asinantes para incluír e facer 

públicos os datos persoais que consten na addenda, e mailo resto de especificacións contidas nesta, 

de conformidade co artigo 15 da Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e bo goberno (DOG 

nº 30 do 15 de febreiro) e o Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o rexistro de 

convenios da Xunta de Galicia (DOG nº 149 do 3 de agosto). 

 

E, en proba de conformidade con canto antecede, asinan a presente addenda ao convenio na data 

indicada na sinatura electrónica. 

 

Intervencións 
 

Presidencia  

 

Remata aquí a Parte Resolutiva. 

Pasamos á Segunda Parte Non 

Resolutiva, Control e Seguimento da 

Xestión. 

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

111. Toma de coñecemento: 
 

1º. Das resolucións da Xunta de Goberno 

 Intervenciones 
 

Presidencia 
 

Termina aquí la Parte Resolutiva. 

Pasamos a la Segunda Parte No 

Resolutiva, Control y Seguimiento de la 

Gestión. 

 

Señor Secretario. 

 

Señor Secretario 
 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

111. Toma de conocimiento: 

 

1º. De las resoluciones de la Junta de 

O Conselleiro de Sanidade e presidente do 
Servizo Galego de Saúde 
Julio García Comesaña 

A conselleira de Infraestruturas e Mobilidade e 
presidenta da Axencia Galega de Infraestruturas 
Ethel María Vázquez Mourelle 

 
A alcaldesa da Coruña 
Inés Rey García 
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Local, desde a número dezaseis mil 

douscentos setenta e cinco (16.275), do 

catro de setembro de dous mil vinte e 

tres, á número do dezaoito mil oitocentos  

setenta e un (18.871) de trinta de 

setembro de dous mil vinte e tres. 

 

 

2º. Dos decretos da Alcaldía, desde o 

número seis mil vinte e oito (6.028) de 

catro de setembro de dous mil vinte e 

tres, ao número seis mil seiscentos trinta 

e nove (6.639), do trinta de setembro do 

dous mil vinte e tres. 

 

A continuación, mocións, rogos e 

preguntas. 

 

2º. Mocións 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Pasamos xa ó debate das mocións e 

iniciamos este debate cunha moción 

conxunta presentada polo PSdeG-PSOE, 

Partido Popular e Bloque Nacionalista 

Galego de apoio á dignificación dos e 

das profesionais da avogacía e da 

procuradoría en relación coa súa 

protección social. 

 

MOCIÓN CONXUNTA 

PRESENTADA POLOS GRUPOS 

MUNICIPAIS DOS SOCIALISTAS 

DE GALICIA-PSOE, PARTIDO 

POPULAR E BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO.  

 

Moción de apoio á dignificación dos e 

das profesionais da avogacía e da 

procuradoría en relación coa súa 

protección social. 

 

Presidencia 

 

Aproveito para dar a benvida a este salón 

Gobierno Local, desde a número dieciséis 

mil doscientos setenta y cinco (16.275), de 

cuatro de septiembre  de dos mil 

veintitrés, a la número                                               

del dieciocho mil ochocientos  setenta y 

uno (18.871) de treinta de septiembre de 

dos mil veintitrés. 

 

2º. De los decretos de la Alcaldía, desde el 

número seis mil veintiocho (6.028) de 

cuatro de septiembre de dos mil veintitrés, 

al número seis mil seiscientos treinta y 

nueve (6.639), de treinta de septiembre  

del dos mil veintitrés. 

 

A continuación, mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

2º. Mociones 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Pasamos ya al debate de las mociones e 

iniciamos este debate con una moción 

conjunta presentada por el PSdeG-PSOE, 

Partido Popular y Bloque Nacionalista 

Galego de apoyo a la dignificación de los 

y de las profesionales de la abogacía y de 

la procuraduría en relación con su 

protección social. 

 

MOCIÓN CONJUNTA 

PRESENTADADA POR LOS GRUPOS 

MUNICIPALES DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE, 

PARTIDO POPULAR Y BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Moción de apoyo a la dignificación de los 

y de las profesionales de la abogacía y de 

la procuraduría en relación con su 

protección social.  

 

Presidencia 

 

Aprovecho para dar la bienvenida a este 
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de plenos aos compañeiros e 

compañeiras do Ilustre Colexio 

Provincial de Avogados da Coruña, así 

como tamén ás compañeiras e 

compañeiros do Colexio de 

Procuradores. Sexan benvidos e 

benvidas a este pleno. (Aplausos na 

tribuna de convidados). 

 

Non se pode aplaudir, xa llo dixen na 

entrada. Son vostedes absolutamente 

indisciplinados. Señor Maquieira, non se 

pode aplaudir no Salón de Plenos, igual 

que non se aplaude en Sala. Xa sei que é 

mais proclive este debate a aplaudir que 

os da Sala, pero non podemos aplaudir.  

 

Comezará o debate o Bloque 

Nacionalista Galego, despois o Partido 

Popular e a continuación o Grupo de 

goberno. Moitas grazas.  

 

Señor Soto, ten a palabra.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Bueno, bo día ás persoas asistentes, 

tamén ás traballadoras e traballadores da 

prensa y ó persoal deste concello.  

 

 

Ben, eu, como seguramente moitos 

sabedes, dedícome a formar xuristas 

dende hai xa mais de 10, de nove anos, 

perdón, nesta cidade, e antes diso tamén 

traballei en despachos de avogacía e en 

despachos da procura, así que son moi 

consciente da degradación das 

condicións profesionais de o exercicio 

destas profesións. Ademais, teño moitas 

amizades coas que falei estes días.  

 

Ben, considero que é necesario sinalar 

antes de nada os responsábeis da 

situación da que imos vir falar hoxe. Por 

unha banda, están os responsables 

políticos que optaron por excluír do 

réxime dos traballadores autónomos os 

salón de plenos a los compañeros y 

compañeras del Ilustre Colegio 

Provincial de Abogados de A Coruña, así 

como también a las compañeras y 

compañeros del Colegio de Procuradores. 

Sean bienvenidos y bienvenidas la este 

pleno. (Aplausos en la tribuna de 

invitados). 

 

No se puede aplaudir, ya se lo dije en la 

entrada. Son ustedes absolutamente 

indisciplinados. Señor Maquieira, no se 

puede aplaudir en el Salón de Plenos, 

igual que no se aplaude en Sala. Ya sé que 

es más proclive este debate a aplaudir que 

los de la Sala, pero no podemos aplaudir.  

 

Comenzará el debate el Bloque 

Nacionalista Galego, después el Partido 

Popular y a continuación el Grupo de 

gobierno. Muchas gracias.  

 

Señor Soto, tiene la palabra.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Bueno, buenos días a las personas 

asistentes, también a las trabajadoras y 

trabajadores de la prensa y al personal de 

este ayuntamiento.  

 

Bien, yo, como seguramente muchos 

sabéis, me dedico a formar juristas desde 

hace ya más de 10, de nueve años, perdón, 

en esta ciudad, y antes de eso también 

trabajé en despachos de abogacía y en 

despachos de la procuraduría, así que soy 

muy consciente de la degradación de las 

condiciones profesionales del ejercicio de 

estas profesiones. Además, tengo muchas 

amistades con las que hablé estos días.  

 

Bien, considero que es necesario señalar 

antes de nada los responsables de la 

situación de la que venimos a hablar hoy. 

Por una parte, están los responsables 

políticos que optaron por excluir del 

régimen de los trabajadores autónomos 
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profesionais da avogacía e da procura ata 

o ano 2005, así que dende 1970 ata o ano 

2005, os gobernos estatais do PP, do 

PSOE e da UCD non fixeron nada por 

solucionar este problema. Por outra 

banda, está a propia xestión deficiente da 

Mutualidade da avogacía que se 

denuncia como carente de transparencia 

segundo, bueno, se ten denunciado en 

múltiples ocasións.  

 

Todo isto desemboca nun escenario moi 

oneroso para as e os as avogados, en que 

son confinados a un sistema de previsión 

social, de capitalización individual, 

fronte a un de capitalización colectiva 

propio dos sistemas de solidariedade 

interxeracional. Trátase, ademais, dun 

problema que afecta especialmente ás 

avogadas e avogados novos porque, 

como podería un rapaz o unha rapaza de, 

poñamos por caso, 26 anos, recen 

graduado, e que pode gañar entre 600 e 

700 euros, asumir unha cota de 

autónomos de mais de 230 euros? Alén 

dos impostos, por suposto. Pois claro 

que non pode. O que lle queda é entrar 

na Mutualidade, co cal o problema 

alóngase no tempo.  

 

Ás once horas e vinte e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade. 

 

En definitiva, a día de hoxe as e os 

profesionais da avogacía teñen un 

modelo que funciona como un plan de 

pensións individual, pero un plan de 

pensións que non da como resultado 

unha pensión complementaria á 

Seguridade Social, senón que a exclúe. 

Isto da, desemboca, en que temos 

avogados e avogadas de moita idade 

alongando a súa xubilación para evitaren 

xubilarse e cobrar menos que a pensión 

non contributiva. Isto, evidentemente, 

para os avogados e as avogadas mais 

novas implica que non poden despegar 

los profesionales de la abogacía y de la 

procuraduría hasta el año 2005, así que 

desde 1970 hasta el año 2005, los 

gobiernos estatales del PP, del PSOE y de 

la UCD no hicieron nada por solucionar 

este problema. Por otra parte, está la 

propia gestión deficiente de la Mutualidad 

de la abogacía que se denuncia cómo 

carente de transparencia según, bueno, se 

ha denunciado en múltiples ocasiones.  

 

Todo esto desemboca en un escenario muy 

oneroso para las y los las abogados, en 

que son confinados a un sistema de 

previsión social, de capitalización 

individual, frente a uno de capitalización 

colectiva propio de los sistemas de 

solidaridad intergeneracional. Se trata, 

además, de un problema que afecta 

especialmente a las abogadas y abogados 

jóvenes, porque, ¿cómo podría un chico o 

una chica de, pongamos por caso, 26 

años, recién graduado, y que puede ganar 

entre 600 y 700 euros, asumir una cuota 

de autónomos de más de 230 euros? Al 

margen de los impuestos, por supuestos. 

Pues claro que no puede. Lo que le queda 

es entrar en la Mutualidad, con lo cual el 

problema se alarga en el tiempo.  

 

A las once horas y veintiocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Coira Andrade.  

 

En definitiva, a día de hoy las y los 

profesionales de la abogacía tienen un 

modelo que funciona como un plan de 

pensiones individual, pero un plan de 

pensiones que no da como resultado una 

pensión complementaria a la Seguridad 

Social, sino que la excluye. Esto da, 

desemboca, en que tenemos abogados y 

abogadas de mucha edad alargando su 

jubilación para evitar jubilarse y cobrar 

menos que la pensión no contributiva. 

Esto, evidentemente, para los abogados y 

las abogadas más jóvenes implica que no 

pueden despegar tampoco en su carrera 
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tampouco na súa carreira profesional.  

 

O noso deputado Néstor Rego presentou 

unha proposición non de lei no Congreso 

o mes pasado en que instaba o Goberno 

a permitir trasladar ó réxime de 

traballadores autónomos as cantidades 

cotizadas na Mutualidade. Non 

dubidamos, polo tanto, nin un segundo 

en apoiar tampouco esta moción.  

 

Este non é senón un mais dos problemas 

que afronta a avogacía galega. A 

precariedade do servizo de asistencia 

xurídica gratuíta sería outro grave 

problema. Este servizo, como ben se 

sabe, é o servizo de asesoramento e 

defensa xurídica ás persoas que non 

teñen recursos. Estes profesionais están 

levando a cabo unha actuación heroica 

porque, de que outra maneira 

poderíamos cualificar a quen traballa a 

veces implicándose moito en casos moi 

complexos a cambio dunha 

insuficientísima retribución que lle fai a 

Xunta de Galiza? 

 

Comentábame un amigo, onte mesmo, 

que polo mesmo servizo prestado de 

forma liberal gañaba o dobre que por un 

servizo de asistencia xurídica gratuíta e 

ademais os pagamentos demóranse 

sistematicamente. Para paliarmos esta 

situación, no BNG presentamos unha 

proposición non de lei no Parlamento de 

Galicia á que a resposta do señor 

conselleiro de Xustiza foi en negativo, 

foi de denegar aumentar as retribucións 

deste servizo de asistencia xurídica 

gratuíta.  

 

Finalizo subliñando que nós seguiremos 

a defender o servizo de asistencia 

xurídica gratuíta, os seus usuarios e 

usuarias e os seus profesionais, e 

defenderemos a dignidade das 

condicións laborais dos profesionais da 

avogacía.  

profesional.  

 

Nuestro diputado Néstor Rego presentó 

una proposición no de ley en el Congreso 

el mes pasado en que instaba al Gobierno 

a permitir trasladar al régimen de 

trabajadores autónomos las cantidades 

cotizadas en la Mutualidad. No dudamos, 

por lo tanto, ni un segundo en apoyar 

tampoco esta moción.  

 

Este no es sino uno más de los problemas 

que afronta la abogacía gallega. La 

precariedad del servicio de asistencia 

jurídica gratuita sería otro grave 

problema. Este servicio, como bien se 

sabe, es el servicio de asesoramiento y 

defensa jurídica a las personas que no 

tienen recursos. Estos profesionales están 

llevando a cabo una actuación heroica 

porque, ¿de qué otra manera podríamos 

calificar a quien trabaja a veces 

implicándose mucho en casos muy 

complejos a cambio de una 

insuficientísima retribución que le hace la 

Xunta de Galicia? 

 

Me comentaba un amigo, ayer mismo, que 

por el mismo servicio prestado de forma 

liberal ganaba el doble que por un 

servicio de asistencia jurídica gratuita y 

además los pagos se demoran 

sistemáticamente. Para paliar esta 

situación, en el BNG presentamos una 

proposición no de ley en el Parlamento de 

Galicia a la que la respuesta del señor 

conselleiro de Justicia fue en negativo, fue 

de denegar aumentar las retribuciones de 

este servicio de asistencia jurídica 

gratuita.  

 

Finalizo subrayando que nosotros 

seguiremos defendiendo el servicio de 

asistencia jurídica gratuita, sus usuarios y 

usuarias y sus profesionales, y 

defenderemos la dignidad de las 

condiciones laborales de los profesionales 

de la abogacía.  
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Compañeiras, compañeiros da avogacía 

e da procura, sabede que tedes a porta 

aberta deste grupo municipal para 

trasladarnos as vosas reivindicacións, 

ouvirémolas con atención e 

defenderémolas decididamente porque é 

de xustiza.  

 

Moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto. Grazas ó 

BNG. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Lorenzo.  

 

Ás once horas e trinta e un minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Coa venia, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos e a todas, compañeiros, 

membros da Corporación, funcionarios, 

persoas que nos seguen en directo e un 

saúdo tamén moi especial a todos os 

meus compañeiros avogados, 

representantes de distintas asociacións, 

Movemento Jodidos, plataforma Marea 

Negra de Galicia, membros do Colexio 

de Avogados da Coruña, procuradores 

tamén e persoas que se dirixiron a min 

de maneira individual.  

 

 

Imos ver, eu creo que esta moción vai 

moito máis alá do que di. Esta moción 

vai de dignidade e vai de dereitos. Vai de 

dignidade que temos todos os 

traballadores a ter na nosa xubilación 

unha pensión xusta. Os avogados 

cotizamos durante moitos anos, 

estivemos atrapados, porque non 

 

Compañeras, compañeros de la abogacía 

y de la procuraduría, sabed que tenéis la 

puerta abierta de este grupo municipal 

para trasladarnos vuestras 

reivindicaciones, las oiremos con 

atención y las defenderemos 

decididamente porque es de justicia.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto. Gracias al 

BNG. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Lorenzo.  

 

A las once horas y treinta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas.  
 

Señor Lorenzo Torres 

 

Con la venia, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos y a todas, 

compañeros, miembros de la Corporación, 

funcionarios, personas que nos siguen por 

streaming y un saludo también muy 

especial a todos mis compañeros 

abogados, representantes de distintas 

asociaciones, Movimiento Jodidos, 

plataforma Marea Negra de Galicia, 

miembros del Colegio de Abogados de La 

Coruña, procuradores también y personas 

que se han dirigido a mí de manera 

individual.  

 

Vamos a ver, yo creo que esta moción va 

mucho más allá de lo que dice. Esta 

moción va de dignidad y va de derechos. 

Va de dignidad que tenemos todos los 

trabajadores a tener en nuestra jubilación 

una pensión justa. Los abogados 

cotizamos durante muchos años, 

estuvimos atrapados, porque no teníamos 
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tiñamos outra maneira en cotizar nunha 

mutualidade, era obrigatorio. Eu non 

vou aquí a discutir quen é o culpable de 

todo o que pasou, eu quero aquí falar de 

solucións ao que está a ocorrer. Eu sei 

que houbo reformas lexislativas e agora 

atopámonos con avogados que na súa 

vellez non poden xubilarse e teñen que 

seguir traballando porque teñen 

pensións de 200, 300, 400 euros. Menos 

que a pensión mínima.  

 

Hai pouco escoitei un testemuño dunha 

avogada, Teresa Mourín, moi coñecida 

en toda a avogacía galega. Iniciou o seu 

labor na Coruña como avogada 

laboralista, despois trasladouse a Vigo. 

Toda a súa vida dedicouse, como dixo 

ela, 40 anos a defender aos 

traballadores. Na ditadura franquista, 

na transición, cando foron as crises, 

cando foron as reconversións 

industriais, sempre defendeu aos 

traballadores. E dixo unha frase que me 

chamou moito a atención. Dicía: despois 

de 40 anos cotizando quedoume unha 

pensión de 400 euros. En casa do 

ferreiro coitelo de pau.  

 

E isto, vai acabar. Este movemento que 

iniciaron todos os avogados de España 

a través de plataformas, a través dos 

propios colexios de avogados —mesmo 

o da Coruña a min mandoume esta 

semana todo o que estaban a facer 

respecto a este tema—, é imparable. 

Porque é unha cuestión de xustiza e de 

dignidade. E hai solución, claro que hai 

solución. Hai que ter vontade política. E 

voulles a dicir unha cousa e vóuvola a 

contar. Eu cando fun deputado estiven 

na Comisión do Estatuto do Artista, mal 

chamada porque era recoñecemento dos 

dereitos laborais dos traballadores da 

cultura. O que era impensable 

conseguiuse, só fai falta vontade política 

entre todos para buscar unha solución a 

este problema. E non falamos de 

otra manera en cotizar en una mutualidad, 

era obligatorio. Yo no voy aquí a discutir 

quién es el culpable de todo lo que ha 

pasado, yo quiero aquí hablar de 

soluciones a lo que está ocurriendo. Yo sé 

que hubo reformas legislativas y ahora nos 

encontramos con abogados que en su 

vejez no pueden jubilarse y tienen que 

seguir trabajando porque tienen pensiones 

de 200, 300, 400 euros. Menos que la 

pensión mínima.  

 

Hace poco escuché un testimonio de una 

abogada, Teresa Mourín, muy conocida en 

toda la abogacía gallega. Inició su labor en 

La Coruña como abogada laboralista, 

luego se trasladó a Vigo. Toda su vida se 

dedicó, como dijo ella, 40 años a defender 

a los trabajadores. En la dictadura 

franquista, en la transición, cuando fueron 

las crisis, cuando fueron las 

reconversiones industriales, siempre 

defendió a los trabajadores. Y dijo una 

frase que me llamó mucho la atención. 

Decía: después de 40 años cotizando me 

ha quedado una pensión de 400 euros. En 

casa del herrero cuchillo de palo.  

 

 

Y esto, se va a acabar. Este movimiento 

que han iniciado todos los abogados de 

España a través de plataformas, a través de 

los propios colegios de abogados —

incluso el de La Coruña a mí me ha 

mandado esta semana todo lo que estaban 

haciendo respecto a este tema—, es 

imparable. Porque es una cuestión de 

justicia y de dignidad. Y hay solución, 

claro que hay solución. Hay que tener 

voluntad política. Y les voy a decir una 

cosa y os la voy a contar. Yo cuando fui 

diputado estuve en la Comisión del 

Estatuto del Artista, mal llamada porque 

era reconocimiento de los derechos 

laborales de los trabajadores de la cultura. 

Lo que era impensable se consiguió, solo 

hace falta voluntad política entre todos 

para buscar una solución a este problema. 
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privilexios, eh? Non nos esquezamos que 

os avogados non estamos a falar de 

privilexios, estamos a falar de dereitos. 

Dereitos que defendemos sempre de 

todas as persoas, que contribuímos 

moito á democracia deste país e sobre 

todo contribuímos moito cun labor 

social que foi a quenda de oficio, que 

cando eu empezaba chamábase quenda 

de pobreza e que non era retribuído, e 

que hoxe é unha indemnización que nos 

dan polos gastos causados e polo tempo 

que levamos traballando nos preitos, 

pero nunca son honorarios, non nos 

equivoquemos, esa é o labor social. Por 

iso hai tamén unha débeda co noso 

colectivo e hai que saldala.  

 

 

Entón, imos traballar. Eu estou moi 

contento e satisfactorio, moi 

satisfactorio, que sexa A Coruña a 

primeira cidade en que se presenta esta 

moción. Unha cidade presidida por 

unha alcaldesa que é avogada, que 

exerceu a profesión, ou un compañeiro 

do Bloque que, segundo manifestou, 

tamén exerceu a profesión tanto como 

avogado como procurador, e tamén un 

representante do Partido Popular que 

segue exercendo como avogado.  

 

Van ter todo o noso apoio porque, 

primeiro, é unha cuestión de dereito, é 

unha cuestión de dignidade, estamos 

todos de acordo porque, sobre todo, e 

como dixo vostede, e terminaba, é unha 

cuestión de xustiza. Adiante, sigamos 

todos desde onde nos atopemos na nosa 

posición política. Eu sei que isto aquí é 

só unha manifestación, pero é un paso, é 

un paso máis que espero que tamén 

todos os demais concellos aproben. E a 

seguir traballando e a seguir loitando 

porque sobre todo o que temos é a 

necesidade de que ter unha xubilación 

digna, e sobre todo neste caso asístenos 

a xustiza e o dereito.  

Y no hablamos de privilegios, ¿eh? No nos 

olvidemos que los abogados no estamos 

hablando de privilegios, estamos hablando 

de derechos. Derechos que hemos 

defendido siempre de todas las personas, 

que hemos contribuido mucho a la 

democracia de este país y sobre todo 

hemos contribuido mucho con una labor 

social que fue el turno de oficio, que 

cuando yo empezaba se llamaba turno de 

pobreza y que no era retribuido, y que hoy 

es una indemnización que nos dan por los 

gastos causados y por el tiempo que 

llevamos trabajando en los pleitos, pero 

nunca son honorarios, no nos 

equivoquemos, esa es la labor social. Por 

eso hay también una deuda con nuestro 

colectivo y hay que saldarla.  

 

Entonces, vamos a trabajar. Yo estoy muy 

contento y satisfactorio, muy satisfactorio, 

que sea A Coruña la primera ciudad en que 

se presenta esta moción. Una ciudad 

presidida por una alcaldesa que es 

abogada, que ha ejercido la profesión, o un 

compañero del Bloque que, según ha 

manifestado, también ha ejercido la 

profesión tanto como abogado como 

procurador, y también un representante 

del Partido Popular que sigue ejerciendo 

como abogado.  

 

Van a tener todo nuestro apoyo porque, 

primero, es una cuestión de derecho, es 

una cuestión de dignidad, estamos todos 

de acuerdo porque, sobre todo, y como 

dijo usted, y terminaba, es una cuestión de 

justicia. Adelante, sigamos todos desde 

donde nos encontremos en nuestra 

posición política. Yo sé que esto aquí es 

solo una manifestación, pero es un paso, 

es un paso más que espero que también 

todos los demás ayuntamientos aprueben. 

Y a seguir trabajando y a seguir luchando 

porque sobre todo lo que tenemos es la 

necesidad de que tener una jubilación 

digna, y sobre todo en este caso nos asiste 

la justicia y el derecho.  



 

 

 
 

78 

 

 

Moitas grazas.   

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo.  

 

Señor Lage, pecha o debate.  

 

Ás once oras e trinta e seis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Darlle as gracias ao Grupo do Bloque 

Nacionalista Galego e ó Grupo do 

Partido Popular que aceptaran compartir 

co Goberno municipal, co Grupo 

Socialista, esta iniciativa conxunta. Creo 

que cando facemos este tipo de accións 

estamos sendo útiles e estando, estamos 

facendo política da boa, da que espera a 

cidadanía. É normal que haxa 

diferencias políticas pero temos que ser 

capaces tamén de ser xustos e recoñecer 

que os acordos son positivos, mais cando 

esiximos accións ou decisións por parte 

de outras administracións que son 

xustas. Todos os traballadores e 

traballadoras deste país, todos sen 

excepción, teñen que ter dereito a unha 

xubilación digna. Todos e todas.  

 

Permítanme que diga, ó fío do que dicía 

o señor Lorenzo, que algo ten que ver 

que esta cidade sexa a primeira que da un 

paso desta características o feito de ter ó 

fronte do Goberno municipal  na 

Alcaldía a Inés Rey, a nosa alcaldesa, 

que non esqueceu nin esquece en ningún 

momento de onde saíu e a profesión que 

exerceu e que lle gustará volver a exercer 

en calquera outro momento da súa vida. 

É importante isto porque ás veces na 

política tamén vemos todos por 

 

Muchas gracias.   

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo. 

 

Señor Lage, cierra el debate. 

 

A las once horas y treinta y seis minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Darle las gracias al Grupo del Bloque 

Nacionalista Galego y al Grupo del 

Partido Popular que aceptaran compartir 

con el Gobierno municipal, con el Grupo 

Socialista, esta iniciativa conjunta. Creo 

que cuando hacemos este tipo de acciones 

estamos siendo útiles y estando, estamos 

haciendo política de la buena, de la que 

espera la ciudadanía. Es normal que haya 

diferencias políticas pero tenemos que ser 

capaces también de ser justos y reconocer 

que los acuerdos son positivos, más 

cuando exigimos acciones o decisiones 

por parte de otras administraciones que 

son justas. Todos los trabajadores y 

trabajadoras de este país, todos sin 

excepción, tienen que tener derecho a una 

jubilación digna. Todos y todas.  

 

Permítanme que diga, al hilo de lo que 

decía el señor Lorenzo, que algo tiene que 

ver que esta ciudad sea la primera que da 

un paso de esta características el hecho de 

tener al frente del Gobierno municipal  en 

la Alcaldía a Inés Rey, nuestra alcaldesa, 

que no olvidó ni olvida en ningún 

momento de donde salió y la profesión que 

ejerció y que le gustará volver a ejercer en 

cualquier otro momento de su vida. Es 

importante esto porque a veces en la 

política también vemos todos por 
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desgracia que se esquece moi rápido e 

hai pouca memoria. Dada esa 

sensibilidade os socialistas defendemos 

hoxe aquí pois unha proposta, que a min 

gustaríame ler algún parágrafo porque 

para iso o puxemos por escrito, que 

entronca co movemento J2, a plataforma 

Marea Negra de Galicia, a través dos 

representantes que nos trasladan, pois 

unha serie de consideracións —algunhas 

se fixeron alusión, non vou a repetilas 

porque me parece que sería absurdo—.  

 

Dicimos que o profesional da avogacía e 

da procuradoría adscrito ou non á quenda 

de oficio non ten dereito á xubilación —

dígoo para que todos os que nos estean 

vendo por streaming saiban de que 

estamos a falar—, que se ven obrigados 

a continuar eternamente no seu traballo 

posto que as súas xubilacións o son en 

contías, na maior parte dos casos, 

inferiores a unha pensión non 

contributiva pese a cotizar durante toda a 

súa vida profesional. Tamén me parece 

que é importante que poñamos de 

manifesto que se están a facer reformas 

do sistema de protección en España e 

que é importante. Por iso hoxe aquí 

damos un paso que non é pedir ningún 

privilexio nin ningunha prebenda a cargo 

dos demais contribuíntes, senón que o 

que se está pedindo é que o esforzo que 

fai toda unha profesión teña vías de 

saída, que se permita rescatar todo o que 

alguén leva aportando, si esa é unha 

saída, ou que se adopten outras decisións 

que teñen que ver coa dignificación das 

persoas e do traballo nun momento 

determinado.  

 

Cremos que todos os cidadáns teñen 

dereito a unha pensión, tamén a 

profesión á que se fai alusión. Creo que 

hai un sistema de cotización e 

mutualidades que debe de ser corrixido. 

Eu creo que a todas luces hai unha 

situación absolutamente obsoleta. Quero 

desgracia que se olvida muy rápido y hay 

poca memoria. Dada esa sensibilidad los 

socialistas defendemos hoy aquí pues una 

propuesta, que a mí me gustaría leer 

algún párrafo porque para eso lo pusimos 

por escrito, que entronca con el 

movimiento J2, la plataforma Marea 

Negra de Galicia, a través de los 

representantes que nos trasladan, pues 

una serie de consideraciones —algunas se 

hicieron alusión, no voy a repetirlas 

porque me parece que sería absurdo—.  

 

Decimos que el profesional de la abogacía 

y de la procuraduría adscrito o no al turno 

de oficio no tiene derecho a la jubilación 

—lo digo para que todos los que nos estén 

viendo en directo sepan de que estamos 

hablando—, que se ven obligados a 

continuar eternamente en su trabajo 

puesto que sus jubilaciones lo son en 

cuantías, en la mayor parte de los casos, 

inferiores a una pensión no contributiva 

pese a cotizar durante toda su vida 

profesional. También me parece que es 

importante que pongamos de manifiesto 

que se están haciendo reformas del 

sistema de protección en España y que es 

importante. Por eso hoy aquí damos un 

paso que no es pedir ningún privilegio ni 

ninguna prebenda a cargo de los demás 

contribuyentes, sino que lo que se está 

pidiendo es que el esfuerzo que hace toda 

una profesión tenga vías de salida, que se 

permita rescatar todo lo que alguien lleva 

aportando, sí esa es una salida, o que se 

adopten otras decisiones que tienen que 

ver con la dignificación de las personas y 

del trabajo en un momento determinado.  

 

 

Creemos que todos los ciudadanos tienen 

derecho a una pensión, también la 

profesión a la que se hace alusión. Creo 

que hay un sistema de cotización y 

mutualidades que debe de ser corregido. 

Yo creo que a todas luces hay una 

situación absolutamente obsoleta. Quiero 
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recordar aquí ata que punto hai 

situacións anómalas, que os avogados do 

turno de oficio tiveron por primeira vez 

cobertura sanitaria cando chega ó 

Goberno da Xunta de Galicia, o Partido 

Socialista da man de Emilio Pérez 

Touriño sendo conselleira de Sanidade 

María José Rubio, e estamos a falar do 

2005. Eu xa sei que estas cousas non 

gusta así recordalas pero hai que 

recordalas, si, si, si, hai que recordalas 

porque é así. Claro, é dicir, unha cousa 

está ben, que esteamos todos de acordo, 

pero despois tamén hai que recordar o 

que pasaba. Porque é como cando a 

xente xa non se acorda que había libros 

de texto gratuítos para as familias. 

Acórdase cando chega o mes de 

setembro e ten que ir e pagar 300 euros, 

aí acórdase.  

 

Entonces, vamos a tomar unha decisión 

que é moi importante e vou a explicar 

por que. Porque é un goberno municipal 

socialista e unha corporación de tódalas 

cores políticas que hoxe adoptamos dous 

acordos. Ó final o que facemos aquí é 

importante contalo aparte de que nos 

solidaricemos coa profesión Que 

contemos o que pasou ó longo do tempo, 

que hai un sistema que está obsoleto, que 

hai que dar unha saída, que a profesión 

ten dereito a unha pensión digna, pero 

esta corporación municipal coa alcaldesa 

ó frente insta o Goberno de España a 

promover as modificacións normativas 

necesarias para establecer unha fiestra 

ou pasarela que permita a posibilidade 

puntual, individual e voluntaria, de que 

hoxe as profesionais da avogacía e da 

procuradoría que o desexen poidan 

recuperar as súas achegas ás 

mutualidades privadas con destino ao 

RETA. E débese garantir a todos os 

profesionais, en función dos seus anos de 

exercicio e cotización ás mutualidades, o 

dereito a unha pensión de xubilación 

mínima digna, na mesma condición que 

recordar aquí hasta qué punto hay 

situaciones anómalas, que los abogados 

del turno de oficio tuvieron por primera 

vez cobertura sanitaria cuando llega al 

Gobierno de la Xunta de Galicia, el 

Partido Socialista de la mano de Emilio 

Pérez Touriño siendo conselleira de 

Sanidad María José Rubio, y estamos 

hablando del 2005. Yo ya sé que estas 

cosas no gusta así recordarlas pero hay 

que recordarlas, sí, sí, sí, hay que 

recordarlas porque es así. Claro, es decir, 

una cosa está bien, que estemos todos de 

acuerdo, pero después también hay que 

recordar lo que pasaba. Porque es como 

cuando la gente ya no se acuerda que 

había libros de texto gratuitos para las 

familias. Se acuerda cuando llega el mes 

de septiembre y tiene que ir y pagar 300 

euros, ahí se acuerda.  

 

Entonces, vamos a tomar una decisión que 

es muy importante y voy a explicar por 

qué. Porque es un gobierno municipal 

socialista y una corporación de todos los 

colores políticos que hoy adoptamos dos 

acuerdos. Al final lo que hacemos aquí es 

importante contarlo aparte de que nos 

solidaricemos con la profesión. Que 

contemos lo que pasó a lo largo del 

tiempo, que hay un sistema que está 

obsoleto, que hay que dar una salida, que 

la profesión tiene derecho a una pensión 

digna, pero esta corporación municipal 

con la alcaldesa al frente insta al 

Gobierno de España a promover las 

modificaciones normativas necesarias 

para establecer una ventana o pasarela 

que permita la posibilidad puntual, 

individual y voluntaria, de que hoy las 

profesionales de la abogacía y de la 

procuraduría que lo deseen puedan 

recuperar sus aportaciones a las 

mutualidades privadas con destino al 

RETA. Y se debe garantizar a todos los 

profesionales, en función de sus años de 

ejercicio y cotización a las mutualidades, 

el derecho a una pensión de jubilación 
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o resto de traballadores e traballadoras.  

 

 

Este texto vai a ser remitido ó Goberno 

de España, ó Ministerio correspondente 

e ás Cortes Xerais para que se adopten as 

decisións alí onde as poden adoptar. E se 

fai independentemente da cor política de 

quen goberne, entendendo que ser útiles 

en política é isto. Damos traslado deste 

acordo á Xunta de Galicia, ó Goberno de 

España, a todos os grupos 

parlamentarios con representación, ó 

Consello da Avogacía Galego e é mais, 

hoxe os invito a que este acordo que vai 

adoptar o Pleno do Concello da Coruña 

non sexa a excepción. Non só que 

sexamos vangarda e pioneiros, senón 

que se impulse en tódolos concellos, 

conxuntamente da man da profesión, 

acordos desta natureza. E polo tanto, que 

algo que lle afecta a todos e a todas, que 

non é un problema só da Coruña, que se 

adopte esa decisión.  

 

 

E por certo, tamén pedirlle á Dirección 

Xeral de Xustiza e á Vicepresidencia 

primeira do Goberno da Xunta de 

Galicia, que adopte as decisións 

necesarias para adoptar acordos destas 

características. É dicir, o que dixen 

cando falábamos do novo CHUAC. A 

Xunta de Galicia non pode parecer unha 

axencia de publicidade, ten 

competencias, ten capacidade, e o que se 

espera deles non é que sexan tertulianos 

comentaristas do que facemos os 

concellos o do que fai o Goberno de 

España. O que esperamos é que tamén 

adopten decisións e sexan proactivos. 

Nós os primeiros en esixirlle ó Goberno 

de España, que está en funcións e é 

socialista (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), e esperamos que siga 

sendo socialista, pero hai que facer o 

mesmo con todas as administracións, 

mínima digna, en la misma condición que 

el resto de trabajadores y trabajadoras.  

 

Este texto va a ser remitido al Gobierno 

de España, al Ministerio correspondiente 

y a las Cortes Generales para que se 

adopten las decisiones allí donde las 

pueden adoptar. Y se hace 

independientemente del color político de 

quien gobierne, entendiendo que ser útiles 

en política es esto. Damos traslado de este 

acuerdo a la Xunta de Galicia, al 

Gobierno de España, a todos los grupos 

parlamentarios con representación, al 

Consejo de la Abogacía Gallego y es más, 

hoy les invito a que este acuerdo que va a 

adoptar el Pleno del Ayuntamiento de A 

Coruña no sea la excepción. No solo que 

seamos vanguardia y pioneros, sino que se 

impulse en todos los ayuntamientos, 

conjuntamente de la mano de la profesión, 

acuerdos de esta naturaleza. Y por lo 

tanto, que algo que le afecta a todos y a 

todas, que no es un problema solo de A 

Coruña, que se adopte esa decisión.  

 

Y por cierto, también pedirle a la 

Dirección General de Justicia y a la 

Vicepresidencia primera del Gobierno de 

la Xunta de Galicia, que adopte las 

decisiones necesarias para adoptar 

acuerdos de estas características. Es 

decir, lo que dije cuándo hablábamos del 

nuevo CHUAC. La Xunta de Galicia no 

puede parecer una agencia de publicidad, 

tiene competencias, tiene capacidad, y lo 

que se espera de ellos no es que sean 

tertulianos comentaristas de lo que 

hacemos los ayuntamientos o de lo que 

hace el Gobierno de España. Lo que 

esperamos es que también adopten 

decisiones y sean proactivos. Nosotros los 

primeros en exigirle al Gobierno de 

España, que está en funciones y es 

socialista (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), y esperamos que siga 

siendo socialista, pero hay que hacer lo 
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sexan da cor política que sexan. Polo 

tanto, conten con nós e desde logo sexan 

conscientes de que é unha batalla que 

temos que dar entre todos e todas.  

 

 

Nada mais e moitas gracias polo apoio a 

esta iniciativa.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Remata aquí o debate. Procedemos á 

votación, así si, á votación desta moción.  

 

 

Votación da moción conxunta 

presentada polos grupos municipais 

dos Socialistas de Galicia-PSOE, 

Partido Popular e Bloque Nacionalista 

Galego 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación  a moción conxunta 

presentada polo Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE, do Partido 

Popular e do Bloque Nacionalista 

Galego, de apoio á dignificación dos e 

das profesionais da avogacía e da 

procuradoría en relación coa súa 

protección social, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

mismo con todas las administraciones, 

sean del color político que sean. Por lo 

tanto, cuenten con nosotros y desde luego 

sean conscientes de que es una batalla que 

tenemos que dar entre todos y todas.  

 

Nada más y muchas gracias por el apoyo 

a esta iniciativa.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Finaliza aquí el debate. Procedemos a la 

votación, así sí, a la votación de esta 

moción. 

 

Votación de la moción conjunta 

presentada por los grupos municipales de 

los Socialistas de Galicia-PSOE, Partido 

Popular y Bloque Nacionalista Galego 

 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la moción conjunta 

presentada por el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE, del Partido 

Popular y del Bloque Nacionalista 

Galego, de apoyo a la dignificación de los 

y de las profesionales de la abogacía y de 

la procuraduría en relación con su 

protección social, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación.  

 

112. Moción conxunta presentada 

polos grupos municipais dos 

Socialistas de Galicia-PSOE, Partido 

Popular e Bloque Nacionalista Galego 

de apoio á dignificación dos e das 

profesionais da avogacía e da 

procuradoría en relación coa súa 

protección social. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno de España a 

promover as modificacións normativas 

necesarias para establecer unha fiestra 

ou pasarela que permita a posibilidade 

puntual, individual e voluntaria, de que 

os e as profesionais da avogacía e da 

procuradoría que o desexen podan 

recuperar as súas achegas ás 

mutualidades privadas con destino ao 

RETA. Débese garantir a todos/as os/as 

profesionais, en función dos seus anos de 

exercicio e cotización ás mutualidades, o 

dereito a unha pensión de xubilación 

mínima e digna, nas mesmas condicións 

que ao resto de traballadores. 

 

2. Dar traslado deste acordo á Xunta de 

Galicia, ao Goberno de España, a todos 

os grupos parlamentarios con 

representación no Parlamento de 

Galicia, no de España e no europeo, ao 

Consello da Avogacía Galega, ao 

Consello Xeral da Avogacía Española e 

á Dirección Xeral de Seguros e Fondos 

de Pensións. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Vostedes, compañeiros e compañeiras, 

saben que se eu non estivera sentada aquí 

estaría sentada aí, así que teño que 

darlles as grazas a quenes levaron o 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación.  

 

112. Moción conjunta presentada por los 

grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia-PSOE, Partido Popular y Bloque 

Nacionalista Galego de apoyo a la 

dignificación de los y de las profesionales 

de la abogacía y de la procuraduría en 

relación con su protección social. 

 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno de España a 

promover las modificaciones normativas 

necesarias para establecer una ventana o 

pasarela que permita la posibilidad 

puntual, individual y voluntaria, de que 

los y las profesionales de la abogacía y de 

la procuraduría que lo deseen puedan 

recuperar sus aportaciones a las 

mutualidades privadas con destino al 

RETA. Se debe garantizar a todos/as 

los/as profesionales, en función de sus 

años de ejercicio y cotización a las 

mutualidades, el derecho a una pensión de 

jubilación mínima y digna, en iguales 

condiciones que al resto de trabajadores. 

 

2. Dar traslado de este acuerdo a la Xunta 

de Galicia, al Gobierno de España, a 

todos los grupos parlamentarios con 

representación en el Parlamento de 

Galicia, en el de España y en el europeo, 

al Consejo de la Abogacía Gallega, al 

Consejo General de la Abogacía 

Española y a la Dirección General de 

Seguros y Fondos de Pensiones. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Ustedes, compañeros y compañeras, 

saben que si yo no hubiera estado sentada 

aquí estaría sentada ahí, así que tengo que 

darles las gracias a quienes llevaron el 
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impulso desta iniciativa, quenes 

chamaron os grupos, e sobre todo a 

quenes están a traballar pola 

dignificación da profesión, por que 

quenes cheguemos á xubilación o 

fagamos con pensións dignas, e por abrir 

camiño a eses novos letrados e letradas 

que, vaia, dentro dalgún tempo, agardo 

que pouco, non teñan que estar 

reivindicando ter unha xubilación digna, 

senón que o seu horizonte estea xa 

despexado y sobre todo, que se poidan 

dedicar a iso que Voltaire chamou a 

profesión máis bonita do mundo, a 

profesión mais bonita do mundo, a 

avogacía, pois con dignidade e sabendo 

que chega un momento, o da merecida 

xubilación, na que un tamén o pode facer 

comodamente.  

 

Así que, como alcaldesa, pero sobre 

todo, e o saben, como avogada que son, 

que serei e que voltarei a ser, lles dou a 

todos vostedes as grazas. Tamén por 

suposto ós compañeiros e compañeiras 

do Colexio de Procuradores polo seu 

apoio, polo seu traballo. Ogallá que esta 

loita xusta e digna teña éxito, remate 

como queremos todos e todas que o faga. 

Saben que contan co meu apoio como 

compañeira, como alcaldesa, pero agora 

si, co apoio unánime de toda a 

Corporación.  

 

E por suposto felicitar o representante do 

BNG, o representante do Partido Popular 

e do Partido Socialista polas súas 

intervencións, que coido que reflicten o 

sentimento que temos os avogados e 

avogadas.  

 

Moita sorte, moitas grazas, é unha 

ledicia velos a todos aí.  

 

Continuamos co debate das mocións, 

agora as presentadas polo Bloque 

Nacionalista Galego. A primeira, a 

moción sobre a situación do servizo de 

impulso de esta iniciativa, quienes 

llamaron a los grupos, y sobre todo a 

quienes están trabajando por la 

dignificación de la profesión, por que 

quienes lleguemos a la jubilación lo 

hagamos con pensiones dignas, y por 

abrir camino a esos nuevos letrados y 

letradas que, vaya, dentro de algún 

tiempo, espero que poco, no tengan que 

estar reivindicando tener una jubilación 

digna, sino que su horizonte esté ya 

despejado y sobre todo, que se puedan 

dedicar a eso que Voltaire llamó la 

profesión más bonita del mundo, la 

profesión más bonita del mundo, la 

abogacía, pues con dignidad y sabiendo 

que llega un momento, el de la merecida 

jubilación, en la que uno también lo puede 

hacer cómodamente.  

 

Así que, como alcaldesa, pero sobre todo, 

y lo saben, como abogada que soy, que 

seré y que volveré a ser, les doy a todos 

ustedes las gracias. También por supuesto 

a los compañeros y compañeras del 

Colegio de Procuradores por su apoyo, 

por su trabajo. Ojalá que esta lucha justa 

y digna tenga éxito, finalice como 

queremos todos y todas que lo haga. 

Saben que cuentan con mi apoyo como 

compañera, como alcaldesa, pero ahora 

sí, con el apoyo unánime de toda la 

Corporación.  

 

Y por supuesto felicitar al representante 

del BNG, al representante del Partido 

Popular y del Partido Socialista por sus 

intervenciones, que creo que reflejan el 

sentimiento que tenemos los abogados y 

abogadas.  

 

Mucha suerte, muchas gracias, es una 

alegría verlos a todos ahí. 

 

Continuamos con el debate de las 

mociones, ahora las presentadas por el 

Bloque Nacionalista Galego. La primera, 

la moción sobre la situación del servicio 
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recollida do lixo. 

 

Concelleiros que o desexen, poden 

abandonar o Salón, así como a tribuna de 

convidados.  

 

Teñan bo día, moitas grazas. 

 

Ás once horas e corenta e seis minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO.  

 

Primeira. Moción sobre a situación do 

servizo de recollida do lixo na nosa 

cidade e, en particular, sobre a 

presenza de residuos voluminosos nas 

nosas rúas.  

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular.  

 

Presidencia 

 

Comeza o señor Jorquera este turno de 

debate.  

 

Señor Jorquera Caselas 
 

Moitas grazas.  

 

No último Pleno expresamos a nosa 

preocupación pola situación do servizo 

de Recollida de lixo na nosa cidade e 

aludimos aos reiterados incumprimentos 

por parte da concesionaria das 

condicións establecidas nos pregos que 

rexen a prestación do servizo. Na Coruña 

hai un malestar xeneralizado pola 

situación da limpeza e, en particular, cos 

problemas derivados da recollida. Un 

exemplo é o grande número de residuos 

voluminosos depositados nas calzadas e 

beirarrúas da Coruña. Abonda con 

de recogida de la basura.  

 

Concejales que lo deseen, pueden 

abandonar el Salón, así como la tribuna 

de invitados.  

 

Tengan buen día, muchas gracias.  

 

A las once horas y cuarenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Moción sobre la situación del 

servicio de recogida de la basura en 

nuestra ciudad y, en particular, sobre la 

presencia de residuos voluminosos en 

nuestras calles. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de substitución del Grupo 

Municipal del Partido Popular.  

 

Presidencia 

 

Comienza el señor Jorquera este turno de 

debate.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias.  

 

En el último Pleno expresamos nuestra 

preocupación por la situación del servicio 

de Recogida de basura en nuestra ciudad 

y aludimos a los reiterados 

incumplimientos por parte de la 

concesionaria de las condiciones 

establecidas en los pliegos que rigen la 

prestación del servicio. En A Coruña hay 

un malestar generalizado por la situación 

de la limpieza y, en particular, con los 

problemas derivados de la recogida. Un 

ejemplo es el gran número de residuos 

voluminosos depositados en las calzadas y 
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pasear polos nosos barrios para atopar 

cada poucos metros un auténtico parque 

temático formado por colchóns, mobles 

e outros residuos de grande tamaño que, 

alén do seu impacto visual, son focos de 

sucidade. Mais aló de comportamentos 

incívicos sabemos que segue habendo 

cidadáns que chaman ó 010, seguen as 

indicacións para depositar voluminosos 

pero pasan semanas sen que estes sexan 

recollidos. 

 

 

O mal funcionamento da recollida 

ademais non afecta só ós recursos 

voluminosos. É habitual, camiñando 

polas nosas rúas, constatar como hai 

contedores cheos e mesmo desbordados 

con bolsas de lixo depositadas a carón 

dos colectores horas antes dos horarios 

establecidos para depositar o lixo. Hai 

días, por poñer un exemplo, veciñas e 

veciños da praza da Fonte de Santo 

André, denunciaban que en pleno centro 

da cidade, nun lugar de valor 

patrimonial, as bolsas de lixo amoréanse 

ó longo do día por estaren os colectores 

desbordados. Unha situación que é 

habitual tamén nas coñecidas 

popularmente como rúas dos viños, con 

contedores cheos moito antes do horario 

establecido para depositar o lixo e, en 

moitas ocasións, coas tapas abertas e 

bolsas de lixo depositadas na súa 

contorna.  

 

Alén da responsabilidade dos 

propietarios do local da rúa Galera, na 

que se detectou un foco de ratas, é 

evidente que situacións como as que 

estamos a describir non son as mellores 

para evitar a proliferación de roedores. 

Facer fronte ós problemas existentes na 

limpeza e na recollida na nosa cidade 

esixe un duplo plano de actuación. Por 

unha banda o da educación cívica, por 

iso propoñemos que se desenvolvan 

campañas de información e 

aceras de A Coruña. Es suficiente con 

pasear por nuestros barrios para 

encontrar cada pocos metros un auténtico 

parque temático formado por colchones, 

muebles y otros residuos de gran tamaño 

que, al margen de su impacto visual, son 

focos de suciedad. Mas allá de 

comportamientos incívicos sabemos que 

sigue habiendo ciudadanos que llaman al 

010, siguen las indicaciones para 

depositar voluminosos pero pasan 

semanas sin que estos sean recogidos. 

 

El mal funcionamiento de la recogida 

además no afecta solo a los recursos 

voluminosos. Es habitual, caminando por 

nuestras calles, constatar cómo hay 

contenedores llenos y hasta desbordados 

con bolsas de basura depositadas al lado 

de los colectores horas antes de los 

horarios establecidos para depositar la 

basura. Hace días, por poner un ejemplo, 

vecinas y vecinos de la plaza de la Fuente 

de San Andrés, denunciaban que en pleno 

centro de la ciudad, en un lugar de valor 

patrimonial, las bolsas de basura se 

amontonan a lo largo del día por estar los 

colectores desbordados. Una situación 

que es habitual también en las conocidas 

popularmente como calles de los vinos, 

con contenedores llenos mucho antes del 

horario establecido para depositar la 

basura y, en muchas ocasiones, con las 

tapas abiertas y bolsas de basura 

depositadas en su entorno.  

 

Al margen de la responsabilidad de los 

propietarios del local de la calle Galera, 

en la que se detectó un foco de ratas, es 

evidente que situaciones como las que 

estamos describiendo no son las mejores 

para evitar la proliferación de roedores. 

Hacer frente a los problemas existentes en 

la limpieza y en la recogida en nuestra 

ciudad exige un doble plano de actuación. 

Por una parte el de la educación cívica, 

por eso proponemos que se desarrollen 

campañas de información y 
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sensibilización cidadá sobre as pautas 

que hai que cumprir no relativa á 

separación do lixo en orixe e o seu 

depósito e, cando for necesario, se 

exerza co máximo rigor a potestade 

sancionadora ante incumprimento do 

establecido. Mais alén diso, e como 

tamén propoñemos nesta moción, é 

imprescindíbel que o Goberno municipal 

se esforce en asegurar o bo 

funcionamento dos servizos e supervise 

o cumprimento por parte das empresas 

concesionarias das cláusulas que rexen a 

súa prestación, que se introduzan os 

reforzos necesarios para poñer fin á 

acumulación de residuos voluminosos 

nas rúas da nosa cidade, e que nas zonas 

de grande concentración de 

establecementos hostaleiros se 

introduzan os sistemas de recollida e os 

reforzos necesarios para evitaren a 

acumulación de lixo. 

 

Pero non quero rematar sen deixar a 

referirme a outra cuestión que ten a ver 

tamén en certa medida cos contidos desta 

moción. Esta mesma semana coñecemos 

que dous membros do comité de empresa 

da concesionaria de limpeza, entre eles o 

seu presidente, anunciaban o abandono 

do STL. Iso días despois de que o 

máximo capo alardease de que estaban 

mais fortes que nunca. É unha boa 

noticia pero non abonda. Somos 

coñecedores de que un sindicato do 

servizo de limpeza ten solicitado unha 

reunión coa Concellaría de Medio 

Ambiente e aínda non recibiu resposta e 

ademais quero lembrar de novo que 

existe o compromiso de iniciar unha 

investigación por parte do Concello 

sobre a presunta conivencia entre o STL 

e as concesionarias dos servizos de 

limpeza e recollida. Agardamos que esta 

solicitude de reunión sexa atendida e 

agardamos tamén que se leve a cabo esa 

investigación. 

 

sensibilización ciudadana sobre las 

pautas que hay que cumplir en lo relativo 

a la separación de la basura en origen y 

su depósito  cuando fuere necesario, se 

ejerza con el máximo rigor la potestad 

sancionadora ante incumplimiento de lo 

establecido. Pero además de eso, y como 

también proponemos en esta moción, es 

imprescindible que el Gobierno municipal 

se esfuerce en asegurar el buen 

funcionamiento de los servicios y 

supervise el cumplimiento por parte de las 

empresas concesionarias de las cláusulas 

que rigen su prestación, que se 

introduzcan los refuerzos necesarios para 

poner fin a la acumulación de residuos 

voluminosos en las calles de nuestra 

ciudad, y que en las zonas de gran 

concentración de establecimientos 

hosteleros se introduzcan los sistemas de 

recogida y los refuerzos necesarios para 

evitar la acumulación de basura. 

 

Pero no quiero finalizar sin dejar de 

referirme a otra cuestión que tiene que ver 

también en cierta medida con los 

contenidos de esta moción. Esta misma 

semana supimos que dos miembros del 

comité de empresa de la concesionaria de 

limpieza, entre ellos su presidente, 

anunciaban el abandono del STL. Eso días 

después de que el máximo capo alardeara 

de que estaban más fuertes que nunca. Es 

una buena noticia pero no es suficiente. 

Somos conocedores de que un sindicato 

del servicio de limpieza ha solicitado una 

reunión con la Concejalía de Medio 

Ambiente y aún no recibió respuesta y 

además quiero recordar de nuevo que 

existe el compromiso de iniciar una 

investigación por parte del Ayuntamiento 

sobre la presunta connivencia entre el 

STL y las concesionarias de los servicios 

de limpieza y recogida. Esperamos que 

esta solicitud de reunión sea atendida y 

esperamos también que se lleve a cabo esa 

investigación. 
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Ás once horas e cincuenta minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Deus 

Álvarez.  

 

Polo demais, o Partido Popular 

presentou unha emenda, chegamos a 

unha transacción co grupo emendante.  

 

Polas razóns que veño de mencionar 

solicitamos o voto favorábel a esta 

moción.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Amado.  

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Bos días a todos, ós compañeiros, 

funcionarios, persoal de prensa e xente 

que nos segue tanto por streaming como 

o que estaba aquí presente.  

 

Primeiro agradecer ó Bloque 

Nacionalista Galego o feito de haber 

dialogado con nós e haber chegado a esta 

moción transaccional. Isto, realmente, é 

facer política e creo que ese debe ser o 

camiño. 

 

Intentando falar sobre a moción teño que 

dicir que durante estes 100 días de 

goberno, todos recibimos queixas sobre 

o mal servizo prestado pola empresa de 

recollida PreZero na nosa cidade. Feito 

nada novidoso salvo na época electoral, 

onde co diñeiro de todos os coruñeses se 

organizaron por parte do sindicato STL 

uns reforzos no servizo que están sendo 

investigados pola xustiza e dos que o 

Goberno de Inés Rey co seu concelleiro 

de Contratación, José Manuel Lage, 

deberían haber sido coñecedores xa que 

A las once horas y cincuenta minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Deus 

Álvarez. 

 

Por lo demás, el Partido Popular presentó 

una enmienda, llegamos a una 

transacción con el grupo enmendador.  

 

Por las razones que acabo de mencionar 

solicitamos el voto favorable a esta 

moción.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Amado.  

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Buenos días a todos, a los compañeros, 

funcionarios, personal de prensa y gente 

que nos sigue tanto en directo como el que 

estaba aquí presente.  

 

Primero agradecer al Bloque 

Nacionalista Galego el hecho de haber 

dialogado con nosotros y haber llegado a 

esta moción transaccional. Esto, 

realmente, es hacer política y creo que ese 

debe ser el camino. 

 

Intentando hablar sobre la moción tengo 

que decir que durante estos 100 días de 

gobierno, todos recibimos quejas sobre el 

mal servicio prestado por la empresa de 

recogida PreZero en nuestra ciudad. 

Hecho nada novedoso salvo en la época 

electoral, donde con el dinero de todos los 

coruñeses se organizaron por parte del 

sindicato STL unos refuerzos en el 

servicio que están siendo investigados por 

la justicia y de los que el Gobierno de Inés 

Rey con su concejal de Contratación, José 

Manuel Lage, deberían haber sido 
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existía un requirimento do Concello de 

ampliar a limpeza viaria en turno de 

mañá e que finalizaría en maio de 2023, 

e que lle ía a aforrar á empresa entre 200 

e 250 mil euros ó ano, segundo nos 

enteramos pola prensa o pasado día dous 

de outubro.  

 

 

Os reforzos solicitados á empresa só 

buscaban unha finalidade: mellorar a 

imaxe do Goberno de Inés Rey de modo 

que a limpeza e recollida de voluminosos 

non fose tema de discusión electoral e 

quedase solo nun aspecto de aumento de 

percepción, frase que está agora moi de 

moda ao igual que a seguridade. Así, con 

diñeiro público modificábanse as regras 

de xogo democráticas entre partidos e 

alterábanse ademais as condicións de 

traballo duns traballadores —

curiosamente un partido que se tilda 

obreiro—, ó que non lle quedou outro 

remedio, e a pesar das súas reiteradas 

queixas, de ir á xustiza para defender os 

seus dereitos laborais. De aí que 

houberamos solicitado a primeira 

redacción e a modificación do punto 

dous. Debemos salvagardar, creo que 

todos os grupos de aquí, os intereses e os 

dereitos dos traballadores do servizo, ós 

que non lles quedou mais remedio que 

acudir á xustiza para que lles restituísen 

nos seus postos e non lles vulnerasen os 

seus dereitos. 

 

Ás once horas e cincuenta e tres 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Neira Fernández. 

 

 O problema de alta concentración de 

lixo na zona de establecementos 

hoteleiros xa leva moito tempo debatido 

pola nosa sociedade e deu lugar a ríos de 

tinta nos distintos medios. Somos 

coñecedores de sitios da xeografía 

española con características similares á 

nosa, onde a rúa como a nosa, como son 

conocedores ya que existía un 

requerimiento del Ayuntamiento de 

ampliar la limpieza viaria en turno de 

mañana y que finalizaría en mayo de 

2023, y que le iba a ahorrar a la empresa 

entre 200 y 250 mil euros al año, según 

nos enteramos por la prensa el pasado día 

dos de octubre.  

 

Los refuerzos solicitados a la empresa 

solo buscaban una finalidad: mejorar la 

imagen del Gobierno de Inés Rey de modo 

que la limpieza y recogida de voluminosos 

no fuera tema de discusión electoral y 

quedara solo en un aspecto de aumento de 

percepción, frase que está ahora muy de 

moda al igual que la seguridad. Así, con 

dinero público se modificaban las reglas 

de juego democráticas entre partidos y se 

alteraban además las condiciones de 

trabajo de unos trabajadores —

curiosamente un partido que se tilda 

obrero—, al que no le quedó otro remedio, 

y a pesar de sus reiteradas quejas, de ir a 

la justicia para defender sus derechos 

laborales. De ahí que hubiéramos 

solicitado la primera redacción y la 

modificación del punto dos. Debemos 

salvaguardar, creo que todos los grupos 

de aquí, los intereses y los derechos de los 

trabajadores del servicio, a los que no les 

quedó más remedio que acudir a la 

justicia para que les restituyeran en sus 

puestos y no les vulneraran sus derechos. 

 

 

 A las once horas y cincuenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández. 

 

El problema de alta concentración de 

basura en la zona de establecimientos 

hoteleros ya lleva mucho tiempo debatido 

por nuestra sociedad y dio lugar a ríos de 

tinta en los distintos medios. Somos 

conocedores de sitios de la geografía 

española con características similares a 

la nuestra donde la calle como la nuestra, 
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as rutas dos viños en Oviedo ou o casco 

vello de Vitoria, onde o diálogo entre 

hostaleiros e concello corrixiron gran 

parte dos problemas, sendo a formación 

e os distintos incentivos —non só 

castigo, distintos incentivos— que se 

dan a estes empresarios os medios para 

conseguir os obxectivos. Así, entre 

todos, calquera de estas dúas cidades que 

acabo de nomear son exemplo de 

limpeza pública e están nos mais altos 

rankings de limpeza en España. Facer 

xornadas cos nosos hostaleiros nesas 

cidades ou traer os seus colegas aquí e 

compartir experiencias, cremos que ese é 

o bo camiño a facer.  

 

 

Moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Amado. Grazas ó 

Grupo Popular. 

 

Turno para o Goberno, señora Díaz.  

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día a todas as persoas presentes, 

tamén ás persoas que nos seguen no 

streaming. Gracias polas aportacións 

señor Jorquera, señor Amado.  

 

 

E continuando co tema dos voluminosos, 

é certo que acostumo a ver mais picos de 

voluminosos nas épocas estivais, 

asociados seguramente a que a cidadanía 

ten mais tempo para obras ou 

rehabilitación nos fogares. Somos 

conscientes de que nestes picos pódense 

producir certos desaxustes na recollida, 

pero por unha banda, o primeiro que teño 

que dicirlles é que non é real que no 010 

dean cita para un mes. Na actualidade as 

como son las rutas de los vinos en Oviedo 

o el casco viejo de Vitoria, donde el 

diálogo entre hosteleros y ayuntamiento 

corrigieron gran parte de los problemas, 

siendo la formación y los distintos 

incentivos —no solo castigo, distintos 

incentivos— que se dan a estos 

empresarios los medios para conseguir 

los objetivos. Así, entre todos, cualquiera 

de estas dos ciudades que acabo de 

nombrar son ejemplo de limpieza pública 

y están en los más altos rankings de 

limpieza en España. Hacer jornadas con 

nuestros hosteleros en esas ciudades o 

traer sus colegas aquí y compartir 

experiencias, creemos que ese es el buen 

camino a hacer.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Amado. Gracias al 

Grupo Popular. 

 

Turno para el Gobierno, señora Díaz.  

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días a todas las personas 

presentes, también a las personas que nos 

siguen en directo. Gracias por las 

aportaciones señor Jorquera, señor 

Amado. 

 

Y continuando con el tema de los 

voluminosos, es cierto que suelo a ver más 

picos de voluminosos en las épocas 

estivales, asociados seguramente a que la 

ciudadanía tiene más tiempo para obras o 

rehabilitación en los hogares. Somos 

conscientes de que en estos picos se 

pueden producir ciertos desajustes en la 

recogida, pero por una parte, lo primero 

que tengo que decirles es que no es real 

que en el 010 den cita para un mes. En la 
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citas estanse a dar diariamente ou como 

moito ó día seguinte, polo que os 

voluminosos que se poden deixar, con 

cita previa, estanse a recoller 

diariamente.  

 

Ás once horas e cincuenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Deus Álvarez  
 

O problema ven dos voluminosos 

incívicos, os que se depositan nas rúas 

sen cita previa. Se, por poñer un 

exemplo, a empresa concesionaria ten 

programados 150 enseres para recoller 

pero aparecen 50 enseres mais que non 

estaban programados, isto obviamente 

ralentiza e dificulta a recollida dos 

programados, por iso podería quedar 

algún. Pero nunca, e non teño constancia 

en ningún caso de que quedaran, como di 

o señor Jorquera, semanas.  

 

O que fai a concesionaria é, durante a 

recollida de voluminosos do fin de 

semana, onde non se da cita previa, o que 

fan é regularizar, por así dicilo, os 

voluminosos atopados que non estaban 

programados. Ademais pedímoslle á 

concesionaria que na medida do posible 

encaixe na recollida de tódolos 

voluminosos diariamente, dos 

programados e dos non programados, e 

que reforcen o servizo no caso de que 

fora necesario e isto é o que están a facer. 

Hai un reforzo de recollida de 

voluminosos polas mañás a pesares de 

que pola mañá ten mais dificultade pola 

existencia de tráfico, polo que poido 

confirmarlles que a día de hoxe non hai 

voluminosos programados e pendentes 

de recollida. E estamos de acordo, como 

indica a moción, en facer esa 

concienciación para reducir os 

voluminosos non programados e de feito 

estamos a preparar unha campaña 

informativa nesta liña, lembrando á 

cidadanía o modo de proceder en aras 

actualidad las citas se están dando 

diariamente o como mucho al día 

siguiente, por lo que los voluminosos que 

se pueden dejar, con cita previa, se están 

recogiendo diariamente.  

 

A las once horas y cincuenta minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Deus Álvarez  

 

El problema viene de los voluminosos 

incívicos, los que se depositan en las 

calles sin cita previa. Si, por poner un 

ejemplo, la empresa concesionaria tiene 

programados 150 enseres para recoger 

pero aparecen 50 enseres más que no 

estaban programados, esto obviamente 

ralentiza y dificulta la recogida de los 

programados, por eso podría quedar 

alguno. Pero nunca, y no tengo constancia 

en ningún caso de que quedaran, como 

dice el señor Jorquera, semanas.  

 

Lo que hace la concesionaria es, durante 

la recogida de voluminosos del fin de 

semana, donde no se de la cita previa, lo 

que hacen es regularizar, por así decirlo, 

los voluminosos encontrados que no 

estaban programados. Además le pedimos 

a la concesionaria que en la medida de lo 

posible encaje en la recogida de todos los 

voluminosos diariamente, de los 

programados y de los no programados, y 

que refuercen el servicio en caso de que 

fuera necesario y esto es lo que están 

haciendo. Hay un refuerzo de recogida de 

voluminosos por las mañanas a pesar de 

que por la mañana tiene más dificultad 

por la existencia de tráfico, por lo que 

puedo confirmarles que a día de hoy no 

hay voluminosos programados y 

pendientes de recogida. Y estamos de 

acuerdo, como indica la moción, en hacer 

esa concienciación para reducir los 

voluminosos no programados y de hecho 

estamos preparando una campaña 

informativa en esta línea, recordando a la 

ciudadanía el modo de proceder en aras 
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dunha mellor convivencia.  

 

Con respecto a contedores cheos fora de 

hora tamén incidiremos no horario de 

depositado de residuos, e ademais 

estamos a estudar de forma 

pormenorizada o volume real do uso dos 

contedores para detectar eses contedores 

que presentan desbordes e proceder a 

redimensionar e reaxustar o servizo de 

recollida. Con respecto a San Andrés, a 

problemática veu derivada dunha avaría 

da plataforma dos contedores soterrados 

que por certo xa se reparou e está 

funcionando con normalidade dende 

onte. 

 

Por último o problema do vídeo viral da 

rúa Galera. Esta corporación non se 

mantén inmóbil senón que actúa 

inmediatamente. O foco do que se falou 

xurdiu dun local particular, así que 

dende o Goberno contactamos 

inmediatamente coa empresa que leva o 

control de pragas da cidade para que 

reforzara a zona con mais portacebos, 

pero tamén contactamos coa propiedade 

do edificio para esixir a desratización do 

interior e así se fixo. Puntualmente 

poden xurdir estes focos en espazos de 

particulares pero dende logo, dende o 

Goberno ponse freo inmediatamente. E 

quero recalcar o de que xorden 

puntualmente, porque entre o ano 2011 e 

2015, co Goberno do Partido Popular, 

houbo 1.978 avisos de ratas. Lembro a 

cifra porque en 1.978 é o ano no que se 

aprobou a Constitución e o ano en que 

nacín. 1.978 son 500 avisos ó ano, que 

son unha barbaridade. Moi lonxe do que 

estamos agora.  

 

 

Pero ben, en todo caso imos votar a favor 

porque compartimos a necesidade de 

incrementar esta concienciación cidadá e 

o cumprimento das normas, e porque en 

materia de limpeza este goberno 

de una mejor convivencia.  

 

Con respecto a contenedores llenos fuera  

de hora también incidiremos en el horario 

de depositado de residuos, y además 

estamos estudiando de forma 

pormenorizada el volumen real del uso de 

los contenedores para detectar esos 

contenedores que presentan desbordes y 

proceder a redimensionar y reajustar el 

servicio de recogida. Con respecto a San 

Andrés, la problemática vino derivada de 

una avería de la plataforma de los 

contenedores enterrados que por cierto ya 

se reparó y está funcionando con 

normalidad desde ayer. 

 

Por último el problema del vídeo viral de 

la calle Galera. Esta corporación no se 

mantiene inmóvil sino que actúa 

inmediatamente. El foco del que se habló 

surgió de un local particular, así que 

desde el Gobierno contactamos 

inmediatamente con la empresa que lleva 

el control de plagas de la ciudad para que 

reforzara la zona con más portacebos, 

pero también contactamos con la 

propiedad del edificio para exigir la 

desratización del interior y así se hizo. 

Puntualmente pueden surgir estos focos 

en espacios de particulares pero desde 

luego, desde el Gobierno se pone freno 

inmediatamente. Y quiero recalcar lo de 

que surgen puntualmente, porque entre el 

año 2011 y 2015, con el Gobierno del 

Partido Popular, hubo 1.978 avisos de 

ratas. Recuerdo la cifra porque en 1.978 

es el año en el que se aprobó la 

Constitución y el año en que nací. 1.978 

son 500 avisos al año, que son una 

barbaridad. Muy lejos de lo que estamos 

ahora.  

 

Pero bueno, en todo caso vamos a votar a 

favor porque compartimos la necesidad 

de incrementar esta concienciación 

ciudadana y el cumplimiento de las 

normas, y porque en materia de limpieza 
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municipal aspira sempre a contar con 

unha cidade mais limpa e cun servizo de 

recollida mais eficiente.  

 

Moitas gracias.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Díaz.  

 

Remata o debate desta moción. Hai unha 

emenda transaccionada entre o Grupo do 

Partido Popular e o propoñente do 

Bloque Nacionalista Galego, polo tanto 

se incorpora á moción presentada e se 

votará con esta incorporación. 

 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación  a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo municipal do 

Partido Popular, sobre a situación do 

servizo de recollida do lixo na nosa 

cidade e, en particular, sobre a presenza 

de residuos voluminosos nas nosas rúas,  

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

este gobierno municipal aspira siempre a 

contar con una ciudad más limpia y con 

un servicio de recogida más eficiente.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Díaz.  

 

Finaliza el debate de esta moción. Hay 

una enmienda transaccionada entre el 

Grupo del Partido Popular y el 

proponente del Bloque Nacionalista 

Galego, por lo tanto se incorpora a la 

moción presentada y se votará con esta 

incorporación. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular, sobre la situación del 

servicio de recogida de la basura en 

nuestra ciudad y, en particular, sobre la 

presencia de residuos voluminosos en 

nuestras calles,  produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
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Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade desta 

corporación.  

 

113. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular sobre a situación 

do servizo de recollida do lixo na nosa 

cidade e, en particular, sobre a 

presenza de residuos voluminosos nas 

nosas rúas. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno municipal a 

supervisar co máximo rigor o 

cumprimento por parte da empresa 

concesionaria do servizo de recollida do 

lixo das condicións estabelecidas no 

prego de prescricións técnicas que rexen 

a súa prestación e, dentro das súas 

competencias, depurar o máis 

rapidamente posíbel e coas máximas 

garantías de legalidade, as 

responsabilidades no caso de que se 

atopen incumprimentos. 

 

2. Instar o Goberno municipal a 

introducir os reforzos necesarios no 

servizo de recollida de lixo para poñer 

fin á acumulación de residuos 

voluminosos nas rúas da nosa cidade, 

respectando os dereitos e as condicións 

laborais das persoas traballadoras deste 

servizo. 

 

3. Instar o Goberno municipal, en 

contacto co sector, a introducir en zonas 

con grande concentración de 

estabelecementos hostaleiros os sistemas 

de recollida e os reforzos necesarios para 

evitaren a acumulación de lixo fóra do 

horario estabelecido para o seu depósito 

e o amoreamento de bolsas de lixo na 

contorna dos contedores, e estudar co 

sector, nesas zonas, a introdución de 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de esta 

corporación. 

 

113. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular sobre la situación del 

servicio de recogida del basuras en 

nuestra ciudad y, en particular, sobre la 

presencia de residuos voluminosos en 

nuestras calles. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a 

supervisar con el máximo rigor el 

cumplimiento por parte de la empresa 

concesionaria del servicio de recogida de 

la basura de las condiciones establecidas 

en el pliego de prescripciones técnicas 

que rigen su prestación y, dentro de sus 

competencias, depurar lo más 

rápidamente posible y con las máximas 

garantías de legalidad, las 

responsabilidades en caso de que se 

encuentren incumplimientos. 

 

2. Instar al Gobierno municipal a 

introducir los refuerzos necesarios en el 

servicio de recogida de basura para poner 

fin a la acumulación de residuos 

voluminosos en las calles de nuestra 

ciudad, respetando los derechos y las 

condiciones laborales de las personas 

trabajadoras de este servicio. 

 

3. Instar al Gobierno municipal, en 

contacto con el sector, a introducir en 

zonas con gran concentración de 

establecimientos hosteleros los sistemas 

de recogida y los refuerzos necesarios 

para evitar la acumulación de basura 

fuera del horario establecido para su 

depósito y la acumulación de bolsas de 

basura en el entorno de los contenedores, 

y estudiar con el sector, en esas zonas, la 
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novos sistemas de recollida, 

contemplando, con tal motivo, a 

realización de xornadas de formación a 

partir de experiencias xa dadas noutros 

lugares coa mesma problemática. 

 

4. Instar o Goberno municipal a 

desenvolver campañas de información e 

sensibilización cidadá sobre as pautas 

que hai que cumprir no relativo á 

separación do lixo en orixe e o seu 

depósito e a que dea as instrucións 

oportunas para que se exerza, co máximo 

rigor, a potestade sancionadora ante 

incumprimentos do estabelecido nas 

ordenanzas. 

 

Presidencia 

 

Sendo as doce en punto facemos unha 

parada de dez minutos e retomamos a 

Sesión.  

 

Grazas.  

 

Ás doce horas a Presidencia resolve 

facer un receso en la sesión, que se 

retoma ás doce horas e vinte e un 

minutos cos mesmos asistentes 

relacionados ut supra agás os señores 

Castro Prado e Rodríguez Martínez 

que no se encontran presentes no 

Salón de Sesións. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión coa segunda 

das mocións presentadas polo Bloque 

Nacionalista Galego sobre a adopción 

dun acordo para que nos procesos se 

nomee un observador sindical.  

 

Segunda. Moción sobre adopción dun 

acordo para que nos procesos 

selectivos se nomee un/ha 

observador/a sindical.  

 

Presidencia 

introducción de nuevos sistemas de 

recogida, contemplando, con tal motivo, 

la realización de jornadas de formación a 

partir de experiencias ya dadas en otros 

lugares con la misma problemática. 

 

4. Instar al Gobierno municipal a 

desarrollar campañas de información y 

sensibilización ciudadana sobre las 

pautas que hay que cumplir en lo relativo 

a la separación de la basura en origen y 

su depósito y a que dé las instrucciones 

oportunas para que se ejerza, con el 

máximo rigor, la potestad sancionadora 

ante incumplimientos del establecido en 

las ordenanzas. 

 

Presidencia 

 

Siendo las doce en punto hacemos una 

parada de diez minutos y retomamos la 

Sesión. 

 

Gracias.  

 

A las doce horas la Presidencia resuelve 

hacer un receso en la sesión, que se 

reanuda a las doce horas y veintiún 

minutos con los mismos asistentes 

relacionados ut supra excepto los señores 

Castro Prado y Rodríguez Martínez que 

no se encuentran presentes en el Salón de 

Sesiones. 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión con la segunda 

de las mociones presentadas por el Bloque 

Nacionalista Galego sobre la adopción de 

un acuerdo para que en los  procesos se 

nombre un observador sindical.  

 

Segunda. Moción sobre la adopción de 

un acuerdo para que en los procesos 

selectivos se nombre un/a observador/a 

sindical. 

 

Presidencia  
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A esta moción non constan emendas. 

Pode pasar señor Castro.  

 

Ás doce horas e vinte e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Castro Prado.  

 

Señor Soto, ten a palabra.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Esta proposta que traemos ó Pleno nace 

da propia experiencia como delegado 

sindical noutra administración pública 

desta cidade, a Universidade da Coruña. 

Alí levamos anos executando un 

mecanismo de fiscalización do labor dos 

tribunais de selección de persoal 

consistente en que unha persoa do cadro 

de persoal da Universidade nomeado 

polo seu comité de empresa, participa 

dos tribunais de selección de persoal. En 

síntese, esta persoa asiste ó proceso 

selectivo, fiscalízao e emite un informe 

acerca da corrección do proceso. Na 

miña experiencia puiden percibir que 

este mecanismo ten servido para evitar 

disfuncións neses procedementos, 

disfuncións que na maioría das veces 

poden deberse a descoñecemento e, en 

moita menor medida, á neglixencia ou á 

mala fe.  

 

Ás doce horas e vinte e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Rodríguez Martínez. 

 

Do que en suma se trata é de nomear 

unha persoa experimentada nesta clase, 

nestas clases de procedementos, que 

domine a aplicación efectiva dos 

principios de mérito e capacidade na 

selección de persoal e que actúe de 

forma imparcial e obxectiva. Polo tanto, 

non se trataría dun membro do tribunal 

 

A esta moción no constan enmiendas. 

Puede pasar señor Castro.  

 

A las doce horas y veintiún minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado.  

 

Señor Soto, tiene la palabra.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Esta propuesta que traemos al Pleno nace 

de la propia experiencia como delegado 

sindical en otra administración pública de 

esta ciudad, la Universidad de A Coruña. 

Allí llevamos años ejecutando un 

mecanismo de fiscalización de la labor de 

los tribunales de selección de personal 

consistente en que una persona de la 

plantilla de la Universidad nombrada por 

su comité de empresa, participa de los 

tribunales de selección de personal. En 

síntesis, esta persona asiste al proceso 

selectivo, lo fiscaliza y emite un informe 

acerca de la corrección del proceso. En 

mi experiencia pude percibir que este 

mecanismo ha servido para evitar 

disfunciones en esos procedimientos, 

disfunciones que en la mayoría de las 

veces pueden deberse a desconocimiento 

y, en mucha menor medida, al descuido o 

a la mala fe.  

 

A las doce horas y veintidós minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Rodríguez Martínez. 

 

De lo que en suma se trata es de nombrar 

a una persona experimentada en esta 

clase, en estas clases de procedimientos, 

que domine la aplicación efectiva de los 

principios de mérito y capacidad en la 

selección de personal y que actúe de 

forma imparcial y objetiva. Por lo tanto, 

no se trataría de un miembro del tribunal 
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nin tomaría decisións que afecten a 

terceiros, senón que se limitaría a 

fiscalizar a legalidade e regularidade do 

procedemento.  

 

En calquera caso, eu pídovos facermos 

un experimento mental de presentarnos a 

unha praza de funcionariado. Logo de 

invertirmos horas de estudo e formación 

e de realizarmos sacrificios económicos 

e persoais, preferíamos presentarnos a 

unha praza con observadores externos ou 

sen eles? Eu creo que a resposta é obvia 

e por iso presentamos esta moción. E 

presentámola logo de falar con case 

tódalas centrais sindicais deste concello 

que nos trasladaron a súa conformidade 

con esta medida e nos indicaron que foi 

solicitada e aprobada a semana pasada 

pola Xunta de Persoal. Comprobamos 

tamén que cando se trata de procesos de 

selección de persoal funcionario esta 

medida está prevista noutras 

administracións públicas. Ademais é 

unha medida acorde coa legalidade 

vixente e conta cun importante apoio por 

parte da doutrina académica. Por tanto, 

trátase dunha medida, na nosa opinión, 

con sólidos fundamentos. 

 

Aparte disto, eu destacaría dous 

beneficios desta medida. Primeiro que 

pode facilitar enormemente a 

fiscalización dos procedementos de 

selección de persoal por parte da propia 

administración, neste caso o Concello, e 

dos tribunais de xustiza. Segundo, que 

amosa o compromiso do Concello da 

Coruña coa transparencia e 

obxectividade da súa actuación. Como 

se debe levar a cabo o novo 

nomeamento, cantas persoas deben 

nomeadas, se deben ser membros da 

Xunta de Persoal ou non, como se debe 

facer o informe, entre outras cuestións 

son ca, son bueno,  asuntos que deben ser 

froito da negociación entre a Xunta de 

Persoal e o Goberno municipal. En 

ni tomaría decisiones que afecten a 

terceros, sino que se limitaría a fiscalizar 

la legalidad y regularidad del 

procedimiento.  

 

En cualquier caso, yo os pido hacer un 

experimento mental de presentarnos a una 

plaza de funcionariado. Después de 

invertir horas de estudio y formación y de 

realizar sacrificios económicos y 

personales ¿preferíamos presentarnos a 

una plaza con observadores externos o sin 

ellos? Yo creo que la respuesta es obvia y 

por eso presentamos esta moción. Y la 

presentamos después de hablar con casi 

todas las centrales sindicales de este 

ayuntamiento que nos trasladaron su 

conformidad con esta medida y nos 

indicaron que fue solicitada y aprobada la 

semana pasada por la Junta de Personal. 

Comprobamos también que cuando se 

trata de procesos de selección de personal 

funcionario esta medida está prevista en 

otras administraciones públicas. Además 

es una medida acorde con la legalidad 

vigente y cuenta con un importante apoyo 

por parte de la doctrina académica. Por 

tanto, se trata de una medida, en nuestra 

opinión, con sólidos fundamentos. 

 

Aparte de esto, yo destacaría dos 

beneficios de esta medida. Primero que 

puede facilitar enormemente la 

fiscalización de los procedimientos de 

selección de personal por parte de la 

propia administración, en este caso el 

Ayuntamiento, y de los tribunales de 

justicia. Segundo, que muestra el 

compromiso del Ayuntamiento de A 

Coruña con la transparencia y objetividad 

de su actuación. Cómo se debe llevar a 

cabo el nuevo nombramiento, cuántas 

personas deben nominadas, si deben ser 

miembros de la Junta de Personal o no, 

cómo se debe hacer el informe, entre otras 

cuestiones son que, son bueno,  asuntos 

que deben ser fruto de la negociación 

entre la Junta de Personal y el Gobierno 
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calquera caso, poden contar coa nosa 

colaboración no que lles poda ser de 

axuda.  

 

En fin, con esta moción buscamos instar 

o Goberno municipal a reforzar as 

garantías nos procesos de selección de 

persoal e propoñémolo apostando por 

unha figura de ampla tradición noutras 

administracións que nos permitiría 

aumentar a transparencia da 

Administración e con iso a confianza da 

veciñanza no seu concello. Por iso 

pedimos o voto favorable para esta 

moción.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bos días de novo.  

 

Pois segundo o libro de Samuel estaba o 

rei David asomado á súa azotea cando 

viu acharse a unha muller fermosa que 

resultou ser Betsabé, naquel momento 

muller de Urías o hitita. A cousa foi a 

maiores, Betsabé quedou encinta do rei 

David e o rei David para tapar a 

vergoña, ben, pois ordenou que viñese 

da fronte Urías que, ben, apelando á súa 

honra negouse porque non podía gozar 

das comodidades do seu fogar e da 

compañía da súa esposa mentres os seus 

compañeiros debatíanse en guerra e 

durmían no chan. Co cal non quedou 

outra ao rei David que contar co plan B 

que foi o de facer desaparecer a Urías e 

entón pois ordenou mandalo ao lugar 

máis cruento da batalla e que, nun 

momento, pois os seus propios soldados 

municipal. En cualquier caso, pueden 

contar con nuestra colaboración en lo que 

les pueda ser de ayuda.  

 

En fin, con esta moción buscamos instar 

al Gobierno municipal a reforzar las 

garantías en los procesos de selección de 

personal y lo proponemos apostando por 

una figura de amplia tradición en otras 

administraciones que nos permitiría 

aumentar la transparencia de la 

Administración y con eso la confianza del 

vecindario en su ayuntamiento. Por eso 

pedimos el voto favorable para esta 

moción. 

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Rodríguez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Buenos días de nuevo.  

 

Pues según el libro de Samuel estaba el rey 

David asomado a su azotea cuando vio 

hallarse a una mujer hermosa que resultó 

ser Betsabé, a la sazón mujer de Urías el 

hitita. La cosa fue a mayores, Betsabé 

quedó encinta del rey David y el rey David 

para tapar la vergüenza, bueno, pues 

ordenó que viniera del frente Urías que, 

bueno, apelando a su honor se negó 

porque no podía disfrutar de las 

comodidades de su hogar y de la compañía 

de su esposa mientras sus compañeros se 

debatían en guerra y dormían en el suelo. 

Con lo cual no le quedó otra al rey David 

que contar con el plan B que fue el de 

hacer desaparecer a Urías y entonces pues 

ordenó mandarlo al lugar más cruento de 

la batalla y que, en un momento, pues sus 

propios soldados se apartaran para que así 
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se apartasen para que así o inimigo 

puidese asasinalo con maior facilidade.  

 

Vexo nas súas caras, ben, e todo isto a 

que vén, non? Ben, pois resulta que esa 

foi a primeira vez na historia que 

aparece a frase famosa de “que pareza 

un accidente”. E claro, señores e 

señoras do BNG, todos somos 

conscientes, vostedes os primeiros, da 

complicada situación que afrontan nesta 

primeira parte do mandato onde teñen 

que tentar compatibilizar aquilo de ser 

socio, non xa preferente senón único, do 

Goberno que vostedes, e unicamente 

vostedes, colocaron aí e ao mesmo 

tempo aparentar ser oposición. E entón 

vostedes veñen hoxe aquí con esta 

moción na que tentan facer de oposición 

pero que pareza un accidente.  

 

Vaia por diante que nada temos en 

contra do posible nomeamento de 

observador imparcial por parte dos 

representantes dos traballadores nos 

procesos municipais de selección de 

persoal, pero que vostedes apunten 

como tímida coartada da recuperación 

desta figura a idoneidade para entender 

os resultados do procedemento e que 

aqueles que concorren pois ben, poidan 

favorecer o seu dereito á revisión, en fin, 

vén ser como fagamos oposición “ma 

non troppo”.  

 

Mire, a razón que xustifica a admisión 

desta figura é, non é outra que asegurar 

a obxectividade e imparcialidade dos 

órganos de selección controlando a súa 

composición e actuación así como o 

desenvolvemento do proceso selectivo, 

que sexa acorde aos principios de 

igualdade, mérito e capacidade. É pois, 

unha cuestión de transparencia pura e 

dura.  

 

E a vostedes hai cousas deste goberno 

que en materia de transparencia pois 

el enemigo pudiera asesinarlo con mayor 

facilidad.  

 

Veo en sus caras, bueno, ¿y todo esto a qué 

viene, no? Bueno, pues resulta que esa fue 

la primera vez en la historia que aparece la 

frase famosa de “que parezca un 

accidente”. Y claro, señores y señoras del 

BNG, todos somos conscientes, ustedes 

los primeros, de la complicada situación 

que afrontan en esta primera parte del 

mandato donde tienen que intentar 

compatibilizar aquello de ser socio, no ya 

preferente sino único, del Gobierno que 

ustedes, y únicamente ustedes, han 

colocado ahí y al mismo tiempo aparentar 

ser oposición. Y entonces ustedes vienen 

hoy aquí con esta moción en la que 

intentan hacer de oposición pero que 

parezca un accidente.  

 

Vaya por delante que nada tenemos en 

contra del posible nombramiento de 

observador imparcial por parte de los 

representantes de los trabajadores en los 

procesos municipales de selección de 

personal, pero que ustedes apunten como 

tímida coartada de la recuperación de esta 

figura la idoneidad para entender los 

resultados del procedimiento y que 

aquellos que concurren pues bueno, 

puedan favorecer su derecho a la revisión, 

en fin, viene a ser como hagamos 

oposición ma non troppo.  

 

Mire, la razón que justifica la admisión de 

esta figura es, no es otra que asegurar la 

objetividad e imparcialidad de los órganos 

de selección controlando su composición 

y actuación así como el desarrollo del 

proceso selectivo, que sea acorde a los 

principios de igualdad, mérito y 

capacidad. Es pues, una cuestión de 

transparencia pura y dura.  

 

 

Y a ustedes hay cosas de este gobierno que 

en materia de transparencia pues no les 
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non lles acaban de convencer e 

entendémolo. Vostedes no último mes 

falaron de sistemática opacidade e falta 

de transparencia do Goberno local ante 

as nosas peticións de documentación. E 

nós tamén. Denunciámolo no pasado 

pleno e hoxe volvémolo denunciar. 

Vímonos obrigados a reiterar 

solicitudes de documentación, algunhas 

delas de hai xa dous meses como o caso 

do informe completo da valoración das 

ofertas da licitación do contrato do 

servizo de recollida, transporte, 

mantemento e residencia de animais 

domésticos e da oferta realizada pola 

entidade adxudicataria. E da 

contratación, vostedes tamén se 

queixaron da contratación: os principais 

contratos do Concello entre a 

precariedade e os incumprimentos. E nós 

tamén, porque o da contratación o 

mesmo tamén necesita de observadores, 

non sei se sindicais ou da ONU, porque 

ben, o contrato da canceira 

xudicializado, o da recollida do lixo 

anulado e, nas súas propias palabras, 

STL segue campando ás súas anchas 

ditando as políticas de persoal e 

practicando a represión sindical, do 

proceso de investigación que pactaron 

vostedes para a investidura nada se 

sabe. Por tanto, ambos os grupos 

queixámonos. Sabe cal é a diferenza? 

Que vostedes son os únicos responsables 

de que a señora Rey estea sentada aí. 

 

Conclúo, non todas son malas noticias. 

Neste mandato teremos Comisión de 

Transparencia, pois xa non está 

presidida por un dos socios de goberno 

senón por este grupo. Ofrecémoslla por 

exemplo para ese proceso de 

investigación polo que están a esperar 

do caso STL e outros temas. Confiamos 

en calquera caso que para cando se 

convoque por primeira vez esa comisión 

vostedes xa decidisen se, como no seu 

día preguntoulle César Luis Menotti a 

acaban de convencer y lo entendemos. 

Ustedes en el último mes han hablado de 

sistemática opacidad y falta de 

transparencia del Gobierno local ante 

nuestras peticiones de documentación. Y 

nosotros también. Lo denunciamos en el 

pasado pleno y hoy lo volvemos a 

denunciar. Nos hemos visto obligados a 

reiterar solicitudes de documentación, 

algunas de ellas de hace ya dos meses 

como el caso del informe completo de la 

valoración de las ofertas de la licitación 

del contrato del servicio de recogida, 

transporte, mantenimiento y residencia de 

animales domésticos y de la oferta 

realizada por la entidad adjudicataria. Y de 

la contratación, ustedes también se han 

quejado de la contratación: los principales 

contratos del Ayuntamiento entre la 

precariedad y los incumplimientos. Y 

nosotros también, porque lo de la 

contratación lo mismo también necesita de 

observadores, no sé si sindicales o de la 

ONU, porque bueno, el contrato de la 

perrera judicializado, el de la recogida de 

la basura anulado y, en sus propias 

palabras, STL sigue campando a sus 

anchas dictando las políticas de personal 

y practicando la represión sindical, del 

proceso de investigación que pactaron 

ustedes para la investidura nada se sabe. 

Por tanto, ambos grupos nos quejamos. 

¿Sabe cuál es la diferencia? Que ustedes 

son los únicos responsables de que la 

señora Rey esté sentada ahí. 

 

Concluyo, no todas son malas noticias. En 

este mandato tendremos Comisión de 

Transparencia, pues ya no está presidida 

por uno de los socios de gobierno sino por 

este grupo. Se la ofrecemos por ejemplo 

para ese proceso de investigación por el 

que están esperando del caso STL y otros 

temas. Confiamos en cualquier caso que 

para cuando se convoque por primera vez 

esa comisión ustedes ya hayan decidido si, 

como en su día le preguntó César Luis 

Menotti a Luis Aragonés, quieren ser toro 



 

 

 
 

101 

 

Luis Aragonés, queren ser touro ou 

toureiro.  

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para o Goberno municipal, señor 

Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias señora alcaldesa. Bo día.  

 

Señor Rodríguez, de verdade que sempre 

é un pracer aprender con vostede, 

apréndese de todo, non?, e eu 

agradézollo porque non ten volta, eh?, 

non crea que lle vou dicir nada mais, 

dígollo sinceramente, se aprende. Claro, 

están tan acostumados, é dicir, ahora 

están; a ver o que me vai dicir. Non, non, 

estoullo dicindo de verdade. Sempre 

aporta cultura musical, sabiduría, 

experiencia, bueno, entre todos 

aprendemos. Está claro que non hai un 

día no que non se aprenda. Incluso se 

pode aprender o que non hai que facer, 

que non é o caso, que non é o caso. 

 

Bueno, estamos diante dunha iniciativa 

que eu creo que é ben intencionada e, 

señor Soto, creo que é ben intencionada 

sen dúbida ningunha, basicamente 

porque tanto no texto, na forma e na súa 

exposición está así recollida, non? Non 

concordamos porque basicamente a 

proposta que, a proposta que se fai pois 

creo que bueno, é evidente, eh? que non 

ten natureza legal. A Lei do Estatuto do 

Empregado Público do ano 2007, como 

saben, exclúe expresamente dos órganos 

de selección tanto as organizacións 

sindicais como asociacións profesionais. 

 

Quero recordar por isto de que sempre...l 

o torero.  

 

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para el Gobierno municipal, señor 

Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias señora alcaldesa. Buen día.  

 

Señor Rodríguez, de verdad que siempre 

es un placer aprender con usted, se 

aprende de todo, ¿no?, y yo se lo 

agradezco porque no tiene vuelta, ¿eh?, 

no crea que le voy a decir nada más, se lo 

digo sinceramente, se aprende. Claro, 

están tan acostumbrados, es decir, ahora 

están: a ver lo que me va a decir. No, no, 

se lo estoy diciendo de verdad. Siempre 

aporta cultura musical, sabiduría, 

experiencia, bueno, entre todos 

aprendemos. Claro está que no hay un día 

en el que no se aprenda. Incluso se puede 

aprender lo que no hay que hacer, que no 

es el caso, que no es el caso. 

 

Bueno, estamos ante de una iniciativa que 

yo creo que es bienintencionada y, señor 

Soto, creo que es bienintencionada sin 

duda alguna, básicamente porque tanto en 

el texto, en la forma y en su exposición 

está así recogida, ¿no? No concordamos 

porque básicamente la propuesta que se 

hace pues creo que bueno, es evidente, 

¿eh? que no tiene naturaleza legal. La Ley 

del Estatuto del Empleado Público del año 

2007, como saben, excluye expresamente 

de los órganos de selección tanto a las 

organizaciones sindicales como a 

asociaciones profesionales. 

 

Quiero recordar por esto de que siempre... 
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é como cando había o Pleno da 

organización, todo o mundo estaba de 

acordo que a política había que 

dignificala, pero despois dicilo costa un 

pouco máis. Voullo dicir eu, xa que non 

o di ninguén. Primeiro se chegou á 

conclusión de que os que participaban en 

política non tiñan que estar nos tribunais 

porque debían de estar, de ter unha 

marquiña por ser menos obxectivos, 

non? Despois se entendeu que non debía 

de haber representación das 

organizacións sindicais, e cando se 

tramitou a Lei do Estatuto Básico do 

Empregado Público se lle conferiu ós 

empregados públicos e ó funcionariado, 

pois a capacidade e a competencia de 

aplicar —se me permiten vou a ser moi 

breve— artigos moi concretos que 

basicamente inciden na imparcialidade, 

profesionalidade e independencia. 

 

Eses artigos, que son o 23.2 e o 103, 

están, digamo, na esencia do debate que 

se suscita hoxe. E eu, aínda sendo a 

iniciativa ben intencionada, teño que 

dicirlle que non coincidimos en que haxa 

que poñerlle observadores internacionais 

a aqueles que teñen que ter competencia, 

capacidade, profesionalidade, que son os 

funcionarios públicos que conforman un 

tribunal. Entre outras cuestións porque 

primeiro comezouse coa presunción de 

culpabilidade dos que participaban en 

política —non sei moi ben os niveis de 

pureza e de diferenciación que hai 

porque ó final son todo persoas, eh?— e 

se chegou á conclusión de que a 

competencia, a profesionalidade e a 

independencia viña pola condición de 

funcionario público. A partir de aí, claro, 

non podemos votar que haxa que poñerse 

un observador a quen é un tribunal e polo 

tanto está a título individual con unha 

responsabilidade, que non é menor, 

actuando en base a esa profesionalidade, 

a esa competencia e a esa independencia, 

non? 

es como cuando había el Pleno de la 

organización, todo el mundo estaba de 

acuerdo en que la política había que 

dignificarla, pero después decirlo cuesta 

un poco más. Lo voy a decir yo, ya que no 

lo dice nadie. Primero se llegó a la 

conclusión de que los que participaban en 

política no tenían que estar en los 

tribunales porque debían de estar, de 

tener una marquita por ser menos 

objetivos, ¿no? Después se entendió que 

no debía de haber representación de las 

organizaciones sindicales, y cuando se 

tramitó la Ley del Estatuto Básico del 

Empleado Público se le confirió a los 

empleados públicos y al funcionariado, 

pues la capacidad y la competencia de 

aplicar —si me permiten voy a ser muy 

breve— artículos muy concretos que 

básicamente inciden en la imparcialidad, 

profesionalidad e independencia. 

 

Esos artículos, que son el 23.2 y el 103, 

están, digamos, en la esencia del debate 

que se suscita hoy. Y yo, aún siendo la 

iniciativa bien intencionada, tengo que 

decirle que no coincidimos en que haya 

que ponerle observadores internacionales 

a aquellos que tienen que tener 

competencia, capacidad, profesionalidad, 

que son los funcionarios públicos que 

conforman un tribunal. Entre otras 

cuestiones porque primero se comenzó 

con la presunción de culpabilidad de los 

que participaban en política —no sé muy 

bien los niveles de pureza y de 

diferenciación que hay porque al final son 

todo personas, ¿eh?— y se llegó a la 

conclusión de que la competencia, la 

profesionalidad y la independencia venía 

por la condición de funcionario público. A 

partir de ahí, claro, no podemos votar que 

haya que poner un observador a quien es 

un tribunal y por lo tanto está a título 

individual con una responsabilidad, que 

no es menor, actuando en base a esa 

profesionalidad, a esa competencia y a 

esa independencia, ¿no? 
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A Lei recolle a preocupación esencial 

por garantir os principios de igualdade, 

mérito e capacidade, principios que só se 

poden defender dende a máxima 

imparcialidade. Quen determina esa 

persoa observador dun proceso que sexa 

mais obxectivo ou menos obxectivo que 

calquera dos que está aquí? Cal é a 

razón, en donde comeza e donde acaba? 

Eu non o coñezo. Supoño que os 

exemplos, bueno, supoño que os 

exemplos non serán os tribunais da 

Universidade, quero pensar non?, digo 

eu. Tamén por dicilo todo, eh?, tamén 

por dicilo todo, porque habitualmente 

estas cosas non se din pero dígollas eu, 

dígollas eu, como se conforma, eh? Polo 

tanto, bueno, vir a poñer aquí o exemplo 

dos observadores na Universidade, ten 

que perdonar, eh?, eu de hipocresía estou 

xa, estou noutra fase da vida como para 

pasar por iso.  

 

Polo tanto, se a independencia, a 

imparcialidade e a profesionalidade llo 

confireu o Estatuto Básico do 

Empregado Público ós funcionarios, o 

que non podemos concordar é en que 

haxa que poñerlle observador ou 

vigilancia a eses funcionarios. Nós 

entendemos que loxicamente a figura 

que vostedes propoñen non só carece de 

natureza legal —se o está facendo alguén 

será ó marxe do Estatuto Básico do 

Empregado Público—, senón que 

ademais pon en risco o principio esencial 

de independencia dos tribunais porque 

introduciría persoas que non teñen 

porqué contar con dita especialización. É 

dicir, cales son as características, como 

se fai?  

 

Polo tanto, non lle vemos encaixe legal. 

Creo que cabe facerse unha pregunta: 

por que os representantes sindicais que 

vostedes propoñen estarían lexitimados 

para fiscalizar a actuación dun tribunal 

 

La Ley recoge la preocupación esencial 

por garantizar los principios de igualdad, 

mérito y capacidad, principios que solo se 

pueden defender desde la máxima 

imparcialidad ¿Quién determina esa 

persona observador de un proceso que sea 

más objetivo o menos objetivo que 

cualquiera de los que está aquí? ¿Cuál es 

la razón, en dónde comienza y dónde 

acaba? Yo no lo conozco. Supongo que los 

ejemplos, bueno, supongo que los 

ejemplos no serán los tribunales de la 

Universidad, quiero pensar ¿no?, digo yo. 

También por decirlo todo, ¿eh?, también 

por decirlo todo, porque habitualmente 

estas cosas no se dicen pero se las digo yo, 

se las digo yo, cómo se conforma, ¿eh? 

Por lo tanto, bueno, venir a poner aquí el 

ejemplo de los observadores en la 

Universidad, tiene que perdonar, ¿eh?, yo 

de hipocresía estoy ya, estoy en otra fase 

de la vida como para pasar por eso.  

 

Por lo tanto, si la independencia, la 

imparcialidad y la profesionalidad se lo 

confirió el Estatuto Básico del Empleado 

Público a los funcionarios, lo que no 

podemos concordar es en que haya que 

ponerle observador o vigilancia a esos 

funcionarios. Nosotros entendemos que 

lógicamente la figura que ustedes 

proponen no solo carece de naturaleza 

legal —si lo está haciendo alguien será al 

margen del Estatuto Básico del Empleado 

Público—, sino que además pone en 

riesgo el principio esencial de 

independencia de los tribunales porque 

introduciría personas que no tienen por 

qué contar con dicha especialización. Es 

decir, ¿cuáles son las características, 

cómo se hace?  

 

Por lo tanto, no le vemos encaje legal. 

Creo que cabe hacerse una pregunta: 

¿por qué los representantes sindicales que 

ustedes proponen estarían legitimados 

para fiscalizar la actuación de un tribunal 
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composto por funcionarias ou 

funcionarios especialistas e 

independentes? (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). Ten mais capacidade un 

representante sindical que un 

representante dunha asociación 

profesional ou que un representante 

político para fiscalizar un tribunal? 

Digamos que... iso.  

 

Por certo, eu, señor Soto, o animo a que 

empecen polo Concello de Pontevedra, 

sigan polo de Allariz e continúen polo de 

Fene. E se quere outro día explícolle un 

pouco como funcionan. Non lle vin 

nunca ningún observador internacional. 

Agora, podo comentarlle algunhas 

características diso. E da Universidade 

se quere tamén, non teño ningún 

problema, entre outras porque claro, é 

dicir, facer propostas de observadores 

sobre os funcionarios públicos para 

facerlle vixilancia é entender que os 

funcionarios non cumpren con 

independencia, profesionalidade e 

imparcialidade, e este goberno 

municipal considera que os empregados 

públicos cumpren coa súa tarefa de 

independencia, profesionalidade e 

competencia. 

 

Por certo, se consideran que hai algún 

que non cumpra, como xa os políticos 

non temos que ver con todo iso, o que 

teñen é que coller outro camiño. Agora, 

vir a dicir que os sindicatos son máis 

independentes ou que poden garantir a 

imparcialidade, home, perdóeme, pero 

eu creo que mexa fóra do testo.  

 

Nada mais e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Remata aquí o debate. Procedemos á 

compuesto por funcionarias o 

funcionarios especialistas e 

independientes? (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). ¿Tiene más 

capacidad un representante sindical que 

un representante de una asociación 

profesional o que un representante 

político para fiscalizar un tribunal? 

Digamos que... eso.  

 

Por cierto, yo, señor Soto, le animo la que 

empiecen por el Ayuntamiento de 

Pontevedra, sigan por el de Allariz y 

continúen por el de Fene. Y si quiere otro 

día le explico un poco como funcionan. No 

le vi nunca ningún observador 

internacional. Ahora, puedo comentarle 

algunas características de eso. Y de la 

Universidad se quiere también, no tengo 

ningún problema, entre otras porque 

claro, es decir, hacer propuestas de 

observadores sobre los funcionarios 

públicos para hacerle vigilancia es 

entender que los funcionarios no cumplen 

con independencia, profesionalidad e 

imparcialidad, e este gobierno municipal 

considera que los empleados públicos 

cumplen con su tarea de independencia, 

profesionalidad y competencia. 

 

 

Por cierto, si consideran que hay alguno  

que no cumpla, como ya los políticos no 

tenemos que ver con todo eso, lo que 

tienen es que coger otro camino. Ahora, 

venir a decir que los sindicatos son más 

independientes o que pueden garantizar la 

imparcialidad, hombre, perdóneme, pero 

yo creo que mea fuera del tiesto.  

 

Nada mas y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Finaliza aquí el debate. Procedemos a la 
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votación desta moción.  

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación  a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

adopción dun acordo para que nos 

procesos selectivos se nomee un/ha 

observador/a sindical,  producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Abstense o Grupo municipal do Partido 

Popular (PP) (12 abstencións). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeita.  

 

Terceira e última moción do BNG sobre 

o Polígono de Agrela.  

 

Señora Veira, ten a palabra.  

 

Terceira. Moción sobre o Polígono de 

Agrela. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Ben, con esta moción desde o BNG o 

que tratamos é de ofrecer propostas para 

solucionar un problema e unha 

votación de esta moción.  

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, sobre 

adopción de un acuerdo para que en los 

procesos selectivos se nombre un/a 

observador/a sindical,  produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Se abstiene el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 abstenciones). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada.  

 

Tercera y última moción del BNG sobre el 

Polígono de Agrela.  

 

Señora Veira, tiene la palabra.  

 

Tercera. Moción sobre el Polígono de 

Agrela. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Ben, con esta moción desde el BNG lo que 

tratamos es de ofrecer propuestas para 

solucionar un problema y una necesidad 
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necesidade básica 

 

Ás doce horas e trinta e seis minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Presidencia 

 

Garde silencio señor Lage, por favor que 

se lle escoita moitísimo.  

 

Perdón.  

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Un problema e unha necesidade básica 

que teñen as traballadoras e os 

traballadores da Agrela, o da 

mobilidade. Para iso concretamos na 

moción propostas que, postas en marcha 

dun xeito paralelo, mudarían de cheo a 

paisaxe de coches amoreados e 

beirarrúas intransitábeis no polígono 

industrial máis antigo de Galiza e un dos 

motores económicos máis importantes 

da nosa cidade e da nosa comarca, con 

550 empresas e 20.000 traballadoras e 

traballadores. Agrela sufriu unha 

mudanza moi importante nos últimos 

anos na tipoloxía das empresas que alí se 

sitúan, aínda que seguen alí empresas 

senlleiras na cidade e tamén no noso 

país, mais tamén porque agora mesmo 

está moi integrado e urbanizado na 

contorna, ben sexa polo 

desenvolvemento de infraestruturas ou 

polo medre de barrios e servizos 

relevantes polo seu tamaño. Todo isto 

condiciona as medidas que hai que 

implantar para mellorar a mobilidade das 

súas traballadoras e dos seus 

traballadores. Agrela é un barrio máis e 

os seus habitantes no día a día son as 

traballadoras e os traballadores, 

comparten moitas das problemáticas co 

resto dos barrios da nosa cidade: falta de 

básica 

 

A las doce horas y treinta y seis minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Presidencia 

 

Guarde silencio señor Lage, por favor que 

se le oye muchísimo.  

 

Perdón. 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Un problema y una necesidad básica que 

tienen las trabajadoras y los trabajadores 

de la Agrela, el de la movilidad. Para eso 

concretamos en la moción propuestas que, 

puestas en marcha de una manera 

paralela, cambiarían por completo el 

paisaje de coches acumulados y aceras 

intransitables en el polígono industrial 

más antiguo de Galicia y uno de los 

motores económicos más importantes de 

nuestra ciudad y de nuestra comarca, con 

550 empresas y 20.000 trabajadoras y 

trabajadores. Agrela sufrió un cambio 

muy importante en los últimos años en la 

tipología de las empresas que allí se 

sitúan, aunque siguen allí empresas 

singulares en la ciudad y también en 

nuestro país, pero también porque ahora 

mismo está muy integrado y urbanizado 

en el entorno, bien sea por el desarrollo 

de infraestructuras o por el crecimiento  

de barrios y servicios relevantes por su 

tamaño. Todo esto condiciona las medidas 

que hay que implantar para mejorar la 

movilidad de sus trabajadoras y de sus 

trabajadores. Agrela es un barrio más y 

sus habitantes en el día a día son las 

trabajadoras y los trabajadores, 

comparten muchos problemas con el resto 

de los barrios de nuestra ciudad: falta de 

accesibilidad, de mantenimiento de las 
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accesibilidade, de mantemento das 

beirarrúas, de iluminación e sobre todo 

de mobilidade en transporte público. 

Moitas das persoas que alí acoden a 

traballar o fan no seu vehículo privado 

pola falta de servizos urbanos e 

metropolitanos, os puntos de ancoraxe 

de BiciCoruña resultan insuficientes en 

proporción coa cantidade de persoas que 

traballan no polígono e sobre todo co 

tamaño do polígono, cómpre conectar 

tamén a cidade coa Agrela, en autobús 

con liñas que cheguen alí.  

 

Propoñemos nesta moción a creación 

dunha liña interna de frecuencias rápidas 

que percorra as rúas do polígono para 

achegar ás persoas traballadoras desde o 

punto de chegadas das outras liñas, mais 

tamén do aparcadoiro disuasorio que 

propoñemos que se faga na contorna da 

Agrela. Cremos que hai que completar a 

oferta de mobilidade sempre tendo en 

conta a mobilidade peonil e a 

accesibilidade, que por certo, neste 

polígono é absolutamente imposíbel 

hoxe en día pola cantidade de coches, o 

descontrol do aparcadoiro e o estado 

consecuente das beirarrúas, e 

propoñemos tamén, polo tanto, un plan 

de reparación das beirarrúas e dos pasos 

de peóns, a mellora da iluminación 

porque moitas veces as saídas ou as 

entradas das xornadas laborais fanse 

cando non é de día e moitas veces o 

vehículo das persoas traballadoras está 

lonxe e teñen que percorrer bastantes 

metros sen apenas iluminación, e existe 

tamén neste polígono unha vía do tren 

sobre a cal habería que estudar posíbeis 

usos que se lle podería dar para mellorar 

tamén a mobilidade. 

 

 

Consideramos tamén —e remato xa— 

moi necesario que a Xunta de Galiza se 

implique dentro do Plan de Transporte 

Metropolitano para que haxa unha 

aceras, de iluminación y sobre todo de 

movilidad en transporte público. Muchas 

de las personas que allí acuden a trabajar 

lo hacen en su vehículo privado por la 

falta de servicios urbanos y 

metropolitanos, los puntos de anclaje de 

BiciCoruña resultan insuficientes en 

proporción a la cantidad de personas que 

trabajan en el polígono y sobre todo con 

el tamaño del polígono, hace falta 

conectar también la ciudad con la Agrela, 

en autobús con líneas que lleguen allí.  

 

 

Proponemos en esta moción la creación 

de una línea interna de frecuencias 

rápidas que recorra las calles del 

polígono para acercar a las personas 

trabajadoras desde el punto de llegadas 

de las otras líneas, pero también del 

aparcamiento disuasorio que proponemos 

que se haga en el entorno de la Agrela. 

Creemos que hay que completar la oferta 

de movilidad siempre teniendo en cuenta 

la movilidad peatonal y la accesibilidad, 

que por cierto, en este polígono es 

absolutamente imposible hoy en día por la 

cantidad de coches, el descontrol del 

aparcamiento y el estado consecuente de 

las aceras, y proponemos también, por lo 

tanto, un plan de reparación de las aceras 

y de los pasos de cebra, la mejora de la 

iluminación porque muchas veces las 

salidas o las entradas de las jornadas 

laborales se hacen cuando no es de día y 

muchas veces el vehículo de las personas 

trabajadoras está lejos y tienen que 

recorrer bastantes metros sin apenas 

iluminación, y existe también en este 

polígono una vía del tren sobre a cual 

habría que estudiar posibles usos que se 

le podría dar para mejorar también la 

movilidad. 

 

Consideramos también —y finalizo ya— 

muy necesario que la Xunta de Galicia se 

implique dentro del Plan de Transporte 

Metropolitano para que haya una llegada, 
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chegada, pois adecuada, non? das liñas 

metropolitanas á Agrela, sobre todo en 

frecuencias e en horarios. Tamén 

propoñemos que as frecuencias e os 

horarios que haxa de liñas urbanas do 

propio concello a este polígono, pois 

sexan as adecuadas tamén para que 

sexan útiles para as persoas que traballan 

nel.  

 

Rematar dicindo que imos aceptar a 

emenda finalmente do Partido Popular 

aínda que introduce unha novidade, 

non?, porque nunca o Partido Popular 

nin o... perdón, nunca a Xunta de Galiza 

se sentou co Concello da Coruña para 

dialogar a entrada das liñas de transporte 

metropolitano e parécenos, bueno, unha 

proposta moi novidosa e moi ben 

recibida, creo. 

 

Nada máis.  

 

Presidencia 

 

Grazas, señora Veira.  

 

Turno do Partido Popular, señora 

Fontenla. 

 

Señora Fontenla Baró 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día. 

 

Bos días a todos e a todas.  

 

Atopámonos diante dunha moción moi 

relevante para o tecido empresarial e 

produtivo da cidade que pon de 

manifesto ao polígono de Agrela como o 

principal motor económico de Coruña e 

o principal motor económico do (...) rico 

de Galicia. É por iso que debemos 

aproveitala para poñer encima da mesa 

do Goberno local cuestións 

fundamentais para os traballadores do 

pues adecuada, ¿no? de las líneas 

metropolitanas a la Agrela, sobre todo en 

frecuencias y en horarios. También 

proponemos que las frecuencias y los 

horarios que haya de líneas urbanas del 

propio ayuntamiento a este polígono, pues 

sean las adecuadas también para que sean 

útiles para las personas que trabajan en 

él.  

 

Finalizar diciendo que vamos a aceptar la 

enmienda finalmente del Partido Popular 

aunque introduce una novedad, ¿no?, 

porque nunca el Partido Popular ni lo... 

perdón, nunca la Xunta de Galicia se 

sentó con el Ayuntamiento de A Coruña 

para dialogar la entrada de las líneas de 

transporte metropolitano y nos parece, 

bueno, una propuesta muy novedosa y 

muy bien recibida, creo. 

 

Nada más.  

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Veira.  

 

Turno del Partido Popular, señora 

Fontenla. 

 

Señora Fontenla Baró 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días. 

 

Buenos días a todos y a todas.  

 

Nos encontramos ante una moción muy 

relevante para el tejido empresarial y 

productivo de la ciudad que pone de 

manifiesto al polígono de Agrela como el 

principal motor económico de Coruña y el 

principal motor económico del (...) rico de 

Galicia. Es por ello que debemos 

aprovecharla para poner encima de la 

mesa del Gobierno local cuestiones 

fundamentales para los trabajadores del 
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polígono, pero tamén, señora Veira, 

para as empresas e asociacións 

empresariais que cada día velan polo bo 

funcionamento de Agrela. A maioría 

destas cuestións, esquecidas, por outra 

banda, nalgún caixón da Concellería de 

Urbanismo, Mobilidade ou Emprego nos 

últimos anos. 

 

Por tanto, apoiaremos a moción do BNG 

buscando achegar solucións aos 

grandes retos do polígono e cunha 

emenda ao segundo acordo proposto, 

como comentou a señora Veira. 

 

Como expón a moción, Agrela é hoxe un 

barrio máis da nosa cidade, pero 

ademais é un barrio de vital importancia 

polo que circulan e onde traballan ao 

redor de 20.000 persoas. As rúas do 

polígono fóronse poboando de terrazas, 

de bares, comercios, paseantes e mesmo 

familias. O Plan Director de Agrela —

data do ano 2012— perseguía 

humanizar e mellorar as infraestruturas, 

a mobilidade e os servizos do barrio con 

actuacións previstas por máis de 35 

millóns de euros, moitas delas aínda sen 

executar por sucesivos gobernos, pero a 

gran materia pendente con Agrela é sen 

dúbida a mobilidade. 

 

Cremos que a procura dunha 

mobilidade urbana sostible debe ser 

unha prioridade para este goberno 

local. A maior parte das cidades 

comparten unha serie de problemas 

relacionados coa circulación intensa, a 

conxestión ou a contaminación do aire, 

por iso é imprescindible que conten con 

plans de mobilidade urbana sostible 

para mellorar a calidade de vida das 

persoas e que aborden problemas como 

os de Agrela.  

 

Preguntámonos entón que pasou e onde 

está o PMUS posto en marcha durante o 

Goberno de Carlos Negreira. Señora 

polígono, pero también, señora Veira, para 

las empresas y asociaciones empresariales 

que cada día velan por el buen 

funcionamiento de Agrela. La mayoría de 

estas cuestiones, olvidadas, por otra parte, 

en algún cajón de la Concejalía de 

Urbanismo, Movilidad o Empleo en los 

últimos años. 

 

Por tanto, apoyaremos la moción del BNG 

buscando aportar soluciones a los grandes 

retos del polígono y con una enmienda al 

segundo acuerdo propuesto, como 

comentó la señora Veira. 

 

Como expone la moción, Agrela es hoy un 

barrio más de nuestra ciudad, pero además 

es un barrio de vital importancia por el que 

circulan y donde trabajan alrededor de 

20.000 personas. Las calles del polígono 

se han ido poblando de terrazas, de bares, 

comercios, paseantes e incluso familias. El 

Plan Director de Agrela —data del año 

2012— perseguía humanizar y mejorar las 

infraestructuras, la movilidad y los 

servicios del barrio con actuaciones 

previstas por más de 35 millones de euros, 

muchas de ellas aún sin ejecutar por 

sucesivos gobiernos, pero la gran 

asignatura pendiente con Agrela es sin 

duda la movilidad. 

 

Creemos que la búsqueda de una 

movilidad urbana sostenible debe ser una 

prioridad para este gobierno local. La 

mayor parte de las ciudades comparten 

una serie de problemas relacionados con la 

circulación intensa, la congestión o la 

contaminación del aire, por eso es 

imprescindible que cuenten con planes de 

movilidad urbana sostenible para mejorar 

la calidad de vida de las personas y que 

aborden problemas como los de Agrela.  

 

 

Nos preguntamos entonces qué ha pasado 

y dónde está el PMUS puesto en marcha 

durante el Gobierno de Carlos Negreira. 
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Canosa, por se o descoñece, xa que 

recentemente aterra na Concellería de 

Mobilidade, o PMUS, lonxe de 

adaptarse ás novas realidades, gardouse 

nun caixón do Goberno de Marea 

Atlántica e de aí pasou a un caixón do 

Goberno socialista anterior.  

 

Porque ademais debatemos neste pleno 

un asunto de vital importancia para os 

polígonos, como é o funcionamento do 

transporte público, que favorece o 

desenvolvemento comercial, a 

actividade económica das cidades e 

fomenta a equidade social e territorial. 

 

A planificación efectiva do transporte 

require unha perspectiva de previsión a 

longo prazo ou como mínimo a medio 

prazo, e resulta que estamos case no ano 

2024, cando finaliza a concesión do 

actual contrato de transporte urbano, 

que por certo, remóntase ao ano 1986, 

con rutas, horarios e vehículos 

obsoletos, e nada sabemos sobre a 

previsión e planificación deste goberno, 

o que pasará co noso transporte urbano 

a partir do próximo ano. 

 

Ás doce horas e corenta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Por outra banda, creo que estamos todos 

de acordo en que a mobilidade 

metropolitana e interurbana é un 

aspecto fundamental para xestionar 

adecuadamente a mobilidade na nosa 

cidade, polo que é vital traballar desde 

todas as administracións evitando as 

propostas baleiras de contido ou a 

excesiva carga ideolóxica e partidista 

que moitas veces invade cuestións como 

estas. 

 

Tamén imos estar de acordo en que cada 

administración debe traballar para 

lograr eses obxectivos no marco das 

Señora Canosa, por si lo desconoce, ya 

que recién aterriza en la Concellería de 

Mobilidade, el PMUS, lejos de adaptarse 

a las nuevas realidades, se guardó en un 

cajón del Gobierno de Marea Atlántica y 

de ahí pasó a un cajón del Gobierno 

socialista anterior.  

 

Porque además debatimos en este pleno un 

asunto de vital importancia para los 

polígonos, como es el funcionamiento del 

transporte público, que favorece el 

desarrollo comercial, la actividad 

económica de las ciudades y fomenta la 

equidad social y territorial. 

 

La planificación efectiva del transporte 

requiere una perspectiva de previsión a 

largo plazo o como mínimo a medio plazo, 

y resulta que estamos casi en el año 2024, 

cuando finaliza la concesión del actual 

contrato de transporte urbano, que por 

cierto, se remonta al año 1986, con rutas, 

horarios y vehículos obsoletos, y nada 

sabemos sobre la previsión y planificación 

de este gobierno, lo que pasará con nuestro 

transporte urbano a partir del próximo año. 

 

 

A las doce horas y cuarenta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Por otra parte, creo que estamos todos de 

acuerdo en que la movilidad metropolitana 

e interurbana es un aspecto fundamental 

para gestionar adecuadamente la 

movilidad en nuestra ciudad, por lo que es 

vital trabajar desde todas las 

administraciones evitando las propuestas 

vacías de contenido o la excesiva carga 

ideológica y partidista que muchas veces 

invade cuestiones como estas. 

 

 

También vamos a estar de acuerdo en que 

cada administración debe trabajar para 

lograr esos objetivos en el marco de sus 
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súas competencias. O Estado, 

mellorando as comunicacións 

ferroviarias de proximidade; a Xunta no 

referente ao servizo interurbano de 

autobús; e o Concello como responsable 

do transporte urbano e a circulación na 

nosa cidade. 

 

E para centrar a nosa emenda, sinalar 

que a Xunta de Galicia aposta polo 

transporte público de competencia 

autonómica e dedica ao ano 100 millóns 

de euros do seu orzamento ao seu 

mantemento. Xestiona, non un, senón 

múltiples contratos con diferentes 

operadores, grazas aos cales o 

transporte metropolitano, por certo, 

chega hoxe ao centro da nosa cidade e 

tamén ao polígono da Grela. En 

concreto Agrela conta con 8 paradas de 

autobús interurbano que rodean as vías 

principais do polígono, a avenida de 

Arteixo e a avenida de Fisterra, e 

atravésano pola rúa Severo Ochoa, 18 

liñas de transporte que dan servizo ao 

polígono entre as seis da mañá e as once 

da noite, e conéctano coa área 

metropolitana, con outras cidades fóra 

da área metropolitana e co centro da 

cidade da Coruña. Ademais, desde o 

2020 xa é posible desprazarse entre o 

polígono de Sabón, Agrela e Pocomaco, 

cunha conexión entre os tres polígonos 

cada hora en punto e cun percorrido de 

16 paradas e 32 expedicións diarias. 

 

Somos conscientes —xa termino— que a 

ordenación do transporte público 

interurbano debe ter en conta os 

intereses de distintos colectivos, pero 

sempre debe estar orientado a satisfacer 

as necesidades globais da cidadanía, 

polo que entendemos oportuno instar a 

Xunta a traballar conxuntamente co 

Goberno local para analizar e adaptar 

cando sexa necesario os servizos 

horarios e itinerarios, neste caso 

concreto do polígono de Agrela. 

competencias. El Estado, mejorando las 

comunicaciones ferroviarias de cercanías; 

la Xunta en lo referente al servicio 

interurbano de autobús; y el Concello 

como responsable del transporte urbano y 

la circulación en nuestra ciudad. 

 

 

Y para centrar nuestra enmienda, señalar 

que la Xunta de Galicia apuesta por el 

transporte público de competencia 

autonómica y dedica al año 100 millones 

de euros de su presupuesto a su 

mantenimiento. Gestiona, no uno, sino 

múltiples contratos con diferentes 

operadores, gracias a los cuales el 

transporte metropolitano, por cierto, llega 

hoy al centro de nuestra ciudad y también 

al polígono de la Grela. En concreto 

Agrela cuenta con 8 paradas de autobús 

interurbano que rodean las vías principales 

del polígono, la avenida de Arteixo y la 

avenida de Finisterre, y lo atraviesan por 

la calle Severo Ochoa, 18 líneas de 

transporte que dan servicio al polígono 

entre las seis de la mañana y las once de la 

noche, y lo conectan con el área 

metropolitana, con otras ciudades fuera 

del área metropolitana y con el centro de 

la ciudad de A Coruña. Además, desde el 

2020 ya es posible desplazarse entre el 

polígono de Sabón, Agrela y Pocomaco, 

con una conexión entre los tres polígonos 

cada hora en punto y con un recorrido de 

16 paradas y 32 expediciones diarias. 

 

Somos conscientes —ya termino— que la 

ordenación del transporte público 

interurbano debe tener en cuenta los 

intereses de distintos colectivos, pero 

siempre debe estar orientado a satisfacer 

las necesidades globales de la ciudadanía, 

por lo que entendemos oportuno instar a la 

Xunta a trabajar conjuntamente con el 

Gobierno local para analizar y adaptar 

cuando sea necesario los servicios 

horarios e itinerarios, en este caso 

concreto del polígono de Agrela. 



 

 

 
 

112 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Fontela, grazas ó 

Grupo Popular. 

 

Pecha o debate a señora Canosa polo 

Goberno municipal. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e a todas. 

 

En reposta á moción que se presenta, 

cómpre destacar que o Goberno 

municipal mantén unha relación fluída e 

de colaboración coa Asociación de 

Empresarios do Polígono de Agrela e o 

obxectivo é continuar traballando en prol 

da mellora do mesmo. 

 

Desde o ano 2019 executáronse 

investimentos na cidade de máis de 75 

millóns de euros. Nestes 100 días de 

mandato levamos executados xa 16 

millóns de euros. Nesas inversións 

puxéronse en marcha distintas 

actuacións de humanización, de mellora 

de accesibilidade e renovación 

progresiva dos espazos públicos, tamén 

en Agrela, como facía referencia a 

señora Veira. Bo exemplo é a 

humanización de Severo Ochoa, unha 

das principais arterias de circulación 

nesa zona. Esta actuación abrangue unha 

superficie de máis de 14.000 m2 e unha 

inversión arredor de 800.000 €. 

 

En sintonía con esta e outras actuacións 

urbanísticas que estamos a executar, as 

novas beirarrúas e os pasos peonís son 

máis accesibles e seguros para os máis 

de 20.000 traballadores e traballadoras 

deste parque empresarial, aínda que 

teñamos que seguir traballando nesta 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontela, gracias 

al Grupo Popular. 

 

Cierra el debate la señora Canosa por el 

Gobierno municipal. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y a todas. 

 

En repuesta a la moción que se presenta, 

debe destacarse que el Gobierno 

municipal mantiene una relación fluida y 

de colaboración con la Asociación de 

Empresarios del Polígono de Agrela y el 

objetivo es continuar trabajando en pro de 

la mejora del mismo. 

 

Desde el año 2019 se ejecutaron 

inversiones en la ciudad de más de 75 

millones de euros. En estos 100 días de 

mandato llevamos ejecutados ya 16 

millones de euros. En esas inversiones se 

pusieron en marcha distintas actuaciones 

de humanización, de mejora de 

accesibilidad y renovación progresiva de 

los espacios públicos, también en Agrela, 

como hacía referencia a señora Veira. 

Buen ejemplo es la humanización de 

Severo Ochoa, una de las principales 

arterias de circulación en esa zona. Esta 

actuación abarca una superficie de más 

de 14.000 m2 y una inversión alrededor de 

800.000 €. 

 

En sintonía con esta y otras actuaciones 

urbanísticas que estamos ejecutando, las 

nuevas aceras y los pasos peatonales son 

más accesibles y seguros para los más de 

20.000 trabajadores y trabajadoras de 

este parque empresarial, aunque 

tengamos que seguir trabajando en esta 
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liña. Destacamos, por exemplo, a 

mellora do paso de peóns na rúa 

Copérnico ou as obras que se iniciaron 

xa no mes de setembro no sector central 

da rúa Galileo Galilei para a mellora do 

espazo público e das áreas verdes. Por 

ser máis precisa nestas intervencións, 

facilitará o acceso peonil ás naves 

industriais da contorna, delimitará un 

novo espazo para o estacionamento e 

disporá dunha zona axardinada que 

incluirá novas árbores. Tamén se 

mellorou a accesibilidade na rúa 

Newton. O Concello mellorou a 

accesibilidade da parada de autobús 

número 481 e tamén a súa contorna.  

 

Por dar datos, as actuacións 

desenvolvidas nos últimos anos en 

Agrela superan o 1.300.000 €. Con todo, 

é preciso seguir traballando na mellora 

da mobilidade, por suposto, por iso nos 

próximos meses se iniciarán as obras no 

perímetro exterior do polígono coa 

construción de dúas novas rotondas entre 

a avenida de Fisterra e as rúas Gutenberg 

e Gambrinus con setecentos oitenta e 

cinco mil millóns de euros. Permitirá 

reordenar o circuíto de tráfico rodado 

entre o Ventorrillo, A Silva e este 

polígono, reforzando a seguridade vial 

nos cruzamentos que conectan coa 

avenida. 

 

Na aposta do Goberno de Inés Rey pola 

mobilidade sostible temos que falar da 

estación de BiciCoruña, aínda que é 

preciso continuar traballando nesta liña, 

como se facía referencia, e o transporte 

colectivo, que é certo que hai distintas 

liñas de bus que chegan desde distintos 

puntos da cidade, pero son sobre todo a 

11 e a 6, 6A as que atravesan Agrela. De 

feito, a liña 6, 6A é a segunda con máis 

viaxeiros da Coruña. 

 

 

En definitiva, pode constatarse a través 

línea. Destacamos, por ejemplo, la mejora 

del paso de cebra en la calle Copérnico o 

las obras que se iniciaron ya en el mes de 

septiembre en el sector central de la calle 

Galileo Galilei para la mejora del espacio 

público y de las áreas verdes. Por ser más 

precisa en estas intervenciones, facilitará 

el acceso peatonal a las naves industriales 

del entorno, delimitará un nuevo espacio 

para el estacionamiento y dispondrá de 

una zona ajardinada que incluirá nuevos 

árboles. También se mejoró la 

accesibilidad en la calle Newton. El 

Ayuntamiento mejoró la accesibilidad de 

la parada de autobús número 481 y 

también su entorno.  

 

Por dar datos, las actuaciones 

desarrolladas en los últimos años en 

Agrela superan el 1.300.000 €. Con todo, 

es preciso seguir trabajando en la mejora 

de la movilidad, por supuesto, por eso en 

los próximos meses se iniciarán las obras 

en el perímetro exterior del polígono con 

la construcción de dos nuevas rotondas 

entre la avenida de Fisterra y las calles 

Gutenberg y Gambrinus con setecientos 

ochenta y cinco mil millones de euros. 

Permitirá reordenar el circuito de tráfico 

rodado entre el Ventorrillo, A Silva y este 

polígono, reforzando la seguridad vial en 

los cruces que conectan con la avenida. 

 

 

En la apuesta del Gobierno de Inés Rey 

por la movilidad sostenible tenemos que 

hablar de la estación de BiciCoruña, 

aunque es preciso continuar trabajando 

en esta línea, como se hacía referencia, y 

el transporte colectivo, que es cierto que 

hay distintas líneas de bus que llegan 

desde distintos puntos de la ciudad, pero 

son sobre todo a 11 y la 6, 6A las que 

atraviesan Agrela. De hecho, la línea 6, 

6A es la segunda con más viajeros de A 

Coruña. 

 

En definitiva, puede constatarse a través 
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de todas as actuacións —xa remato— 

que houbo e hai compromiso do 

Goberno municipal con este parque 

empresarial onde están instaladas 

arredor de 500 empresas, mais 

consideramos, señora Fontela que é 

preciso, como se plantexa nesta moción, 

instar a Xunta de Galicia para que se 

implique la mellora da mobilidade de 

Agrela, que poña en marcha liñas de 

transporte metropolitano, que dean 

servizo ós traballadores e traballadoras 

que cada día se desprazan ó polígono. 

 

Por todo o exposto, queremos seguir 

traballando por unha cidade que avance. 

Votaremos a favor desta moción. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Canosa. 

 

Incorporada a emenda do Partido 

Popular, se votará a moción xa coa 

emenda incorporada. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada co Grupo municipal do 

Partido Popular, sobre o polígono de 

Agrela, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

de todas las actuaciones —ya finalizo— 

que hubo y hay compromiso del Gobierno 

municipal con este parque empresarial 

donde están instaladas alrededor de 500 

empresas, pero consideramos, señora 

Fontela que es preciso, como se plantea 

en esta moción, instar a la Xunta de 

Galicia para que se implique lana mejora 

de la movilidad de Agrela, que ponga en 

marcha líneas de transporte 

metropolitano, que den servicio a los 

trabajadores y trabajadoras que cada día 

se desplazan al polígono. 

 

Por todo lo expuesto, queremos seguir 

trabajando por una ciudad que avance. 

Votaremos a favor de esta moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa. 

 

Incorporada la enmienda del Partido 

Popular, se votará la moción ya con la 

enmienda incorporada. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular, sobre el polígono de 

Agrela, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 
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Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

114. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada co Grupo municipal 

do Partido Popular sobre o polígono 

de Agrela. 

 

Acordo 
 

1. Instar o Goberno local a: 

 

- Crear un aparcadoiro disuasorio na 

contorna do polígono. 

 

- Mellorar a conexión en transporte 

público da Agrela a través das seguintes 

medidas: 

 

I. Creación dunha ou varias liñas de 

autobús urbano específicas de chegada 

ao polígono. 

 

II. Creación dunha liña de autobús 

interna con frecuencias de cinco 

minutos, conexión co aparcadoiro e coa 

parada da liña que chegue ao polígono. 

 

III. Modificación dos horarios das liñas 

de autobús para que sexan útiles para as 

traballadoras e os traballadores. 

 

IV. Ampliación do servizo de 

Bicicoruña, tendo en conta a 

insuficiencia dos puntos existentes para 

un polígono tan extenso e con tantas 

traballadoras. 

 

- Realizar un estudo de usos da vía do 

tren que percorre o Polígono. 

 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

114. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

transaccionada con el Grupo municipal 

del Partido Popular sobre el Polígono de 

Agrela. 

 

Acuerdo 
 

1. Instar al Gobierno local a: 

 

- Crear un aparcamiento disuasorio en el 

entorno del polígono. 

 

- Mejorar la conexión en transporte 

público de la Agrela a través de las 

siguientes medidas: 

 

I. Creación de una o varias líneas de 

autobús urbano específicas de llegada al 

polígono. 

 

II. Creación de una línea de autobús 

interna con frecuencias de cinco minutos, 

conexión con el aparcamiento y con la 

parada de la línea que llegue al polígono. 

 

III. Modificación de los horarios de las 

líneas de autobús para que sean útiles 

para las trabajadoras y los trabajadores. 

 

IV. Ampliación del servicio de Bicicoruña, 

teniendo en cuenta la insuficiencia de los 

puntos existentes para un polígono tan 

extenso y con tantas trabajadoras. 

 

 

- Realizar un estudio de usos de la vía del 

tren que recorre el Polígono. 
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- Elaborar un plan de reparación e 

accesibilidade do espazo público para 

facer transitábeis as beirarrúas e os pasos 

de peóns. 

 

- Mellorar a iluminación do parque da 

Agrela e así facer máis segura a 

mobilidade a pé. 

 

2. Instar a Xunta de Galicia a participar 

en fórmulas de cooperación xunto co 

Goberno local, baseadas na coordinación 

do sistema de transporte urbano coa rede 

de transporte interurbano de Galicia co 

obxectivo de acadar a máxima eficiencia 

no funcionamento do transporte na 

cidade da Coruña. 

 

 

3. Enviar estes acordos á Dirección 

Xeral de Mobilidade da Xunta de Galiza. 

 

 

Intervencións 
 

Presidencia 

 

Remata a quenda de mocións do Bloque 

Nacionalista Galego. Moitas grazas. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción contra a 

tramitación dunha lei de amnistía. 

 

Presidencia 

 

Turno para as mocións presentadas polo 

Partido Popular, a primeira contra a 

tramitación dunha lei de amnistía. 

 

Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

- Elaborar un plan de reparación y 

accesibilidad del espacio público para 

hacer transitables las aceras y los pasos 

de cebra. 

 

- Mejorar la iluminación del parque de la 

Agrela y así hacer más segura la 

movilidad a pie. 

 

2. Instar a la Xunta de Galicia a participar 

en fórmulas de cooperación junto con el 

Gobierno local, basadas en la 

coordinación del sistema de transporte 

urbano con la red de transporte 

interurbano de Galicia con el objetivo de 

alcanzar la máxima eficiencia en el 

funcionamiento del transporte en la 

ciudad de A Coruña. 

 

3. Enviar estos acuerdos a la Dirección 

General de Movilidad de la Xunta de 

Galicia. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Finaliza el turno de mociones del Bloque 

Nacionalista Galego. Muchas gracias. 

 

MOCIONES PRESENTADADAS POR 

EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primera. Moción contra la tramitación 

de una ley de amnistía. 

 

Presidencia 

 

Turno para las mociones presentadas por 

el Partido Popular, la primera contra la 

tramitación de una ley de amnistía. 

 

Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 
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Bo día a todos de novo. 

 

Hoxe traemos aquí para a súa 

consideración —e oxalá que teñamos a 

súa aprobación— unha emenda que nos 

fala da defensa da Constitución, do 

Estado de dereito, da separación de 

poderes, do respecto á xustiza e, por 

suposto, tamén, de calidade 

democrática. 

 

Como todos sabemos este país este 

momento está a sufrir unha chantaxe por 

parte duns partidos minoritarios 

independentistas, que están a pedir para 

apoiar ao goberno —que se constitúa o 

goberno— unha amnistía a uns delitos 

cometidos —todos sabemos cando— en 

Cataluña, que toma un golpe de Estado 

contra a orde constitucional que 

orixinou unha serie de procedementos 

onde foron condenados moitos deles por 

violencia, alteracións da orde pública e 

outros delitos varios. Digo isto porque 

algúns dos delitos polos que foron 

condenados debido a un proceso que 

houbo de negociación con eles co único 

fin de manterse no poder, pouco menos 

que desapareceron, porque neste país, 

xa lles digo, houbo unha amnistía 

encuberta. Houbo un indulto, mesmo, a 

moitos dos condenados sen que o 

pedisen e sen que se arrepentisen en 

ningún momento do delito cometido, 

algo fundamental para conceder o 

indulto. Aínda así saltaron todas as 

regras. Houbo novas eleccións e agora 

atopámonos que aqueles que 

covardemente fuxiron, algúns metidos 

no maleteiro dun coche, para vergoña de 

toda a clase política, non foron 

xulgados. E estes son os que agora están 

a presionar para que haxa unha 

amnistía neste país. 

 

Mire, a amnistía non é admisible nin 

xuridicamente, nin politicamente, nin 

 

Buenos días a todos de nuevo. 

 

Hoy traemos aquí para su consideración 

—y ojalá que tengamos su aprobación— 

una enmienda que nos habla de la defensa 

de la Constitución, del Estado de derecho, 

de la separación de poderes, del respeto a 

la justicia y, por supuesto, también, de 

calidad democrática. 

 

 

Como todos sabemos este país este 

momento está sufriendo un chantaje por 

parte de unos partidos minoritarios 

independentistas, que están pidiendo para 

apoyar al gobierno —que se constituya el 

gobierno— una amnistía a unos delitos 

cometidos —todos sabemos cuándo— en 

Cataluña, que toma un golpe de Estado 

contra el orden constitucional que originó 

una serie de procedimientos donde fueron 

condenados muchos de ellos por 

violencia, alteraciones de orden público y 

otros delitos varios. Digo esto porque 

algunos de los delitos por los que fueron 

condenados debido a un proceso que hubo 

de negociación con ellos con el único fin 

de mantenerse en el poder, poco menos 

que han desaparecido, porque en este país, 

ya les digo, hubo una amnistía encubierta. 

Hubo un indulto, incluso, a muchos de los 

condenados sin que lo pidieran y sin que 

se arrepintieran en ningún momento del 

delito cometido, algo fundamental para 

conceder el indulto. Aun así se saltaron 

todas las reglas. Hubo nuevas elecciones y 

ahora nos encontramos que aquellos que 

cobardemente huyeron, algunos metidos 

en el maletero de un coche, para 

vergüenza de toda la clase política, no 

fueron juzgados. Y estos son los que ahora 

están presionando para que haya una 

amnistía en este país. 

 

 

Mire, la amnistía no es admisible ni 

jurídicamente, ni políticamente, ni 
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eticamente. Xuridicamente xa se 

manifestaron cantidade de xuristas que 

é impensable na nosa Constitución. De 

feito, cando foron as Cortes 

Constituíntes cando se fixeron dúas 

emendas sobre a amnistía foron 

rexeitadas e máis de once ministros, 

incluído o presidente do Goberno deste 

país, en funcións, o señor Pedro 

Sánchez, manifestouse que non era 

constitucional. Porque ademais, 

concedela, sabe o que supoñería? 

converteriamos ás vítimas en inocentes e 

aos xuíces en vitimarios, que aplicaron 

leis inxustas e represoras contra eles. 

Tampouco é admisible politicamente 

falando, porque os políticos tamén 

estamos sometidos á lei. E cando 

cometemos un delito temos que 

responder ante a sociedade. É máis, se 

se lles concede a amnistía, á parte de 

que poden volver facelo porque o estado 

xa queda sen defensa, na miña opinión, 

poderían volver repetir ese proceso, 

mesmo terían dereito, se cadra, a ser 

indemnizados polo prexuízo que lle 

causamos. Porque se aplicaron amnistía 

significa aplicar leis inxustas. E, por 

suposto, nin ética nin moralmente é 

admisible unha amnistía neste país, 

porque España é un país democrático, 

entón, recoñecer unha amnistía, 

conceder unha amnistía sería recoñecer 

que o Estado español é culpable e que os 

golpistas son vítimas inocentes nun 

sistema democrático e abusivo  e, por 

tanto, inxusto. Non vale cruzar todas as 

raias. Outorgar unha amnistía a quen 

puxo en grave risco a nosa convivencia 

creba o principio de igualdade, rompe a 

separación de poderes, desautoriza a 

defensa da legalidade das forzas 

armadas, cuestiona ás Cortes Xerais, 

que aplicaron no seu día o artigo 155, 

por certo, apoiado tamén polo 

presidente do goberno en funcións, que 

é Pedro Sánchez, que votou a favor desta 

intervención. Por iso dígolles, temos que 

éticamente. Jurídicamente ya se han 

manifestado cantidad de juristas que es 

impensable en nuestra Constitución. De 

hecho, cuando fueron las Cortes 

Constituyentes cuando se hicieron dos 

enmiendas sobre la amnistía fueron 

rechazadas y más de once ministros, 

incluido el presidente del Gobierno de este 

país, en funciones, el señor Pedro 

Sánchez, se manifestó que no era 

constitucional. Porque además, 

concederla ¿sabe lo que supondría? 

convertiríamos a las víctimas en inocentes 

y a los jueces en victimarios, que aplicaron 

leyes injustas y represoras contra ellos. 

Tampoco es admisible políticamente 

hablando, porque los políticos también 

estamos sometidos a la ley. Y cuando 

cometemos un delito tenemos que 

responder ante la sociedad. Es más, si se 

les concede la amnistía, aparte de que 

pueden volver a hacerlo porque el estado 

ya se queda sin defensa, en mi opinión, 

podrían volver a repetir ese proceso, 

incluso tendrían derecho, a lo mejor, a ser 

indemnizados por el perjuicio que le 

causamos. Porque si aplicaron amnistía 

significa aplicar leyes injustas. Y, por 

supuesto, ni ética ni moralmente es 

admisible una amnistía en este país, 

porque España es un país democrático, 

entonces, reconocer una amnistía, 

conceder una amnistía sería reconocer que 

el Estado español es culpable y que los 

golpistas son víctimas inocentes en un 

sistema democrático y abusivo  y, por lo 

tanto, injusto. No vale cruzar todas las 

rayas. Otorgar una amnistía a quienes 

pusieron en grave riesgo nuestra 

convivencia quiebra el principio de 

igualdad, rompe la separación de poderes, 

desautoriza la defensa de la legalidad de 

las fuerzas armadas, cuestiona a las Cortes 

Generales, que aplicaron en su día el 

artículo 155, por cierto, apoyado también 

por el presidente del gobierno en 

funciones, que es Pedro Sánchez, que votó 

a favor de esta intervención. Por eso les 
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manifestarnos e isto algúns o queren 

levar, que é un tema político, o odio. 

Aquí xa hai sentenzas dos tribunais 

condenados. Xa é verdade que houbo 

indultos, pero algúns, os fuxidos, teñen 

que pasar pola xustiza. Non se pode vir 

a este país como outros fixeron antes. Eu 

lembraba no seu día cando era novo, un 

dos momentos grandes da transición foi 

a chegada do señor Tarradellas, do 

honorable señor Tarradellas a 

Cataluña, o seu famoso “ja sóc aquí”, 

que recoñecía a (óese un sinal acústico 

indicativo dá finalización do tempo de 

intervención) fronte a este señor, o 

señor Puigdemont, o fuxido nun capó 

dun coche, o covarde que os deixou a 

todos tirados, pretenda volver dese xeito 

é vergoñento e indignante. E termino xa 

cunha frase que se dixo o outro día no 

Parlamento e que a dixo o meu 

presidente Alberto Núñez Feijóo: fóra 

da Constitución non hai democracia. 

Ningún fin, nin sequera a Presidencia do 

Goberno xustifica os medios. 

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo. 

 

Turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas. 

 

Señoras e señores do Grupo Popular, 

poderíamos cambiarlle o título a esta 

moción e chamarlle moción cortina de 

fume, porque vostedes nos piden que 

fagamos un exercicio adiviñatorio 

pronunciándonos sobre unha lei que non 

existe e, por tanto, en caso de que se 

chegue a formular unha proposta, 

descoñecendo o contido da mesma; 

cortina de fume, porque facendo bo o 

digo, tenemos que manifestarnos y esto 

algunos lo quieren llevar, que es un tema 

político, el odio. Aquí ya hay sentencias de 

los tribunales condenados. Ya es verdad 

que hubo indultos, pero algunos, los 

fugados, tienen que pasar por la justicia. 

No se puede venir a este país como otros 

hicieron antes. Yo recordaba en su día 

cuando era joven, uno de los momentos 

grandes de la transición fue la llegada del 

señor Tarradellas, del honorable señor 

Tarradellas a Cataluña, su famoso “ja sóc 

aquí”, que reconocía la (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) frente a este 

señor, el señor Puigdemont, el fugado en 

un capó de un coche, el cobarde que los 

dejó a todos tirados, pretenda volver de 

esa manera es vergonzante e indignante. Y 

termino ya con una frase que se dijo el otro 

día en el Parlamento y que la dijo mi 

presidente Alberto Núñez Feijóo: fuera de 

la Constitución no hay democracia. 

Ningún fin, ni siquiera la Presidencia del 

Gobierno justifica los medios. 

 

Muchísimas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo. 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias. 

 

Señoras y señores del Grupo Popular, me 

los podría cambiarle el título la esta 

moción y llamarle moción cortina de 

humo, porque ustedes nos piden que 

hagamos un ejercicio adivinatorio 

pronunciándonos sobre una ley que no 

existe y, por tanto, en caso de que se llegue 

a formular una propuesta, desconociendo 

el contenido de la misma; cortina de 

humo, porque haciendo bueno el refrán 
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refrán galego de poñer a venda antes da 

ferida foi un dos grandes argumentos que 

empregou o señor Núñez Feijóo para 

facer un deses xogos de inversión da 

realidade aos que nos ten acostumados. 

Segundo el contaba cos apoios 

necesarios para ser presidente pero 

preferiu, por dignidade, non selo antes 

que aceptar as condicións que lle 

impoñen, descúlpenme, teño que 

desculparme pero meu pai era moi 

politicamente incorrecto falando e meu 

pai diría, ai que telos como o padre 

Francisco. Diría a respecto a esa 

expresión do señor Feijóo: hai que telos 

como o padre Francisco, porque o nivel 

de matemáticas do señor Feijóo debe ser 

semellante ao seu nivel de idiomas. 

Como se preocupou de lembrarllo un 

deputado no debate de investidura o 

problema do señor Feijóo, que para 

conseguir o apio de catro deputados 

máis, antes tiña que restar os 33 de Vox, 

o socio de goberno do Partido Popular, 

que é tan constitucionalista que quere 

suprimir o autogoberno, ilegalizar os 

partidos nacionalistas e acabar cos 

dereitos das mulleres; cortina de fume, 

porque da leccións de 

constitucionalismo ao mesmo partido 

que cuestionou a constitucionalidade da 

lei do divorcio, das leis reguladoras do 

dereito á interrupción voluntaria do 

embarazo, da lei reguladora da 

eutanasia, da lei reguladora do 

matrimonio igualitario ou que bloquea a 

renovación do Consello Xeral do Poder 

Xudicial. E non conforme con iso, di que 

está estudando recorrer ao 

Constitucional o dereito a usar o noso 

idioma, o idioma galego, no Congreso 

dos Deputados; cortina de fume, porque 

o mesmo partido que clama contra unha 

presunta lei de amnistía concedeu unha 

amnistía fiscal aos grandes 

defraudadores, do mesmo xeito que se 

opuxo á modificación da lei de amnistía 

de 1977 para evitar que siga sendo 

gallego de poner la venta antes de la 

herida fue uno de los grandes argumentos 

que empleó el señor Núñez Feijóo para 

hacer uno dieras juegos de inversión de la 

realidad a los que nos tiene 

acostumbrados. Segundo él contaba con 

los apoyos necesarios para ser presidente 

pero prefirió, por dignidad, no sello antes 

que aceptar las condiciones que le 

imponen, me disculpen, tengo que 

disculparme pero mi padre era muy 

políticamente incorrecto hablando y mi 

padre diría, ay que tenerlos como el padre 

Francisco. Diría a respecto a esa 

expresión del señor Feijóo: hay que 

tenerlos como el padre Francisco, porque 

el nivel de matemáticas del señor Feijóo 

debe ser semejante a su nivel de idiomas. 

Como se preocupó de recordárselo un 

diputado en el debate de investidura el 

problema del señor Feijóo, que para 

conseguir el apio de cuatro diputados 

más, antes tenía que restar los 33 de Vox, 

el socio de gobierno del Partido Popular, 

que es tan constitucionalista que quiere 

suprimir el autogobierno, ilegalizar los 

partidos nacionalistas y acabar con los 

derechos de las mujeres; cortina de humo, 

porque de la lecciones de 

constitucionalismo al mismo partido que 

cuestionó la constitucionalidad de la ley 

del divorcio, de las leyes reguladoras del 

derecho a la interrupción voluntaria del 

embarazo, de la ley reguladora de la 

eutanasia, de la ley reguladora del 

matrimonio igualitario o que bloquea la 

renovación del Consejo General del 

Poder Judicial. Y no conforme con eso, 

dice que está estudiando recurrir al 

Constitucional el derecho a usar nuestro 

idioma, el idioma gallego, en el Congreso 

de los Diputados; cortina de humo, 

porque el mismo partido que clama contra 

una presunta ley de amnistía concedió una 

amnistía fiscal a los grandes 

defraudadores, al igual que se opuso a la 

modificación de la ley de amnistía de 1977 

para evitar que siga siendo aplicada como 
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aplicada como unha lei do punto final 

que deixa na impunidade os crimes do 

franquismo; cortina de fume, porque 

cambiando o foco de atención, o PP o 

que pretende evitar é que falemos dos 

problemas reais do noso país, de Galiza. 

Isto é, recortes na sanidade, emigración 

xuvenil, perda de peso industrial por 

termos unha Xunta ausente, 

desertización do noso campo por mor da 

ausencia de políticas agrarias 

merecentes dese nome ou a desfeita 

provocada pola ausencia de verdadeiras 

políticas de ordenación territorial, por 

citar, simplemente, algúns exemplos. 

 

Miren, non vou entrar nun debate 

xurídico sobre a imputación e a condena 

aos dirixentes do procés por un delito de 

sedición, simplemente quero apuntar que 

segundo moitos xuristas esa tipificación, 

sendo suaves, estaba collida con 

alfinetes e ademais ese delito non existe 

na lexislación da maioría dos países 

europeos. O que si quero facer é unha 

reflexión política: os conflitos políticos 

hai que dirimilos no ámbito da política, 

hai que buscar solucións políticas a 

problemas políticos e para iso é 

imprescindíbel desxudicializar a política 

e impulsar o diálogo e a negociación. 

Polas razóns devanditas o BNG votará 

en contra desta moción. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera, grazas o 

BNG. 

 

Turno para o goberno, pecha o debate o 

señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, a verdade é que eu non 

tiven aínda tempo de ver o borrador do 

una ley del punto final que deja en la 

impunidad los crímenes del franquismo; 

cortina de humo, porque cambiando el 

foco de atención, el PP lo que pretende 

evitar es que hablemos de los problemas 

reales de nuestro país, de Galicia. Esto es, 

recortes en la sanidad, emigración 

juvenil, pérdida de peso industrial por 

tener una Xunta ausente, desertización de 

nuestro campo a causa de la ausencia de 

políticas agrarias merecedoras de ese 

nombre o el desastre provocado por la 

ausencia de verdaderas políticas de 

ordenación territorial, por citar, 

simplemente, algunos ejemplos. 

 

Miren, no voy a entrar en un debate 

jurídico sobre la imputación y la condena 

a los dirigentes del “procés” por un delito 

de sedición, simplemente quiero apuntar 

que según muchos juristas esa 

tipificación, siendo suaves, estaba cogida 

con alfileres y además ese delito no existe 

en la legislación de la mayoría de los 

países europeos. Lo que sí quiero hacer es 

una reflexión política: los conflictos 

políticos hay que dirimirlos en el ámbito 

de la política, hay que buscar soluciones 

políticas a problemas políticos y para eso 

es imprescindible desjudicializar la 

política e impulsar el diálogo y la 

negociación. Por dichas las razones el 

BNG votará en contra de esta moción. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera, gracias 

al BNG. 

 

Turno para el gobierno, cierra el debate 

el señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, la verdad es que yo no tuve 

aún tiempo de ver el borrador del 
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proxecto de lei, me refiro ao que vostede 

fai alusión, o da amnistía. Non sei se 

vostede xa tivo tempo. Eu por agora 

aínda non o vin. Por tanto, permítame 

que sexa prudente, non? Non mo tome a 

mal, eh?, pero ás veces parece como se 

botaran en falta ás Cortes Xerais, o 

ámbito parlamentario, que está moi ben, 

no que temos coincidido e a verdade, 

señor Lorenzo, xa llo escoitei varias 

veces. Creo que mesmo vostede faino 

moi pausado e todos esperamos como 

unha cuestión de dignidade humana que 

o señor ao que fai vostede alusión non se 

metera en ningún capó. Imaxino que 

vostede di —para a próxima vez que teña 

que intervir— imaxino que se refire ao 

maletero porque no capó, en fin, as 

circunstancias... non sei como iría no 

capó pero bueno, en fin, eh? Eu non lle 

chamo como quero. Dígolle que o capó 

do coche é o da parte de diante e o 

maletero en case todos é o que vai na 

parte de atrás. Non coñezo onde ía o 

señor ao que vostede fai alusión, que é 

moi coñecido e é do que todo o mundo 

fala. Si podo coincidir con vostede e 

supoño que todos aqueles que 

defendemos a legalidade e o mal 

chamado réxime do 78, en que o 

cumprimento das leis é para todos. Niso 

podemos coincidir. Tamén é certo que 

no ano 2008 a Audiencia Nacional 

decidiu iniciar un proceso para xulgar os 

crimes do franquismo, non a convocar o 

referendos aqueles de máis do 120 % e 

tal. Non. Refírome a asasinatos, 

torturas... polo feito de discrepar 

politicamente dunha ditadura. Daquela, 

o que foi o fundador do seu partido 

cualificou o proceso como un disparate. 

De feito, textualmente dixo: xa houbo 

leis de amnistía. Só por recordar as 

amnistías, porque foron, e tal. É máis, 

non sei se dado que se puxeron así, a 

darlle moito bombo a este tema —que 

tamén merece algunha reflexión o de 

darlle bombo— se miramos á nosa 

proyecto de ley, me refiero al que usted 

hace alusión, el de la amnistía. No sé si 

usted ya tuvo tiempo. Yo por ahora aún no 

lo vi. Por tanto, permítame que sea 

prudente, ¿no? No me lo tome a mal, ¿eh?, 

pero a veces parece como si echasen en 

falta a las Cortes Generales, el ámbito 

parlamentario, que está muy bien, en lo 

que hemos coincidido y la verdad, señor 

Lorenzo, ya se lo escuché varias veces. 

Creo que incluso usted lo hace muy 

pausado y todos esperamos como una 

cuestión de dignidad humana que el señor 

al que hace usted alusión no se metiese en 

ningún capó. Imagino que usted dice —

para la próxima vez que tenga que 

intervenir— imagino que se refiere al 

maletero porque en el capó, en fin, las 

circunstancias... no sé cómo iría en el 

capó pero bueno, en fin, ¿eh? Yo no le 

llamo como quiero. Le digo que el capó 

del coche es el de la parte de delante y el 

maletero en casi todos es lo que va en la 

parte de atrás. No conozco dónde iba el 

señor al que usted hace alusión, que es 

muy conocido y es del que todo el mundo 

habla. Sí puedo coincidir con usted y 

supongo que todos aquellos que 

defendemos la legalidad y el mal llamado 

régimen del 78, en que el cumplimiento de 

las leyes es para todos. En eso podemos 

coincidir. También es cierto que en el año 

2008 la Audiencia Nacional decidió 

iniciar un proceso para juzgar los 

crímenes del franquismo, no a convocar el 

referéndums aquellos de más del 120 % y 

tal. No. Me refiero a asesinatos, torturas... 

por el hecho de discrepar políticamente de 

una dictadura. Entonces, el que fue el 

fundador de su partido calificó el proceso 

como un disparate. De hecho, 

textualmente dijo: ya hubo leyes de 

amnistía. Solo por recordar las amnistías, 

porque fueron, y tal. Es más, no sé si dado 

que se pusieron así, a darle mucho bombo 

a este tema —que también merece alguna 

reflexión lo de darle bombo— si miramos 

a nuestra derecha nos encontramos con el 
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dereita nos atopamos co Salón Dourado 

e temos a honra de ter albergado un 

Consello de Ministros que decretou unha 

amnistía por razóns políticas. Aquí, a 

escasos metros, non?  

 

Claro que estamos diante dunha cortina 

de fume, señor Jorquera. Estamos diante 

dunha cortina de fume, estamos diante 

de que unha das tres mocións que o 

Partido Popular pode presentar para 

preocuparse polos asuntos que máis 

preocupan aos coruñeses e ás coruñesas, 

sen embargo o que vemos é que o 

Goberno municipal debe de facelo 

razoablemente ben cando unha das tres 

mocións de impulso se refire a un 

proxecto de lei que ninguén viu. É aquilo 

de Bush, o ataque preventivo. Bueno, 

señor Lorenzo, eu dicíalle fai algúns 

meses que para o señor Feijóo o 2023 ía 

ser moi longo. E fíxese se é longo que 

aínda estamos en outubro e xa demos 

varios tumbos, non? Creo que este Salón 

de Plenos pode albergar calquera tipo de 

debate e non serei eu o que diga que os 

asuntos de interese xeral no Estado non 

son de incumbencia desta Corporación, 

claro que o son. Permítame que non entre 

no seu marco de debate, porque é un 

marco de debate trapalleiro, propio dun 

trilero como Alberto Núñez Feijóo, 

trilero político pero trilero ao fin e ao 

cabo. O sistema en España é un sistema 

parlamentario e fan sempre o mesmo; se 

o Partido Socialista alcanza, pois, 

dicíndoo claramente...se o fin de ETA 

foi da man do Partido Socialista e de José 

Luis Rodríguez Zapatero e Alfredo 

Pérez Rubalcaba, vostedes cren que se 

rompe España, pero se Mayor Oreja e 

Aznar falan do movemento vasco de 

liberación, entón está ben; se vostedes 

teñen contactos discretos con Junts per 

Catalunya non pasa nada, pero se o 

Partido Socialista fala con Junts per 

Catalunya fala con prófugos da xustiza. 

É dicir, un mesmo feito se o fan vostedes 

Salón Dorado y tenemos el honor de haber 

albergado un Consejo de Ministros que 

decretó una amnistía por razones 

políticas. Aquí, a escasos metros, ¿no?  

 

 

Claro que estamos ante una cortina de 

humo, señor Jorquera. Estamos ante una 

cortina de humo, estamos ante que de una 

de las tres mociones que el Partido 

Popular puede presentar para 

preocuparse por los asuntos que más 

preocupan a los coruñeses y a las 

coruñesas, sin embargo lo que vemos es 

que el Gobierno municipal debe de 

hacerlo razonablemente bien cuando una 

de las tres mociones de impulso se refiere 

a un proyecto de ley que nadie vio. Es 

aquello de Bush, el ataque preventivo. 

Bueno, señor Lorenzo, yo le decía hace 

algunos meses que para el señor Feijóo el 

2023 iba a ser muy largo. Y fíjese si es 

largo que aún estamos en octubre y ya 

dimos varios tumbos, ¿no? Creo que este 

Salón de Plenos puede albergar cualquier 

tipo de debate y no seré yo el que diga que 

los asuntos de interés general en el Estado 

no son de incumbencia de esta 

Corporación, claro que lo son. Permítame 

que no entre en su marco de debate, 

porque es un marco de debate chapucero, 

propio de un trilero como Alberto Núñez 

Feijóo, trilero político pero trilero al fin y 

al fin y al cabo. El sistema en España es 

un sistema parlamentario y hacen siempre 

lo mismo; si el Partido Socialista alcanza, 

pues, diciéndolo claramente...si el fin de 

ETA fue de la mano del Partido Socialista 

y de José Luis Rodríguez Zapatero y 

Alfredo Pérez Rubalcaba, ustedes creen 

que se rompe España, pero si Mayor 

Oreja y Aznar hablan del movimiento 

vasco de liberación, entonces está bien; si 

ustedes tienen contactos discretos con 

Junts per Catalunya no pasa nada, pero si 

el Partido Socialista habla con Junts per 

Catalunya habla con prófugos de la  

justicia. Es decir, un mismo hecho si lo 
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non se rompe España, pero se o fai o 

Partido Socialista...É igual, eh?, agora 

que lles gusta moito o primeiro 

presidente que houbo despois do 78, 

socialista, Felipe González, que foi o que 

cambiou este país, agora gústalles moito, 

pero dixeron todas as barbaridades 

posibles de Felipe González. É dicir, 

cando están no sitio queren quitar o 

socialista que goberna cos pés por diante 

se fai falta e montan a conspiración 

maior, xa o contou Luis María Anson no 

ano 97, despois será Zapatero o que, dios 

mío!, rompía España, e agora é Pedro 

Sánchez. Sempre que goberna o Partido 

Socialista admiten moi mal que os 

cidadáns decidan a través dos seus 

representantes nun sistema 

parlamentario propiciar que haxa 

presidentes socialistas en España (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
—Remato, señora alcaldesa— Creo que 

todas estas cortinas de fume, pois, non 

nos levan a ningún sitio. Creo que todos 

podemos compartir os principios 

esenciais de defensa da constitución. Xa 

houbo nova política, xa houbo novos 

partidos, xa ían inventar a roda, xa 

acabou a nova política, xa volvemos a 

estar no mesmo sitio e, señor Lorenzo, 

España non rompeu, tanto non rompeu 

que ata vai a ter un mundial de fútbol, 

polo que limos onte no periódico. Quero 

dicirlle que poden montar todos os 

telderetes que queiran pero (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención)  
o Goberno municipal dáse conta de que 

se a maior preocupación que traen 

vostedes aquí é falar da lei de amnistía 

—que ninguén coñece— debe de ser que 

a alcaldesa Inés Rey está facendo un bo 

traballo. Non nos vamos a despistar, 

sigan por este camiño, sigan traendo 

mocións sobre a lei de amnistía a ver se 

coñecemos polo menos o borrador. Eu, 

xa lle digo, por agora non tiven tempo de 

hacen ustedes no se rompe España, pero 

si lo hace el Partido Socialista… Es igual, 

¿eh?, ahora que les gusta mucho el primer 

presidente que hubo después del 78, 

socialista, Felipe González, que fue el que 

cambió este país, ahora les gusta mucho, 

pero dijeron todas las barbaridades 

posibles de Felipe González. Es decir, 

cuando están en el sitio quieren quitar el 

socialista que gobierna con los pies por 

delante si hace falta y montan la 

conspiración mayor, ya lo contó Luis 

María Anson en el año 97, después será 

Zapatero el que, ¡dios mío!, rompía 

España, y ahora es Pedro Sánchez. 

Siempre que gobierna el Partido 

Socialista admiten muy mal que los 

ciudadanos decidan a través de sus 

representantes en un sistema 

parlamentario propiciar que haya 

presidentes socialistas en España (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
—Finalizo, señora alcaldesa— Creo que 

todas estas cortinas de humo, pues, no nos 

llevan a ningún sitio. Creo que todos 

podemos compartir los principios 

esenciales de defensa de la constitución. 

Ya hubo nueva política, ya hubo nuevos 

partidos, ya iban a inventar la rueda, ya 

acabó la nueva política, ya volvemos a 

estar en el mismo sitio y, señor Lorenzo, 

España no rompió, tanto no rompió que 

hasta va a tener un mundial de fútbol, por 

lo que leímos ayer en el periódico. Quiero 

decirle que pueden montar todos los 

tenderetes que quieran pero (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención)  
el Gobierno municipal se da cuenta de que 

si la mayor preocupación que traen 

ustedes aquí es hablar de la ley de 

amnistía —que nadie conoce— debe de 

ser que la alcaldesa Inés Rey está 

haciendo un buen trabajo. No nos vamos 

a despistar, sigan por este camino, sigan 

trayendo mociones sobre la ley de 

amnistía a ver si conocemos por lo menos 
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mirar o borrador dese proxecto de lei, e 

do resto dos principios dos que vostede 

fala, señor Lorenzo, coincidimos en que 

a mellor época da etapa contemporánea 

española está dende o ano 78 para 

adiante. 

 

 

 

Presidencia 

 

Remate, señor Lage, por favor. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Claramente —remato, señora 

alcaldesa— claramente é esa mellor 

época da historia de España, pois, tivo 

presidentes como Felipe González, 

como José Luis Rodríguez Zapatero e 

agora como Pedro Sánchez, e nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

A esta moción non constan emendas. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación  a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular, contra a tramitación 

dunha lei de amnistía, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

el borrador. Yo, ya le digo, por ahora no 

tuve tiempo de mirar el borrador de ese 

proyecto de ley, y del resto de los 

principios de los que usted habla, señor 

Lorenzo, coincidimos en que la mejor 

época de la etapa contemporánea 

española está desde el año 78 para 

adelante. 

 

Presidencia 

 

Finalice, señor Lage, por favor. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Claramente —finalizo, señora 

alcaldesa— claramente es esa mejor 

época de la historia de España, pues, tuvo 

presidentes como Felipe González, como 

José Luis Rodríguez Zapatero y ahora 

como Pedro Sánchez, y nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

A esta moción no constan enmiendas. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación  la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular, contra la tramitación de 

una ley de amnistía, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 
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Presidencia 
 

Grazas. 

 

Queda rexeitada. 

 

Agarden silencio, por favor. 

 

Segunda moción do Partido Popular 

sobre o Corredor Atlántico e 

infraestruturas ferroviarias. 

 

Segunda. Moción sobre o Corredor 

Atlántico e infraestruturas 

ferroviarias. 

 

Presidencia 

 

Señor San Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 
 

Moitas grazas, alcaldesa. Bo día a todos 

membros desta corporación.  

 

O Partido Popular presenta hoxe unha 

moción que pon enriba da mesa o 

compromiso político desta cámara co 

futuro e o desenvolvemento económico 

e social da nosa cidade. Como ben saben, 

o Corredor Atlántico trátase dun dos 

nove corredores que proxecta a Unión 

Europea para o transporte de 

mercadorías e persoas entre nodos 

urbanos que permitirá conectar España, 

Portugal, Francia, Alemaña e Irlanda, 

contando no noso país cun investimento 

aproximado de 16.000 millóns de euros. 

Nesta situación A Coruña non pode 

permitirse deixar pasar este tren. Temos 

que aspirar a converternos nun punto 

clave deste corredor, como xa está a 

pasar co porto, tratándose dunha 

infraestrutura fundamental no noroeste 

español. Agora ben, o Comisionado para 

o desenvolvemento do Corredor 

Atlántico, nomeado en xaneiro, non foi 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Queda rechazada. 

 

Guarden silencio, por favor. 

 

Segunda moción del Partido Popular 

sobre el Corredor Atlántico e 

infraestructuras ferroviarias. 

 

Segunda. Moción sobre el Corredor 

Atlántico e infraestructuras ferroviarias. 
 

 

Presidencia 

 

Señor San Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Muchas gracias, alcaldesa. Buenos días a 

todos miembros de esta corporación.  

 

El Partido Popular presenta hoy una 

moción que pone sobre la mesa el 

compromiso político de esta cámara con 

el futuro y el desarrollo económico y 

social de nuestra ciudad. Como bien 

saben, el Corredor Atlántico se trata de un 

de los nueve corredores que proyecta la 

Unión Europea para el transporte de 

mercancías y personas entre nodos 

urbanos que permitirá conectar España, 

Portugal, Francia, Alemania e Irlanda, 

contando en nuestro país con una 

inversión aproximada de 16.000 millones 

de euros. En esta situación A Coruña no 

puede permitirse dejar pasar este tren. 

Tenemos que aspirar a convertirnos en un 

punto clave de este corredor, como ya está 

pasando con el puerto, tratándose de una 

infraestructura fundamental en el 

noroeste español. Ahora bien, el 

Comisionado para el desarrollo del 

Corredor Atlántico, nombrado en enero, 
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quen todavía de atender as 

administracións públicas de Galicia, 

ninguneando os intereses de todos os 

galegos e galegas. Este desprezo do 

Goberno central xa foi posto de 

manifesto pola Autoridade Portuaria, 

que tendo aínda pendente a conexión sur 

de Punta Langosteira e o novo 

emprazamento da estación de 

mercadorías, non foi atendido todavía 

polo Comisionado.  

 

Ás trece horas e nove minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Castro 

Prado. 

 

Agora ben, creo que todos... Invito a 

alcaldesa e os membros desta 

corporación a reflexionar acerca de que 

rumbo está a tomar este comisionado e 

que responsabilidade e deber temos nós 

como representantes políticos, porque o 

Corredor Atlántico non ten sentido sen 

Galicia, pero tampouco sen A Coruña e 

polo momento, o inmovilismo deste 

Goberno municipal está permitindo que 

esta infraestrutura clave para o noso 

futuro sexa desenvolta e resolta polo 

Goberno central sen mediar palabra cos 

galegos e galegas.  

 

Agora ben, esta situación de desprezo xa 

é sufrida por moitos coruñeses no seu día 

a día, como é o caso do estado das 

conexións no Eixo Atlántico, unha rede 

ferroviaria que case está a converterse no 

novo tren da vergoña do Estado español, 

con retrasos sistemáticos e demoras 

estruturais. Esta mesma semana, onte, o 

tren dirección a Vigo das nove da mañá 

partiu cunha hora de retraso; o martes o 

fixo media hora de retraso e confundindo 

todos os nomes das estacións. Ao chegar 

a Pontevedra dicían que estaban en 

Ordes. E ese é o punto de vista respecto 

do desenvolvemento das infraestruturas 

ferroviarias do Goberno central.  

 

no fue capaz todavía de atender a las 

administraciones públicas de Galicia, 

ninguneando los intereses de todos los 

gallegos y gallegas. Este desprecio del 

Gobierno central ya fue puesto de 

manifiesto por la Autoridad Portuaria, 

que teniendo aún pendiente la conexión 

sur de Punta Langosteira y el nuevo 

emplazamiento de la estación de 

mercancías, no fue atendido todavía por 

el Comisionado.  

 

A las trece horas y nueve minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Castro Prado. 

 

Ahora bien, creo que todos... Invito a la 

alcaldesa y a los miembros de esta 

corporación a reflexionar acerca de qué 

rumbo está tomando este comisionado y 

qué responsabilidad y deber tenemos 

nosotros como representantes políticos, 

porque el Corredor Atlántico no tiene 

sentido sin Galicia, pero tampoco sin A 

Coruña y por el momento, el inmovilismo 

de este Gobierno municipal está 

permitiendo que esta infraestructura clave 

para nuestro futuro sea desarrollada y 

resuelta por el Gobierno central sin 

mediar palabra con los gallegos y 

gallegas. 

 

 Ahora bien, esta situación de desprecio 

ya es sufrida por muchos coruñeses en su 

día a día, como es el caso del estado de las 

conexiones en el Eje Atlántico, una red 

ferroviaria que casi está convirtiéndose 

en el nuevo tren de la vergüenza del 

Estado español, con retrasos sistemáticos 

y demoras estructurales. Esta misma 

semana, ayer, el tren dirección a Vigo de 

las nueve de la mañana partió con una 

hora de retraso; el martes lo hizo media 

hora de retraso y confundiendo todos los 

nombres de las estaciones. Al llegar a 

Pontevedra decían que estaban en Ordes. 

Y ese es el punto de vista respecto del 

desarrollo de las infraestructuras 

ferroviarias del Gobierno central.  
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O 28 de setembro Renfe e Adif 

anunciaban que non ían adoptar nin unha 

soa medida para fomentar o 

desenvolvemento da liña nin para 

reforzar o número de trens, e iso cando 

todavía non fomos quen de recuperar o 

12 % das liñas ferroviarias en Galicia, un 

total de 200 trens menos desde que 

apareceu a pandemia. Por non falar, 

porque se falamos de agravios temos que 

facer referencia a Ferrol, cunha liña de 

74 km sen electrificar, que tarda unha 

media dunha hora e carto en chegar a 

Ferrol. E todo isto en tramos que levan 

un século, señores concelleiros, un 

século sen ser actualizados. E fronte a 

isto temos o silencio deste Goberno 

municipal.  

 

Agora ben, ó falar desta falta de 

compromiso con Galicia, temos que 

facer referencia aos trens Avril e Avlo, 

que dende xaneiro son a materia 

pendente do Goberno central con Galicia 

en infraestrutura de transporte. Foi a 

propia alcaldesa en decembro do ano 

2021 cando trasladou o compromiso do 

presidente do Goberno de que estes trens 

chegarían a Galicia en verán do 2022. 

Tras cambios de opinión no Ministerio, 

anuncios da ministra en actos de 

campaña de que eses trens ían estar neste 

ano, onte confirmaba o secretario de 

Estado o novo incumprimento do Estado 

con Galicia. Os trens non chegarán ata 

ben entrado o ano 2024. O antes posible, 

dicía onte o secretario de Estado. Ese o 

antes posible está a costar ós galegos tres 

anos de espera por unha infraestrutura 

fundamental. 

 

 

Agora ben, isto non é máis que unha 

anomalía máis do Goberno de Sánchez 

que pon de manifesto as diferenzas de 

trato en territorios do Estado porque, 

hasta cando os galegos e galegas teremos 

 

El 28 de septiembre Renfe y Adif 

anunciaban que no iban a adoptar ni una 

sola medida para fomentar el desarrollo 

de la línea ni para reforzar el número de 

trenes, y eso cuando todavía no fuimos 

capaces de recuperar el 12 % de las líneas 

ferroviarias en Galicia, un total de 200 

trenes menos desde que apareció la 

pandemia. Por no hablar, porque si 

hablamos de agravios tenemos que hacer 

referencia a Ferrol, con una línea de 74 

km sin electrificar, que tarda una media 

de una hora y cuarto en llegar a Ferrol. Y 

todo esto en tramos que llevan un siglo, 

señores concejales, un siglo sin ser 

actualizados. Y frente a esto tenemos el 

silencio de este Gobierno municipal.  

 

 

Ahora bien, al hablar de esta falta de 

compromiso con Galicia, tenemos que 

hacer referencia a los trenes Avril y Avlo, 

que desde enero son la materia pendiente 

del Gobierno central con Galicia en 

infraestructura de transporte. Fue la 

propia alcaldesa en diciembre del año 

2021 cuando trasladó el compromiso del 

presidente del Gobierno de que estos 

trenes llegarían a Galicia en verano del 

2022. Tras cambios de opinión en el 

Ministerio, anuncios de la ministra en 

actos de campaña de que esos trenes iban 

a estar en este año, ayer confirmaba el 

secretario de Estado el nuevo 

incumplimiento del Estado con Galicia. 

Los trenes no llegarán hasta bien entrado 

el año 2024. Lo antes posible, decía ayer 

el secretario de Estado. Ese lo antes 

posible está costando a los gallegos tres 

años de espera por una infraestructura 

fundamental. 

 

Ahora bien, esto no es más que una 

anomalía más del Gobierno de Sánchez 

que pone de manifiesto las diferencias de 

trato en territorios del Estado porque, 

¿hasta cuándo los gallegos y gallegas 
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que cruzar un andén en Ourense para 

facer efectiva a conexión de alta 

velocidade? Iso non sucede noutras 

comunidades autónomas, que desfrutan 

da alta velocidade a capitales de 

provincia coma esta dende fai 30 anos. 

 

Agora ben, quero facer tamén unha 

referencia ó Bloque Nacionalista 

Galego. Probablemente, como se dixo, o 

nacionalismo que máis barato lle sae ó 

señor Sánchez. A foto de Adriana Lastra 

e Ana Pontón, non sabemos nada da 

infraestrutura ferroviaria de Galicia. 

Probablemente nesta reedición do 

Frankenstein de Sánchez esperemos que 

sexan capaces de a lo menos trasladar as 

necesidades da infraestrutura galega. 

 

 

Ás trece horas e trece minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Castro 

Prado. 

 

Agora ben, reiterado este 

incumprimento, confirmando o desprezo 

do Goberno central e poñendo de 

manifesto a falta de liderado deste 

goberno municipal, temos na nosa man 

votar a favor dunha moción que 

permitirá facer valer os incumprimentos 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
do Estado coa nosa cidade porque ou 

votamos a favor desta moción ou 

confirmamos unha vez máis o desprezo 

ós intereses, por parte do Goberno 

central, de todos os galegos e galegas. 

 

 

Máis nada e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor San Claudio. 

 

Turno para o BNG, señora Veira. 

 

tendremos que cruzar un andén en 

Ourense para hacer efectiva la conexión 

de alta velocidad? Eso no sucede en otras 

comunidades autónomas, que disfrutan de 

la alta velocidad a capitales de provincia 

como esta desde hace 30 años. 

 

Ahora bien, quiero hacer también una 

referencia al Bloque Nacionalista Galego. 

Probablemente, como se dijo, el 

nacionalismo que más barato le sale al 

señor Sánchez. La foto de Adriana Lastra 

y Ana Pontón, no sabemos nada de la 

infraestructura ferroviaria de Galicia. 

Probablemente en esta reedición del 

Frankenstein de Sánchez esperemos que 

sean capaces de por lo menos trasladar 

las necesidades de la infraestructura 

gallega. 

 

A las trece horas y trece minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado. 

 

Ahora bien, reiterado este 

incumplimiento, confirmando el desprecio 

del Gobierno central y poniendo de 

manifiesto a falta de liderazgo de este 

gobierno municipal, tenemos en nuestra 

mano votar a favor de una moción que 

permitirá hacer valer los incumplimientos 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención) del Estado con nuestra 

ciudad porque o votamos a favor de esta 

moción o confirmamos una vez más el 

desprecio a los intereses, por parte del 

Gobierno central, de todos los gallegos y 

gallegas. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor San Claudio. 

 

Turno para el BNG, señora Veira. 
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Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Téñolle que lle dar os parabéns, señor 

San Claudio, pola súa exposición da 

moción. De verdade e con toda 

sinceridade, unha exposición estupenda. 

 

Eu cando tentaba poñerlle título a esta 

intervención, porque adoito poñerlle 

título ás intervencións para non perder os 

papeis, non sabía se escoller: moción 

sobre o déficit histórico de 

infraestruturas ferroviarias en Galiza, 

ou: moción totum revolutum ferroviario, 

porque a verdade é que as dúas se 

axustan bastante ó contido da iniciativa 

que vostedes traen aquí. 

 

Mentres escribía: moción sobre o déficit 

histórico de infraestruturas ferroviarias 

en Galiza pensei: nooo!, non pode ser 

que o Partido Popular estea falando de 

que en Galiza hai un atraso no impulso 

de infraestruturas e unha infradotación 

das que existen, non pode ser. Se o 

Partido Popular gobernou —ademais 

cun galego a fronte— desde 2011 a 2018 

no Estado español. Crin estar 

equivocada. Logo lembrei que hai un 

goberno do Partido Socialista no Estado 

e xa me dei conta de que si que podía ser. 

 

 

Mire, sobre a exclusión do noso país no 

Corredor Noroeste e na Plataforma de 

Xestión do Corredor Atlántico, 

compartimos que A Coruña é unha 

grande prexudicada. Podiamos estar 

situándonos como un porto que teña 

dentro da súa economía un peso 

específico no tráfico de mercadorías. A 

nosa situación xeográfica no mundo 

permitiríao, mais iso sería posíbel se 

houbese unha estratexia de país e unha 

Xunta de Galiza cunha mínima 

planificación e que se movese para 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Le tengo que le dar la enhorabuena, señor 

San Claudio, por su exposición de la 

moción. De verdad y con toda sinceridad, 

una exposición estupenda. 

 

Yo cuando intentaba ponerle título a esta 

intervención, porque suelo ponerle título a 

las intervenciones para no perder los 

papeles, no sabía si escoger: moción 

sobre el déficit histórico de 

infraestructuras ferroviarias en Galicia, 

o: moción totum revolutum ferroviario, 

porque la verdad es que las dos se ajustan 

bastante al contenido de la iniciativa que 

ustedes traen aquí. 

 

Mientras escribía: moción sobre el déficit 

histórico de infraestructuras ferroviarias 

en Galicia pensé: ¡nooo!, no puede ser 

que el Partido Popular esté hablando de 

que en Galicia hay un retraso en el 

impulso de infraestructuras y una 

infradotación de las que existen, no puede 

ser. Si el Partido Popular gobernó —

además con un gallego al frente— desde 

2011 a 2018 en el Estado español. Creí 

estar equivocada. Luego recordé que hay 

un gobierno del Partido Socialista en el 

Estado y ya me di cuenta de que sí que 

podía ser. 

 

Mire, sobre la exclusión de nuestro país 

en el Corredor Noroeste y en la 

Plataforma de Gestión del Corredor 

Atlántico, compartimos que A Coruña es 

una gran perjudicada. Podíamos estar 

situándonos como un puerto que tenga 

dentro de su economía un peso específico 

en el tráfico de mercancías. Nuestra 

situación geográfica en el mundo lo 

permitiría, pero eso sería posible si 

hubiera una estrategia de país y una 

Xunta de Galicia con una mínima 

planificación y que se moviera para 
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situarnos no futuro e nas posibilidades 

que temos. Tamén cómpre ter memoria  

e entender que a actual exclusión é 

consecuencia de cando se excluía a 

Galiza da rede básica, da rede 

transeuropea de transportes en 2013 con 

M. Rajoy na Moncloa, Negreira en 

María Pita e Feijóo en San Caetano e que 

contou, unha exclusión que contou co 

voto favorábel do Partido Popular e do 

Partido Socialista en Europa. 

 

 

Miren, no que ten a ver coas melloras do 

eixo atlántico para dar resposta á 

demanda crecente, á conexión A Coruña 

e Ferrol, non podemos estar máis de 

acordo, pero de 2011 a 2018 os 

deputados e deputadas do Partido 

Popular no Congreso dos Deputados 

votaron sistematicamente en contra das 

emendas que o Bloque Nacionalista 

Galego metía nos orzamentos, 

deseñados polo Partido Popular e que 

contiñan, pois melloras desta conexión. 

Por certo, que hai disto, señora 

alcaldesa? Lembra as súas declaracións 

en marzo de 2021 sobre a modernización 

das nosas conexións con Ferrol? Non 

temos noticias ningunhas da implicación 

do Partido Socialista con esta resolución. 

 

 

Sobre o retraso dos trens Avril, 

absolutamente de acordo con que é 

inaceptábel que Galiza estea sempre á 

cola na chegada de cada adianto en 

materia ferroviaria. 

 

E todo isto, toda este déficit de 

infraestruturas é consecuencia do nulo 

interese do Partido Popular e do Partido 

Socialista por que Galiza estea 

desenvolvida a nivel de infraestruturas e 

que opinan distinto en función de se 

están no Goberno do Estado ou na 

oposición. 

 

situarnos en el futuro y en las 

posibilidades que tenemos. También hace 

falta tener memoria  y entender que la 

actual exclusión es consecuencia de 

cuando se excluía a Galicia de la red 

básica, de la red transeuropea de 

transportes en 2013 con M. Rajoy en la 

Moncloa, Negreira en María Pita y Feijóo 

en San Caetano y que contó, una exclusión 

que contó con el voto favorable del 

Partido Popular y del Partido Socialista 

en Europa. 

 

Miren, en lo que tiene que ver con las 

mejoras del eje atlántico para dar 

respuesta a la demanda creciente, a la 

conexión A Coruña y Ferrol, no podemos 

estar más de acuerdo, pero de 2011 a 

2018 los diputados y diputadas del 

Partido Popular en el Congreso de los 

Diputados votaron sistemáticamente en 

contra de las enmiendas que el Bloque 

Nacionalista Galego metía en los 

presupuestos, diseñados por el Partido 

Popular y que contenían, pues mejoras de 

esta conexión. Por cierto, ¿qué hay de 

esto, señora alcaldesa? ¿Recuerda sus 

declaraciones en marzo de 2021 sobre la 

modernización de nuestras conexiones 

con Ferrol? No tenemos noticia alguna de 

la implicación del Partido Socialista con 

esta resolución. 

 

Sobre el retraso de los trenes Avril, 

absolutamente de acuerdo con que es 

inaceptable que Galicia esté siempre a la 

cola en la llegada de cada adelanto en 

materia ferroviaria. 

 

Y todo esto, todo este déficit de 

infraestructuras es consecuencia del nulo 

interés del Partido Popular y del Partido 

Socialista por que Galicia esté 

desarrollada a nivel de infraestructuras y 

que opinan distinto en función de si están 

en el Gobierno del Estado o en la 

oposición. 
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Miren, dá auténtica mágoa que a Xunta 

de Galiza se limite, e hoxe vostedes aquí, 

en todos estes anos, a facer de 

comentarista da realidade galega e non 

de exercer de goberno con iniciativa 

propia e con competencias propias. 

Afortunadamente están no tempo de 

desconto, ou iso dixo Feijoó. Por certo, 

podían terlle pasado estas notiñas para 

que cando menos puidese nomear no seu 

discurso de investidura fallida no 

Congreso dos Deputados algunha 

demanda ou necesidade deste país. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora Veira, grazas ó 

BNG. 

 

Turno para o Grupo Socialista, señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar, señor San Claudio, 

felicitalo, felicitalo. Creo que fixo unha 

exposición, máis alá das cuestións 

puramente partidarias e dos latiguillos 

que entendo que fan referencia á disputa 

política que teñen  e a diferencias 

ideolóxicas, mire, vostede vaise atopar 

aquí —ogallá me equivoque— con 

circunstancias como as seguintes. 

 

O Partido Popular, ó que vostede 

representa hoxe na intervención desta 

moción, pide unha serie de accións. 

Bueno, unha serie de accións que son de 

interese para esta cidade con este tipo de 

mocións que se presentan tamén noutros 

concellos... Si, si, claramente, demandar 

o Comisionado, o que está pedindo a 

Xunta de Galicia. É dicir, vostedes veñen 

aquí non a facer a defensa da posición E. 

Miren, da auténtica lástima que la Xunta 

de Galicia se limite, y hoy ustedes aquí, en 

todos estos años, a hacer de comentarista 

de la realidad gallega y no de ejercer de 

gobierno con iniciativa propia y con 

competencias propias. Afortunadamente 

están en el tiempo de descuento, o eso dijo 

Feijoó. Por cierto, podían haberle pasado 

estas notiñas para que cuando menos 

pudiera nombrar en su discurso de 

investidura fallida en el Congreso de los 

Diputados alguna demanda o necesidad 

de este país. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira, gracias al 

BNG. 

 

Turno para el Grupo Socialista, señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, señor San Claudio, 

felicitarlo, felicitarlo. Creo que hizo una 

exposición, más allá de las cuestiones 

puramente partidarias y de los latiguillos 

que entiendo que hacen referencia a la 

disputa política que tienen  y a diferencias 

ideológicas, mire, usted se va a encontrar 

aquí —ojalá me equivoque— con 

circunstancias como las siguientes. 

 

El Partido Popular, al que usted 

representa hoy en la intervención de esta 

moción, pide una serie de acciones. 

Bueno, una serie de acciones que son de 

interés para esta ciudad con este tipo de 

mociones que se presentan también en 

otros ayuntamientos... Sí, sí, claramente, 

demandar el Comisionado, lo que está 

pidiendo la Xunta de Galicia. Es decir, 

ustedes vienen aquí no a hacer la defensa 
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Vostedes son a oposición da Xunta de 

Galicia ó Concello da Coruña e o 

trasladan, sea ó Goberno de España, ó 

Concello da Coruña, e tal. Nada que 

decir. 

 

Como non vamos estar de acordo en 

pedirlle ó Comisionado o 

desenvolvemento do Corredor 

Atlántico? en que se fagan esforzos 

inversores na Coruña? en un plan 

director? Plazos e previsión 

orzamentaria, instar o Goberno de 

España, a Renfe e o Adif a que acheguen 

solucións e exixir ó MITMA dar 

cumprimento ós prazos de entrega dos 

trens Avril e Avlo. 

 

Señor San Claudio, estamos de acordo 

en todo. O Goberno municipal da 

Coruña non mira a cor política. Cando 

hai que exixirlle ó Goberno de España 

somos os primeiros, coa nosa alcaldesa á 

cabeza. Cal é a diferencia que vai a ver 

vostede? Que o día que se lle reclame á 

Xunta de Galicia... Xa llo adianto eu 

agora, leva sendo así n anos. A verdade 

é que sería unha noticia... Non vou 

utilizar ese concepto histórico porque xa 

está moi manido, pero sería un notición 

que o Partido Popular no Pleno do 

Concello da Coruña fora capaz de votar 

a favor de pedirlle á Xunta que faga algo 

na cidade. Aínda non pasou a primeira 

vez, eh? Dígollo para que valore a 

diferencia. 

 

Vostede trae aquí hoxe esta iniciativa e 

eu fágolle unha proposta, e ademais non 

vai a ser un intercambio, non vai a ser un 

intercambio, quédese tranquilo. Non lle 

vou a pedir a cambio que comprometa o 

voto a outra iniciativa, pero si lle vou a 

dar a oportunidade de ver que o que lle 

estou dicindo é certo. Nós estamos de 

acordo co nivel de exixencia que hai que 

ter. Que quere dicir? Que non hai que 

facer inversións no ferrocarril? Por 

de la posición E. Ustedes son la oposición 

de la Xunta de Galicia al Ayuntamiento de 

A Coruña y lo trasladan, sea al Gobierno 

de España, al Ayuntamiento de A Coruña, 

y tal. Nada que decir. 

 

¿Cómo no vamos a estar de acuerdo en 

pedirle al Comisionado el desarrollo del 

Corredor Atlántico? ¿en que se hagan 

esfuerzos inversores en A Coruña? ¿en un 

plan director? Plazos y previsión 

presupuestaria, instar al Gobierno de 

España, a Renfe y al Adif a que aporten 

soluciones y exigir al MITMA dar 

cumplimiento a los plazos de entrega de 

los trenes Avril y Avlo. 

 

 

Señor San Claudio, estamos de acuerdo en 

todo. El Gobierno municipal de A Coruña 

no mira el color político. Cuando hay que 

exigirle al Gobierno de España somos los 

primeros, con nuestra alcaldesa a la 

cabeza. ¿Cuál es la diferencia que va a ver 

usted? Que el día que se le reclame a la 

Xunta de Galicia... Ya se lo adelanto yo 

ahora, lleva siendo así n años. La verdad 

es que sería una noticia... No voy a utilizar 

ese concepto histórico porque ya está muy 

manido, pero sería un notición que el 

Partido Popular en el Pleno del 

Ayuntamiento de A Coruña fuera capaz de 

votar a favor de pedirle a la Xunta que 

haga algo en la ciudad. Aun no pasó la 

primera vez, ¿eh? Se lo digo para que 

valore la diferencia. 

 

Usted trae aquí hoy esta iniciativa y yo le 

hago una propuesta, y además no va a ser 

un intercambio, no va a ser un 

intercambio, quédese tranquilo. No le voy 

a pedir a cambio que comprometa el voto 

a otra iniciativa, pero sí le voy a dar la 

oportunidad de ver que lo que le estoy 

diciendo es cierto. Nosotros estamos de 

acuerdo con el nivel de exigencia que hay 

que tener. ¿Qué quiere decir? ¿que no hay 

que hacer inversiones en el ferrocarril? 
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suposto. Mire, a rede de ferrocarril en 

España se modernizou baixo os 

gobernos de Felipe González. A 

primeira vez que chegou o Ave a Galicia, 

chegou da man dun presidente socialista 

e chegarán os trens Avril, e haberá un 

presidente socialista inaugurando a 

estación intermodal xunto a unha 

alcaldesa socialista. 

 

Ás trece horas e vinte minutos saen do 

Salón de Sesións a señora Queixas Zas 

e os señores Amado de la Fuente e 

Lorenzo Torres. 
 

E agora podemos falar da conexión sur 

do ramal sur para conectar Langosteira, 

que é moi importante, pero ata que 

chegou a nosa alcaldesa a presidir este 

concello, levábase dende o ano 2004, 17 

anos, sen que ninguén desatascara a 

conexión a Punta Langosteira. Eu 

entendo que non gusta. Hoxe o Estado 

está invertindo 123 millóns de euros na 

execución do ramal norte. Hoxe o Estado 

está invertindo 71 millóns de euros na 

estación intermodal.  

 

 

Hai que conseguir máis investimentos? 

Nunca vamos a deixar de reivindicar 

todos os investimentos que sexan 

necesarios para a cidade. Reivindicamos 

que se puxera en marcha a tramitación 

do Vial 18 e onte coñecíamos un paso 

máis administrativamente. 

 

Levamos escoitando anos e anos, 

gobernou M. Rajoy dende o ano 11 ó ano 

18 e a reforma de Alfonso Molina 

incluso foi anunciada, pero nunca vista. 

Hoxe non é que haxa un anuncio, hoxe 

hai unha adxudicación, con un goberno 

socialista. 

 

E agora voulle facer unha proposta de 

trato. Mire, vostede falou das 

necesidades que hai ferroviarias e nós as 

Por supuesto. Mire, la red de ferrocarril 

en España se modernizó bajo los 

gobiernos de Felipe González. La primera 

vez que llegó el Ave a Galicia, llegó de la 

mano de un presidente socialista y 

llegarán los trenes Avril, y habrá un 

presidente socialista inaugurando la 

estación intermodal junto a una alcaldesa 

socialista. 

 

A las trece horas y veinte minutos salen 

del Salón de Sesiones la señora Queixas 

Zas y los señores Amado de la Fuente y 

Lorenzo Torres. 

 

Y ahora podemos hablar de la conexión 

sur del ramal sur para conectar 

Langosteira, que es muy importante, pero 

hasta que llegó nuestra alcaldesa a 

presidir este ayuntamiento, se llevaba 

desde el año 2004, 17 años, sin que nadie 

desatascara la conexión a Punta 

Langosteira. Yo entiendo que no gusta. 

Hoy el Estado está invirtiendo 123 

millones de euros en la ejecución del 

ramal norte. Hoy el Estado está 

invirtiendo 71 millones de euros en la 

estación intermodal.  

 

¿Hay que conseguir más inversiones? 

Nunca vamos a dejar de reivindicar todas 

las inversiones que sean necesarias para 

la ciudad. Reivindicamos que se pusiera 

en marcha la tramitación del Vial 18 y 

ayer conocíamos un paso más 

administrativamente. 

 

Llevamos escuchando años y años, 

gobernó M. Rajoy desde el año 11 al año 

18 y la reforma de Alfonso Molina incluso 

fue anunciada, pero nunca vista. Hoy no 

es que haya un anuncio, hoy hay una 

adjudicación, con un gobierno socialista. 

 

 

Y ahora le voy a hacer una propuesta de 

trato. Mire, usted habló de las 

necesidades que hay ferroviarias y 
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compartimos e entendemos que 

debemos de seguir exixíndolle ó Estado 

resolver cuestións que son 

absolutamente impresentables. Dígollas 

eu, que non me conformo. Me parece 

que é absolutamente impresentable ter a 

conexión que hai entre Ferrol e Coruña. 

Si, señora Veira, absolutamente 

impresentable que teñamos esa 

comunicación como a temos. Bueno, e 

xa non lle digo nada a de Coruña con 

Lugo, eh? Unha auténtica indecencia, 

eh?, unha auténtica indecencia. Eu —

permítame a brincadeira— seguro que o 

diputado que ten o BNG no Congreso 

tamén nos axuda na negociación esa que 

vamos a facer e seguro que arranca algo, 

pero eu voulle facer unha proposta hoxe 

ó concelleiro do Partido Popular. 

 

Mire, ve esto? (o señor Lage Tuñas 

mostra unha folla de xornal): vinte 

minutos de espera facendo cola, sen 

asento garantido a Ferrol. Esto é deste 

domingo, 1 de outubro, unha data moi 

sinalada o 1 de outubro. Esto é 

competencia da Xunta de Galicia. Eu xa 

sei que pensan que a Xunta de Galicia é 

unha axencia de publicidade, que non ten 

competencias en nada, solo para falar de 

publicidade. Esto é o que sucede coas 

competencias da Comunidade 

Autónoma. Veo ben? Vinte minutos de 

espera facendo cola, e As filas nas 

plataformas superan as 100 persoas 

para buses de 60 prazas.  

 

Esta é a situación que hai co transporte 

público en Galicia, que é 

responsabilidade da Xunta, de verdade, 

que a Xunta ten competencias (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
(...) 1.500 millóns de euros e ten 

competencias. Asegúrollo, de verdade 

que ten competencias. Pois eu fágolle 

unha proposta: que no próximo Pleno 

vostedes voten a favor igual que nós 

nosotros las compartimos y entendemos 

que debemos seguir exigiéndole al Estado 

resolver cuestiones que son 

absolutamente impresentables. Se las digo 

yo, que no me conformo. Me parece que es 

absolutamente impresentable tener la 

conexión que hay entre Ferrol y Coruña. 

Sí, señora Veira, absolutamente 

impresentable que tengamos esa 

comunicación como la tenemos. Bueno, y 

ya no le digo nada la de Coruña con Lugo, 

¿eh? Una auténtica indecencia, ¿eh?, una 

auténtica indecencia. Yo —permítame la 

broma— seguro que el diputado que tiene 

el BNG en el Congreso también nos ayuda 

en la negociación esa que vamos a hacer 

y seguro que arranca algo, pero yo le voy 

a hacer una propuesta hoy al concejal del 

Partido Popular. 

 

Mire, ¿ve esto? (el señor Lage Tuñas 

muestra una hoja de periódico): veinte 

minutos de espera haciendo cola, sin 

asiento garantizado a Ferrol. Esto es de 

este domingo, 1 de octubre, una fecha muy 

señalada el 1 de octubre. Esto es 

competencia de la Xunta de Galicia. Yo ya 

sé que piensan que la Xunta de Galicia es 

una agencia de publicidad, que no tiene 

competencias en nada, solo para hablar 

de publicidad. Esto es lo que sucede con 

las competencias de la Comunidad 

Autónoma. ¿Lo ve bien? Veinte minutos 

de espera haciendo cola, y Las filas en los 

andenes superan las 100 personas para 

buses de 60 plazas.  

 

Esta es la situación que hay con el 

transporte público en Galicia, que es 

responsabilidad de la Xunta, de verdad, 

que la Xunta tiene competencias (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
(...) 1.500 millones de euros y tiene 

competencias. Se lo aseguro, de verdad 

que tiene competencias. Pues yo le hago 

una propuesta: que en el próximo Pleno 

ustedes voten a favor igual que nosotros 
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vamos a facer hoxe de pedirlle ó Estado, 

que vostedes voten a favor de pedirlle á 

Xunta de Galicia, ó seu goberno, o que 

lle manda presentar estas mocións, que 

lle pidan un pouquiño de dignidade e que 

actúen coas competencias que teñen para 

que non sea lamentable a situación da 

xestión do transporte público en Galicia. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Había unha emenda do Partido Popular... 

Ai! non, a esta non, é á seguinte. Aquí 

non hai nada. Non, a moción é así. 

 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular sobre o Corredor 

Atlántico e infraestruturas ferroviarias, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Ben, queda aprobada por unanimidade. 

Moitas grazas. 

 

115. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular sobre o Corredor 

vamos a hacer hoy de pedirle al Estado, 

que ustedes voten a favor de pedirle a la 

Xunta de Galicia, a su gobierno, el que le 

manda presentar estas mociones, que le 

pidan un poquito de dignidad y que actúen 

con las competencias que tienen para que 

no sea lamentable la situación de la 

gestión del transporte público en Galicia. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Había una enmienda del Partido 

Popular... ¡Ay! no, a esta no, es a la 

siguiente. Aquí no hay nada. No, la 

moción es así. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular sobre el Corredor 

Atlántico e infraestructuras ferroviarias, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Ben, queda aprobada por unanimidad. 

Muchas gracias. 

 

115. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular sobre el Corredor 
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Atlántico e infraestruturas 

ferroviarias. 

 

Acordo 
 

Instar ao Goberno municipal a: 

 

Demandar ao Comisionado para o 

desenvolvemento do Corredor Atlántico 

a súa colaboración e entendemento coas 

administracións públicas de Galicia, 

desde o ámbito autonómico e local. 

 

Liderar a acción política na Coruña, 

axuntando esforzos entre o sector 

público e empresarial, que permita 

defender e garantir os investimentos nas 

nosas infraestruturas de transporte. 

 

Solicitar ao Comisionado para o 

desenvolvemento do Corredor Atlántico 

a elaboración dun plan director, con 

relación aos prazos e previsión 

orzamentaria, onde se inclúan como 

prioritarias as infraestruturas 

demandadas para a cidade da Coruña. 

 

Instar ao Goberno do Estado, a RENFE 

e a ADIF a que acheguen solucións aos 

problemas nas liñas ferroviarias do Eixo 

Atlántico, nos que a demanda é moi 

superior ás frecuencias e ás prazas 

ofertadas, a recuperar todos os trenes que 

foron suprimidos pola pandemia e á 

modernización da liña ferroviaria A 

Coruña-Ferrol. 

 

Esixir ao MITMA a dar cumprimento 

aos prazos de entrega dos trenes AVRIL 

e AVLO, comprometidos na actualidade 

para o mes de novembro deste ano, tras 

reiterados incumprimentos nas datas 

anunciadas con anterioridade. 

 

Terceira. Moción sobre o servizo de 

axuda no fogar. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

Atlántico e infraestructuras ferroviarias. 

 

 

Acuerdo 
 

Instar al Gobierno municipal a: 

 

Demandar al Comisionado para el 

desarrollo del Corredor Atlántico su 

colaboración y entendimiento con las 

administraciones públicas de Galicia, 

desde el ámbito autonómico y local. 

 

Liderar la acción política en A Coruña, 

aunando esfuerzos entre el sector público 

y empresarial, que permita defender y 

garantizar las inversiones en nuestras 

infraestructuras de transporte. 

 

Solicitar al Comisionado para el 

desarrollo del Corredor Atlántico la 

elaboración de un plan director, con 

relación a los plazos y previsión 

presupuestaria, donde se incluyan como 

prioritarias las infraestructuras 

demandadas para la ciudad de A Coruña. 

 

Instar al Gobierno del Estado, a RENFE y 

a ADIF a que aporten soluciones a los 

problemas en las líneas ferroviarias del 

Eje Atlántico, en los que la demanda es 

muy superior a las frecuencias y a las 

plazas ofertadas, a recuperar todos los 

trenes que fueron suprimidos por la 

pandemia y a la modernización de la línea 

ferroviaria A Coruña-Ferrol. 

 

Exigir al MITMA a dar cumplimiento a los 

plazos de entrega de los trenes AVRIL y 

AVLO, comprometidos en la actualidad 

para el mes de noviembre de este año, tras 

reiterados incumplimientos en las fechas 

anunciadas con anterioridad. 

 

Tercera. Moción sobre el servicio de 

ayuda en el hogar. 
 

Sobre esta moción consta presentada una 
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unha emenda de adición do Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Presidencia 
 

Terceira e última moción do Partido 

Popular. Aquí si, perdón, había unha 

emenda de adición do Grupo municipal 

do BNG —pode saír— que foi 

transaccionada... Perdón, eh?, que teño 

un lío. Esta non foi transaccionada, esta 

tal cual, emenda de adición do BNG, 

vale, á moción do Partido Popular sobre 

o servizo de axuda no fogar. 

 

Ás trece horas e vinte e seis minutos 

saen do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas e a señora Veira 

González. 

 

Señora López, ten a palabra. 

 

Señora López Sánchez 
 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 
 

Un momento, por favor. Señor Lage, se 

queren falar, poden saír. Se non, ten que 

permanecer no escano. Está no uso da 

palabra a concelleira do Partido Popular. 

 

 

Señora López. 

 

Señora López Sánchez 
 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e a todas e outra vez. 

 

A Coruña, a nosa cidade, merece uns 

servizos sociais de calidade e 

dimensionados conforme ó seu tamaño e 

as súas necesidades actuais. A peza 

crave destes servizos sociais é o servizo 

de axuda no fogar, que é un servizo que 

enmienda de adición del Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Partido 

Popular. Aquí sí, perdón, había una 

enmienda de adición del Grupo municipal 

del BNG —puede salir— que fue 

transaccionada... Perdón, ¿eh?, que tengo 

un lío. Esta no fue transaccionada, esta tal 

cual, enmienda de adición del BNG, vale, 

a la moción del Partido Popular sobre el 

servicio de ayuda en el hogar. 

 

A las trece horas y veintiséis minutos 

salen del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas y la señora Veira 

González. 

 

Señora López, tiene la palabra. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Un momento, por favor. Señor Lage, si 

quieren hablar, pueden salir. Si no, tiene 

que permanecer en el escaño. Está en el 

uso de la palabra a concejala del Partido 

Popular. 

 

Señora López. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y a todas y otra vez. 

 

A Coruña, nuestra ciudad, merece unos 

servicios sociales de calidad y 

dimensionados conforme a su tamaño y 

sus necesidades actuales. La pieza clave 

de estos servicios sociales es el servicio de 

ayuda en el hogar, que es un servicio que 
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na actualidade prestan unha serie de 

empresas privadas adxudicatarias que 

non están a cumprir —de feito están a 

incumprir de xeito flagrante— as regras, 

os compromisos e as condicións que se 

estipulan no prego de condicións que 

acompañan ó proceso de licitación. Por 

tanto, aínda que vostedes falen de que 

incrementaron o orzamento para 

servizos sociais e para o servizo de 

axuda no fogar, isto non se reflicte na 

realidade. O que se reflicte na realidade 

é que existe unha clara merma na 

calidade da prestación do servizo, e vou 

falar de exemplos que ilustran o que 

acabo de dicir. 

 

Non hai unha correcta comunicación do 

proxecto inicial de intervención que 

elaboran tanto a empresa adxudicataria 

como o Concello ó usuario en cuestión, 

para que este usuario poida asinar 

tranquilamente o acordo de servizo co 

Concello. Neste proxecto inicial deberá 

constar as atencións que se prestan, a 

programación temporal, a intensidade 

horaria e os compromisos por ambas 

partes. Pois non a hai. 

 

 

Segunda cuestión. A responsabilidade 

última de control, de vixiancia, de 

fiscalización e de avaliación continua do 

servizo de axuda no fogar é dos Servizos 

Sociais municipais e ademais é que o 

servizo de axuda no fogar ten a 

cualificación xurídica de servizo público 

municipal, aínda que vostedes teñan 

adxudicado esta función de vixiancia a 

unha empresa privada no seu lote 

número 7 do proceso de licitación que 

nada ten que ver coa atención 

sociosanitaria. 

 

Por outra banda, as empresas 

adxudicatarias teñen que facer unha serie 

de informes, informes que despois teñan 

que avaliar os Servizos Sociais do 

en la actualidad prestan una serie de 

empresas privadas adjudicatarias que no 

están cumpliendo —de hecho están 

incumpliendo de manera flagrante— las 

reglas, los compromisos y las condiciones 

que se estipulan en el pliego de 

condiciones que acompañan al proceso de 

licitación. Por tanto, aunque ustedes 

hablen de que incrementaron el 

presupuesto para servicios sociales y para 

el servicio de ayuda en el hogar, esto no 

se refleja en la realidad. Lo que se refleja 

en la realidad es que existe una clara 

merma en la calidad de la prestación del 

servicio, y voy a hablar de ejemplos que 

ilustran lo que acabo de decir. 

 

No hay una correcta comunicación del 

proyecto inicial de intervención que 

elaboran tanto la empresa adjudicataria 

como el Ayuntamiento al usuario en 

cuestión, para que este usuario pueda 

firmar tranquilamente el acuerdo de 

servicio con el Ayuntamiento. En este 

proyecto inicial deberá constar las 

atenciones que se prestan, la 

programación temporal, la intensidad 

horaria y los compromisos por ambas 

partes. Pues no la hay. 

 

Segunda cuestión. La responsabilidad 

última de control, de vigilancia, de 

fiscalización y de evaluación continua del 

servicio de ayuda en el hogar es de los 

Servicios Sociales municipales y además 

es que el servicio de ayuda en el hogar 

tiene la cualificación jurídica de servicio 

público municipal, aunque ustedes hayan 

adjudicado esta función de vigilancia a 

una empresa privada en su lote número 7 

del proceso de licitación que nada tiene 

que ver con la atención sociosanitaria. 

 

 

Por otra parte, las empresas 

adjudicatarias tienen que hacer una serie 

de informes, informes que después tengan 

que evaluar los Servicios Sociales del 
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Concello. Isto non está a suceder 

tampouco. 

 

Na prestación do servizo hai horas punta 

—as horas da comida, do almorzo, da 

cea— onde hai un incremento da 

demanda do servizo e ás veces hai que 

cambiar o horario, pero o prego de 

condicións especifica que sempre que 

sexa posible deberá terse en conta a 

vontade do usuario. Estamos a falar de 

persoas cunhas rutinas, persoas en 

situación de fraxilidade e de 

vulnerabilidade. Esto non é así 

tampouco. 

 

Ás trece horas e vinte e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Veira González. 

 

Ás veces é preciso, e así hai que 

estipulalo no proxecto inicial de 

intervención, o uso de axudas técnicas 

ou de produtos de apoio, ou incluso de 

dúas persoas para un mesmo servizo, e 

esto ten que ser aportado pola empresa 

adxudicataria. Tampouco sucede.  

 

É dicir, o papel aguanta de todo, pero a 

realidade é teimuda, os feitos son 

teimudos e contradín o que di o papel. As 

traballadoras e os traballadores están 

constantemente queixándose de que non 

se cumpren as condicións do convenio e 

de feito buscan un convenio novo, e a 

competencia de elaborar un novo 

convenio ou de negociar un novo 

convenio é súa, é unha competencia 

municipal. Aínda que vostedes escurran 

o vulto, boten balóns fóra e pretendan 

adxudicar esa competencia a outras 

administracións. É unha competencia 

súa, unha competencia municipal. 

 

As empresas adxudicatarias non prestan 

formación axeitada ás traballadoras. 

Fanas recorrer longas distancias, polo 

que non se cumpren os horarios das 

Ayuntamiento. Esto no está sucediendo 

tampoco. 

 

En la prestación del servicio hay horas 

punta —las horas de la comida, del 

desayuno, de la cena— donde hay un 

incremento de la demanda del servicio y a 

veces hay que cambiar el horario, pero el 

pliego de condiciones especifica que 

siempre que sea posible deberá tenerse en 

cuenta a voluntad del usuario. Estamos 

hablando de personas con unas rutinas, 

personas en situación de fragilidad y de 

vulnerabilidad. Esto no es así tampoco. 

 

 

A las trece horas y veintinueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

A veces es preciso, y así hay que 

estipularlo en el proyecto inicial de 

intervención, el uso de ayudas técnicas o 

de productos de apoyo, o incluso de dos 

personas para un mismo servicio, y esto 

tiene que ser aportado por la empresa 

adjudicataria. Tampoco sucede.  

 

Es decir, el papel aguanta de todo, pero la 

realidad es tozuda, los hechos son tozudos 

y contradicen lo que dice el papel. Las 

trabajadoras y los trabajadores están 

constantemente quejándose de que no se 

cumplen las condiciones del convenio y de 

hecho buscan un convenio nuevo, y la 

competencia de elaborar un nuevo 

convenio o de negociar un nuevo convenio 

es suya, es una competencia municipal. 

Aunque ustedes escurran el bulto, echen 

balones fuera y pretendan adjudicar esa 

competencia a otras administraciones. Es 

una competencia suya, una competencia 

municipal. 

 

Las empresas adjudicatarias no prestan 

formación adecuada a las trabajadoras. 

Las hacen recorrer largas distancias, por 

lo que no se cumplen los horarios de los 
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quendas. Non existe unha axeitada 

identificación dos traballadores, de xeito 

que cando aparece un traballador novo 

nunha casa, por motivo dunha baixa ou o 

que seña, ás veces o usuario, que poide 

que viva só, non o recoñece e non lle 

abre a porta, e esto sucede a menudo. 

 

 

Ás trece horas e trinta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Non se aportan por parte da empresa 

adxudicataria as axudas técnicas 

necesarias; non existe un rexistro de 

incidencias; nos cambios de horario non 

prima a vontade da persoa usuaria, prima 

a optimización dos tempos por parte da 

empresa e maximizar os seus beneficios. 

E xa se falamos do persoal técnico do 

Concello, está sobrepasado posto que hai 

unha demanda moi alta. Actualmente hai 

máis de 1.500 usuarios do servizo e non 

chega o persoal técnico de Servizos 

Sociais do Concello para poder levar a 

cabo esa correcta comunicación cos 

usuarios do servizo para poder levar a 

cabo e subsanar as posibles incidencias 

que se dean ou subsanar as queixas que 

se produzan, ou levar a cabo esa labor de 

control, de vixiancia e de fiscalización 

tan necesaria. 

 

 

E por todas estas razóns, este grupo 

municipal presenta a seguinte moción, 

que é instar o Goberno municipal a 

garantir a calidade do servizo de axuda 

no fogar, exercendo as súas facultades de 

dirección e control sobre as 

concesionarias, incrementando o persoal 

técnico dos Servizos Sociais municipais 

para que se poidan levar a cabo as 

funcións de información e comunicación 

aos usuarios, resolvendo axilmente as 

posibles incidencias, supervisando o 

cumprimento do estipulado no prego de 

turnos. No existe una adecuada 

identificación de los trabajadores, de 

manera que cuando aparece un 

trabajador nuevo en una casa, por motivo 

de una baja o lo que sea, a veces el 

usuario, que puede que viva solo, no lo 

reconoce y no le abre la puerta, y esto 

sucede la menudo. 

 

A las trece horas y treinta y un minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

No se aportan por parte de la empresa 

adjudicataria las ayudas técnicas 

necesarias; no existe un registro de 

incidencias; en los cambios de horario no 

prima la voluntad de la persona usuaria, 

prima a optimización de los tiempos por 

parte de la empresa y maximizar sus 

beneficios. Y ya si hablamos del personal 

técnico del Ayuntamiento, está 

sobrepasado puesto que hay una demanda 

muy alta. Actualmente hay más de 1.500 

usuarios del servicio y no llega el personal 

técnico de Servicios Sociales del 

Ayuntamiento para poder llevar a cabo 

esa correcta comunicación con los 

usuarios del servicio para poder llevar a 

cabo y subsanar las posibles incidencias 

que se den o subsanar las quejas que se 

produzcan, o llevar a cabo esa labor de 

control, de vigilancia y de fiscalización 

tan necesaria. 

 

Y por todas estas razones, este grupo 

municipal presenta la siguiente moción, 

que es instar al Gobierno municipal a 

garantizar la calidad del servicio de 

ayuda en el hogar, ejerciendo sus 

facultades de dirección y control sobre las 

concesionarias, incrementando el 

personal técnico de los Servicios Sociales 

municipales para que se puedan llevar a 

cabo las funciones de información y 

comunicación a los usuarios, resolviendo 

ágilmente las posibles incidencias, 

supervisando el cumplimiento de lo 
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condicións por parte das empresas 

adxudicatarias e, en definitiva, 

aportando seguridade, calidade e 

benestar á vida das persoas usuarias. 

 

 

Imos aceptar a emenda do BNG porque 

consideramos que, bueno, enriquece a 

nosa proposta. 

 

Máis nada pola miña banda. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señora López. 

 

Turno para o BNG, señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

En febreiro de 2022 publicouse no 

xornal La Opinión da Coruña un artigo 

asinado por unha xornalista moi nova, 

Marta Otero Mayán, cuxa lectura 

recomendo de forma moi encarecida. Se 

non lembro mal, na versión escrita viña 

pola páxina 3 e o titular era a seguinte 

pregunta: quen coida das que coidan? 

Nel relatábanse as condicións laborais 

do servizo de axuda no fogar do que 

hoxe falamos. Alí púñase de relevo 

problemas como doenzas derivadas do 

seu traballo, a cativa remuneración, 

problemas na delimitación das súas 

funcións entre outras. 

 

Ás trece horas e trinta e tres minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Deus Álvarez e Díaz Gallego. 

 

Na nosa concepción, estamos a falar dun 

servizo que é unha das xoias prezadas, 

ou máis prezadas, do estado do benestar. 

Quen máis o precisa, sábeo ben e por iso 

non podemos estar máis de acordo co 

estipulado en el pliego de condiciones por 

parte de las empresas adjudicatarias y, en 

definitiva, aportando seguridad, calidad y 

bienestar a la vida de las personas 

usuarias. 

 

Vamos a aceptar la enmienda del BNG 

porque consideramos que, bueno, 

enriquece nuestra propuesta. 

 

Nada más por mi parte. Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora López. 

 

Turno para el BNG, señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

En febrero de 2022 se publicó en el 

periódico “La Opinión” de A Coruña un 

artículo firmado por una periodista muy 

joven, Marta Otero Mayán, cuya lectura 

recomiendo de forma muy encarecida. Si 

no recuerdo mal, en la versión escrita 

venía por la página 3 y el titular era la 

siguiente pregunta: ¿quién cuida de las 

que cuidan? En él se relataban las 

condiciones laborales del servicio de 

ayuda en el hogar del que hoy hablamos. 

Allí se ponía de relieve problemas como 

dolencias derivadas de su trabajo, la 

escasa remuneración, problemas en la 

delimitación de sus funciones entre otras. 

 

A las trece horas y treinta y tres minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Deus Álvarez y Díaz Gallego. 

 

En nuestra concepción, estamos hablando 

de un servicio que es una de las joyas 

preciadas, o más preciadas, del estado del 

bienestar. Quien más lo necesita, lo sabe 

bien y por eso no podemos estar más de 
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contido da moción, se ben propoñemos 

unha emenda de adición para que se 

aborden algúns problemas que 

consideramos urxentes. 

 

A moción orixinal céntrase na necesaria 

fiscalización das empresas 

concesionarias por parte do Concello e 

na mellora da calidade do servizo con 

especial atención ás persoas 

beneficiarias. Como adiantamos, nós 

estamos de acordo con isto, pois 

consideramos que o financiamento do 

servizo é moi mellorable. Con todo, non 

queremos pasar por alto que o groso 

deste financiamento correspóndelle á 

Xunta de Galiza, segundo se regula na 

Lei galega que establece o servizo. Se 

ollamos para esa lei, aínda quedan 

moitos servizos para asumir, como as 

atencións de carácter psicosocial e 

educativo, os servizos de fisioterapia e 

podoloxía, entre outros. Ademais, 

algunha das intervencións das 

traballadoras do SAF na actualidade 

visan a cubrir servizos propios do Sergas 

que este non dá cuberto por causa do seu 

infrafinanciamento. Entón, o xusto sería 

tamén exixirlle á Xunta que asegure ese 

financiamento das actividades que a 

propia Lei prevé. 

 

En canto á nosa adición, esta provén da 

xuntanza que tivemos coa sección 

sindical da CIG no SAF. Nela puidemos 

tomar nota das reivindicacións das 

traballadoras deste servizo. Algunhas 

destas reivindicacións serán obxecto de 

negociación colectiva entre as propias 

traballadoras e as empresas 

concesionarias, pero outras tantas 

soluciónanse controlando e exixindo o 

cumprimento do prego de condicións do 

contrato que concede este servizo, como 

moi ben resaltaba a concelleira Rosalía 

Díaz. Nestas últimas centrámonos na 

nosa moción. 

 

acuerdo con el contenido de la moción, si 

bien proponemos una enmienda de 

adición para que se aborden algunos 

problemas que consideramos urgentes. 

 

La moción original se centra en la 

necesaria fiscalización de las empresas 

concesionarias por parte del 

Ayuntamiento y en la mejora de la calidad 

del servicio con especial atención a las 

personas beneficiarias. Como 

adelantamos, nosotros estamos de 

acuerdo con esto, pues consideramos que 

la financiación del servicio es muy 

mejorable. Con todo, no queremos pasar 

por alto que el grueso de esta financiación 

le corresponde a la Xunta de Galicia, 

según se regula en la Ley gallega que 

establece el servicio. Si nos fijamos en esa 

ley, aun quedan muchos servicios a 

asumir, como las atenciones de carácter 

psicosocial y educativo, los servicios de 

fisioterapia y podología, entre otros. 

Además, alguna de las intervenciones de 

las trabajadoras del SAF en la actualidad 

visan a cubrir servicios propios del Sergas 

que este no cubre por causa de su 

infrafinanciación. Entonces, lo justo sería 

también exigir a la Xunta que asegure esa 

financiación de las actividades que la 

propia Ley prevé. 

 

En cuanto a nuestra adición, esta proviene 

de la reunión que tuvimos con la sección 

sindical de la CIG en el SAF. En ella 

pudimos tomar nota de las 

reivindicaciones de las trabajadoras de 

este servicio. Algunas de estas 

reivindicaciones serán objeto de 

negociación colectiva entre las propias 

trabajadoras y las empresas 

concesionarias, pero otras tantas se 

solucionan controlando y exigiendo el 

cumplimiento del pliego de condiciones 

del contrato que concede este servicio, 

como muy bien resaltaba la concejala 

Rosalía Díaz. En estas últimas nos 

centramos en nuestra moción. 
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En concreto, solicitamos que se cumpran 

con obrigas recollidas nos pregos, como 

que se contraten segundas auxiliares 

cando sexa preciso mobilizar a pacientes 

e non se conte con axuda técnica para 

elo, para iso. Este problema está 

completamente desatendido e quen 

acaban pagando a factura son as 

traballadoras do servizo na súa propia 

saúde. 

 

No artigo que citaba ó comezo da 

intervención, afirmábase que ó redor 

dunha de cada catro traballadoras ten que 

ir medicada a traballar polas dores 

musculares. Por iso, tamén 

consideramos urxente levar a cabo unha 

investigación acerca da saúde das 

traballadoras, pois estamos ante doenzas 

cuxa patoxénese é difícil de establecer, 

pero cuxos efectos son devastadores a 

longo prazo. 

 

Finalmente, propoñemos que se invista 

na formación das traballadoras para 

prestaren un mellor servizo, pero tamén 

para coidaren mellor da súa saúde física 

e mental. En fin, o que buscamos coa 

nosa emenda e coidarmos das que 

coidan. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas, señor Soto. 

 

Turno para a señora Neira polo Goberno, 

que pecha o debate. 

 

Ás trece horas e seis minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Deus Álvarez. 

 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En concreto, solicitamos que se cumplan 

las obligaciones recogidas en los pliegos, 

como que se contraten segundas 

auxiliares cuando sea preciso movilizar a 

pacientes y no se cuente con ayuda técnica 

para ello, para eso. Este problema está 

completamente desatendido y quienes 

acaban pagando la factura son las 

trabajadoras del servicio en su propia 

salud. 

 

En el artículo que citaba al comienzo de 

la intervención, se afirmaba que 

alrededor de una de cada cuatro 

trabajadoras tiene que ir medicada a 

trabajar por los dolores musculares. Por 

eso, también consideramos urgente llevar 

a cabo una investigación acerca de la 

salud de las trabajadoras, pues estamos 

ante dolencias cuya patogénesis es difícil 

de establecer, pero cuyos efectos son 

devastadores a largo plazo. 

 

Finalmente, proponemos que se invierta 

en la formación de las trabajadoras para 

prestar un mejor servicio, pero también 

para cuidar mejor de su salud física y 

mental. En fin, lo que buscamos con 

nuestra enmienda y cuidar de las que 

cuidan. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto. 

 

Turno para la señora Neira por el 

Gobierno, que cierra el debate. 

 

A las trece horas y seis minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Deus 

Álvarez. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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Ben, vaia por diante que imos votar a 

favor da moción, pero con todo 

permítame, señora López, que lle faga 

unha serie de puntualizacións e que 

empezo, ademais, polo erro de vulto 

máis grande que cometeu vostede, que é 

depositar no ámbito municipal e neste 

caso neste concello, pero en calquera... 

Se eu entendinlle mal, bo, pois 

seguramente sexa eu que entendese mal. 

Poñereime despois, de novo, a súa 

intervención.  

 

Vostede dixo, téñoo aquí anotado, que é 

o Concello o que ten instar un convenio. 

Pero polo amor de Deus, polo amor de 

Deus, polo amor de Deus. Un convenio 

entre as empresas do sector e o 

sindicato, que por certo, ten carácter 

autonómico, e ten que instalo o Goberno 

municipal...  

 

Mire, imos ver, vostede coñece a Lei de 

servizos sociais de Galicia? Non, non, 

porque ten, ten algún artigo que se lle 

pasa e ten algún tipo de erro na 

percepción do que é a atribución das 

competencias. 

 

Mire, imos ver, o anterior convenio 

colectivo que se atopa neste momento en 

ultra actividade estivo a Xunta sentada. 

Que fixo a Xunta no que se negociou o 

ano pasado e que finalmente non chegou 

a bo porto? Que tiñan que estar todos os 

concellos de Galicia sentados alí, ou 

está a Xunta ao tratarse dun convenio 

autonómico? Iso en primeiro lugar. 

Vostedes son os que teñen competencias 

neste ámbito, pero imos alá e imos 

centrarnos no ámbito local. 

 

 

Eu non me vou a facer trampas ao 

solitario, señora López, e 

indubidablemente o servizo de axuda a 

domicilio —sábeo ben o señor Lorenzo, 

 

Bueno, vaya por delante que vamos a 

votar a favor de la moción, pero no 

obstante permítame, señora López, que le 

haga una serie de puntualizaciones y que 

empiece, además, por el error de bulto más 

grande que ha cometido usted, que es 

depositar en el ámbito municipal y en este 

caso en este ayuntamiento, pero en 

cualquiera... Si yo le he entendido mal, 

bueno, pues seguramente sea yo que haya 

entendido mal. Me pondré después, de 

nuevo, su intervención.  

 

Usted ha dicho, lo tengo aquí anotado, que 

es el Ayuntamiento el que tiene instar un 

convenio. Pero por el amor de Dios, por el 

amor de Dios, por el amor de Dios. Un 

convenio entre las empresas del sector y el 

sindicato, que por cierto, tiene carácter 

autonómico, y tiene que instarlo el 

Gobierno municipal...  

 

Mire, vamos a ver, ¿usted conoce la Ley 

de servicios sociales de Galicia? No, no, 

porque tiene, tiene algún artículo que se le 

pasa y tiene algún tipo de error en la 

percepción de lo que es la atribución de las 

competencias. 

 

Mire, vamos a ver, el anterior convenio 

colectivo que se encuentra en este 

momento en ultra actividad estuvo la 

Xunta sentada. ¿Qué hizo la Xunta en el 

que se negoció el año pasado y que 

finalmente no llegó a buen puerto? Qué 

tenían que estar ¿todos los ayuntamientos 

de Galicia sentados allí, o está la Xunta al 

tratarse de un convenio autonómico? Eso 

en primer lugar. Ustedes son los que 

tienen competencias en este ámbito, pero 

vamos allá y vamos a centrarnos en el 

ámbito local. 

 

Yo no me voy a hacer trampas al solitario, 

señora López, e indudablemente el 

servicio de ayuda a domicilio —lo sabe 

bien el señor Lorenzo, que tuvo 
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que tivo competencias directas sobre 

el— é a parte máis complexa que ten 

calquera concellería no ámbito dos 

servizos sociais e sabémolo todos, por 

razóns que son obvias. Pero tamén 

sabemos todos cales son as condicións 

nas que sacamos os últimos pregos do 

SAD, ou os últimos contratos do SAD, e 

fíxose unha zonificación precisamente 

para mellorar as condicións das 

traballadoras e evitar os tempos de 

desprazamento porque esa foi unha das 

demandas, e establécese a posibilidade 

dun segundo auxiliar cando non sexan 

factibles as axudas técnicas que, por 

certo, aínda hai dispoñibles.  

 

Non se pode, señor Soto, obrigar a unha 

empresa a contratar a un auxiliar no 

caso de que non estea recollido no 

prego. Existen neste momento axudas 

técnicas, existe a posibilidade do 

segundo auxiliar, existen moitas horas 

aínda para eles en todo. Hai que ter en 

conta que salvo nun dos lotes que se 

triplican, no resto as axudas técnicas 

multiplícanse por catro. Por tanto 

falemos cun pouquiño, un pouquiño de 

rigor. 

 

E para non irme, volvo coa señora 

López. Vostede comenta, efectivamente, 

todas as dificultades ás que se enfronta 

o servizo, pero é que non fala da 

dificultade básica e, sabe cal é a 

dificultade básica? Os tempos de 

valoración, que son competencia da 

Xunta de Galicia na que vostedes 

gobernan. 

 

Sabe cando vostedes, a través do 

anterior presidente da Xunta de Galicia, 

o señor Núñez Feijóo, falaban dun 

decreto ou unha nova fórmula para 

acurtar os tempos de valoración da 

dependencia, que neste momento están 

entre 12 e 18 meses? No ano 2021, 2021.  

 

competencias directas sobre él— es la 

parte más compleja que tiene cualquier 

concejalía en el ámbito de los servicios 

sociales y lo sabemos todos, por razones 

que son obvias. Pero también sabemos 

todos cuáles son las condiciones en las que 

hemos sacado los últimos pliegos del 

SAD, o los últimos contratos del SAD, y 

se ha hecho una zonificación precisamente 

para mejorar las condiciones de las 

trabajadoras y evitar los tiempos de 

desplazamiento porque esa fue una de las 

demandas, y se establece la posibilidad de 

un segundo auxiliar cuando no sean 

factibles las ayudas técnicas que, por 

cierto, todavía hay disponibles.  

 

No se puede, señor Soto, obligar a una 

empresa a contratar a un auxiliar en caso 

de que no esté recogido en el pliego. 

Existen en este momento ayudas técnicas, 

existe la posibilidad del segundo auxiliar, 

existen muchas horas todavía para ellos en 

todo. Hay que tener en cuenta que salvo en 

uno de los lotes que se triplican, en el resto 

las ayudas técnicas se multiplican por 

cuatro. Por lo tanto hablemos con un 

poquito, un poquito de rigor. 

 

 

Y para no irme, vuelvo con la señora 

López. Usted comenta, efectivamente, 

todas las dificultades a las que se enfrenta 

el servicio, pero es que no habla de la 

dificultad básica y ¿sabe cuál es la 

dificultad básica? Los tiempos de 

valoración, que son competencia de la 

Xunta de Galicia en la que ustedes 

gobiernan. 

 

¿Sabe cuándo ustedes, a través del anterior 

presidente de la Xunta de Galicia, el señor 

Núñez Feijóo, hablaban de un decreto o 

una nueva fórmula para acortar los 

tiempos de valoración de la dependencia, 

que en este momento están entre 12 y 18 

meses? En el año 2021, 2021.  
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En abril deste ano, previo ás eleccións 

municipais, o señor Rueda falaba de que 

nas próximas semanas —tamén é 

verdade que non dixo cantas semanas, 

eh?—, nas próximas semanas sairá o 

decreto polo que se regulará, bo, pois 

unha nova modalidade para acurtar a 

tramitación administrativa e 

burocrática, e por tanto os tempos da 

valoración da dependencia e a día de 

hoxe non está publicado no DOG. 

Aprobouse o 21 de setembro no Consello 

da Xunta, a día de hoxe aínda non está. 

Dous anos. 

 

E efectivamente que existe unha 

sobrecarga no ámbito dos servizos 

sociais municipais, fundamentalmente 

porque en moitas ocasións 

dedicámonos, nós Concello da Coruña, 

pero tamén o resto dos concellos de 

Galicia, tamén nos que vostedes 

gobernan, que tamén tocan as portas da 

Xunta de Galicia, asumindo 

competencias que non nos corresponden 

porque non son a nosa competencia, 

pero mire vostede que son da nosa 

incumbencia porque é a administración 

máis próxima onde toca o cidadán a 

porta e onde nós, se non temos 

competencia, polo menos si temos a 

preocupación de darlles unha resposta. 

E estamos excedidas, porque ás veces no 

canto de cumprir as nosas estritas 

competencias dedicámonos a cumprir a 

súa, e niso falo da saúde mental, falo de 

moitas das cuestións que se fan no 

ámbito da axuda a domicilio e falo de 

que se non tardasen 18 meses, entre 12 e 

18, en valorar unha dependencia, non 

estariamos constantemente tendo que 

volver facer novas valoracións. 

 

Presidencia 
 

Señora López, garde silencio, por favor. 

 

Señora Neira Fernández 

En abril de este año, previo a las 

elecciones municipales, el señor Rueda 

hablaba de que en las próximas semanas 

—también es verdad que no dijo cuántas 

semanas, ¿eh?—, en las próximas semanas 

saldrá el decreto por el que se regulará, 

bueno, pues una nueva modalidad para 

acortar la tramitación administrativa y 

burocrática, y por lo tanto los tiempos de 

la valoración de la dependencia y a día de 

hoy no está publicado en el DOG. Se 

aprobó el 21 de septiembre en el Consello 

de la Xunta, a día de hoy todavía no está. 

Dos años. 

 

Y efectivamente que existe una sobrecarga 

en el ámbito de los servicios sociales 

municipales, fundamentalmente porque en 

muchas ocasiones nos dedicamos, 

nosotros Ayuntamiento de A Coruña, pero 

también el resto de los ayuntamientos de 

Galicia, también en los que ustedes 

gobiernan, que también tocan las puertas 

de la Xunta de Galicia, asumiendo 

competencias que no nos corresponden 

porque no son nuestra competencia, pero 

fíjese usted que son de nuestra 

incumbencia porque es la administración 

más cercana donde toca el ciudadano la 

puerta y donde nosotros, si no tenemos 

competencia, por lo menos sí tenemos la 

preocupación de darles una respuesta. Y 

estamos sobrepasadas, porque a veces en 

vez de cumplir nuestras estrictas 

competencias nos dedicamos a cumplir la 

suya, y en eso hablo de la salud mental, 

hablo de muchas de las cuestiones que se 

hacen en el ámbito de la ayuda a domicilio 

y hablo de que si no tardaran 18 meses, 

entre 12 y 18, en valorar una dependencia, 

no estaríamos constantemente teniendo 

que volver a hacer nuevas valoraciones. 

 

Presidencia 
 

Señora López, guarde silencio, por favor. 

 

Señora Neira Fernández 
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Quen paga? Voulle dicir eu a vostede 

quen paga. Sabe canto investiu o 

Goberno do Estado? canto transferiu o 

Goberno do Estado á Xunta de Galicia? 

e canto deses millóns que transferiu o 

Goberno do Estado á Xunta de Galicia 

transferíronnos aos concellos? 

 

 

Polo amor de Deus, señora López, que 

non soamente o di esta humilde 

concelleira de servizos sociais da capital 

de provincia, é que tamén falamos con 

outros alcaldes e alcaldesas que 

pertencen ao seu partido e que teñen o 

mesmo problema que temos nós. 

 

Onde está ese diñeiro? onde está ese 

diñeiro destinado á dependencia? Polo 

amor de Deus. 

 

Mire, imos votar a favor en todo o que 

sexan melloras da Lei de dependencia. 

Asumo, por suposto, os problemas que 

poidan haber nos servizos, asúmoos, 

como non pode ser doutra maneira. É a 

miña responsabilidade, para iso estou 

no cargo, e por suposto aquí está o meu 

traballo, persoalmente, pero sobre todo 

o das miñas compañeiras que quero 

poñer en valor, para que todos eses 

desaxustes se poidan facer. 

 

E vostede falaba do control. O control 

faise neste momento a través dunha 

empresa que é quen pasa (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) os informes á 

Xunta (...) que é quen pode sancionar, 

que non se fixo nunca, que non se fixo 

nunca. 

 

Por tanto, respecto ás condicións das 

traballadoras, respecto 

fundamentalmente aos usuarios que son 

o eixo fundamental, pero oia, toque a 

porta vostede da Xunta de Galicia, que 

 

¿Quién paga? Le voy a decir yo a usted 

quién paga ¿Sabe cuánto ha invertido el 

Gobierno del Estado? ¿cuánto ha 

transferido el Gobierno del Estado a la 

Xunta de Galicia? y ¿cuánto de esos 

millones que ha transferido el Gobierno 

del Estado a la Xunta de Galicia nos han 

transferido a los ayuntamientos? 

 

Por el amor de Dios, señora López, que no 

solamente se lo dice esta humilde 

concejala de servicios sociales de la 

capital de provincia, es que también 

hablamos con otros alcaldes y alcaldesas 

que pertenecen a su partido y que tienen el 

mismo problema que tenemos nosotros. 

 

¿Dónde está ese dinero? ¿dónde está ese 

dinero destinado a la dependencia? Por el 

amor de Dios. 

 

Mire, vamos a votar a favor en todo lo que 

sean mejoras de la Ley de dependencia. 

Asumo, por supuesto, los problemas que 

puedan haber en los servicios, los asumo, 

como no puede ser de otra manera. Es mi 

responsabilidad, para eso estoy en el 

cargo, y por supuesto aquí está mi trabajo, 

personalmente, pero sobre todo el de mis 

compañeras que quiero poner en valor, 

para que todos esos desajustes se puedan 

hacer. 

 

Y usted hablaba del control. El control se 

hace en este momento a través de una 

empresa que es quien pasa (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
los informes a la Xunta (...) que es quien 

puede sancionar, que no se ha hecho 

nunca, que no se ha hecho nunca. 

 

Por lo tanto, respeto a las condiciones de 

las trabajadoras, respeto 

fundamentalmente a los usuarios que son 

el eje fundamental, pero oiga, toque la 

puerta usted de la Xunta de Galicia, que 
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supoño que a terá aberta, seguramente 

moito máis que calquera de nós e dígalle 

que se poña as pilas. Dous anos para un 

decreto, que non estamos a falar dunha 

lei, e péguelle unha volta ao tema de 

como se negocia un convenio colectivo 

no ámbito autonómico, que é o que toca 

nesta cuestión. 

 

Por suposto que si, pero non emende a 

pla... Home, por favor, é que non me 

pode discutir iso, que ten compañeiros 

letrados dentro das súas filas (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 
e compañeiros que tiveron 

responsabilidades de xestión no ámbito 

da Administración e vostede non é unha 

recentemente chegada. Polo amor de 

Deus, os convenios colectivos de ámbito 

autonómico non son competencia 

municipal, faltaría máis . 

 

Sabe cal é a competencia municipal? 

Póñanlle vostedes as pilas á Inspección 

de Servizos Sociais e dígalle que se poña 

de acordo coa Inspección Laboral e a 

ver se entre uns e outros nos din a nós 

como temos que facer os servizos, e o 

que é máis importante, se se poden 

suspender cando existe un grave risco 

para as traballadoras, pero deixen de 

facer demagoxia con algo que é tan serio 

e tan importante, e limítense, de 

verdade, en primeiro lugar, a ler os 

pregos, que son importantes.  

 

En segundo lugar, por suposto, estou 

aquí para responder a todos os 

problemas que poida haber no servizo e 

a melloralos, igual que as miñas 

compañeiras. E logo xa non falemos do 

que é o reforzo no persoal porque entón 

tería que irme ás cifras que tiñan 

vostedes de persoal en Servizos Sociais 

cando gobernaban, tendo en 

consideración que despois nos veu a Lei 

de Montoro, pero xa non me dá tempo. 

supongo que la tendrá abierta, 

seguramente mucho más que cualquiera 

de nosotros y dígale que se ponga las pilas. 

Dos años para un decreto, que no estamos 

hablando de una ley, y péguele una vuelta 

al tema de cómo se negocia un convenio 

colectivo en el ámbito autonómico, que es 

el que toca en esta cuestión. 

 

Por supuesto que sí, pero no enmiende la 

pla... Hombre, por favor, es que no me 

puede discutir eso, que tiene compañeros 

letrados dentro de sus filas (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

compañeros que han tenido 

responsabilidades de gestión en el ámbito 

de la Administración y usted no es una 

recién llegada. Por el amor de Dios, los 

convenios colectivos de ámbito 

autonómico no son competencia 

municipal, faltaría más . 

 

¿Sabe cuál es la competencia municipal? 

Pónganle ustedes las pilas a la Inspección 

de Servicios Sociales y dígale que se 

ponga de acuerdo con la Inspección 

Laboral y a ver si entre unos y otros nos 

dicen a nosotros cómo tenemos que hacer 

los servicios, y lo que es más importante, 

si se pueden suspender cuando existe un 

grave riesgo para las trabajadoras, pero 

dejen de hacer demagogia con algo que es 

tan serio y tan importante, y limítense, de 

verdad, en primer lugar, a leer los pliegos, 

que son importantes.  

 

En segundo lugar, por supuesto, estoy aquí 

para responder a todos los problemas que 

pueda haber en el servicio y a mejorarlos, 

igual que mis compañeras. Y luego ya no 

hablemos de lo que es el refuerzo en el 

personal porque entonces tendría que irme 

a las cifras que tenían ustedes de personal 

en Servicios Sociales cuando gobernaban, 

teniendo en cuenta que después nos vino 

la Ley de Montoro, pero ya no me da 

tiempo. Eso lo dejamos para otra ocasión. 
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Iso deixámolo para outra ocasión. 

 

Moitísimas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas.  

 

Pode pasar, señor Díaz. 

 

Ás trece horas e corenta e catro 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Díaz Gallego. 
 

Imos proceder á votación desta moción á 

que se incorpora a emenda presentada 

polo BNG. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular transaccionada co 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego 
 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular, transaccionada co 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego, sobre o servizo de 

axuda no fogar, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

 

Muchísimas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Puede pasar, señor Díaz. 

 

A las trece horas y cuarenta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Díaz Gallego. 

 

Vamos a proceder a la votación de esta 

moción a la que se incorpora la enmienda 

presentada por el BNG. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular transaccionada con el 

Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete la votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con el 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, sobre el servicio de ayuda en el 

hogar, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 
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116. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular, transaccionada co 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego, sobre o servizo 

de axuda no fogar. 

 

Acordo 

 

1. Instar ao Goberno municipal a garantir 

a calidade do servizo de axuda no fogar, 

exercendo as súas facultades de 

dirección e control sobre as 

concesionarias, incrementando o persoal 

técnico dos Servizos Sociais municipais 

para que se poidan levar a cabo as 

funcións de información e comunicación 

cos usuarios, resolvendo axilmente as 

posibles incidencias, supervisando o 

cumprimento do estipulado no prego de 

condicións por parte das empresas 

adxudicatarias e, en definitiva, 

aportando seguridade, calidade e 

benestar á vida das persoas usuarias. 

 

 

Presidencia 
 

Rematan as mocións. 

 

3º. Preguntas de resposta oral. 

 

Presidencia 
 

Comezan as preguntas de resposta oral.  

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 
 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre vivenda. 

 

Presidencia  
 

Primeira quenda do BNG sobre Lei de 

 

116. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con el 

Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego, sobre el servicio de 

ayuda en el hogar. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno municipal a 

garantizar la calidad del servicio de 

ayuda en el hogar, ejerciendo sus 

facultades de dirección y control sobre las 

concesionarias, incrementando el 

personal técnico de los Servicios Sociales 

municipales para que se puedan llevar a 

cabo las funciones de información y 

comunicación con los usuarios, 

resolviendo ágilmente las posibles 

incidencias, supervisando el 

cumplimiento de lo estipulado en el pliego 

de condiciones por parte de las empresas 

adjudicatarias y, en definitiva, aportando 

seguridad, calidad y bienestar a la vida de 

las personas usuarias. 

 

Presidencia 
 

Finalizan las mociones. 

 

3º. Preguntas de respuesta oral. 

 

Presidencia 

 

Comienzan las preguntas de respuesta 

oral.  

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre vivienda. 

 

Presidencia  

 

Primer turno del BNG sobre Ley de 
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vivenda, señora Veira.  

 

Ás trece horas e corenta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora No Varela. 

 

Sra. Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Exixiulle ao Goberno local á Xunta de 

Galiza a declaración da Coruña como 

mercado tensionado co fin de poñer en 

marcha as medidas contempladas na Lei 

de vivenda? 

 

Presidencia 

 

Señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Pois estamos a falar dun feito público, 

como vostede coñece, e á pregunta que 

vostede formulou o Goberno galego 

respostou, pero o Goberno municipal 

tamén respostou. Eu creo que temos un 

espazo de confluencia de posicións, 

podemos ter discrepancias puntuais, 

pero eu creo que coincidimos todos que 

hai un grave problema, o que só aqueles 

que viven noutra realidade, pois, ou a 

negan ou están nunha realidade paralela, 

eu alégrame de que teñan trasladado esta 

pregunta porque nos dá a oportunidade 

de explicar o que está a facer o Goberno.  

 

 

Señora Veira González 

 

Ben, pois polo que vimos esta semana 

fixo falta que o BNG rexistrase unha 

pregunta oral para que cumprisen en 

parte co acordo de investidura que 

asinaron co BNG, e grazas co cal están 

vostedes gobernando, e dicimos en parte, 

vivienda, señora Veira.  

 

A las trece horas y cuarenta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora No Varela. 

 

Sra. Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

¿Le exigió el Gobierno local a la Xunta de 

Galicia la declaración de A Coruña como 

mercado tensionado con el fin de poner en 

marcha las medidas contempladas en la 

Ley de vivienda? 

 

Presidencia 

 

Señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Pues estamos hablando de un hecho 

público, como usted conoce, y a la 

pregunta que usted formuló el Gobierno 

gallego respondió, pero el Gobierno 

municipal también respondió. Yo creo que 

tenemos un espacio de confluencia de 

posiciones, podemos tener discrepancias 

puntuales, pero yo creo que coincidimos 

todos que hay un grave problema, lo que 

solo aquellos que viven en otra realidad, 

pues o la niegan o están en una realidad 

paralela, a mí me alegra de que hayan 

realizado esta pregunta porque nos da la 

oportunidad de explicar lo que está 

haciendo el Gobierno.  

 

Señora Veira González 

 

Bien, pues por lo que venimos esta semana 

hizo falta que el BNG registrara una 

pregunta oral para que cumplieran en 

parte con el acuerdo de investidura que 

firmaron con el BNG, y gracias al cual 

están ustedes gobernando, y decimos en 
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porque non abonda con remitirlle só 

unha solicitude á Xunta de Galicia e ficar 

sentados agardando a resposta. Teñen 

que ser vostedes exixentes, porque a 

declaración do mercado da Coruña como 

tensionado é a que lle permite poñer en 

marcha medidas efectivas para favorecer 

o acceso a un aluguer a prezos accesíbeis 

e artellar mecanismos de contención e 

baixada dos prezos do aluguer da 

vivenda, alén de vantaxes fiscais, para 

prom... —perdón— para fomentar o 

aluguer accesíbel e evitar a vivenda 

baleira.  

 

 

Porque miren, o tema da vivenda na 

cidade é insoportábel, é un dos principais 

problemas que condicionan máis a vida 

da cidadanía da Coruña, é unha cidade 

que non baixa das 2.287 persoas 

demandantes no Rexistro Único de 

demandantes de vivenda da Xunta de 

Galicia. A cidade da Coruña é a cidade 

galega na que se están a disparar máis os 

prezos do aluguer. Vivimos na cidade 

galega na que é máis caro alugar, na que 

máis subiron os alugueiros desde 2014, 

desde 2014 un 48 %, que se di pronto. 

Pensen vostedes, vostedes, na xente da 

nosa cidade, na caixeira do 

supermercado, na teleoperadora do 

telemarketing, nas limpadoras, nas 

camareiras e nos camareiros, nas xentes 

que teñen que empregar máis da metade 

dos seus recursos, dos seus salarios en 

alugaren unha vivenda. Nas 

bibliotecarias, nas empregadas do fogar, 

en moitos autónomos e moitas 

autónomas. Moitas persoas que, como 

digo, teñen que destinar máis da metade 

do seu salario ao aluguer e para os cales, 

ademais é impensábel, impensábel, 

pensar en mercar, porque non poden 

afrontar unha entrada dun piso, tal e 

como se están poñendo tamén os prezos 

dos pisos, os prezos totais dos pisos, e 

tamén os tipos de xuro das hipotecas.  

parte, porque no es suficiente con 

remitirle solo una solicitud a la Xunta de 

Galicia y quedar sentados esperando la 

respuesta. Tienen que ser ustedes 

exigentes, porque la declaración del 

mercado de A Coruña como tensionado es 

la que le permite poner en marcha 

medidas efectivas para favorecer el 

acceso a un alquiler a precios accesibles 

y articular mecanismos de contención y 

bajada de los precios del alquiler de la 

vivienda, además de ventajas fiscales, 

para prom... —perdón— para fomentar el 

alquiler accesible y evitar la vivienda 

vacía.  

 

Porque miren, el tema de la vivienda en la 

ciudad es insoportable, es uno de los 

principales problemas que condicionan 

más la vida de la ciudadanía de A Coruña, 

es una ciudad que no baja de las 2.287 

personas demandantes en el Registro 

Único de demandantes de vivienda de la 

Xunta de Galicia. La ciudad de A Coruña 

es la ciudad gallega en la que se están 

disparando más los precios del alquiler. 

Vivimos en la ciudad gallega en la que es 

más caro alquilar, en la que más subieron 

los alquileres desde 2014, desde 2014 un 

48 %, que se dice pronto. Piensen ustedes, 

ustedes, en la gente de nuestra ciudad, en 

la cajera del supermercado, en la 

teleoperadora del telemarketing, en las 

limpiadoras, en las camareras y en los 

camareros, en las gentes que tienen que 

emplear más de la mitad de sus recursos, 

de sus salarios en alquilar una vivienda. 

En las bibliotecarias, en las empleadas del 

hogar, en muchos autónomos y muchas 

autónomas. Muchas personas que, como 

digo, tienen que destinar más de la mitad 

de su salario al alquiler y para los cuales, 

además es impensable, impensable, 

pensar en comprar, porque no pueden 

afrontar una entrada de un piso, tal y 

como se están poniendo también los 

precios de los pisos, los precios totales de 

los pisos, y también los tipos de interés de 
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Está en xogo unha cuestión que é vital 

para a cidadanía que dicimos 

representar, para a que vostedes din 

gobernar, sexan exixentes con esta 

demanda á Xunta de Galicia, non 

acepten o non por resposta, non acepten, 

tampouco, as evasivas, que creo que por 

aí van ademais, as intencións da Xunta 

de Galicia. E en paralelo, por favor, 

póñanse a traballar en medidas que si se 

poden impulsar desde o propio Concello 

e que xa temos propostas neste pleno: 

máis parque de vivenda pública en 

aluguer, poñer en marcha unha oficina 

de asesoramento da Empresa Municipal 

de Vivenda para as persoas que queren 

alugar, para coñecer realmente os seus 

dereitos e que non se produzan abusos, 

porque se producen abusos día si e día 

tamén por parte dos propietarios ás 

persoas que queren alugar, fagan un 

estudo actualizado da vivenda da nosa 

cidade, melloren as axudas de 

rehabilitación para que sirvan 

verdadeiramente para promover o 

aluguer e espabilen, por favor, para 

regular as vivendas de uso turístico xa.  

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora Veira.  

 

Creo que na Coruña existe un problema 

real de acceso á vivenda, creo que non é 

un segredo e creo que non hai moito que 

investigar, hai pouco mercado de 

alugueiro e cada vez é máis caro. Creo 

que os únicos que negan iso gobernan 

hoxe en Galicia, teñen nome e apelidos, 

chámase Partido Popular, é un goberno 

que negou esta mesma semana cando lle 

diriximos unha carta pedindo que 

estudiaran, que estudiaran, todas as 

posibilidades que dá a nova Lei de 

vivenda, recoñecendo que existe un 

las hipotecas.  

 

Está en juego una cuestión que es vital 

para la ciudadanía que decimos 

representar, para la que ustedes dicen 

gobernar, sean exigentes con esta 

demanda a la Xunta de Galicia, no 

acepten el no por respuesta, no acepten, 

tampoco, las evasivas, que creo que por 

ahí van además, las intenciones de la 

Xunta de Galicia. Y en paralelo, por favor, 

pónganse a trabajar en medidas que sí se 

pueden impulsar desde el propio 

Ayuntamiento y que ya hemos propuesto 

en este pleno: más parque de vivienda 

pública en alquiler, poner en marcha una 

oficina de asesoramiento de la Empresa 

Municipal de Vivienda para las personas 

que quieren alquilar, para conocer 

realmente sus derechos y que no se 

produzcan abusos, porque se producen 

abusos día sí y día también por parte de 

los propietarios a las personas que 

quieren alquilar, hagan un estudio 

actualizado de la vivienda de nuestra 

ciudad, mejoren las ayudas de 

rehabilitación para que sirvan 

verdaderamente para promover el 

alquiler y espabilen, por favor, para 

regular las viviendas de uso turístico ya.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Creo que en A Coruña existe un problema 

real de acceso a la vivienda, creo que no 

es un secreto y creo que no hay mucho que 

investigar, hay poco mercado de alquiler 

y cada vez es más caro. Creo que los 

únicos que niegan eso gobiernan hoy en 

Galicia, tienen nombre y apellidos, se 

llama Partido Popular, es un gobierno 

que negó esta misma semana cuando le 

dirigimos una carta pidiendo que 

estudiaran, que estudiaran, todas las 

posibilidades que da la nueva Ley de 

vivienda, reconociendo que existe un 
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problema de acceso á vivenda, a xente 

nova, todas as profesións ás que 

vostede... e ocupacións laborais ás que 

vostede fixo referencia e moitas máis, 

xente nova, pensións baixas, moitas 

persoas moi prexudicadas por unha 

situación que moitas veces, pois, impide 

dispoñer dunha vivenda ou que 

consume, como ben dixo, boa parte dos 

recursos de moitas persoas. Que na 

Coruña hai un déficit evidente de 

vivenda, eu creo que só o nega, como 

dixen antes, o Goberno galego, como 

puidemos ler todos. Chegamos ao punto 

de que se pon en cuestión o que dice a 

lei, que aclara que son as comunidades 

autónomas as que deben de regular a 

aplicación da norma.  Chegou a dicir  a 

vicepresidenta da Xunta algo que me 

parece, en fin, non lle vou a poñer 

calificativo, dixo que a norma como foi 

recorrida no Tribunal Constitucional é 

de dudosa aplicación. Este é o nivel que 

hai no Goberno galego, eu simplemente 

lles pido que valore cada vez que se 

aprobe unha lei e se recorre diante do 

Tribunal Constitucional se as leis non se 

aplican, é unha barbaridade, como outras 

moitas que se escoitan, por desgraza.  

 

O Goberno municipal ten varios 

compromisos, que xa adiantou a nosa 

alcaldesa, e que eu quero recordar, pero 

non é menos certo e quero recordar quen 

ten competencias en materia de vivenda 

en Galicia, que é a Xunta de Galicia, o 

Partido Popular leva gobernando 14 anos 

en Galicia, saben cantas vivendas en 

réxime de aluguer construíron na cidade 

da Coruña? Voullo dicir eu, xa vexo que 

ata o señor Rodríguez se cubre a cara, 

non me estraña, así un cero como unha 

catedral, é unha brincadeira, unha 

brincadeira o de que se cubre un dato 

certo que  a Xunta de Galicia en 14 anos 

construíu cero vivendas en réxime de 

aluguer, e por que falamos da Xunta de 

Galicia?, pois, pois como levamos o 

problema de acceso a la vivienda, la gente 

joven, todas las profesiones a las que 

usted… y ocupaciones laborales a las que 

usted hizo referencia y muchas más, gente 

joven, pensiones bajas, muchas personas 

muy perjudicadas por una situación que 

muchas veces, pues, impide disponer de 

una vivienda o que consume, como bien 

dijo, buena parte de los recursos de 

muchas personas. Que en A Coruña hay 

un déficit evidente de vivienda, yo creo 

que solo lo niega, como dije antes, el 

Gobierno gallego, como pudimos leer 

todos. Llegamos al punto de que se pone 

en cuestión lo que dice la ley, que aclara 

que son las comunidades autónomas las 

que deben de regular la aplicación de la 

norma. Llegó a decir la vicepresidenta de 

la Xunta algo que me parece, en fin, no le 

voy a poner calificativo, dijo que la norma 

como fue recurrida en el Tribunal 

Constitucional es de dudosa aplicación. 

Este es el nivel que hay en el Gobierno 

gallego, yo simplemente les pido que 

valore cada vez que se apruebe una ley y 

se recurre ante el Tribunal Constitucional 

si las leyes no se aplican, es una 

barbaridad, como otras muchas que se 

escuchan, por desgracia.  

 

El Gobierno municipal tiene varios 

compromisos, que ya adelantó nuestra 

alcaldesa, y que yo quiero recordar, pero 

no es menos cierto y quiero recordar 

quien tiene competencias en materia de 

vivienda en Galicia, que es la Xunta de 

Galicia, el Partido Popular lleva 

gobernando 14 años en Galicia, ¿saben 

cuantas viviendas en régimen de alquiler 

construyeron en la ciudad de A Coruña? 

Se lo voy a decir yo, ya veo que hasta el 

señor Rodríguez se cubre la cara, no me 

extraña, así un cero como una catedral, es 

una broma, una broma lo de que se cubre 

un dato cierto que  la Xunta de Galicia en 

14 años construyó cero viviendas en 

régimen de alquiler, y ¿por que hablamos 

de la Xunta de Galicia?, pues, pues cómo 
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Pleno, é unha axencia de publicidade, é 

unha axencia de comunicación ou é unha 

administración con competencias e que 

administra 11.500 millóns de euros? 

Resposta correcta a segunda, unha 

administración con 11.500 millóns de 

euros. Cantos recursos ten a Xunta de 

Galicia no 2022, que é o ano que 

puidemos medir, para dedicar á vivenda 

pública? 52 millóns. Canto se executou? 

4,5, o 8,8 %, véñanme despois vostedes 

a falar da execución orzamentaria, eh? 

Que hai que..., en fin, ou das axudas de 

rehabilitación, que deixaron o 59% delas 

sen executar. Por que falamos da Xunta? 

Porque teñen competencias, porque 

miran para outro lado, porque non 

escoitan nin atenden.  

 

Pero o Goberno municipal non vai a 

quedarse quieto, e como dixen antes, e 

xa adiantou a nosa alcaldesa, no período 

2024-2030 a cidade (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) a cidade no 

período 2024-2030 necesita como 

mínimo máis de 2.000 vivendas novas e 

o Goberno municipal traballa co 

obxectivo de impulsar un plan que 

permita que se constrúan 4.000 vivendas 

novas, como mínimo de aquí ao ano 

2030. Pedirlle á Xunta con competencias 

na materia, como vostede ben dixo, que 

planifique vivenda pública, que lle 

corresponde, un plan pioneiro en Galicia 

que puxo este Goberno municipal xa no 

pasado mandato, o noso compañeiro 

Díaz Gallego ao fronte, un plan de 

recuperación de edificios en ruínas con 

subasta forzosa, estamos impulsando 

desarrollos urbanísticos, que é 

importante, hai que dicilo, se necesita 

vivenda, pero a vivenda non vén sola, hai 

que apostar pola rehabilitación, por 

suposto, pero tamén hai que construír 

vivenda, como por exemplo en San 

Pedro de Visma. E (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

llevamos el Pleno, ¿es una agencia de 

publicidad, es una agencia de 

comunicación o es una administración 

con competencias y que administra 11.500 

millones de euros? Respuesta correcta la 

segunda, una administración con 11.500 

millones de euros. ¿Cuántos recursos 

tiene la Xunta de Galicia en el 2022, que 

es el año que pudimos medir, para dedicar 

a la vivienda pública? 52 millones. 

¿Cuánto se ejecutó? 4,5, el 8,8 %, vengan 

después ustedes a hablar de la ejecución 

presupuestaria, ¿eh? Que hay que..., en 

fin, o de las ayudas de rehabilitación, que 

dejaron el 59% de ellas sin ejecutar. ¿Por 

que hablamos de la Xunta? Porque tienen 

competencias, porque miran para otro 

lado, porque no escuchan ni atienden.  

 

Pero el Gobierno municipal no va a 

quedarse quieto, y como dije antes, y ya 

adelantó nuestra alcaldesa, en el período 

2024-2030 la ciudad (se oye una señal 

acústica indicativo de la finalización del 

tiempo de intervención) la ciudad en el 

período 2024-2030 necesita como mínimo 

más de 2.000 viviendas nuevas y el 

Gobierno municipal trabaja con el 

objetivo de impulsar un plan que permita 

que se construyan 4.000 viviendas nuevas, 

como mínimo de aquí al año 2030. Pedirle 

a la Xunta con competencias en la 

materia, como usted bien dijo, que 

planifique vivienda pública, que le 

corresponde, un plan pionero en Galicia 

que puso este Gobierno municipal ya en el 

pasado mandato, nuestro compañero Díaz 

Gallego al frente, un plan de recuperación 

de edificios en ruinas con subasta forzosa, 

estamos impulsando desarrollos 

urbanísticos, que es importante, hay que 

decirlo, se necesita vivienda, pero la 

vivienda no viene sola, hay que apostar 

por la rehabilitación, por supuesto, pero 

también hay que construir vivienda, como 

por ejemplo en San Pedro de Visma. Y (se 

oyen dos señales acústicas indicativos de 

la finalización del tiempo de 
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do tempo de intervención) —xa 

remato— e tamén promover que unha 

parte desa vivenda, máis de 1.000 

vivendas, máis de 1.100 vivendas teñan 

algún tipo de protección, é importante, e 

tamén Sra. Veira coincidimos na 

necesidade de impulsar medidas que 

promovan a vivenda en aluguer, agora 

ben, a ver si vamos a ter que facer todo 

dende a competencia municipal e quen 

ten as competencias nunca fai nada, é 

unha desgracia que sexa así, pero xa o 

adiantou a nosa alcaldesa, Inés Rey, no 

seu momento, en materia de vivenda 

neste mandato e camiño do 2030 se vai a 

poñer en marcha un plan que permita 

construír 4.000 vivendas novas nesta 

cidade. Esa resposta tamén a dá o 

Goberno municipal e tamén hai que 

facelo, unha boa parte dela con 

protección, vivendas de protección, e 

habrá que traballar tamén para suplir ao 

Goberno autonómico, dado que non fai 

absolutamente nada, chegan ao punto de 

negar que exista o problema, e o 

problema vivímolo todos tódolos días 

sabendo os prezos do aluguer e as 

dificultades que hai no acceso á vivenda.  

 

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidenta 

 

Moitas grazas.  

 

Controlen os tempos, por favor.  

 

Señora No, pode pasar.  

 

Ás trece horas e cincuenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora No Varela. 

 

Segunda pregunta do BNG sobre o 

maestro Rogelio Groba.  

 

Señora Queixas.  

intervención) —ya finalizo— y también 

promover que una parte de esa vivienda, 

más de 1.000 viviendas, más de 1.100 

viviendas tengan algún tipo de protección, 

es importante, y también Sra. Veira 

coincidimos en la necesidad de impulsar 

medidas que promuevan la vivienda en 

alquiler, ahora bien, a ver sí vamos a 

tener que hacer todo desde la competencia 

municipal y quien tiene las competencias 

nunca hace nada, es una desgracia que 

sea así, pero ya lo adelantó nuestra 

alcaldesa, Inés Rey, en su momento, en 

materia de vivienda en este mandato y 

camino del 2030 se va a poner en marcha 

un plan que permita construir 4.000 

viviendas nuevas en esta ciudad. Esa 

respuesta también la da el Gobierno 

municipal y también hay que hacerlo, una 

buena parte de ella con protección, 

viviendas de protección, y habrá que 

trabajar también para suplir al Gobierno 

autonómico, dado que no hace 

absolutamente nada, llegan al punto de 

negar que exista el problema, y el 

problema lo vivimos todos todos los días 

sabiendo los precios del alquiler y las 

dificultades que hay en el acceso a la 

vivienda.  

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Controlen los tiempos, por favor. 

 

Señora No, puede pasar. 

 

A las trece horas y cincuenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora No Varela. 

 

Segunda pregunta del BNG sobre el 

maestro Rogelio Groba. 

 

Señora Queixas.  
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Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre o recoñecemento da cidade da 

Coruña ao Mestre Rogelio Groba.  
 

Señora Queixas Zas 
 

Grazas, alcaldesa.  

 

Cando vai facer o Goberno local un 

recoñecemento ao mestre Rogelio Groba 

á altura da súa figura e do seu legado? 

 

Ás trece horas e cincuenta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor San Claudio Yáñez. 

 

Señor Castro Prado 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

O Goberno local fixo e está a facer e 

seguirá a facer actividades que 

contribúen ao recoñecemento da figura 

do mestre Rogelio Groba.  

 

Señora Queixas Zás 

 

Estou segura que comparte connosco 

que o legado musical do prolífico 

compositor, director, investigador, 

profesor e intelectual galego ao longo de 

boa parte do século XX e tamén da 

primeira parte do século XXI converten 

a Rogelio Groba Groba no decano da 

música en Galiza. E pódese afirmar que 

A Coruña é o epicentro da maioría dese 

proceso creativo e que a cidade da 

Coruña é o cordón umbilical entre 

creador e obra, porque aínda que naceu 

en Ponteareas o mestre Groba morou 

moi boa parte da súa vida na Coruña, 

vivindo con intensidade e con 

compromiso a música desde diferentes 

vertentes, compoñendo incansabelmente 

máis de 700 obras, dirixindo durante 23 

anos a Banda Orquestra da Coruña, 

fundando a Orquestra do Conservatorio 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el reconocimiento de la ciudad de 

A Coruña al Maestro Rogelio Groba. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

¿Cuándo va a hacer el Gobierno local un 

reconocimiento al maestro Rogelio Groba 

a la altura de su figura e de su legado? 

 

A las trece horas y cincuenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor San Claudio Yáñez. 

 

Señor Castro Prado 

 

Gracias, alcaldesa.  

 

El Gobierno local hizo y está haciendo y 

seguirá haciendo actividades que 

contribuyen al reconocimiento de la 

figura del maestro Rogelio Groba.  

 

Señora Queixas Zas 

 

Estoy segura que comparte con nosotros 

que el legado musical del prolífico 

compositor, director, investigador, 

profesor e intelectual gallego a lo largo de 

buena parte del siglo XX y también de la 

primera parte del siglo XXI convierten a 

Rogelio Groba Groba en el decano de la 

música en Galicia. Y se puede afirmar que 

A Coruña es el epicentro de la mayoría de 

ese proceso creativo y que la ciudad de A 

Coruña es el cordón umbilical entre 

creador y obra, porque aunque nació en 

Ponteareas el maestro Groba moró muy 

buena parte de su vida en A Coruña, 

viviendo con intensidad y con compromiso 

la música desde diferentes vertientes, 

componiendo incansablemente más de 

700 obras, dirigiendo durante 23 años a 

Banda Orquesta de A Coruña, fundando 

la Orquesta del Conservatorio Superior 
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Superior de Música da Coruña e a 

Orquestra de Cámara Municipal, 

impartindo docencia no devandito 

conservatorio superior que tamén dirixiu 

durante 20 anos ou como fundador e 

compositor asociado da Orquestra 

Sinfónica de Galiza.  

 

Ás trece horas e cincuenta e sete 

minutos saen do Salón de Sesións a 

señora Díaz Vázquez e o señor 

Lorenzo Torres. 

 

A partitura musical contemporánea ten 

no mestre Groba un nome propio que 

transcribe a evolución da historia da 

música galega. No BNG orgullámonos 

deste veciño ilustre da Coruña, nun 

referente cultural que honra o nome da 

nosa cidade coa prestixiosa traxectoria 

de recoñecemento nacional e 

internacional do mestre Groba, por iso 

entendemos que o Goberno desta cidade, 

da cidade escollida por el para vivir, 

debe comprometerse coas diferentes 

perspectivas desde as que el desenvolveu 

o seu legado musical e humano para 

contribuír ao seu recoñecemento, 

difusión e proxección da súa obra no 

tempo. O compromiso do mestre Groba 

coa música foi totalizador, e ese 

compromiso hoxe é tamén un legado 

patrimonial colectivo, como tamén é 

colectiva a responsabilidade do soster no 

tempo e difundilo como materia viva. 

Por iso dicimos que A Coruña ten unha 

débeda co mestre Groba, e que ten que 

estar á altura. 

 

 

A Coruña é unha cidade onde o vento fai 

música e a súa notación musical ten sen 

dúbida a sinatura do mestre Groba. Este 

vindeiro 31 de decembro cumprirase o 

primeiro cabo de ano da morte de 

Rogelio Groba, a proxección da súa 

memoria na súa cidade non pode agardar 

máis, é por iso que demandamos do 

de Música de A Coruña y la Orquesta de 

Cámara Municipal, impartiendo docencia 

en dicho conservatorio superior que 

también dirigió durante 20 años o como 

fundador y compositor asociado de la 

Orquesta Sinfónica de Galicia.  

 

 

A las trece horas y cincuenta y siete 

minutos salen del Salón de Sesiones la 

señora Díaz Vázquez y el señor Lorenzo 

Torres. 

 

La partitura musical contemporánea tiene 

en el maestro Groba un nombre propio 

que transcribe la evolución de la historia 

de la música gallega. En el BNG nos 

orgullecemos de este vecino ilustre de A 

Coruña, en un referente cultural que 

honra el nombre de nuestra ciudad con la 

prestigiosa trayectoria de reconocimiento 

nacional e internacional del maestro 

Groba, por eso entendemos que el 

Gobierno de esta ciudad, de la ciudad 

escogida por él para vivir, debe 

comprometerse con las diferentes 

perspectivas desde las que él desarrolló su 

legado musical y humano para contribuir 

a su reconocimiento, difusión y 

proyección de su obra en el tiempo. El 

compromiso del maestro Groba con la 

música fue totalizador, y ese compromiso 

hoy es también un legado patrimonial 

colectivo, como también es colectiva la 

responsabilidad del sostener en el tiempo 

y difundirlo como materia viva. Por eso 

decimos que A Coruña tiene una deuda 

con el maestro Groba, y que tiene que 

estar a la altura. 

 

A Coruña es una ciudad donde el viento 

hace música y su notación musical tiene 

sin duda la firma del maestro Groba. Este 

próximo 31 de diciembre se cumplirá el 

primer aniversario de la muerte de 

Rogelio Groba, la proyección de su 

memoria en su ciudad no puede esperar 

más, es por eso que demandamos del 
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Goberno municipal que tome a iniciativa 

implicándose na posta en valor do 

proxecto Groba en coordinación coa 

fundación que vela polo seu legado (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
e asegure a presenza continuada, 

extensiva e transversal da obra e do 

legado do mestre Groba en toda canta 

actuación teña ver coas disciplinas e 

institucións nas que el traballou e 

impulsou, como recoñecemento público 

e oficial que o mestre merece, como 

mostra de gratitude polo seu 

compromiso incansábel coa creación 

musical culta galega, polo seu legado 

musical autoral e por abrir camiños para 

a formación de novos músicos e novos 

públicos na nosa cidade.  

 

Moitas grazas.  

 

Señor Castro Prado 

 

Moitas grazas.  

 

Teño que recoñecer que a sensibilidade e 

a preocupación que amosa vostede en 

particular e o seu grupo pola cultura é 

unha sensibilidade e preocupación 

compartida, coincidimos, obviamente, 

en que o mestre Groba ten que ter un 

recoñecemento ao seu nivel. 

Coincidimos nisto e coincidimos en 

moitas outras cousas, e eu agradézolle o 

ton construtivo, agradézolle as súas 

propostas porque é evidente que si que 

coincidimos en forma esencial no que 

defendemos que se deber de facer no 

ámbito cultural na nosa cidade.  

 

Sen ánimo de repetir, evidentemente, o 

que xa dixo sobre a especial relevancia 

do mestre Groba na nosa cidade, é certo 

que esa especial relevancia do mestre 

Groba na nosa cidade si ten tido un 

recoñecemento por parte do Goberno 

municipal. Teño que recordar que foi co 

Gobierno municipal que tome la iniciativa 

implicándose en la puesta en valor del 

proyecto Groba en coordinación con la 

fundación que vela por su legado (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

asegure la presencia continuada, 

extensiva y transversal de la obra y del 

legado del maestro Groba en toda cuanta 

actuación tenga que ver con las 

disciplinas e instituciones en las que él 

trabajó e impulsó, como reconocimiento 

público y oficial que el maestro merece, 

como muestra de gratitud por su 

compromiso incansable con la creación 

musical culta gallega, por su legado 

musical autoral y por abrir caminos para 

la formación de nuevos músicos y nuevos 

públicos en nuestra ciudad.  

 

Muchas gracias.  

 

Señor Castro Prado 

 

Muchas gracias.  

 

Tengo que reconocer que la sensibilidad y 

la preocupación que muestra usted en 

particular y su grupo por la cultura es una 

sensibilidad y preocupación compartida, 

coincidimos, obviamente, en que el 

maestro Groba tiene que tener un 

reconocimiento a su nivel. Coincidimos en 

esto y coincidimos en muchas otras cosas, 

y yo le agradezco el tono constructivo, le 

agradezco sus propuestas porque es 

evidente que sí que coincidimos en forma 

esencial en lo que defendemos que se 

deber de hacer en el ámbito cultural en 

nuestra ciudad.  

 

Sin ánimo de repetir, evidentemente, lo 

que ya dijo sobre la especial relevancia 

del maestro Groba en nuestra ciudad, es 

cierto que esa especial relevancia del 

maestro Groba en nuestra ciudad sí ha 

tenido un reconocimiento por parte del 

Gobierno municipal. Tengo que recordar 



 

 

 
 

161 

 

Goberno municipal da nosa alcaldesa, de 

Inés Rey, onde se chegou a un convenio 

coa Fundación Rogelio Groba o ano 

pasado, convenio que ten xa aportado á 

súa execución máis de 30.000 euros 

destinados a conservar o patrimonio 

musical de Rogelio Groba.  

 

Evidentemente, isto pode mellorarse, 

debe mellorarse e se está a traballar en 

que sexa así. Bueno, apenas catro meses 

ou tres meses despois de que Rogelio 

Groba falecera se realizou un evento de 

conmemoración da súa figura no Teatro 

Colón coa participación da Orquestra de 

Cámara Galega, evento que foi 

realizado, e con esto quero dicir 

sufragado integramente polo Concello, 

en concreto polo IMCE, non nos 

quedamos aí, e evidentemente coa 

colaboración da Fundación Rogelio 

Groba, coa que hai unha interlocución 

permanente e unha colaboración 

permanente estamos a traballar dentro do 

ciclo de noites na Cidade Vella, tamén 

nunha programación que comeza o 31 de 

outubro no Paraninfo e que continuará 

ata o día 11 de novembro onde haberá, 

pois evidentemente, programación que 

inclúa obras do mestre Groba, máis de 

700 obras efectivamente, e 

evidentemente un legado musical do que 

a nosa cidade ten que sentirse moi 

orgullosa. E obviamente, non imos a 

quedarnos aquí, coincidimos na 

necesidade de que diante da proximidade 

do cabo de ano do mestre Groba hai que 

facer unha, evidentemente unha 

actuación para... e estamos traballando 

niso, nunha programación específica que 

teña o nivel que merece unha figura 

como Rogelio Groba para, pois 

recoñecer, non? a súa obra, recoñecer a 

súa traxectoria e recoñecer todo o que 

ten dado a esta cidade con motivo do seu 

primeiro cabo de ano. Evidentemente e 

comezando e reiterando o que dicía ao 

principio agradezo a sensibilidade, 

que fue con el Gobierno municipal de 

nuestra alcaldesa, de Inés Rey, donde se 

llegó a un convenio con la Fundación 

Rogelio Groba el año pasado, convenio 

que ya ha aportado a su ejecución más de 

30.000 euros destinados a conservar el 

patrimonio musical de Rogelio Groba.  

 

Evidentemente, esto puede mejorarse, 

debe mejorarse y se está trabajando en 

que sea así. Bueno, apenas cuatro meses o 

tres meses después de que Rogelio Groba  

falleciese se realizó un evento de 

conmemoración de su figura en el Teatro 

Colón con la participación de la Orquesta 

de Cámara Gallega, evento que fue 

realizado, y con esto quiero decir 

sufragado íntegramente por el 

Ayuntamiento, en concreto por el IMCE, 

no nos quedamos ahí, y evidentemente con 

la colaboración de la Fundación Rogelio 

Groba, con la que hay una interlocución 

permanente y una colaboración 

permanente estamos trabajando dentro 

del ciclo de noches en la Ciudad Vieja, 

también en una programación que 

comienza el 31 de octubre en el Paraninfo 

y que continuará hasta el día 11 de 

noviembre donde habrá, pues 

evidentemente, programación que incluya 

obras del maestro Groba, más de 700 

obras efectivamente, y evidentemente un 

legado musical del que nuestra ciudad 

tiene que sentirse muy orgullosa. Y 

obviamente, no vamos a quedarnos aquí, 

coincidimos en la necesidad de que ante la 

cercanía del aniversario de la muerte del 

maestro Groba hay que hacer una, 

evidentemente una actuación para... y 

estamos trabajando en eso, en una 

programación específica que tenga el 

nivel que merece una figura como Rogelio 

Groba para, pues reconocer, ¿no? su 

obra, reconocer su trayectoria y 

reconocer todo lo que ha dado a esta 

ciudad con motivo del primer aniversario 

de su muerte. Evidentemente y 

comenzando y reiterando lo que decía al 
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agradezo, evidentemente, a 

preocupación e incluso manifesto que 

estamos abertos a recoller calquera tipo 

de proposta que o seu grupo teña, 

obviamente, para traballar nesta liña de 

recoñecer realmente a mestres como 

Rogelio Groba que ten dado moito, 

moitísimo pola cultura e pola música na 

nosa cidade.  

 

 

Ás catorce horas e dous minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

San Caludio Yáñez e Lorenzo Torres. 

 

Presidenta 

 

Moitas grazas, señora Queixas, señor 

Castro.  

 

Terceira e última pregunta do BNG, 

señor Soto. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre se confía o Goberno municipal 

no funcionariado do Concello da 

Coruña.  
 

Señor Soto Días 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

A pregunta é moi simple, confía o 

Goberno municipal no funicionariado do 

Concello da Coruña? 

 

Señor Lage Tuñas 
 

Señor Soto polo que se puido ver durante 

o debate das mocións, como mínimo 

tanto como o que máis. E desde logo 

estamos orgullosos dos empregados 

deste concello.  

 

Señor Soto Díaz 

 

A razón da pregunta que formulamos é 

chamar a atención sobre a utilización das 

principio agradezco la sensibilidad, 

agradezco, evidentemente, la 

preocupación e incluso manifiesto que 

estamos abiertos a recoger cualquier tipo 

de propuesta que su grupo tenga, 

obviamente, para trabajar en esta línea de 

reconocer realmente a maestros como 

Rogelio Groba que ha dado mucho, 

muchísimo por la cultura y por la música 

en nuestra ciudad.  

 

A las catorce horas y dos minutos entran 

en el Salón de Sesiones los señores San 

Claudio Yáñez y Lorenzo Torres. 

 

Presidenta 

 

Muchas gracias, señora Queixas, señor 

Castro.  

 

Tercera y última pregunta del BNG, señor 

Soto. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre si confía el Gobierno municipal en 

el funcionariado del Ayuntamiento de A 

Coruña.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

La pregunta es muy simple, ¿confía el 

Gobierno municipal en el funcionariado 

del Ayuntamiento de A Coruña? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señor Soto por lo que se pudo ver durante 

el debate de las mociones, como mínimo 

tanto como el que más. Y desde luego 

estamos orgullosos de los empleados de 

este ayuntamiento.  

 

Señor Soto Díaz 

 

La razón de la pregunta que formulamos 

es llamar la atención sobre la utilización 
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comisións de servizo á hora de prover 

postos no Concello da Coruña. A 

comisión de servizo é a adscrición 

temporal dun funcionario a un posto de 

traballo vacante distinto do propio para 

atender necesidades urxentes e 

inaprazábeis, pois ben, desde o noso 

grupo municipal consideramos que, por 

unha banda, estase a producir un uso 

abusivo das comisións de servizo, mais 

por outra banda, que este abuso chega a 

ser moi daniño para a progresión do 

funcionariado municipal na súa carreira 

horizontal da que nos beneficiamos toda 

a cidadanía. Afirmo que o seu uso é 

abusivo pois no real decreto en que se 

regula esta figura establécese que tan só 

cabe en supostos de urxente necesidade 

e con limitación temporal, por tanto, é un 

mecanismo extraordinario, así a 

lexislación administrativa recolle que 

cando haxa unha praza vacante na 

administración o procedemento normal 

consiste en abrir un concurso. Un 

concurso decídese con base nos méritos 

alegados polas persoas interesadas e 

gáñao aquela que reúne máis méritos.  

 

Co recurso abusivo ás comisións de 

servizo os postos no concello son 

decididos con maior discrecionalidade e 

mesmo poden ser adxudicados a 

funcionariado doutras administracións. 

De verdade considera este goberno local 

que se deben encher prazas neste 

concello con comisións de servizo de 

forma case sistemática? Non cree o 

Goberno local que o funcionariado 

municipal seleccionado mediante 

concurso sería idóneo para os postos 

vacantes?  

 

Nós si confiamos no persoal deste 

concello e demostrámolo cando 

marchamos do bipartito tendo provisto 

só 25 prazas por medio deste mecanismo 

da comisión de servizo, 25 prazas nun 

total de unhas 1.500 si parece un indicio 

de las comisiones de servicio a la hora de 

proveer puestos en el Ayuntamiento de A 

Coruña. La comisión de servicio es la 

adscripción temporal de un funcionario a 

un puesto de trabajo vacante distinto del 

propio para atender necesidades urgentes 

e inaplazables, pues bien, desde nuestro 

grupo municipal consideramos que, por 

una parte, se está produciendo un uso 

abusivo de las comisiones de servicio, 

pero por otra parte, que este abuso llega 

a ser muy dañino para la progresión del 

funcionariado municipal en su carrera 

horizontal de la que nos beneficiamos 

toda la ciudadanía. Afirmo que su uso es 

abusivo pues en el real decreto en que se 

regula esta figura se establece que tan 

sólo cabe en supuestos de urgente 

necesidad y con limitación temporal, por 

tanto, es un mecanismo extraordinario, 

así la legislación administrativa recoge 

que cuándo haya una plaza vacante en la 

administración el procedimiento normal 

consiste en abrir un concurso. Un 

concurso se decide con base en los méritos 

alegados por las personas interesadas y lo 

gana aquella que reúne más méritos.  

 

Con el recurso abusivo a las comisiones 

de servicio los puestos en el ayuntamiento 

son decididos con mayor discrecionalidad 

y mismo pueden ser adjudicados a 

funcionariado de otras administraciones. 

¿De verdad considera este gobierno local 

que se deben llenar plazas en este 

ayuntamiento con comisiones de servicio 

de forma casi sistemática? ¿No cree el 

Gobierno local que el funcionariado 

municipal seleccionado mediante 

concurso sería idóneo para los puestos 

vacantes?  

 

Nosotros sí confiamos en el personal de 

este ayuntamiento y lo demostramos 

cuándo nos marchamos del bipartito 

habiendo proveído solo 25 plazas por 

medio de este mecanismo de la comisión 

de servicio, 25 plazas en un total de unas 
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razoable de que se está aplicando esta 

figura en casos de urxente e 

extraordinaria necesidade. No seguinte 

mandato o Partido Popular, e isto quizais 

explica porque se absteñen, se 

abstiveron na moción anterior, outorgou 

71 comisións de servizo e na Marea 

Atlántica 79 e durante o primeiro 

mandato deste goberno local batéronse 

todos os récords con máis de 200 

comisión de servizo, é dicir, neste 

concello case unha de cada prazas 

actuais foi outorgada por este 

procedemento, folga dicir que estamos a 

falar habitualmente das prazas que 

ostentan a maior xerarquía, o que 

aumenta a nosa alarma.  

 

Ás catorce horas e cinco minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Díaz 

Vázquez e sae a señora Neira 

Fernández. 

 

En canto á limitación temporal o que 

temos é un estrañamento absoluto da 

regulación que impón unha limitación 

dun ano ás comisións de servizo, 

prorrogábel por outro ano máis. Por falar 

de datos sabemos que aínda hai en vigor 

comisións de servizo de mandatos 

anteriores ao primeiro do PSOE nesta 

cidade. Este aprazamento sine die, sen 

data, irregular das comisións de servizo 

xa foi obxecto de condena en 2018 por 

parte dun Xulgado do Contencioso 

Administrativo, condena ratificada logo 

polo Tribunal Superior de Xustiza de 

Galiza. Pois ben, en 2021 este concello 

redáctalle un informe ao Tribunal 

Superior en que se compromete a 

cumprir coa condena de regularizar as 

comisións de servizo á maior brevidade, 

en 2021, repito, máis de dous anos 

despois dese informe, a sentenza 2018 

polo que sabemos segue sen executarse 

na súa completitude. E que perde a 

veciñanza da Coruña con esta práctica? 

Pois, perde que o seu funcionariado en 

1.500 sí parece un indicio razonable de 

que se está aplicando esta figura en casos 

de urgente y extraordinaria necesidad. En 

el  siguiente mandato el Partido Popular, 

y esto quizás explica porque se abstienen, 

se abstuvieron en la moción anterior, 

otorgó 71 comisiones de servicio y en la 

Marea Atlántica 79 y durante el primer 

mandato de este gobierno local se 

batieron todos los récords con más de 200 

comisión de servicio, es decir, en este 

ayuntamiento casi una de cada plazas 

actuales fue otorgada por este 

procedimiento, sobra decir que estamos 

hablando habitualmente de las plazas que 

ostentan la mayor jerarquía, lo que 

aumenta nuestra alarma.  

 

A las catorce horas y cinco minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Díaz 

Vázquez y sale la señora Neira 

Fernández. 

 

En cuanto a la limitación temporal lo que 

tenemos es un extrañamiento absoluto de 

la regulación que impone una limitación 

de un año a las comisiones de servicio, 

prorrogable por otro año más. Por hablar 

de datos sabemos que aún hay en vigor 

comisiones de servicio de mandatos 

anteriores al primero del PSOE en esta 

ciudad. Este aplazamiento sine die, sin 

fecha, irregular de las comisiones de 

servicio ya fue objeto de condena en 2018 

por parte de un Juzgado de lo Contencioso 

Administrativo, condena ratificada luego 

por el Tribunal Superior de Justicia de 

Galicia. Pues bien, en 2021 este 

ayuntamiento le redacta un informe al 

Tribunal Superior en que se compromete 

a cumplir con la condena de regularizar 

las comisiones de servicio a la mayor 

brevedad, en 2021, repito, más de dos 

años después de ese informe, la sentencia 

2018 por lo que sabemos sigue sin 

ejecutarse en su completitud. ¿Y que 

pierde el vecindario de A Coruña con esta 

práctica? Pues, pierde que su 
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troques de estar motivado para ascender 

estea desmotivado porque o seu esforzo 

non é valorado co progreso na carreira 

horizontal, que é habitual en todas as 

administracións públicas e tamén perde 

a veciñanza, porque moitas veces este 

concello desbota o coñecemento 

atesourado polas súas traballadoras e 

traballadores. 

 

Por estas razóns, e de verdade, sendo 

consciente, moi consciente das 

dificultades que poden xurdir, 

consideramos necesario que esta 

situación remate e se vostedes teñen 

vontade de facelo terannos do seu lado, 

senón seguiremos apoiando ao persoal 

deste concello, porque é de xustiza para 

eles, pero tamén para a veciñanza da 

cidade.  

 

Moitas grazas.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señor Soto.  

 

Bueno, creo que fixo, digamos, unha 

serie de valoracións, algunhas que teñen 

datos que hai que contextualizar no seu 

momento, eu poderíalle dicir, non llo 

vou dicir, agora se houbo unha sentenza 

no ano 18 me imaxino que este goberno 

empezou no ano 2019, non llo vou a dicir 

porque non aporta nada. O que lle vou 

dicir eu é o que estamos facendo desde 

que nós atopamos decisións que viñan 

doutros momentos, pois como lle toca a 

todos os gobernos, que é xestionar 

situacións coas que se atopa. Un pode 

botar culpas ou intentar resolver 

problemas. A realidade é que xa lle podo 

anunciar hoxe que esa situación, que eu 

creo que ten moito que ver cunha 

situación estrutural que dá para un 

debate moi superior ao dos tres minutos, 

en gran parte débese a que non houbo 

concursos de forma regular, como 

funcionariado en lugar de estar motivado 

para ascender esté desmotivado porque su 

esfuerzo no es valorado con el progreso en 

la carrera horizontal, que es habitual en 

todas las administraciones públicas y 

también pierde el vecindario, porque 

muchas veces este ayuntamiento descarta 

el conocimiento atesorado por sus 

trabajadoras y trabajadores. 

 

Por estas razones, y de verdad, siendo 

consciente, muy consciente de las 

dificultades que pueden surgir, 

consideramos necesario que esta 

situación termine y si ustedes tienen 

voluntad de hacerlo nos tendrán de su 

lado, sino seguiremos apoyando al 

personal de este ayuntamiento, porque es 

de justicia para ellos, pero también para 

el vecindario de la ciudad.  

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señor Soto.  

 

Bueno, creo que hizo, digamos, una serie 

de valoraciones, algunas que tienen datos 

que hay que contextualizar en su 

momento, yo le podría decir, no se lo voy 

a decir, ahora se hubo una sentencia en el 

año 18 me imagino que este gobierno 

empezó en el año 2019, no se lo voy a 

decir porque no aporta nada. Lo que le 

voy a decir yo es lo que estamos haciendo 

desde que nosotros encontramos 

decisiones que venían de otros momentos, 

pues como le toca a todos los gobiernos, 

que es gestionar situaciones con las que se 

encuentra. Uno puede echar culpas o 

intentar resolver problemas. La realidad 

es que ya le puedo anunciar hoy que esa 

situación, que yo creo que tiene mucho 

que ver con una situación estructural que 

da para un debate muy superior al de los 

tres minutos, en gran parte se debe a que 

no hubo concursos de forma regular, 
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vostede sabe é algo que nesta 

administración non sucedeu, bueno, este 

goberno municipal o que fixo foi 

impulsar o que se atopou, e non anular 

todo, máis alá da opinión que lle 

merecera como estaban feitos os 

concursos. Estamos na recta final, na 

recta final significa que comezaremos o 

2024, no comezo do 2024 esperamos que 

estea resolto o concurso e polo tanto que 

sustancialmente a meirande parte desas 

situacións estean corrixidas, outras, é 

dicir, a capacidade que temos de 

autoorganización e a capacidade de 

utilizar as comisións de servizo para 

reforzar determinadas situacións pois vai 

a existir sempre. É o óptimo? Non, eu 

coincido con vostede que non é o 

óptimo, pero iso non nos debe permitir 

nunca que ninguén, que ninguén poña en 

cuestión a capacidade, o talento desta 

administración, non vou a mencionar a 

palabra talento máis veces, señor 

Rodríguez, non vaia ser que..., vexo que 

se poñen nerviosos, de momento solo 

estaba falando dos funcionarios e 

funcionarias municipais, non citei ao 

Goberno, que tamén ten talento.  

 

Señor Soto, eu creo que estamos diante 

dun problema estrutural que vai a ter 

unha resolución, por eso creo que aí 

podemos coincidir, e despois hai outros 

planos que teñen que ver con visións 

desde o punto de vista sindical, que nós 

respectamos, pero que a veces, bueno, 

pois depende onde suceda, con quen 

suceda, pois poden cambiar as tornas e 

incluso cando lle poñen o espello diante, 

pois ao mellor a quen o di ten algunhas 

dificultades á hora de poder soster o 

mesmo. En calquera caso, eu creo que o 

esencial é: contamos cunha plantilla de 

profesionais no ámbito público, creo que 

debemos estar orgullosos do noso 

concello, non desbotamos atraer talento, 

tamén llo digo abertamente, esta 

administración debe de ser unha 

como usted sabe es algo que en esta 

administración no sucedió, bueno, este 

gobierno municipal lo que hizo fue  

impulsar lo que se encontró, y no anular 

todo, más allá de la opinión que mereciese 

como estaban hechos los concursos. 

Estamos en la recta final, en la recta final 

significa que comenzaremos el 2024, en el 

comienzo del 2024 esperamos que esté 

resuelto el concurso y por lo tanto que 

sustancialmente la mayor parte de esas 

situaciones estén corregidas, otras, es 

decir, la capacidad que tenemos de 

autoorganización y la capacidad de 

utilizar las comisiones de servicio para 

reforzar determinadas situaciones pues va 

a existir siempre. ¿Es lo óptimo? No, yo 

coincido con usted que no es lo óptimo, 

pero eso no nos debe permitir nunca que 

nadie, que nadie ponga en cuestión la 

capacidad, el talento de esta 

administración, no voy a mencionar la 

palabra talento más veces, señor 

Rodríguez, no vaya ser qué..., veo que se 

ponen nerviosos, de momento solo estaba 

hablando de los funcionarios y 

funcionarias municipales, no cité al 

Gobierno, que también tiene talento.  

 

Señor Soto, yo creo que estamos delante 

de un problema estructural que va a tener 

una resolución, por eso creo que ahí 

podemos coincidir, y después hay otros 

planos que tienen que ver con visiones 

desde el punto de vista sindical, que 

nosotros respetamos, pero que a veces, 

bueno, pues depende dónde suceda, con 

quién suceda, pues pueden cambiar las 

tornas e incluso cuando le ponen el espejo 

delante, pues a lo mejor quién lo dice tiene 

algunas dificultades a la hora de poder 

sostener lo mismo. En cualquiera caso, yo 

creo que lo esencial es: contamos con una 

plantilla de profesionales en el ámbito 

público, creo que debemos estar 

orgullosos de nuestro ayuntamiento, no 

descartamos atraer talento, también se lo 

digo abiertamente, esta administración 
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administración aberta para atraer talento, 

aquí non estamos para darnos 

satisfacción a nós mesmos senón para 

servir aos cidadáns, e polo tanto para 

contar cos mellores profesionais, se 

mañá conseguimos atraer profesionais 

que non forman parte desta 

administración e son doutras 

administracións e poden vir, haberá 

xente que o critique, pero xa lle digo que 

eso a este goberno non nos preocupa 

nada, o que nos preocuparía é ter a 

oportunidade de atraer talento e non 

conseguir traelo, e é un proceso de 

permanente mellora, co cal comisións de 

servizo, eu creo que o concurso vai a 

permitir resolver unha parte desa 

situación, en calquera caso voulle dar 

outro dato que me parece importante, 

temos convocados máis de 600 prazas 

desde que somos Goberno municipal, de 

emprego público, invítoo a que faga 

unha investigación de todas as 

administracións que ten cercanas a ver si 

a decisión que tomou este goberno no 

2019 está sendo efectiva. O que non 

podemos é reverter nin as leis do Estado 

nin situacións que superan esta 

administración, pero con nós vai poder 

contar para defender os servizos 

públicos, é máis eu recoñézolle, sei que 

é unha demanda que nos ten feito chegar 

o BNG, a necesidade de reforzar os 

servizos públicos e de incrementar os 

recursos, tal..., eu sei que o BNG é 

consciente de que o capítulo un dun 

orzamento (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) é apostar polos servizos 

públicos, vale, sei que vostedes non fan 

demagoxia con eso, polo tanto 

agradézolle as súas aportacións.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, grazas señor Soto, grazas 

señor Lage, grazas ao BNG. 

 

debe de ser una administración abierta 

para atraer talento, aquí no estamos para 

darnos satisfacción a nosotros mismos 

sino para servir a los ciudadanos, y por lo 

tanto para contar con los mejores 

profesionales, si mañana conseguimos 

atraer profesionales que no forman parte 

de esta administración y son de otras 

administraciones y pueden venir, habrá 

gente que lo critique, pero ya le digo que 

eso a este gobierno no nos preocupa nada, 

lo que nos preocuparía es tener la 

oportunidad de atraer talento y no 

conseguir traerlo, y es un proceso de 

permanente mejora, con lo cual 

comisiones de servicio, yo creo que el 

concurso va a permitir resolver una parte 

de esa situación, en cualquiera caso le voy 

a dar otro dato que me parece importante, 

hemos convocados más de 600 plazas 

desde que somos Gobierno municipal, de 

empleo público, lo invito a que haga una 

investigación de todas las 

administraciones que tiene cercanas a ver 

si la decisión que tomó este gobierno en el 

2019 está siendo efectiva. Lo que no 

podemos es revertir ni las leyes del Estado 

ni situaciones que superan esta 

administración, pero con nosotros va a 

poder contar para defender los servicios 

públicos, es más yo le reconozco, sé que 

es una demanda que nos ha hecho llegar 

el BNG, la necesidad de reforzar los 

servicios públicos y de incrementar los 

recursos, tal..., yo sé que el BNG es 

consciente de que el capítulo uno de un 

presupuesto (se oye una señal acústica 

indicativo de la finalización del tiempo de 

intervención) es apostar por los servicios 

públicos, vale, sé que ustedes no hacen 

demagogia con eso, por lo tanto le 

agradezco sus aportaciones.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, gracias señor Soto, 

gracias señor Lage, gracias al BNG. 
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Turno para o Partido Popular.  

 

Señora Neira pode pasar.  

 

Ás catorce horas e doce minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 

 

Primeira pregunta, señora Catalá,.  

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 
 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre inseguridade cidadá.  

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todas e a todos os aquí 

presentes, así como aos que nos seguen 

pola retransmisión en directo.  

 

Dadas as noticias sobre delincuencia e 

inseguridade que se produciron 

diariamente, este grupo pregunta: que 

medidas concretas acordaron a señora 

alcaldesa e o señor delegado do 

Goberno para acabar co repunte da 

sensación de inseguridade? 

 

Ás catorce horas e doce minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Soto Díaz. 

 

Señora Paz Romero 
 

A alcaldesa e o delegado do Goberno 

mantiveron hai dúas semanas unha 

reunión de traballo para mellorar os 

mecanismos de coordinación en materia 

de seguridade cidadá e dar resposta ás 

demandas de seguridade dos veciños e 

veciñas da cidade.  

 

Señora Catalán Morcillo 

Turno para el Partido Popular.  

 

Señora Neira puede pasar. 

 

A las catorce horas y doce minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández.  
 

Primera pregunta, señora Catalán. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR El GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 
 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre seguridad ciudadana  
 

Señora Catalán Morcillo 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todas y a todos los aquí 

presentes, así como a los que nos siguen 

por streaming.  

 

Dadas las noticias sobre delincuencia e 

inseguridad que se han producido 

diariamente, este grupo pregunta: ¿qué 

medidas concretas acordaron la señora 

alcaldesa y el señor delegado del Gobierno 

para acabar con el repunte de la sensación 

de inseguridad? 

 

A las catorce horas y doce minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Soto Díaz. 

 

Señora Paz Romero 

 

La alcaldesa y el delegado del Gobierno 

mantuvieron hace dos semanas una 

reunión de trabajo para mejorar los 

mecanismos de coordinación en materia 

de seguridad ciudadana y dar respuesta a 

las demandas de seguridad de los vecinos 

y vecinas de la ciudad. 

 

Señora Catalán Morcillo 
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Ben, efectivamente o pasado 18 de 

setembro a señora alcaldesa e o señor 

delegado do Goberno de Galicia 

mantiveron unha reunión na que pouco 

ou nada transcendeu, salvo a promesa, 

outra máis, de que se reforzaría a 

presenza policial en toda a cidade 

debido ao repunte da sensación de 

inseguridade. Sensación, miren fálenlles 

ás vítimas de vexacións, acoso, ameazas, 

roubos ou agresións con arma branca de 

sensacións, ou é que se refiren vostedes 

ao medo, a angustia, a frustración ou a 

desconfianza permanente desas vítimas 

ao verse acometidas mesmo de forma 

reiterada? E as súas secuelas físicas e 

psicolóxicas? E os seus negocios?  

 

Que pouca empatía e que insensatez 

demostraron de novo falando de 

sensacións, cando o que estamos a vivir 

na cidade é un auténtico problema de 

inseguridade, que foi crecendo 

exponencialmente durante anos e por 

falta de control, evidentemente, e de 

traballo en prevención. Desde logo, xa 

demostraron que se queren poden actuar 

contra os lumes de narcoocupación que 

lamentablemente van asociados a 

formas de delincuencia que xa viron que 

son cada vez máis brutais, como os 

roubos con violencia e intimidación que, 

por certo, aumentaron un 8,3 % no 

primeiro semestre do 2023 con respecto 

ao mesmo período do ano 2022, ou os 

roubos con forza en domicilios, 

establecementos e outras instalacións 

que creceron tamén un 11 %. E por 

suposto, moi destacables as 

sensacionais entre comiñas cifras dos 

delitos relacionados co tráfico de drogas 

que aumentaron un alarmante 45,5 %. 

As estatísticas falan por si soas, a pesar 

de que vostedes seguen aferrándose cal 

cravo ardente ao descenso da 

criminalidade xeneralizada e 

convencional. Vale, con todo 15 días 

 

Bien, efectivamente el pasado 18 de 

septiembre la señora alcaldesa y el señor 

delegado de Gobierno de Galicia 

mantuvieron una reunión en la que poco o 

nada ha trascendido, salvo la promesa, 

otra más, de que se reforzaría la presencia 

policial en toda la ciudad debido al repunte 

de la sensación de inseguridad. Sensación, 

miren háblenles a las víctimas de 

vejaciones, acoso, amenazas, robos o 

agresiones con arma blanca de 

sensaciones, ¿o es que se refieren ustedes 

al miedo, la angustia, la frustración o la 

desconfianza permanente de esas víctimas 

al verse acometidas incluso de forma 

reiterada? ¿Y sus secuelas físicas y 

psicológicas? ¿Y sus negocios?  

 

Qué poca empatía y qué insensatez han 

demostrado de nuevo hablando de 

sensaciones, cuando lo que estamos 

viviendo en la ciudad es un auténtico 

problema de inseguridad, que ha ido 

creciendo exponencialmente durante años 

y por falta de control, evidentemente, y de 

trabajo en prevención. Desde luego, ya 

han demostrado que si quieren pueden 

actuar contra los fuegos de 

narcoocupación que lamentablemente van 

asociados a formas de delincuencia que ya 

han visto que son cada vez más brutales, 

como los robos con violencia e 

intimidación que, por cierto, han 

aumentado un 8,3 % en el primer semestre 

del 2023 con respecto al mismo período 

del año 2022, o los robos con fuerza en 

domicilios, establecimientos y otras 

instalaciones que han crecido también un 

11 %. Y por supuesto, muy reseñables las 

sensacionales entre comillas cifras de los 

delitos relacionados con el tráfico de 

drogas que han aumentado un alarmante 

45,5 %. Las estadísticas hablan por si 

solas, pese a que ustedes siguen 

aferrándose cual clavo ardiente al 

descenso de la criminalidad generalizada 

y convencional. Vale, con todo 15 días 
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despois desa esperada reunión 

institucional os cidadáns seguen sen 

saber nin coñecer as accións concretas 

que se van levar a cabo para ampliar os 

efectivos policiais prometidos, nin como 

nin cando, iso si, por fin recoñeceron 

que fan falta máis axentes. Despois de 

poñer en xaque ao servizo da Policía 

Local para mover aos ocupas dun barrio 

a outro, resulta moi difícil crer que os 

cidadáns vexan en breve unha policía 

máis habitual nas rúas, salvo un reforzo 

imprescindible de efectivos. Repito, se 

queren poden, fixérono antes do 28 de 

maio e o servizo prolongouse o previsto 

se volvían gobernar, ata tres días 

despois das eleccións, iso si, foi unha 

cortina de fume. Nin policía de barrio, 

nin xunta local de seguridade, non se 

sabe nada.  

 

Ás catorce horas e dezaseis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Soto 

Díaz. 

 

Coa perda duns 60 efectivos da Policía 

Local no últimos catro anos, tras a 

aplicación dese real decreto do ano 

2018, de xubilación anticipada de 

policías locais, a taxa de reposición 

estimada sería actualmente do 125 % 

anual, e hoxe atópanse en activo tan só 

302 axentes, sen contar iso si cos que 

están agora mesmo realizando ou 

acabando a súa formación na Academia 

Galega de Seguridade. O que son ou 

constitúen 107 postos de policías menos 

do presumible segundo as ratios.  

 

Isto señores chámase falta de previsión, 

pero vostedes deciden, poden continuar 

co seu segredismo institucional, 

minimizando os problemas de 

seguridade ou ben, tomar as medidas 

oportunas para atallar estes problemas, 

se é posible antes das próximas 

eleccións.  

 

después de esa esperada reunión 

institucional los ciudadanos siguen sin 

saber ni conocer las acciones concretas 

que se van a llevar a cabo para ampliar los 

efectivos policiales prometidos, ni cómo 

ni cuándo, eso sí, por fin han reconocido 

que hacen falta más agentes. Después de 

poner en jaque al servicio de la Policía 

Local para mover a los ocupas de un barrio 

a otro, resulta muy difícil creer que los 

ciudadanos vean en breve una policía más 

habitual en las calles, salvo un refuerzo 

imprescindible de efectivos. Repito, si 

quieren pueden, lo hicieron antes del 28 de 

mayo y el servicio se prolongó lo previsto 

si volvían a gobernar, hasta tres días 

después de las elecciones, eso sí, fue una 

cortina de humo. Ni policía de barrio, ni 

junta local de seguridad, no se sabe nada.  

 

 

A las catorce horas y dieciséis minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Soto Díaz. 

 

Con la pérdida de unos 60 efectivos de la 

Policía Local en los últimos cuatro años, 

tras la aplicación de ese real decreto del 

año 2018, de jubilación anticipada de 

policías locales, la tasa de reposición 

estimada sería actualmente del 125 % 

anual, y hoy se encuentran en activo tan 

solo 302 agentes, sin contar eso sí con los 

que están ahora mismo realizando o 

acabando su formación en la Academia 

Galega de Seguridade. Lo que son o 

constituyen 107 puestos de policías menos 

de lo presumible según las ratios.  

 

Esto señores se llama falta de previsión, 

pero ustedes deciden, pueden continuar 

con su secretismo institucional, 

minimizando los problemas de seguridad 

o bien, tomar las medidas oportunas para 

atajar estos problemas, a ser posible antes 

de las próximas elecciones.  
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Moitas grazas 

 

Señora Paz Romero 
 

Na reunión a alcaldesa exixiu ao 

delegado do Goberno unha maior 

presenza e visibilización de axentes da 

Policía Nacional nas rúas.  

 

Dende o Concello fíxose un traballo de 

identificación dos principais puntos que 

precisan unha maior presenza policial e 

que se trasladaron á Delegación do 

Goberno, un traballo realizado coa 

colaboración da Policía Local e coa as 

entidades veciñais, coas que mantemos 

unha relación fluída co obxectivo de 

poder incrementar a percepción de 

seguridade na cidade.  

 

 

Froito da reunión da alcaldesa e o 

Delegado do Goberno acordouse 

reforzar a presenza da Policía Nacional 

neses puntos considerados claves e 

incrementar a cooperación dos corpos de 

Policía Nacional e Local mediante a 

posta en marcha das seguintes 

actuacións: dunha banda, reunións de 

coordinación con periodicidade semanal 

fixándose nas mesmas unha diagnose de 

actuación de seguridade, deseñando 

actuacións en base a esa fotografía da 

realidade da cidade; ademais establecer 

unha programación coordinada de 

dispositivos de seguridade realizados 

conxuntamente polo Corpo Nacional de 

Policía e Policía Local. Tamén 

incrementar a periodicidade das Xuntas 

Locais de Seguridade co obxecto de 

levar a cabo unha auditoría da 

seguridade da cidade e avaliar o 

desenvolvemento das accións conxuntas 

adaptándose á realidade do momento.  

 

 

A alcaldesa ten sinalado en numerosas 

ocasións que a seguridade é unha 

Muchas gracias.  

 

Señora Paz Romero 

 

En la reunión la alcaldesa exigió al 

delegado del Gobierno una mayor 

presencia y visibilización de agentes de la 

Policía Nacional en las calles.  

 

Desde el Ayuntamiento se hizo un trabajo 

de identificación de los principales puntos 

que precisan una mayor presencia 

policial y que se trasladaron a la 

Delegación del Gobierno, un trabajo 

realizado con la colaboración de la 

Policía Local y con la las entidades 

vecinales, con las que mantenemos una 

relación fluida con el objetivo de poder 

incrementar la percepción de seguridad 

en la ciudad.  

 

Fruto de la reunión de la alcaldesa y el 

Delegado del Gobierno se acordó 

reforzar la presencia de la Policía 

Nacional en esos puntos considerados 

claves e incrementar la cooperación de 

los cuerpos de Policía Nacional y Local 

mediante la puesta en marcha de las 

siguientes actuaciones: por un lado, 

reuniones de coordinación con 

periodicidad semanal fijándose en las 

mismas una diagnosis de actuación de 

seguridad, diseñando actuaciones en base 

a esa fotografía de la realidad de la 

ciudad; además establecer una 

programación coordinada de dispositivos 

de seguridad realizados conjuntamente 

por el Cuerpo Nacional de Policía y 

Policía Local. También incrementar la 

periodicidad de las Juntas Locales de 

Seguridad con el objeto de llevar a cabo 

una auditoría de la seguridad de la ciudad 

y evaluar el desarrollo de las acciones 

conjuntas adaptándose a la realidad del 

momento.  

 

La alcaldesa ha señalado en numerosas 

ocasiones que la seguridad es una 
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prioridade, e proba diso é a convocatoria 

de prazas de Policía Local, 94, 94prazas 

de Policía Local no seu mandato. A 

maior cifra en moitos anos e case tres 

veces máis das convocadas durante o 

mandato do Partido Popular.  

 

Os datos extraídos do balance de 

criminalidade do segundo semestre deste 

ano publicado polo Ministerio de 

Interior reflexan o descenso da 

criminalidade na cidade nun 13 %. A 

Coruña é a cidade galega onde máis 

decreceu a taxa de criminalidade, mais 

non nos conformamos, o noso 

compromiso coa seguridade é claro, 

reforzamos o corpo de Policía Local, 

seguiremos exixindo á administración 

competente unha maior presenza 

policial. Mais é preciso que nos 

impliquemos todas as administracións, 

porque moitos dos delitos están 

vinculados a un incremento no consumo 

de drogas. Estamos ante unha 

problemática que non se pode resolver só 

mediante a acción policial, xa que é un 

problema sanitario e que precisa que as 

administracións con competencias, en 

concreto a Xunta de Galicia aborde con 

urxencia o asunto para atallalo.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Grazas, señora Catalán, 

grazas, señora Paz.  

 

Seguinte pregunta do Partido Popular, 

señor Amado.  

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre o quinto contedor.  
 

Señor Amado de la Fuente 

 

Cantas prazas de aparcamento 

suprimirá o Goberno municipal para a 

instalación do quinto contedor de 

recollidas de residuos? 

prioridad, y prueba de eso es la 

convocatoria de plazas de Policía Local, 

94, 94plazas de Policía Local en su 

mandato. La mayor cifra en muchos años 

y casi tres veces más de las convocadas 

durante el mandato del Partido Popular.  

 

Los datos extraídos del balance de 

criminalidad del segundo semestre de este 

año publicado por el Ministerio de 

Interior reflejan el descenso de la 

criminalidad en la ciudad en un 13 %. A 

Coruña es la ciudad gallega donde más 

decreció la tasa de criminalidad, pero no 

nos conformamos, nuestro compromiso 

con la seguridad es claro, reforzamos el 

cuerpo de Policía Local, seguiremos 

exigiendo a la administración competente 

una mayor presencia policial. Pero es 

preciso que nos impliquemos todas las 

administraciones, porque muchos de los 

delitos están vinculados a un incremento 

en el consumo de drogas. Estamos ante 

una problemática que no se puede 

resolver solo mediante la acción policial, 

ya que es un problema sanitario y que 

precisa que las administraciones con 

competencias, en concreto la Xunta de 

Galicia aborde con urgencia el asunto 

para atajarlo.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Gracias, señora 

Catalán, gracias, señora Paz.  

 

Siguiente pregunta del Partido Popular, 

señor Amado. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el quinto contenedor. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

¿Cuántas plazas de aparcamiento 

suprimirá el Gobierno municipal para la 

instalación del quinto contenedor de 

recogidas de residuos? 
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Señor Lage Tuñas 

 

Bo día, señor Amado.  

 

Grazas pola pregunta. Dicirlle que o 

aparcamento vaise ver afectado na 

mesma proporción que no resto do país 

onde xa están os cinco contedores ou 

onde está previsto poñelos. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Hemeroteca. 9 de agosto. O Estado e a 

Xunta cominan a implantar o quinto 

contedor. 12 de setembro, declaracións 

do señor Lage: o Goberno trasladoume 

informalmente que denega a 

excepcionalidade e que o quinto 

contedor será unha realidade. 

 

14 de setembro. Declaracións do señor 

Lage: Chegamos a un acordo para 

establecer un cronograma para a 

implantación do quinto contedor durante 

o 2024. 

 

Dazasete de decembro: O presidente do 

Consorcio das Mariñas manifesta que 

non foi informado oficialmente de nada 

sobre a instalación do quinto contedor. 

 

30 de setembro: o señor Jorquera 

manifesta: O Concello ten que facer os 

deberes e solicitar a excepcionalidade 

para Nostián. 

 

Datos certos, como lle gusta dicir a 

vostede, señor Laxe. 

 

104 € por tonelada é o prezo, o dobre 

que o actual, que se estima no 

anteproxecto de residuos que se chegará 

a pagar á concesionaria por 10 anos do 

lixo. 62 € é a media da taxa de lixo que 

abonan os coruñeses. 5,5 millóns de 

euros é o que vai deixar de recibir 

Nostián pola implantación do novo 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días, señor Amado.  

 

Gracias por la pregunta. Decirle que el 

aparcamiento se va a ver afectado en la 

misma proporción que en el resto del país 

donde ya están los cinco contenedores o 

donde está previsto ponerlos. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Hemeroteca. 9 de agosto. El Estado y la 

Xunta conminan a implantar el quinto 

contenedor. 12 de septiembre, 

declaraciones del señor Lage: el Gobierno 

me ha trasladado informalmente que 

deniega la excepcionalidad y que el quinto 

contenedor será una realidad. 

 

14 de septiembre. Declaraciones del señor 

Lage: Llegamos a un acuerdo para 

establecer un cronograma para la 

implantación del quinto contenedor 

durante lo 2024. 

 

Diecisiete de diciembre: El presidente del 

Consorcio das Mariñas manifiesta que no 

ha sido informado oficialmente de nada 

sobre la instalación del quinto contenedor. 

 

30 de septiembre: el señor Jorquera 

manifiesta: El Ayuntamiento tiene que 

hacer los deberes y solicitar la 

excepcionalidad para Nostián. 

 

Datos ciertos, como le gusta decir a usted, 

señor Lage. 

  

104 € por tonelada es el precio, el doble 

que el actual, que se estima en el 

anteproyecto de residuos que se llegará a 

pagar a la concesionaria por 10 años de la 

basura. 62 € es la media de la tasa de 

basura que abonan los coruñeses. 5,5 

millones de euros es lo que va a dejar de 

recibir Nostián por la implantación del 
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sistema de recuperación de envases 

lixeiros, segundo figura no anteproxecto 

de residuos. 8.100 toneladas de envases 

é o que se esperan recibir no 2040.  

 

De 1.200 a 1.400 contedores para a 

fracción de envases lixeiros van instalar 

nas nosas rúas porque aínda entendo 

que non decidiron o formato do 

contedor. Ou sexa, que case 1.500 

prazas de aparcamentos menos. 37,5 

quilómetros de extensión e gran 

densidade da poboación da Coruña. 

150.000 vehículos, dos cales 80 % están 

matriculados. Unhas 1.500 prazas de 

aparcamento en superficie é eliminadas 

polas obras xa feitas e polas terrazas no 

2022, outras 1.000 que teñen previsto 

eliminar coas obras xa anunciadas, 8 

vehículos por cada oferta de praza de 

aparcamento público ou privado que se 

oferta. 

 

Con todos os datos arriba mencionados 

teñen un gran traballo por diante as 

señoras concelleiras de Mobilidade e de 

Medio Ambiente e todo iso por ter sen 

actualizar un PMUS aprobado polo 

Goberno do PP no 2014 e que lles serve 

a vostedes para recibir unha subvención 

estatal para abaratar a tarifa do bus 

urbano, mentres que para todo o demais 

o teñen gardado nun caixón sen aplicar 

unha soa medida das que contén. Son 

máis de 4.000 prazas de aparcamento en 

superficie que se van a perder no 

período 2019-2027 se seguen cos seus 

plans e sen darlle solución alternativa 

aos veciños —so si, sempre nos van a 

quedar frases como: o que teña unha 

vaca que compre un cortello—, por 

comprometerse a implantar un quinto 

contedor nas nosas rúas ao longo de 

2024 sen coñecer a viabilidade de 

Nostián por diversos motivos; por ter un 

plan de viabilidade da planta baseado en 

feitos futuribles e non reais. Aínda non 

sabemos se o Consorcio das Mariñas vai 

nuevo sistema de recuperación de envases 

ligeros, según figura en el anteproyecto de 

residuos. 8.100 toneladas de envases es lo 

que se esperan recibir en el 2040.  

 

De 1.200 a 1.400 contenedores para la 

fracción de envases ligeros se van a 

instalar en nuestras calles porque todavía 

entiendo que no han decidido el formato 

del contenedor. O sea, que casi 1.500 

plazas de aparcamientos menos. 37,5 

quilómetros de extensión y gran densidad 

de la población de La Coruña. 150.000 

vehículos, de los cuales 80 % están 

matriculados. Unas 1.500 plazas de 

aparcamiento en superficie es eliminadas 

por las obras ya hechas y por las terrazas 

en el 2022, otras 1.000 que tienen previsto 

eliminar con las obras ya anunciadas, 8 

vehículos por cada oferta de plaza de 

aparcamiento público o privado que se 

oferta. 

 

Con todos los datos arriba mencionados 

tienen un gran trabajo por delante las 

señoras concejalas de Movilidad y de 

Medio Ambiente y todo ello por tener sin 

actualizar un PMUS aprobado por el 

Gobierno del PP en el 2014 y que les sirve 

a ustedes para recibir una subvención 

estatal para abaratar la tarifa del bus 

urbano, mientras que para todo lo demás 

lo tienen guardado en un cajón sin aplicar 

una sola medida de las que contiene. Son 

más de 4.000 plazas de aparcamiento en 

superficie que se van a perder en el 

periodo 2019-2027 si siguen con sus 

planes y sin darle solución alternativa a los 

vecinos —eso sí, siempre nos van a quedar 

frases como: el que tenga una vaca que 

compre un establo—, por comprometerse 

a implantar un quinto contenedor en 

nuestras calles a lo largo de 2024 sin 

conocer la viabilidad de Nostián por 

diversos motivos; por tener un plan de 

viabilidad de la planta basado en hechos 

futuribles y no reales. Todavía no sabemos 

si el Consorcio de las Mariñas va a llevar 
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levar os seus residuos, os números 

cambiarían substancialmente. Polos 

múltiples casos nos que está 

xudicializada a recollida e o tratamento 

da nosa cidade, facendo da inseguridade 

xurídica unha constante no 

departamento de Medio Ambiente; por 

non dicirnos canto lle vai a supoñer a 

cada veciño da Coruña o cambio no 

importe do seu recibo de recollida de 

residuos, xa que a planta vai recibir 5,5 

de millóns, 5,5 millóns de euros menos e 

vaise a pagar o dobre por cada tonelada 

tratada na devandita planta. E despois 

por actuar ás costas da oposición xa que 

no Partido Popular, aínda que no 

Partido Popular, ese grupo maioritario 

en María Pita, non recibe a información 

solicitada —señor Lage, grazas, porque 

o venres pasado deume o anteproxecto—

, dígolle que grazas por enviarme o 

anteproxecto despois de pedilo 

reiteradas veces, e porque non conta 

connosco a través das distintas 

comisións para informarnos das 

decisións e temos que decatarnos pola 

prensa das decisións tomadas e que nos 

afectan a todos os coruñeses, e tamén 

polo Bloque Nacionalista Gallego, 

porque segundo fixeron nese pacto 

público para garantir a investidura, 

comprometéronse á defensa do modelo 

húmido-seco e ao plan de viabilidade a 

curto prazo e de momento non sabemos 

nada. 

 

Finalizo como xa dixo o noso portavoz, 

Miguel Lorenzo: en Nostián o que menos 

cheira é o lixo. 

 

Moitas grazas. 

 

Ás catorce horas e vinte e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González. 
 

Señor Lage Tuñas 

 

sus residuos, los números cambiarían 

sustancialmente. Por los múltiples casos 

en los que está judicializada la recogida y 

el tratamiento de nuestra ciudad, haciendo 

de la inseguridad jurídica una constante en 

el departamento de Medio Ambiente; por 

no decirnos cuánto le va a suponer a cada 

vecino de La Coruña el cambio en el 

importe de su recibo de recogida de 

residuos, ya que la planta va a recibir 5,5 

de millones, 5,5 millones de euros menos 

y se va a pagar el doble por cada tonelada 

tratada en dicha planta. Y después por 

actuar a espaldas de la oposición ya que en 

el Partido Popular, si bien en el Partido 

Popular, ese grupo mayoritario en María 

Pita, no recibe la información solicitada —

señor Lage, gracias, porque el viernes 

pasado me dio el anteproyecto—, le digo 

que gracias por haberme enviado el 

anteproyecto después de haberlo pedido 

reiteradas veces, y porque no cuenta con 

nosotros a través de las distintas 

comisiones para informarnos de las 

decisiones y tenemos que enterarnos por la 

prensa de las decisiones tomadas y que nos 

afectan a todos los coruñeses, y también 

por el Bloque Nacionalista Gallego, 

porque según hicieron en ese pacto 

público para garantizar la investidura, se 

comprometieron a la defensa del modelo 

húmedo-seco y al plan de viabilidad a 

corto plazo y de momento no sabemos 

nada. 

 

 

Finalizo como ya dijo nuestro portavoz, 

Miguel Lorenzo: en Nostián lo que menos 

huele es la basura. 

 

Muchas gracias. 

 

A las catorce horas y veinticinco minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Veira González. 

 

Señor Lage Tuñas 
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Bueno, moitas grazas, señor Amado. 

Creo que se refería vostede a que xa tivo 

acceso ó documento que solicitou 

completo de alegacións, non ó 

Anteproxecto, porque o Anteproxecto é 

público, non? Creo que é así, o, iso era ó 

que se refería. Bueno, alégrome que polo 

menos haxa un recoñecemento público e 

xa llo trasladei no seu momento, é dicir, 

este concello non tuvo ata a data ningún 

tipo de problema en torno a facilitar o 

acceso á información e así seguirá sendo, 

non? 

 

En calquera caso, agradezco a súa 

disposición a poder, non sei se chegar a 

algún tipo de acordo, pero si a poder 

falar. Vostede ten experiencia e ademais 

coñece o sector, polo tanto, seguramente 

poida aportar algo en torno a un asunto 

que é o suficientemente complexo como 

para que todo o mundo poida aportar, 

sobre todo aqueles que teñen máis 

experiencia no ámbito dos residuos, pero 

vostede formulou unha pregunta. Eu 

dinlle resposta. Paréceme moi atrevido... 

non pola súa parte, eh?. 

 

No mandato pasado... —estou vendo o 

señor Deus— o señor Deus digamos que 

tiña, non sei se un aparato, ten que 

perdonar, pero contabilizaba... É certo 

que non o facía a ollo de bo cubero, era... 

botaba así un pouco... non precisaba 

moito, non? El vía sempre supresión de 

prazas de todo tipo. Bueno, é certo que, 

claro, non me extraña que se cansara de 

andar facendo seguimiento das prazas. 

 

Creo que se se quere facer debates con 

rigor, señor Amado, non me vou a 

quedar co último que dixo, porque non 

creo que o señor Lorenzo nin vostedes se 

unen ás teorías da conspiración. Dixo 

que en Nostián había un olor e que non 

era a basura. Home, esta semana houbo 

un alcalde que acusou a un alcalde do seu 

partido tamén de ter unha trama 

Bueno, muchas gracias, señor Amado. 

Creo que se refería usted a que ya tuvo 

acceso al documento que solicitó 

completo de alegaciones, no al 

Anteproyecto, porque el Anteproyecto es 

público, ¿no? Creo que es así, o, eso era 

al que se refería. Bueno, me alegro que 

por lo menos haya un reconocimiento 

público y ya se lo trasladé en su momento, 

es decir, este ayuntamiento no tuvo hasta 

la fecha ningún tipo de problema en torno 

a facilitar el acceso a la información y así 

seguirá siendo, ¿no? 

 

En cualquier caso, agradezco su 

disposición a poder, no sé si llegar a algún 

tipo de acuerdo, pero sí a poder hablar. 

Usted tiene experiencia y además conoce 

el sector, por lo tanto, seguramente pueda 

aportar algo en torno a un asunto que es 

lo suficientemente complejo como para 

que todo el mundo pueda aportar, sobre 

todo aquellos que tienen más experiencia 

en el ámbito de los residuos, pero usted 

formuló una pregunta. Yo le di respuesta. 

Me parece muy atrevido... no por su parte, 

¿eh?. 

 

En el mandato pasado... —estoy viendo al 

señor Deus— el señor Deus digamos que 

tenía, no sé si un aparato, tiene que 

perdonar, pero contabilizaba... Es cierto 

que no lo hacía a ojo de buen cubero, 

era... echaba así un poco... no necesitaba 

mucho, ¿no? Él veía siempre supresión de 

plazas de todo tipo. Bueno, es cierto que, 

claro, no me extraña que se cansara de 

andar haciendo seguimiento de las plazas. 

 

Creo que si se quiere hacer debates con 

rigor, señor Amado, no me voy a quedar 

con lo último que dijo, porque no creo que 

el señor Lorenzo ni ustedes se unen a las 

teorías de la conspiración. Dijo que en 

Nostián había un olor y que no era a 

basura. Hombre, esta semana hubo un 

alcalde que acusó a un alcalde de su 

partido también de tener una trama 
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montada. Entonces, teñen que poñerse 

de acuerdo entre uns e outros, a ver se 

hai tramas, se é que queren facer cousas 

en Nostián, e tal. A min o que me chama 

a atención... Non, o digo porque, a ver, á 

luz pública, á luz pública está que todos 

teñen moitas ideas, polo que se ve. O que 

non se sabe é realmente moi ben se o que 

teñen na cabeza é todo eso que cren que 

se pode facer, porque por ahora o 

Goberno municipal o único que traballe 

é nunha licitación, como xa ten dito a 

nosa alcaldesa, para que teñamos o 

mellor sistema de tratamento posible, 

para que melloremos os procesos de 

Nostián apostando por un modelo que xa 

ten moitos anos —por certo, posto en 

marcha por un goberno socialista—, 

pero tamén conviría aclarar, señor 

Amado, vostedes non sei se critican a 

implantación do quinto contenedor. O 

quinto contedor non o inventou este 

goberno municipal. Vostedes que veñen 

aquí a defender a legalidade 

permanentemente, eu supoño que 

defenderán que se aplique a Lei.  

 

Por certo, a Xunta de Galicia é o que nos 

dice, que hai que poñer o quinto 

contenedor. Vostedes queren quinto 

contenedor ou non? Non se sabe, non 

sabe, non contesta. Agora, estaría ben... 

Nós non entramos en si nos gusta ou non, 

nós entramos en cumprir a legalidade, 

cumplila. Se vostede cre ou me pode 

dicir que o Partido Popular non está a 

favor do quinto contenedor, acláreno. 

Agora, eu vexo que teñen posicións 

diferentes dependendo de quen fale. 

Sería bo sabelo. 

 

Eu recóllole a proposta. Claro que 

falaremos tamén coa oposición, como 

non, por suposto, non teña ningunha 

dúbida, pero hai algo que resolver, e hai 

algo que resolver porque, primeiro, 

temos que cumprir a Lei. 

 

montada. Entonces, tienen que ponerse de 

acuerdo entre unos y otros, a ver si hay 

tramas, si es que quieren hacer cosas en 

Nostián, y tal. A mí lo que me llama la 

atención... No, lo digo porque, a ver, a la 

luz pública, a la luz pública está que todos 

tienen muchas ideas, por lo que se ve. Lo 

que no se sabe es realmente muy bien si lo 

que tienen en cabeza es todo eso que creen 

que se puede hacer, porque por ahora el 

Gobierno municipal el único que trabaje 

es en una licitación, como ya ha dicho 

nuestra alcaldesa, para que tengamos el 

mejor sistema de tratamiento posible, 

para que mejoremos los procesos de 

Nostián apostando por un modelo que ya 

tiene muchos años —por cierto, puesto en 

marcha por un gobierno socialista—, pero 

también convendría aclarar, señor 

Amado, ustedes no sé si critican la 

implantación del quinto contenedor. El 

quinto contenedor no lo inventó este 

gobierno municipal. Ustedes que vienen 

aquí a defender la legalidad 

permanentemente, yo supongo que 

defenderán que se aplique la Ley.  

 

Por cierto, la Xunta de Galicia es lo que 

nos dice, que hay que poner el quinto 

contenedor ¿Ustedes quieren quinto 

contenedor o no? No se sabe, no sabe, no 

contesta. Ahora, estaría bien... Nosotros 

no entramos en si nos gusta o no, nosotros 

entramos en cumplir la legalidad, 

cumplirla. Si usted cree o me puede decir 

que el Partido Popular no está a favor del 

quinto contenedor, aclárenlo. Ahora, yo 

veo que tienen posiciones diferentes 

dependiendo de quién hable. Sería bueno 

saberlo. 

 

Yo le recojo la propuesta. Claro que 

hablaremos también con la oposición, 

como no, por supuesto, no tenga ninguna 

duda, pero hay algo que resolver, y hay 

algo que resolver porque, primero, 

tenemos que cumplir la Ley. 

 



 

 

 
 

178 

 

Vostede fixo un recopilatorio do que se 

publicou nos medios. A ver, nós 

respectamos moito o presidente do 

Consorcio, pero me imaxino que non se 

meterá no que fagamos na cidade. Dice 

vostede que non sabe se vamos a poñer o 

quinto contenedor? Bueno, non é que o 

saiba o señor Santiso Miramontes, o cal 

respectamos moito, é o cumprimento da 

Lei. Salvo que vostedes nos estén 

pedindo que incumplamos a Lei. 

Evidentemente, nós defendemos o 

sistema, pero hai unha decisión no 

ámbito legal.  

 

Por  certo, a Xunta de Galicia nos azuza 

—non sei se vostede está de acordo ou 

non— para esa implantación e en vez de 

que estuvéramos dándonos as costas o 

que fixemos foi sentarnos a unha mesa 

coa vicepresidenta segunda da Xunta de 

Galicia, conselleira de Medio Ambiente, 

para establecer un acordo para a 

implantación dese quinto contenedor. 

Parece razonable. A min o que me 

sorprende é que a vicepresidenta da 

Xunta nos diga que nos poñamos de 

acordo para a implantación do quinto 

contedor e vostede nolo veña a 

reprochar.  

 

Eu, primeiro, pediríalle que se puxeran 

vostedes de acordo, que eu creo que é 

importante, e despois de que saibamos 

cal é a posición do Partido Popular, nos 

sentamos a falar sen ningún problema. 

Eu creo que teñen moito que aportar, 

agora, estar sempre coa matraca das 

prazas e tal, haberá que apostar por 

millorar o sistema, por ver que 

elementos de complementariedade hai, 

incluso de colaboración (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato, 

señora alcaldesa—.  

 

E por certo, a man do Goberno municipal 

sempre está tendida para escoitar 

Usted hizo un recopilatorio de lo que se 

publicó en los medios. A ver, nosotros 

respetamos mucho al presidente del 

Consorcio, pero me imagino que no se 

meterá en lo que hagamos en la ciudad. 

¿Dice usted que no sabe si vamos a poner 

el quinto contenedor? Bueno, no es que lo 

sepa el señor Santiso Miramontes, lo cual 

respetamos mucho, es el cumplimiento de 

la Ley. Salvo que ustedes nos estén 

pidiendo que incumplamos la Ley. 

Evidentemente, nosotros defendemos el 

sistema, pero hay una decisión en el 

ámbito legal.  

 

Por  cierto, la Xunta de Galicia nos azuza 

—no sé si usted está de acuerdo o no— 

para esa implantación y en vez de que 

estuviéramos dándonos las espaldas lo 

que hicimos fue sentarnos a una mesa con 

la vicepresidenta segunda de la Xunta de 

Galicia, conselleira de Medio Ambiente, 

para establecer un acuerdo para la 

implantación de ese quinto contenedor. 

Parece razonable. A mí lo que me 

sorprende es que la vicepresidenta de la 

Xunta nos diga que nos pongamos de 

acuerdo para la implantación del quinto 

contenedor y usted nos lo venga a 

reprochar.  

 

Yo, primero, le pediría que se pusieran 

ustedes de acuerdo, que yo creo que es 

importante, y después de que sepamos 

cuál es la posición del Partido Popular, 

nos sentamos a hablar sin ningún 

problema. Yo creo que tienen mucho que 

aportar, ahora, estar siempre con la 

matraca de las plazas y tal, habrá que 

apostar por mejorar el sistema, por ver 

qué elementos de complementariedad hay, 

incluso de colaboración (se oye una señal 

acústica indicativo de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo, 

señora alcaldesa—.  

 

Y por cierto, la mano del Gobierno 

municipal siempre está tendida para 
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propostas. Non falen como se non fose 

posible porque si que o é. De feito lle 

formulamos unha proposta á Xunta de 

Galicia, que é que estudaran que posible 

colaboración e cooperación se pode 

facer coa Sociedade Galega de Medio 

Ambiente, que é unha empresa mixta, 

pero con maioría da Xunta de Galicia, 

con Sogama. Nós non estamos pechados 

á cooperación. Eso si, mantendo o 

sistema de tratamento de Nostián, 

apostando pola redución, pola reciclaxe, 

pola compostaxe e por ter un sistema o 

mellor posible, mellorando o existente. 

Ese é o compromiso que temos. 

 

 

Polo tanto, man tendida e salvo, é dicir, 

que nos tivéramos perdido algo, 

imaxinamos que non estarán en contra de 

que se cumpla a Lei. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. Grazas, señor Amado. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre o balance dos cen días. 

 

Presidencia 
 

Última pregunta do Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

Ás catorce horas e trinta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Amado de la Fuente e entra a 

señora Veira González. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Que balance fai Inés Rey dos primeiros 

100 días do actual mandato municipal? 

 

escuchar propuestas. No hablen como si 

no fuera posible porque sí que lo es. De 

hecho le formulamos una propuesta a la 

Xunta de Galicia, que es que estudiasen 

qué posible colaboración y cooperación 

se puede hacer con la Sociedad Galega de 

Medio Ambiente, que es una empresa 

mixta, pero con mayoría de la Xunta de 

Galicia, con Sogama. Nosotros no 

estamos cerrados a la cooperación. Eso 

sí, manteniendo el sistema de tratamiento 

de Nostián, apostando por la reducción, 

por el reciclaje, por el compostaje y por 

tener un sistema lo mejor posible, 

mejorando el existente. Ese es el 

compromiso que tenemos. 

 

Por lo tanto, mano tendida y salvo, es 

decir, que nos hubiéramos perdido algo, 

imaginamos que no estarán en contra de 

que se cumpla la Ley. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Gracias, señor Amado. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre el balance de los cien días.  

 

Presidencia 
 

Última pregunta del Partido Popular. 

Señor Lorenzo. 

 

A las catorce horas y treinta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Amado de la Fuente y entra la 

señora Veira González. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué balance hace Inés Rey de los 

primeros 100 días del actual mandato 

municipal? 
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Señor Lage Tuñas 

 

Aquí teño unha dúbida, señor Lorenzo, 

non sei se decirlle: adiante con todo o 

listao de calamidades e desdichas, esa 

retahíla... A ver, non mo tome mal, eh?, 

pero a verdade é que había aquel 

discurso que tiña a señora Gallego, que 

empezaba, tal, entre os filoterroristas, 

acababa en que todo era malísimo. 

Supoño que innovaron un pouco porque 

xa nun novo mandato... 

 

Fágolle unha proposta, xa sei que non ma 

va a acoller porque vostede quere utilizar 

os seus minutos, pero mire, este é o 

balance (o señor Lage Tuñas amosa un 

documento), o balance é público.  

 

Eu non quero que me berre a señora 

alcaldesa e non me vou a levantar do 

escaño, pero se mo permite, ó acabar a 

pregunta me gustaría facerlle entrega do 

balance. Por que? Porque é público e 

coñecémolo todos, o balance. Son cen 

días de avances con decisións en case 

todos os ámbitos municipais, señor 

Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Moitísimas grazas, señor Lage. 

 

Dicía vostede no Pleno que sempre 

aprendía algo. Eu tamén aprendo de 

vostede, fíxome moito. Hoxe vostede que 

falou moito de aquí, de que se a Xunta 

era unha axencia de publicidade. Desde 

logo, o mellor axente de publicidade que 

hai é vostede, o que pasa é que xa non é 

crible. 

 

Fálame vostede dun balance, dun 

balance que é público. Claro que é 

público, está na rúa, iso por onde 

vostedes non van nunca. Pregunten na 

rúa que pensan das ocupacións, que 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Aquí tengo una duda, señor Lorenzo, no sé 

si decirle: adelante con todo el listado de 

calamidades y desdichas, esa retahíla... A 

ver, no me lo tome mal, ¿eh?, pero la 

verdad es que había aquel discurso que 

tenía la señora Gallego, que empezaba, 

tal, entre los filoterroristas, acababa en 

que todo era malísimo. Supongo que 

innovaron un poco porque ya en un nuevo 

mandato... 

 

Le hago una propuesta, ya sé que no me la 

va a acoger porque usted quiere utilizar 

sus minutos, pero mire, este es el balance 

(el señor Lage Tuñas muestra un 

documento), el balance es público.  

 

Yo no quiero que me grite la señora 

alcaldesa y no me voy a levantar del 

escaño, pero si me lo permite, al acabar la 

pregunta me gustaría hacerle entrega del 

balance ¿Por qué? Porque es público y lo 

conocimos todos, el balance. Son cien días 

de avances con decisiones en casi todos 

los ámbitos municipales, señor Lorenzo. 

 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Muchísimas gracias, señor Lage. 

 

Decía usted en el Pleno que siempre 

aprendía algo. Yo también aprendo de 

usted, me fijo mucho. Hoy usted que habló 

mucho de aquí, de que si la Xunta era una 

agencia de publicidad. Desde luego, el 

mejor agente de publicidad que hay es 

usted, lo que pasa es que ya no es creíble. 

 

 

Me habla usted de un balance, de un 

balance que es público. Claro que es 

público, está en la calle, eso por donde 

ustedes no van nunca. Pregunten en la 

calle qué piensan de las ocupaciones, qué 
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pensan da seguridade, que pensan da 

limpeza. Que pensan de todo o que está 

a pasar nesta cidade, os xabarís —que 

por certo, van empadroar, xa viñeron 

onte ata aquí, o que pasa é que estaba o 

Concello pechado—, das ratas. Que 

pasa cos cumprimentos dos contratos e 

das concesións, as que ten a obrigación 

de vixiar e controlar, e fiscalizar o 

Goberno municipal. 

 

 

Eu escoitei o que vostedes dixeron deses 

100 días, ese “vou a”. Vostedes sempre 

van facer. 

 

Vostede falaba..., falabamos no Pleno do 

do CHUAC. Chamábame a atención 

toda a súa argumentación e lembraríalle 

eu: mire, sabe vostede cantos anos fai 

que a alcaldesa, Inés Rey, anunciou a 

Cuarta Rolda como o gran proxecto 

deste goberno e nada de nada a día de 

hoxe? De que está vostede falando dos 

atrasos? Atrasos os deste concello. 

 

Que hai do peso desta cidade en 

Madrid? Hoxe falamos de temas 

importantísimos, do Corredor Atlántico, 

dos trens, que non funcionan, que non 

chegan.  

 

Por certo, falamos tamén da 

dependencia. Preguntábase a señora 

Neira onde está o diñeiro. Dígollo eu: no 

Goberno central de Madrid. 150 millóns 

de euros ao ano deben á Xunta de 

Galicia en dependencia. Home! Xa que 

gobernan alí, eu pediríalles un pouco de 

forza, máis que a que teñen nos trens e 

que nos pagasen esa débeda, porque así 

teriamos moitos dos problemas 

arranxados da dependencia. 

 

 

E claro, eu escóitolle a vostede: si, imos 

aprender, temos que ser esixentes. Claro 

que somos esixentes, esixente é a rúa con 

piensan de la seguridad, qué piensan de la 

limpieza. Qué piensan de todo lo que está 

pasando en esta ciudad, los jabalís —que 

por cierto, se van a empadronar, ya 

vinieron ayer hasta aquí, lo que pasa es 

que estaba el Ayuntamiento cerrado—, de 

las ratas. Qué pasa con los cumplimientos 

de los contratos y de las concesiones, las 

que tiene la obligación de vigilar y 

controlar, y fiscalizar el Gobierno 

municipal. 

 

Yo escuché lo que ustedes dijeron de esos 

100 días, ese “voy a”. Ustedes siempre van 

a hacer. 

 

Usted hablaba..., hablábamos en el Pleno 

de lo del CHUAC. Me llamaba la atención 

toda su argumentación y le recordaría yo: 

mire, ¿sabe usted cuántos años hace que la 

alcaldesa, Inés Rey, anunció la Cuarta 

Ronda como el gran proyecto de este 

gobierno y nada de nada a día de hoy? ¿De 

qué está usted hablando de los retrasos? 

Retrasos los de este ayuntamiento. 

 

¿Qué hay del peso de esta ciudad en 

Madrid? Hoy hemos hablado de temas 

importantísimos, del Corredor Atlántico, 

de los trenes, que no funcionan, que no 

llegan.  

 

Por cierto, hemos hablado también de la 

dependencia. Se preguntaba la señora 

Neira dónde está el dinero. Se lo digo yo: 

en el Gobierno central de Madrid. 150 

millones de euros al año adeudan a la 

Xunta de Galicia en dependencia. 

¡Hombre! Ya que gobiernan allí, yo les 

pediría un poco de fuerza, más que la que 

tienen en los trenes y que nos pagaran esa 

deuda, porque así tendríamos muchos de 

los problemas arreglados de la 

dependencia. 

 

Y claro, yo le escucho a usted: sí, vamos a 

aprender, tenemos que ser exigentes. 

Claro que somos exigentes, exigente es la 
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todo o que está a pasar. Esixente é esta 

cidade, que levamos igual que fai catro 

anos anteriores.  

 

Hoxe falamos aquí de vivenda, das 

necesidades que ten esta cidade, que non 

hai vivendas para a xente nova, algo que 

xa denunciamos a anterior lexislatura 

Sabe por que? Vostede sabe o parón que 

hai nesta cidade desde fai oito anos na 

Concellería de Urbanismo para 

outorgar licenzas? que todos os 

construtores foron construír a outros 

concellos de á beira porque o que 

tardaban alí tres meses, aquí tardan 

anos?  

 

Ese é o problema eh?. Cando non se dan 

licenzas para construír ou cando non se 

dan licenzas para rehabilitar pisos, non 

hai pisos, e iso vostedes levan oito anos 

con ese tapón e non fixeron nada. 

 

Claro que a Xunta está a construír, en 

Xuxán están a construírse pisos, pero 

canto tardaron vostedes en dar esas 

licenzas para que se construísen eses 

pisos? Iso é a forma de gobernar que 

teñen vostedes. 

 

Ás catorce horas e trinta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Amado de la Fuente. 

 

Mire, e voulle a responder a algo que me 

molestou. Molestoume que chamase 

vostede trampulleiro ao señor Feijóo 

cando dixo, si, trampulleiro porque fora 

á investidura. Vai á investidura porque 

gañou as eleccións e agora vai o señor 

Sánchez, que non as gañou, pero por 

esas maiorías parlamentarias pode ir, 

pactando cos independentistas, cos que 

están en contra deste país, seguramente 

unha amnistía que negaba. É un señor 

que chegou ao Goberno mentindo a 

todos os españois, que fixo todo o 

contrario do que dicía. Ou sexa, que 

calle con todo lo que está pasando. 

Exigente es esta ciudad, que llevamos 

igual que hace cuatro años anteriores.  

 

Hoy hemos hablado aquí de vivienda, de 

las necesidades que tiene esta ciudad, que 

no hay viviendas para la gente joven, algo 

que ya hemos denunciado la anterior 

legislatura ¿Sabe por qué? ¿Usted sabe el 

parón que hay en esta ciudad desde hace 

ocho años en la Concejalía de Urbanismo 

para otorgar licencias? ¿que todos los 

constructores se fueron a construir a otros 

ayuntamientos de al lado porque lo que 

tardaban allí tres meses, aquí tardan años?  

 

 

Ese es el problema ¿eh?. Cuando no se dan 

licencias para construir o cuando no se dan 

licencias para rehabilitar pisos, no hay 

pisos, y eso ustedes llevan ocho años con 

ese tapón y no han hecho nada. 

 

Claro que la Xunta está construyendo, en 

Xuxán se están construyendo pisos, pero 

¿cuánto tardaron ustedes en dar esas 

licencias para que se construyeran esos 

pisos? Eso es la forma de gobernar que 

tienen ustedes. 

 

A las catorce horas y treinta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Amado de la Fuente. 
 

Mire, y le voy a responder a algo que me 

molestó. Me molestó que llamara usted 

trilero al señor Feijóo cuando dijo, sí, 

trilero porque había ido a la investidura. 

Va a la investidura porque ganó las 

elecciones y ahora va el señor Sánchez, 

que no las ganó, pero por esas mayorías 

parlamentarias puede ir, pactando con los 

independentistas, con los que están en 

contra de este país, seguramente una 

amnistía que negaba. Es un señor que 

llegó al Gobierno mintiendo a todos los 

españoles, que ha hecho todo lo contrario 

de lo que decía. O sea, que para trilero, su 
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para trampulleiro, o seu xefe, que 

enganou a todos e mentiu a todos, 

porque lle vale todo, cruzar todas as 

liñas vermellas por quedar no poder. 

 

Non vou utilizar a frase que me vén ao 

pensamento, que dicía o pai do señor 

Jorquera, pero ten toda a razón, tamén 

se podería aplicar a vostede. 

 

E xa digo, siga vostede coa súa 

publicidade, é vostede un bo axente 

publicitario, é vostede un adanista, todo 

é a partir de, da Alcaldía de Inés Rey, 

pero aquí non houbo en catro anos 

ningunha mellora nin ningún cambio. 

Non houbo ningún investimento por 

parte do Goberno central, non se 

inaugurou ningunha obra, non 

conseguimos que nos condonaran a 

débeda do Porto. Ese é o balance que 

fan os cidadáns no día a día, que van 

polas beirarrúas e non se arranxan, que 

non hai mantemento, que non teñen onde 

aparcar, que humanizan vostedes a 

cidade sen xeito nin dereito, sen dar 

resposta nin solucións aos seus 

problemas. 

 

Falaba vostede agora do quinto 

contedor e terxiversa, como sempre, a 

mensaxe Quen fixo a Lei? Madrid fixo a 

Lei, e prevía unha excepción que aquí se 

aprobou que se pedise. Non soubemos 

nada. Pouco, pouca forza teñen en 

Madrid para que se aplicase a 

excepción. Entón, non lle boten a culpa 

á Xunta, ese tema que teñen, ese 

infantilismo político de botarlle sempre 

a culpa aos demais. Fáganse 

responsables, que teñen o goberno desta 

cidade a pesar de perder as eleccións, e 

póñanse a traballar, e póñanse a 

gobernar, que é o que esperan os 

cidadáns.  

 

Agradézolle que me de ese documento. 

De futuro tereino encima da mesa e irei 

jefe, que ha engañado a todos y ha mentido 

a todos, porque le vale todo, cruzar todas 

las líneas rojas por quedarse en el poder. 

 

 

No voy a utilizar la frase que me viene al 

pensamiento, que decía el padre del señor 

Jorquera, pero tiene toda la razón, también 

se podría aplicar a usted. 

 

Y ya digo, siga usted con su publicidad, es 

usted un buen agente publicitario, es usted 

un adanista, todo es a partir de, de la 

Alcaldía de Inés Rey, pero aquí no ha 

habido en cuatro años ninguna mejora ni 

ningún cambio. No ha habido ninguna 

inversión por parte del Gobierno central, 

no se inauguró ninguna obra, no hemos 

conseguido que nos condonaran la deuda 

del Puerto. Ese es el balance que hacen los 

ciudadanos en el día a día, que van por las 

aceras y no se arreglan, que no hay 

mantenimiento, que no tienen donde 

aparcar, que humanizan ustedes la ciudad 

sin ton ni son, sin dar respuesta ni 

soluciones a sus problemas. 

 

 

 

Hablaba usted ahora del quinto contenedor 

y tergiversa, como siempre, el mensaje 

¿Quién hizo la Ley? Madrid hizo la Ley, y 

preveía una excepción que aquí se aprobó 

que se pidiera. No supimos nada. Poco, 

poca fuerza tienen en Madrid para que se 

aplicara la excepción. Entonces, no le 

echen la culpa a la Xunta, ese tema que 

tienen, ese infantilismo político de echarle 

siempre la culpa a los demás. Háganse 

responsables, que tienen el gobierno de 

esta ciudad pese a haber perdido las 

elecciones, y pónganse a trabajar, y 

pónganse a gobernar, que es lo que 

esperan los ciudadanos.  

 

 

Le agradezco que me de ese documento. 

De futuro lo tendré encima de la mesa e iré 
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pedindo día a día sobre o que dixeron 

que ían facer e que non fan, e exemplo é 

o orzamento. A día de hoxe (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
sabemos pouco do orzamento. O único 

que me preocupa do orzamento, que é 

que se faga ou non se faga, se van contar 

connosco, pero sabe o que máis me 

preocupa? Que non se execute. 160 

millóns no últimos catro anos 

gobernando vostedes non houbo de 

investimentos nos barrios. 60 millóns ao 

28 de agosto sen executar. Iso é o 

balance público que fan os cidadáns, 

que están todo o día na rúa e ven a 

degradación na que está esta cidade.  

 

Moitas grazas pola súa atención. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, eu supoño que garda así 

a pregunta... Pódese preguntar do que 

queira e entón despois xa fala un pouco 

de todo, e non pasa nada. Fíxese que lle 

dou o balance de 100 días da nosa 

alcaldesa, doulle a vostede para falar da 

amnistía, da investidura, dos 

contenedores do húmedo-seco... Da para 

todo, incluso, en fin, louvar a pouca ou 

moita capacidade que teña eu de dar a 

coñecer a xestión do Goberno municipal. 

Eu agradézcolle que destaque que, 

bueno, que podo facer algo ben. Eu creo 

que a verdade é que lle dedico pouco 

tempo ao que vostede chama publicitar, 

pero vostede dáme a oportunidade nesta 

pregunta para contarlle o que está a facer 

o Goberno que preside Inés Rey nesta 

cidade nestos primeiros 100 días. 

Despois, se mo permiten entrégolle o 

balance. 

 

Mire, como lle é igual a resposta, 

vostede falou de todo. Mellora de 

pidiendo día a día sobre lo que dijeron que 

iban a hacer y que no hacen, y ejemplo es 

el presupuesto. A día de hoy (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
sabemos poco del presupuesto. Lo único 

que me preocupa del presupuesto, que es 

que se haga o no se haga, si van a contar 

con nosotros, pero ¿sabe lo que más me 

preocupa? Que no se ejecute. 160 millones 

en los últimos cuatro años gobernando 

ustedes no hubo de inversiones en los 

barrios. 60 millones a 28 de agosto sin 

ejecutar. Eso es el balance público que 

hacen los ciudadanos, que están todo el día 

en la calle y ven la degradación en la que 

está esta ciudad.  

 

Muchas gracias por su atención.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lorenzo, yo supongo que guarda así 

la pregunta... Se puede preguntar de lo 

que quiera y entonces después ya habla un 

poco de todo, y no pasa nada. Fíjese que 

le doy el balance de 100 días de nuestra 

alcaldesa, le doy a usted para hablar de la 

amnistía, de la investidura, de los 

contenedores del húmedo-seco... Da para 

todo, incluso, en fin, alabar la poca o 

mucha capacidad que tenga yo de dar a 

conocer la gestión del Gobierno 

municipal. Yo le agradezco que destaque 

que, bueno, que puedo hacer algo bien. Yo 

creo que la verdad es que le dedico poco 

tiempo a lo que usted llama publicitar, 

pero usted me da la oportunidad en esta 

pregunta para contarle lo que está 

haciendo el Gobierno que preside Inés 

Rey en esta ciudad en estos primeros 100 

días. Después, si me lo permiten le entrego 

el balance. 

 

Mire, como le da igual la respuesta, usted 

habló de todo. Mejora de accesibilidad en 
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accesibilidade no cruzamento da avenida 

de Arteixo con Ramón Cabanillas, obra 

posta en marcha nestos 100 días; reforma 

do mercado de Monte Alto, Escola 

Municipal de Monte Alto, unha obra de 

máis de 8 millóns de euros; 

reurbanización das Casas de Franco, 

obra de 460.000 €; reforma do Centro 

Baixa Exixencia Padre Rubinos, 

715.000 €; nova rotonda nas Rañas, 

342.299,93 €. Obras xa executadas: 

mellora da accesibilidade da rúa Picavia 

á rúa Compostela, 135.556 €.  

 

Quere saber o que se fixo nos 100 

primeiros días, señor Lorenzo, eso foi o 

que me preguntou, eu cóntollo. Apertura 

da pista de skate e polideportiva de José 

Toubes, no que se invertiron 438.849,50; 

unha pantalla verde de Matogrande que 

facilita a comunicación entre 

Matogrande e Alfonso Molina, 137.330; 

a nova área de calistenia no Barrio das 

Flores; a ampliación da pasarela peonil 

entre Pedralonga e o Santa María del 

Mar. 

 

Podo continuar, se quere, pero este 

goberno non parou un só minuto dende 

as pasadas eleccións municipais, señor 

Lorenzo. Podemos falar das inversións, 

podemos falar da vivenda. 

 

 

Mire, no ano 2015, o Goberno do que 

vostede formaba parte co seu alcalde á 

cabeza, anunciou un novo edificio de 

vivendas sociais en Xuxán. Permítame 

que non quite o A3 plastificado co 

compromiso, bo, por respecto ó anterior 

alcalde e a todos os alcaldes, para andar 

con estas cousas, pero vostede formaba 

parte dese goberno. Ía estar en uso no 

ano 2017, anunciaron que ese edificio, 

que era da Xunta, eh?, no 15. Sabe cando 

estamos? No 23. E botoulle a culpa a que 

faltaba unha licencia pero, desde o ano 

15? Bueno, menos mal, non lle 

el cruce de la avenida de Arteixo con 

Ramón Cabanillas, obra puesta en 

marcha en estos 100 días; reforma del 

mercado de Monte Alto, Escuela 

Municipal de Monte Alto, una obra de más 

de 8 millones de euros; reurbanización de 

las Casas de Franco, obra de 460.000 €; 

reforma del Centro Baja Exigencia Padre 

Rubinos, 715.000 €; nueva rotonda en las 

Rañas, 342.299,93 €. Obras ya 

ejecutadas: mejora de la accesibilidad de 

la calle Picavia a la calle Compostela, 

135.556 €.  

 

Quiere saber lo que se hizo en los 100 

primeros días, señor Lorenzo, eso fue lo 

que me preguntó, yo se lo cuento. 

Apertura de la pista de skate y 

polideportiva de José Toubes, en el que se 

invirtieron 438.849,50; una pantalla 

verde de Matogrande que facilita la 

comunicación entre Matogrande y 

Alfonso Molina, 137.330; la nueva área 

de calistenia en el Barrio de las Flores; la 

ampliación de la pasarela peatonal entre 

Pedralonga y el Santa María del Mar. 

 

Puedo continuar, si quiere, pero este 

gobierno no paró un solo minuto desde las 

pasadas elecciones municipales, señor 

Lorenzo. Podemos hablar de las 

inversiones, podemos hablar de la 

vivienda. 

 

Mire, en el año 2015, el Gobierno del que 

usted formaba parte con su alcalde a la 

cabeza, anunció un nuevo edificio de 

viviendas sociales en Xuxán. Permítame 

que no saque el A3 plastificado con el 

compromiso, bueno, por respeto al 

anterior alcalde y a todos los alcaldes, 

para andar con estas cosas, pero usted 

formaba parte de ese gobierno. Iba a estar 

en uso en el año 2017, anunciaron que ese 

edificio, que era de la Xunta, ¿eh?, en el 

15. ¿Sabe cuándo estamos? En 23. Y le 

echó la culpa a que faltaba una licencia 

pero, ¿desde el año 15? Bueno, menos 
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encarguen facer a vostedes vivendas nin 

nada, eh? Desde o ano 15. 

 

Oito anos máis tarde ese edificio de 

vivendas, que desde logo non sirve para 

solucionar a mínima parte do problema 

que hai nesta cidade, aínda non ten 

inquilinos. Desde o ano 15. Era vostede 

goberno. 

 

E por certo, non ten nada que ver o 

Goberno municipal neso, é a Xunta de 

Galicia. Está da man da Xunta. Oito anos 

para unha decisión dese tipo. 

 

A ver, que falen de inversión do Estado 

cando está en marcha o tren a Punta 

Langosteira, cando... Vostede recorda a 

visita da ministra Ana Pastor a este 

Concello co señor Negreira para 

anunciar a reforma de Alfonso Molina? 

Iso si que era ciencia ficción.  

 

Pero mire, vostede estuvo no Congreso, 

despois estuvo no Senado e non supemos 

nada da reforma de Alfonso Molina. 

Sabe cando se fixo? Cun goberno 

socialista na cidade da Coruña presidido 

por Inés Rey e cun goberno socialista en 

España presidido por Pedro Sánchez. 

 

 

Pero non son anuncios, eh? señor 

Lorenzo. Non é que se fixera un anuncio 

antes das eleccións e xa pasou. Non, non. 

Fai 15 días anunciouse a adxudicación 

da reforma de Alfonso Molina e neste 

mandato, neste mandato se vai executar 

a reforma de Alfonso Molina. Neste 

mandato o Estado invirte máis de 70 

millóns de euros para que esta cidade 

teña estación intermodal (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). 

 

Señor Lorenzo, o Estado está invirtindo 

máis nesta cidade dende que Inés Rey é 

alcaldesa que en todo o tempo que 

mal, no le encarguen hacer a ustedes 

viviendas ni nada, ¿eh? Desde el año 15. 

 

Ocho años más tarde ese edificio de 

viviendas, que desde luego no sirve para 

solucionar la mínima parte del problema 

que hay en esta ciudad, aun no tiene 

inquilinos. Desde el año 15. Era usted 

gobierno. 

 

Y por cierto, no tiene nada que ver el 

Gobierno municipal en eso, es la Xunta de 

Galicia. Está de la mano de la Xunta. 

Ocho años para una decisión de ese tipo. 

 

A ver, que hablen de inversión del Estado 

cuando está en marcha el tren a Punta 

Langosteira, cuando... ¿Usted recuerda la 

visita de la ministra Ana Pastor a este 

Ayuntamiento con el señor Negreira para 

anunciar la reforma de Alfonso Molina? 

Eso sí que era ciencia ficción.  

 

Pero mire, usted estuvo en el Congreso, 

después estuvo en el Senado y no supimos 

nada de la reforma de Alfonso Molina. 

¿Sabe cuándo se hizo? Con un gobierno 

socialista en la ciudad de A Coruña 

presidido por Inés Rey y con un gobierno 

socialista en España presidido por Pedro 

Sánchez. 

 

Pero no son anuncios, ¿eh? señor 

Lorenzo. No es que se hiciera un anuncio 

antes de las elecciones y ya pasó. No, no. 

Hace 15 días se anunció la adjudicación 

de la reforma de Alfonso Molina y en este 

mandato, en este mandato se va a ejecutar 

la reforma de Alfonso Molina. En este 

mandato el Estado invierte más de 70 

millones de euros para que esta ciudad 

tenga estación intermodal (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

Señor Lorenzo, el Estado está invirtiendo 

más en esta ciudad desde que Inés Rey es 

alcaldesa que en todo el tiempo que usted 
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vostede estuvo nas Cortes Xerais de 

arriba para a abaixo e de abaixo para 

arriba. 

 

Que Feijóo, o señor Núñez Feijóo non é 

un trilero político? Pero como non vai a 

ser un trilero político. É un trilero 

magnitud premium, aquel que di que 

goberne a lista máis votada. Pero, 

vostede non se da conta que Isabel Díaz 

Ayuso, seguindo esa norma que querían 

poñer, non tería sido presidenta, nin 

Juanma Moreno tería sido presidente, 

nin o señor de Castilla León tería sido 

presidente? Pero é que vostedes, 

vostedes, queren a norma solo cando a 

poden aplicar porque cando non a poden 

aplicar non lles interesa. Eso é un trilero. 

É dicir, Núñez Feijóo é un trilero político 

profesional, sin duda ningunha. Non lle 

ten que molestar, é unha descrición, non 

é unha descalificación, é solo unha 

descrición. De feito (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención) —e remato, 

señora alcaldesa—, de feito recordo 

siempre o 14 de febreiro do 2009 cando 

o señor Alberto Núñez Fijóo —antes 

falabamos do tren a Lugo nunhas 

condicións deplorables— lle prometeu 

ós veciños de Lugo que iba a facer cos 

cartos da Xunta de Galicia o Ave entre 

Lugo e Ourense. Pasaron 14 anos e se te 

vin non me recordo. Ese é Alberto Núñez 

Feijóo. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Ben, moitas grazas. 

 

Rematan aquí as preguntas de resposta 

oral. As preguntas de resposta escrita 

serán remitidas antes do próximo Pleno. 

 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

estuvo en las Cortes Generales de arriba 

para la abajo y de abajo para arriba. 

 

 

¿Que Feijóo, el señor Núñez Feijóo no es 

un trilero político? Pero cómo no va a ser 

un trilero político. Es un trilero magnitud 

premium, aquel que dice que gobierne la 

lista más votada. Pero, ¿usted no se da 

cuenta que Isabel Díaz Ayuso, siguiendo 

esa norma que querían poner, no habría 

sido presidenta, ni Juanma Moreno 

habría sido presidente, ni el señor de 

Castilla León habría sido presidente? 

Pero es que ustedes, ustedes, quieren la 

norma solo cuando la pueden aplicar 

porque cuando no la pueden aplicar no les 

interesa. Eso es un trilero. Es decir, Núñez 

Feijóo es un trilero político profesional, 

sin duda alguna. No le tiene que molestar, 

es una descripción, no es una 

descalificación, es solo una descripción. 

De hecho (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención) —y finalizo, señora 

alcaldesa—, de hecho recuerdo siempre el 

14 de febrero del 2009 cuando el señor 

Alberto Núñez Fijóo —antes hablábamos 

del tren a Lugo en unas condiciones 

deplorables— le prometió a los vecinos de 

Lugo que iba a hacer con el dinero de la 

Xunta de Galicia el Ave entre Lugo y 

Ourense. Pasaron 14 años y si te he visto 

no me acuerdo. Ese es Alberto Núñez 

Feijóo. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Ben, muchas gracias. 

 

Finalizan aquí las preguntas de respuesta 

oral. Las preguntas de respuesta escrita 

serán remitidas antes del próximo Pleno. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 
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PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 
 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre accesibilidade. 
 

- Cal é o motivo polo que o Goberno de 

Inés Rey decidiu eliminar os sinais 

acústicos dos semáforos? 

 

- Consultou o Goberno local co Grupo 

Accesibilidade Coruña esta medida? 

Sabe o Goberno municipal que as 

persoas con discapacidade visual teñen 

que ser socias da ONCE para que esta 

lles entregue os mandos para activar os 

acústicos dos semáforos? 

 

- É coñecedor o Executivo local de que, 

en caso de perda, os usuarios teñen que 

aboar 25 euros? 

 

- Ten coñecemento o Goberno local de 

que a maior parte das persoas con 

discapacidade visual empregan os 

teléfonos iPhone polas prestacións de 

accesibilidade e que estes teñen un 

sistema de desactivación do bluetooth 

por seguridade? Como van saber cando 

activalo se non se poden situar nin saber 

que teñen ao carón un paso de peóns 

(non sempre hai baldosas podotáctiles) 

ao non haber sinais acústicos constantes? 

Como van facer estas persoas? Teñen 

que estar activando a cada momento o 

bluetooth? 

 

- É consciente o Goberno local da 

discriminación que supoñen estes 

modelos e as dificultades que engaden na 

vida das persoas con discapacidade 

visual? 

 

- Sabe o Goberno de Inés Rey que os 

sinais acústicos non son importantes só 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR El 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre accesibilidad. 

 

- ¿Cuál es el motivo por el que el 

Gobierno de Inés Rey decidió eliminar las 

señales acústicas de los semáforos? 

 

- ¿Consultó el Gobierno local con el 

Grupo Accesibilidad Coruña esta 

medida? ¿Sabe el Gobierno municipal 

que las personas con discapacidad visual 

tienen que ser socias de la ONCE para 

que esta les entregue los mandos para 

activar los acústicos de los semáforos? 

 

- ¿Es conocedor el Ejecutivo local de que, 

en caso de pérdida, los usuarios tienen 

que abonar 25 euros? 

 

- ¿Tiene conocimiento el Gobierno local 

de que la mayor parte de las personas con 

discapacidad visual emplean los teléfonos 

iPhone por las prestaciones de 

accesibilidad y que estos tienen un sistema 

de desactivación del “bluetooth” por 

seguridad? ¿Cómo van a saber cuándo 

activarlo si no se pueden situar ni saber 

que tienen a un lado un paso de cebra (no 

siempre hay baldosas podotáctiles) al no 

haber señales acústicas constantes? 

¿Cómo van a hacer estas personas? 

¿Tienen que estar activando a cada 

momento el “bluetooth”? 

 

- ¿Es consciente el Gobierno local de la 

discriminación que suponen estos 

modelos y las dificultades que añaden en 

la vida de las personas con discapacidad 

visual? 

 

- ¿Sabe el Gobierno de Inés Rey que las 

señales acústicas no son importantes solo 

para las personas con discapacidad visual 
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para as persoas con discapacidade visual 

senón que axudan a moitas outras 

persoas con trastornos neurolóxicos a se 

situaren na cidade? 

 

- Tendo en conta todo isto, ten pensado o 

Goberno local repensar a súa política de 

eliminación dos sinais acústicos? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre Bicicoruña. 
 

- Cal é o motivo polo que o comeza o 

curso sen que o estudantado da UdC 

poida empregar o servizo de Bicicoruña? 

 

- Se a estación estaba contemplada no 

proxecto de ampliación do servizo, por 

que non se lle deu prioridade de cara a 

tela lista ao comezo do curso 2023-

2024? 

 

- Cando ten pensado o Executivo local 

instalar a estación no Campus de Elviña? 

 

 

- Nunha vindeira ampliación do servizo, 

vai estudar a posibilidade de instalar 

outra estación no campus da Zapateira? 

 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre peonalización da rúa Sagrada 

Familia. 
 

- En que fase está o proxecto de 

peonalización da rúa Sagrada Familia? 

 

 

- Que fondos están adxudicados para esta 

obra? 

 

- Que previsión de prazo ten para o inicio 

da execución da obra de peonalización 

da rúa Sagrada Familia? 

 

 

sino que ayudan la muchas otras personas 

con trastornos neurológicos a se situar en 

la ciudad? 

 

- Teniendo en cuenta todo esto, ¿ha 

pensado el Gobierno local repensar su 

política de eliminación de las señales 

acústicas? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Bicicoruña. 

 

- ¿Cuál es el motivo por el que comienza 

el curso sin que el estudiantado de la UdC 

pueda emplear el servicio de Bicicoruña? 

 

- Si la estación estaba contemplada en el 

proyecto de ampliación del servicio, ¿por 

qué no se le dio prioridad de cara a 

tenerla lista al inicio del curso 2023-

2024? 

 

- ¿Cuándo ha pensado el Ejecutivo local 

instalar la estación en el Campus de 

Elviña? 

 

- En una próxima ampliación del servicio, 

¿va a estudiar la posibilidad de instalar 

otra estación en el campus de la 

Zapateira? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre peatonalización de la calle Sagrada 

Familia. 

 

- ¿En qué fase está el proyecto de 

peatonalización de la calle Sagrada 

Familia? 

 

- ¿Qué fondos están adjudicados para esta 

obra? 

 

- ¿Qué previsión de plazo tiene para el 

inicio de la ejecución de la obra de 

peatonalización de la calle Sagrada 

Familia? 
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- Que prazo de finalización da mesma? 

 

- Contrastou o Goberno municipal o 

proxecto coa asociación veciñal da 

Sagrada Familia? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escritas 

sobre situación do complexo 

polideportivo municipal de San Diego. 
 

- É coñecedor o Goberno municipal da 

deterioración das instalacións do 

complexo polideportivo municipal de 

San Diego, con graves déficits de 

mantemento que afectan múltiples 

elementos? 

 

- Que medidas pensa adoptar para 

resolver esta situación? 

 

- Segue renunciando o Goberno local á 

xestión directa deste complexo 

deportivo? 

 

- Segue optando o Goberno local por 

concesionar a súa explotación de xeito 

conxunto co complexo deportivo do 

Castrillón? 

 

- En caso afirmativo, cando está previsto 

que se inicie o proceso para a súa 

licitación? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre prazas de estacionamento de 

motos na rúa Alfredo Vicente á altura 

do número 26. 
 

- Ten o estabelecemento de restauración, 

situado no número 28 da rúa Alfredo 

Vicente permiso municipal para copar 

todas as prazas de motos? Pagan algún 

tipo de taxa por iso? 

 

 

- Se ten permiso para copar estas prazas, 

por que non está sinalizado? 

 

- ¿Qué plazo de finalización de la misma? 

 

- ¿Contrastó el Gobierno municipal el 

proyecto con la asociación vecinal de la 

Sagrada Familia? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escritas 

sobre situación del complejo 

polideportivo municipal de Sano Diego. 

 

- ¿Es conocedor el Gobierno municipal 

del deterioro de las instalaciones del 

complejo polideportivo municipal de San 

Diego, con graves déficits de 

mantenimiento que afectan múltiples 

elementos? 

 

- ¿Qué medidas piensa adoptar para 

resolver esta situación? 

 

- ¿Sigue renunciando el Gobierno local a 

la gestión directa de este complejo 

deportivo? 

 

- ¿Sigue optando el Gobierno local por 

concesionar su explotación 

conjuntamente con el complejo deportivo 

del Castrillón? 

 

- En caso afirmativo, ¿cuándo está 

previsto que se inicie el proceso para su 

licitación? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre plazas de estacionamiento de motos 

en la calle Alfredo Vicente a la altura del 

número 26. 

 

- ¿Tiene el estabelecimiento de 

restauración, situado en el número 28 de 

la calle Alfredo Vicente permiso 

municipal para copar todas las plazas de 

motos? ¿Pagan algún tipo de tasa por 

eso? 

 

- Si tiene permiso para copar estas plazas, 

¿por qué no está señalizado? 
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- Pode indicar o Goberno local o 

expediente que conteña ese permiso para 

empregar de xeito privativo o espazo 

público? 

 

- Se non ten permiso, acudiu a Policía 

Local para sancionar o emprego dese 

espazo de xeito privativo e permanente 

dunha reserva de aparcamento que é para 

todo o mundo? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre frescos de Urbano Lugrís. 
 

- Que razóns explican que se continúe a 

demorar a execución subsidiaria por 

parte do Goberno local e, 

consecuentemente, a protección do 

conxunto muralístico lugrisián? 

 

- Canto tempo lle vai dar o Goberno local 

ao novo titular da propiedade para 

executar as intervencións urxentes 

propostas no informe sobre os frescos de 

Urbano Lugrís da rúa dos Olmos, 

número 25? 

 

- Dado que o informe sinala que non 

intervir de urxencia nos murais 

provocaría danos irreversíbeis, en que 

prazo acudiría o Goberno Local á 

execución subsidiaria se non atende o 

novo titular o requirimento para 

restaurar o conxunto muralístico de 

Urbano Lugrís? 

 

- Non considera o Goberno local á vista 

das conclusións da restauradora sobre os 

frescos e do arquitecto municipal sobre o 

inmoble que é preciso proceder a unha 

intervención de emerxencia? 

 

 

- En que trámite se atopa a elaboración 

do orzamento para a execución dos 

traballos ordenados que inclúa, como lle 

manifestaron á Valedora do Pobo, o 

importe de todas as probas, estudos e 

- ¿Puede indicar el Gobierno local el 

expediente que contenga ese permiso para 

emplear de manera privativa el espacio 

público? 

 

- Si no tiene permiso, ¿acudió la Policía 

Local para sancionar el empleo de ese 

espacio de manera privativa y permanente 

de una reserva de aparcamiento que es 

para todo el mundo? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre frescos de Urbano Lugrís. 

 

- ¿Qué razones explican que se continúe 

demorando la ejecución subsidiaria por 

parte del Gobierno local y, 

consecuentemente, la protección del 

conjunto muralístico lugrisano? 

 

- ¿Cuánto tiempo le va a dar el Gobierno 

local al nuevo titular de la propiedad para 

ejecutar las intervenciones urgentes 

propuestas en el informe sobre los frescos 

de Urbano Lugrís de la calle de los Olmos, 

número 25? 

 

- Dado que el informe señala que no 

intervenir de urgencia en los murales 

provocaría daños irreversibles, ¿en qué 

plazo acudiría el Gobierno Local a la 

ejecución subsidiaria si no atiende el 

nuevo titular el requerimiento para 

restaurar el conjunto muralístico de 

Urbano Lugrís? 

 

- ¿No considera el Gobierno local a la 

vista de las conclusiones de la 

restauradora sobre los frescos y del 

arquitecto municipal sobre el inmueble 

que es preciso proceder a una 

intervención de emergencia? 

 

- ¿En qué trámite se encuentra la 

elaboración del presupuesto para la 

ejecución de los trabajos ordenados que 

incluya, como le manifestaron a la 

Valedora do Pobo, el importe de todas las 
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documentos técnicos que poidan ser 

necesarios para a valoración das obras 

que se deben realizar? 

 

 

- Que medidas de protección de urxencia 

vai activar o Goberno local agora que 

comeza o tempo de outono e a entrada da 

auga é a principal ameaza para a 

conservación dos murais de Urbano 

Lugrís? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre actuacións necesarias no barrio 

de Mesoiro. 
 

- Considera o Goberno municipal que o 

parque infantil de Mesoiro debe ser 

obxecto de melloras? En tal caso, que 

medidas e en que prazo se compromete 

o Goberno municipal a executar tales 

melloras? 

 

- Tense procedido á desratización da 

contorna do parque infantil no último 

mandato? Cando se vai proceder á 

seguinte desratizaron deste terreo? 

 

- Considera o Goberno municipal que é 

necesario mellorar a limpeza no leito do 

río Mesoiro/rego de Monelos que 

atravesa o barrio de Mesoiro? Que 

frecuencia de limpeza ten este espazo? 

Considera o Goberno municipal que é 

necesario aumentar a frecuencia de roza 

na avenida García Sabell, no vial que 

conecta Mesoiro co Campus de Elviña e 

no vial que conecta o camiño de Campos 

coa rotonda de CEPSA en Mesoiro? 

 

 

- Negociará o Concello a segregación e 

transferencia dos predios propiedade do 

Ministerio de Fomento, co obxectivo de 

mellorar a dotación de infraestruturas no 

barrio? En caso de resposta afirmativa, 

cando ten pensado iniciar as 

pruebas, estudios y documentos técnicos 

que puedan ser necesarios para la 

valoración de las obras que se deben 

realizar? 

 

- ¿Qué medidas de protección de urgencia 

va a activar el Gobierno local ahora que 

comienza el tiempo de otoño y la entrada 

del agua es la principal amenaza para la 

conservación de los murales de Urbano 

Lugrís? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre actuaciones necesarias en el barrio 

de Mesoiro. 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

el parque infantil de Mesoiro debe ser 

objeto de mejoras? En tal caso, ¿qué 

medidas y en qué plazo se compromete el 

Gobierno municipal a ejecutar tales 

mejoras? 

 

- ¿Se ha procedido a la desratización del 

entorno del parque infantil en el último 

mandato? ¿Cuándo se va a proceder a la 

siguiente desratizaron de este terreno? 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

es necesario mejorar la limpieza en el 

lecho del río Mesoiro/arroyo de Monelos 

que atraviesa el barrio de Mesoiro? ¿Qué 

frecuencia de limpieza tiene este espacio? 

¿Considera el Gobierno municipal que es 

necesario aumentar la frecuencia de 

desbroce en la avenida García Sabell, en 

el vial que conecta Mesoiro con el 

Campus de Elviña y en el vial que conecta 

el camino de Campos con la rotonda de 

CEPSA en Mesoiro? 

 

- ¿Negociará el Ayuntamiento la 

segregación y transferencia de los predios 

propiedad del Ministerio de Fomento, con 

el objetivo de mejorar la dotación de 

infraestructuras en el barrio? En caso de 

respuesta afirmativa, ¿cuándo ha pensado 

iniciar las negociaciones? 
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negociacións? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre actuacións necesarias na zona 

do Recinto Ferial de Someso. 
 

- Considera o Goberno municipal que é 

necesario buscarlle unha nova 

localización aos contedores da rúa José 

Vázquez Rozas? En caso de resposta 

afirmativa, en que termo levará a efecto 

a mudanza? 

 

- Tenlle comunicado nalgún momento o 

Concello á Fundación Recinto Feiral da 

Coruña a necesidade de manter en bo 

estado as súas instalacións de acceso 

público? De non telo feito xa, cando 

prevé comunicalo? De telo feito xa, ten 

adoptado algunha medida para obrigar a 

levar a cabo as reparacións ou para 

executalas por si mesmo? 

 

 

- Que actuacións ten previstas o 

Concello para o lavadoiro das Brañas de 

Someso? 

 

- Considera o Concello que é necesario 

levar a cabo o mantemento do carril-bici 

na rúa Lamelas? En tal caso, cando prevé 

facelo? 

 

- Cando vai o Concello a limpar a 

contorna da rúa Lamelas dos cravos 

oxidados que ateigan o chan? 

 

- Está permitida a queima de cacharelas 

neste espazo? En caso negativo, ten 

habido algunha denuncia polas 

anteriores queimas? 

 

- Cando prevé o Concello reparar as 

lastras desencaixadas da rúa José 

Pascual López-Cortón? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre tráfico na rúa da Torre. 

 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre actuaciones necesarias en la zona 

del Recinto Ferial de Someso. 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

es necesario buscarle una nueva 

localización a los contenedores de la calle 

José Vázquez Rozas? En caso de 

respuesta afirmativa, ¿en qué término 

llevará a efecto el cambio? 

 

- ¿Le ha comunicando en algún momento 

el Ayuntamiento a la Fundación Recinto 

Ferial de A Coruña la necesidad de 

mantener en buen estado sus instalaciones 

de acceso público? De no haberlo hecho 

ya, ¿cuándo prevé comunicarlo? De 

haberlo hecho ya, ¿ha adoptado alguna 

medida para obligar a llevar a cabo las 

reparaciones o para ejecutarlas por sí 

mismo? 

 

- ¿Qué actuaciones tiene previstas el 

Ayuntamiento para el lavadero de las 

Brañas de Someso? 

 

- ¿Considera el Ayuntamiento que es 

necesario llevar a cabo el mantenimiento 

del carril-bici en la calle Lamelas? En tal 

caso, ¿cuándo prevé hacerlo? 

 

- ¿Cuando va el Ayuntamiento a limpiar el 

entorno de la calle Lamelas de los clavos 

oxidados que llenan el suelo? 

 

- ¿Están permitidas las hogueras en este 

espacio? En caso negativo, ¿ha habido 

alguna denuncia por las anteriores 

quemas? 

 

- ¿Cuándo prevé el Ayuntamiento reparar 

los adoquines desencajados de la calle 

José Pascual López-Cortón? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre tráfico en la calle de la Torre. 
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- No momento en que o Goberno local 

impulsou a obra de naturalización e 

humanización do Paseo Marítimo, 

pensou no impacto do corte de tráfico no 

tránsito da rúa da Torre? 

 

- É consciente o Executivo de Inés Rey 

destes atascos que chegan a durar 20 

minutos? 

 
- Ten o Goberno local algún plan para 

aliviar os embotellamentos diarios desta 

rúa? 

 
- Vai mudar o Goberno municipal a 

dirección dalgunha rúa deste barrio, que 

ten unhas características singulares no 

seu tráfico por estar situado 

integramente nunha península? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre o barrio de San Pedro de Visma. 
 

- Cando prevé o Goberno local acometer 

o Plan de Mobilidade aprobado para o 

barrio de San Pedro de Visma? 

 

- Cando ten previsto o Goberno local 

mellorar os accesos ao Colexio de San 

Pedro de Visma? 

 

- Cando e como vai actuar o Goberno 

local para garantir a seguridade da 

mobilidade peonil na estrada de 

Mazaído? 

 

- Cando acondicionará o Goberno local a 

Rúa do Portiño dende San Pedro de 

Visma, incluíndo alumeado, beirarrúas e 

pasos de peóns? 

 

- Coñece o Goberno local a proposta de 

humanización demandada pola 

asociación veciñal no espazo natural que 

beirea a praia do Portiño actualmente 

descoidado? Como o valora? Ten 

 

- En el momento en que el Gobierno local 

impulsó la obra de naturalización y 

humanización del Paseo Marítimo, 

¿pensó en el impacto del corte de tráfico 

en el tráfico de la calle de la Torre? 

 

- ¿Es consciente el Ejecutivo de Inés Rey 

de estos atascos que llegan a durar 20 

minutos? 

 

- ¿Tiene el Gobierno local algún plan 

para aliviar los embotellamientos diarios 

de esta calle? 

 

- ¿Va a cambiar el Gobierno municipal la 

dirección de alguna calle de este barrio, 

que tiene unas características singulares 

en su tráfico por estar situado 

íntegramente en una península? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el barrio de San Pedro de Visma. 

 

- ¿Cuándo prevé el Gobierno local 

acometer el Plan de Movilidad aprobado 

para el barrio de San Pedro de Visma? 

 

- ¿Cuándo ha previsto el Gobierno local 

mejorar los accesos al Colegio de San 

Pedro de Visma? 

 

- ¿Cuándo y cómo va a actuar el Gobierno 

local para garantizar la seguridad de la 

movilidad peatonal en la carretera de 

Mazaído? 

 

- ¿Cuándo acondicionará el Gobierno 

local a Calle del Portiño desde San Pedro 

de Visma, incluyendo alumbrado, aceras y 

pasos de cebra? 

 

- ¿Conoce el Gobierno local la propuesta 

de humanización demandada por la 

asociación vecinal en el espacio natural 

que rodea la playa del Portiño 

actualmente descuidado? ¿Cómo lo 

valora? ¿Ha realizado alguna gestión con 
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realizado algunha xestión con outras 

administración por se tratar dunha zona 

do bordo litoral? 

 

- En que prazo ten pensado o Goberno 

Local instalar una estación de Bici-

coruña no barrio? 

 

- Entende o Goberno local o malestar da 

veciñanza do barrio polo tránsito dos 

camións do EDAR? Cando o vai 

solucionar? 

 

- Cando valora o Goberno local crear un 

vial dende o Portiño ata Bens por detrás 

do EDAR? 

 

- Cando pensa actuar o Goberno local 

ante as ocupacións por parte dalgúns 

veciños, do espazo público que mesmo 

están a dificultar a conexión viaria e a 

accesibilidade no barrio? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre presenza de 

publicidade dunha entidade 

financeira privada na fachada dun 

edificio municipal. 
 

Pode o Goberno municipal precisar o 

motivo polo cal na fachada dun edificio 

municipal como o Palacio da Ópera loce, 

xunto aos anuncios da programación 

musical do recinto, publicidade dunha 

entidade financeira privada? 

 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre caída de 

cascallos á vía pública na rúa Mariana 

Pineda, no barrio dos Mallos. 
 

- Pode o Goberno municipal confirmar a 

recepción dun escrito veciñal o 16 de 

xuño de 2021, a través do Rexistro 

municipal onde se alertaba do deterioro 

da fachada do edificio da rúa de Mariana 

Pineda do que se desprendeu parte da 

otras administración por tratarse de una 

zona del borde litoral? 

 

 

- ¿En qué plazo ha pensado el Gobierno 

Local instalar una estación de Bici-

coruña en el barrio? 

 

- ¿Entiende el Gobierno local el malestar 

del vecindario del barrio por el tránsito de 

los camiones de la EDAR? ¿Cuándo lo va 

a solucionar? 

 

- ¿Cuándo valora el Gobierno local crear 

un vial desde el Portiño hasta Bens por 

detrás de la EDAR? 

 

- ¿Cuándo piensa actuar el Gobierno 

local ante las ocupaciones por parte de 

algunos vecinos, del espacio público que 

inclujso están dificultando la conexión 

viaria y la accesibilidad en el barrio? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre presencia de publicidad de 

una entidad financiera privada en la 

fachada de un edificio municipal. 

 

 

¿Puede el Gobierno municipal precisar el 

motivo por el cual en la fachada de un 

edificio municipal como el Palacio de la 

Ópera luce, junto a los anuncios de la 

programación musical del recinto, 

publicidad de una entidad financiera 

privada? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre caída de cascotes a la vía 

pública en la calle Mariana Pineda, en el 

barrio de los Mallos. 

 

- ¿Puede el Gobierno municipal 

confirmar la recepción de un escrito 

vecinal el 16 de junio de 2021, a través del 

Registro municipal donde se alertaba del 

deterioro de la fachada este pasado 26 de 

septiembre? 
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fachada este pasado 26 de setembro? 

 

- Que medidas concretas tomou o 

Goberno municipal? 

 

- Existe algún expediente de ruína sobre 

o edificio da rúa Mariana Pineda no que 

se produciu o desprendemento? 

 

- Están localizadas as persoas 

propietarias do edificio? Produciuse 

algún tipo de requirimento de actuación 

ás mesmas durante os últimos dous 

anos? En caso afirmativo, e de que as 

persoas propietarias non atenderen estes 

indicacións, valoráronse outras 

alternativas de actuación? 

 

- Está o Goberno municipal valorando o 

estado de conservación doutros edificios 

noutras rúas dos Mallos a fin de evitar 

incidentes como o acontecido na rúa de 

Mariana Pineda? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre a situación da oficina de 

Correos da rúa da Ribeira Sacra, en 

Novo Mesoiro. 
 

- Está o Goberno municipal en 

condicións de dar novos detalles sobre o 

estado das súas conversas coa Sociedade 

Estatal de Correos para garantir a 

prestación do servizo postal a Novo 

Mesoiro e aos barrios da súa contorna? 

Vaise producir un novo acordo de cesión 

como o de 2013? 

 

- Vai seguir prestando Correos servizo 

no seu actual emprazamento da rúa da 

Ribeira Sacra? 

 

- Considera o Goberno municipal que as 

condicións nas que presta servizo a 

actual oficina de Correos de Novo 

Mesoiro son suficientes para atender a 

demanda real? 

 

 

 

- ¿Qué medidas concretas tomó el 

Gobierno municipal? 

 

- ¿Existe algún expediente de ruina sobre 

el edificio de la calle Mariana Pineda en 

el que se produjo el desprendimiento? 

 

- ¿Están localizadas las personas 

propietarias del edificio? ¿Se produjo 

algún tipo de requerimiento de actuación 

a las mismas durante los últimos dos 

años? En caso afirmativo, y de que las 

personas propietarias no atender estos 

indicaciones, ¿se valoraron otras 

alternativas de actuación? 

 

- ¿Está el Gobierno municipal valorando 

el estado de conservación de otros 

edificios en otras calles de Os Mallos a fin 

de evitar incidentes como el sucedido en 

la calle de Mariana Pineda? 

 

Decimotercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la situación de la oficina de 

Correos de la calle de la Ribeira Sacra, 

en Novo Mesoiro. 

 

- ¿Está el Gobierno municipal en 

condiciones de dar nuevos detalles sobre 

el estado de sus conversaciones con la 

Sociedad Estatal de Correos para 

garantizar la prestación del servicio 

postal a Novo Mesoiro y a los barrios de 

su entorno? ¿Se va a producir un nuevo 

acuerdo de cesión como el de 2013? 

 

- ¿Va Correos a seguir prestando servicio 

en su actual emplazamiento de la calle de 

la Ribeira Sacra? 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

las condiciones en las que presta servicio 

la actual oficina de Correos de Novo 

Mesoiro son suficientes para atender la 

demanda real? 
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- Dentro das conversas que o Goberno 

municipal di estar a manter con Correos, 

figura a necesidade de mellorar e ampliar 

os servizos actuais canto a persoal de 

atención ou horarios? 

 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre problemas de transporte 

público denunciados pola Asociación 

de Veciños de Novo Mesoiro. 

 

1. Que medidas vai tomar o Concello e 

concesionaria para corrixir estas 

deficiencias do servizo e atender as 

reclamacións veciñais? 

 

2. Cando ten previsto que entren en 

funcionamento ditas medidas? 

 

3. Vai poñerse en contacto a alcaldesa 

cos veciños para escoitar os seus 

problemas como o do transporte público 

e outros existentes no barrio como 

queixas reiteradas por inseguridade ou 

o deficiente mantemento das zonas 

verdes? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre fenda dixital nos maiores. 

 

1. Cre o Goberno municipal que todas as 

persoas maiores no Concello teñen o 

coñecemento e/ou o asesoramento 

necesario para tomar a decisión axeitada 

en canto ao acceso ás novas tecnoloxías? 

 

 

2. Cre o Goberno municipal que todas as 

persoas maiores no Concello teñen as 

habilidades tecnolóxicas necesarias e 

suficientes como para facer todas as 

xestións online? 

- ¿Dentro de las conversaciones que el 

Gobierno municipal dice estar 

manteniendo con Correos, figura la 

necesidad de mejorar y ampliar los 

servicios actuales cuanto la personal de 

atención o horarios? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre problemas de transporte público 

denunciados por la Asociación de 

Vecinos de Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Qué medidas va a tomar el 

Ayuntamiento y concesionaria para 

corregir estas deficiencias del servicio y 

atender las reclamaciones vecinales? 

 

2. ¿Cuándo tiene previsto que entren en 

funcionamiento dichas medidas? 

 

3. ¿Va la alcaldesa a ponerse en contacto 

con los vecinos para escuchar sus 

problemas como el del transporte público 

y otros existentes en el barrio como quejas 

reiteradas por inseguridad o el deficiente 

mantenimiento de las zonas verdes? 

 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre brecha digital en los mayores. 
 

1. ¿Cree el Gobierno municipal que todas 

las personas mayores en el Ayuntamiento 

tienen el conocimiento y/o el 

asesoramiento necesario para tomar la 

decisión adecuada en cuanto al acceso a 

las nuevas tecnologías? 

 

2. ¿Cree el Gobierno municipal que todas 

las personas mayores en el Ayuntamiento 

tienen las habilidades tecnológicas 

necesarias y suficientes como para hacer 

todas las gestiones en línea? 
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3. Por que non se tivo en conta a brecha 

dixital nesta franxa de idade e só se 

puxeron en coñecemento as actividades 

organizadas polo Concello a través da 

páxina web do Concello? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre Plan de Igualdade no Deporte. 

 

1. Que accións realizou o Goberno de 

Inés Rey para poñelo en marcha desde a 

súa aprobación? 

 

2. Que accións realizaron para facer 

efectivo este plan entre as entidades 

deportivas, deportistas e adestradoras 

de Coruña? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre Consello Municipal de 

Deportes. 

 

Que sucedeu co Consello Municipal de 

Deportes para que non se convocara 

ningunha acción máis desde decembro 

do ano 2022? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre Consello superior de Deportes. 

 

Solicitou o Goberno de Inés Rey axudas 

ao CSD para a mellora e optimización 

de instalacións deportivas de 

titularidade municipal que fomenten o 

turismo deportivo? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre barrios de Feáns e Mesoiro. 

 

Que medidas pensa adoptar o Goberno 

municipal para emendar estas 

deficiencias? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre aparcamento en batería na 

avenida dos Mallos. 

 

 

3. ¿Por qué no se tuvo en cuenta a brecha 

digital en esta franja de edad y solo se 

pusieron en conocimiento las actividades 

organizadas por el Ayuntamiento a través 

de la página web del Ayuntamiento? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Plan de Igualdad en el Deporte. 
 

1. ¿Qué acciones ha realizado el Gobierno 

de Inés Rey para ponerlo en marcha desde 

su aprobación? 

 

2. ¿Qué acciones han realizado para hacer 

efectivo este plan entre las entidades 

deportivas, deportistas y entrenadoras de 

Coruña? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Consello Municipal de Deportes. 

 

 

¿Qué ha sucedido con el Consello 

Municipal de Deportes para que no se 

haya convocado ninguna acción más 

desde diciembre del año 2022? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Consejo superior de Deportes. 
 

¿Ha solicitado el Gobierno de Inés Rey 

ayudas al CSD para la mejora y 

optimización de instalaciones deportivas 

de titularidad municipal que fomenten el 

turismo deportivo? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre barrios de Feáns y Mesoiro. 
 

¿Qué medidas piensa adoptar el Gobierno 

municipal para subsanar estas 

deficiencias? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre aparcamiento en batería en la 

avenida de Os Mallos. 
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1. Que decisión ten pensado adoptar o 

Goberno municipal á vista dos 

problemas que están a provocar as 

prazas en batería na avenida dos 

Mallos? 

 

2. Ten constancia o Goberno municipal 

das queixas dos usuarios da liña 11 do 

bus urbano ante os continuos problemas 

de circulación por esta avenida? 

 

 

3. Ten prevista algunha solución para 

este problema? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre capela de Oza. 

 

1. Iniciou o Goberno municipal os 

trámites para conseguir a titularidade 

da capela de Oza? 

 

2. Que trámites realizou e ante que 

administración? 

 

3. En que punto se atopan as xestións 

realizadas? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre débeda da reforma da Mariña. 

 

Que postura vai adoptar o Goberno 

municipal para facer fronte a este 

compromiso adquirido no seu día coa 

Autoridade Portuaria? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre licenzas do polígono Vío. 

 

1. Cales son os criterios municipais que 

se están aplicando para a concesión de 

licenzas no Polígono de Pocomaco? 

 

2. Cales son os criterios municipais para 

a denegación de licenzas de nova 

construción e reforma integral e cambio 

de uso nas parcelas e naves existentes no 

Polígono de Pocomaco? 

1. ¿Qué decisión tiene pensado adoptar el 

Gobierno municipal a la vista de los 

problemas que están provocando las 

plazas en batería en la avenida de Os 

Mallos? 

 

2. ¿Tiene constancia el Gobierno 

municipal de las quejas de los usuarios de 

la línea 11 del bus urbano ante los 

continuos problemas de circulación por 

esta avenida? 

 

3. ¿Tiene prevista alguna solución para 

este problema? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre capilla de Oza. 
 

1. ¿Ha iniciado el Gobierno municipal los 

trámites para conseguir la titularidad de la 

capilla de Oza? 

 

2. ¿Qué trámites ha realizado y ante qué 

administración? 

 

3. ¿En qué punto se encuentran las 

gestiones realizadas? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre deuda de la reforma de La Marina. 
 

¿Qué postura va a adoptar el Gobierno 

municipal para hacer frente a este 

compromiso adquirido en su día con la 

Autoridad Portuaria? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre licencias del polígono Vío. 
 

1. ¿Cuáles son los criterios municipales 

que se están aplicando para la concesión 

de licencias en el Polígono de Pocomaco? 

 

2. ¿Cuáles son los criterios municipales 

para la denegación de licencias de nueva 

construcción y reforma integral y cambio 

de uso en las parcelas y naves existentes 

en el Polígono de Pocomaco? 
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3. Existe algún informe técnico 

municipal sobre criterios interpretativos 

da ordenanza de aplicación do PXOM 

para o Polígono de Pocomaco? 

 

4. Cales son os criterios municipais para 

a concesión de licenzas de nova 

construción nas parcelas do Polígono de 

Vío? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre núcleo de Vío. 

 

1. Están a pavimentación do acceso e a 

dotación de senda peonil ao núcleo do 

lugar de Vío incluído nalgún proxecto da 

Concellería de Infraestruturas? 

 

2. Coñecen os problemas que ten a rede 

de rede de sumidoiros nese lugar? 

 

3. Ten o Concello coñecemento do 

proxecto de instalación de biombos anti-

ruído neste lugar promovido por ADIF? 

En caso afirmativo poden indicarnos 

cando se van instalar? 

 

4. Poderían colocar uns elementos, na 

parte superior do núcleo de poboación, 

que imposibiliten a fuga de vehículos 

polo medio das casas, cando hai redadas 

con motivo das carreiras ilegais que se 

celebran no polígono? 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre procedemento 

do expediente EB 2022-01. 

 

1. Ten previsto volver licitarse dita 

obra? Vaino facer a Concellería de 

Medio Ambiente directamente ou vai 

volver a encomendárselle á Sociedade 

Pública Edar Bens, SA dita licitación? 

 

2. Vai incluír no orzamento municipal ao 

ser unha obra dentro da rede municipal 

do Concello? 

 

3. ¿Existe algún informe técnico 

municipal sobre criterios interpretativos 

de la ordenanza de aplicación del PGOM 

para el Polígono de Pocomaco? 

 

4. ¿Cuáles son los criterios municipales 

para la concesión de licencias de nueva 

construcción en las parcelas del Polígono 

de Vío? 

 

Décima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre núcleo de Vío. 
 

1. ¿Están la pavimentación del acceso y la 

dotación de senda peatonal al núcleo del 

lugar de Vío incluido en algún proyecto de 

la Concejalía de Infraestructuras? 

 

2. ¿Conocen los problemas que tiene la red 

de alcantarillado en ese lugar? 

 

3. ¿Tiene el Ayuntamiento conocimiento 

del proyecto de instalación de mamparas 

anti-ruido en este lugar promovido por 

ADIF? ¿En caso afirmativo pueden 

indicarnos cuándo se van a instalar? 

 

4. ¿Podrían colocar unos elementos, en la 

parte superior del núcleo poblacional, que 

imposibiliten la fuga de vehículos por el 

medio de las casas, cuando hay redadas 

con motivo de las carreras ilegales que se 

celebran en el polígono? 

 

Décima segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre procedimiento del 

expediente EB 2022-01. 

 

1. ¿Tiene previsto volver a licitarse dicha 

obra? ¿Lo va a hacer la Concejalía de 

Medio Ambiente directamente o va a 

volver a encomendársele a la Sociedad 

Pública Edar Bens, SA dicha licitación? 

 

2. ¿Se va a incluir en el presupuesto 

municipal al ser una obra dentro de la red 

municipal del Ayuntamiento? 
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3. Vai proceder a unha revisión de 

prezos, tendo en consideración que o 

proxecto está redactado no 2018 e 

pasaron case 6 anos, tendo en 

consideración que nunca se vai a poder 

licitar antes do 2024? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre Protocolo de 

colaboración asinado coa cidade de 

Valencia. 

 

1. Cales son as actividades ou iniciativas 

que está a desenvolver o Concello no 

marco do devandito protocolo? 

 

2. Que comunicacións ou contactos 

mantivéronse coas autoridades de 

Valencia? 

 

3. Elaborou o Concello unha axenda 

para o mantemento das súas relacións 

con Valencia? 

 

4. Cales son os mecanismos ou políticas 

que está a desenvolver actualmente o 

Concello respecto ás súas relacións con 

outros territorios españois?  

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Protocolo de 

colaboración con Yantian. 

 

1. Cales son as actividades ou iniciativas 

que está a desenvolver o Goberno 

municipal no marco do devandito 

protocolo? 

 

2. Que comunicacións ou contactos 

mantivéronse coas autoridades de 

Yantian? 

 

3. Elaborou o Concello unha axenda 

para o mantemento das súas relacións 

con Yantian? 

 

4. Cales son os mecanismos ou políticas 

 

3. ¿Se va a proceder a una revisión de 

precios, teniendo en cuenta que el 

proyecto está redactado en el 2018 y han 

pasado casi 6 años, teniendo en cuenta que 

nunca se va a poder licitar antes del 2024? 

 

 

Décima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Protocolo de colaboración 

firmado con la ciudad de Valencia. 

 

 

1. ¿Cuáles son las actividades o iniciativas 

que está desarrollando el Ayuntamiento en 

el marco de dicho protocolo? 

 

2. ¿Qué comunicaciones o contactos se 

han mantenido con las autoridades de 

Valencia? 

 

3. ¿Ha elaborado el Ayuntamiento una 

agenda para el mantenimiento de sus 

relaciones con Valencia? 

 

4. ¿Cuáles son los mecanismos o políticas 

que está desarrollando actualmente el 

Ayuntamiento respecto a sus relaciones 

con otros territorios españoles?  

 

Décima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Protocolo de colaboración 

con Yantian. 

 

1. ¿Cuáles son las actividades o iniciativas 

que está desarrollando el Gobierno 

municipal en el marco de dicho protocolo? 

 

 

2. ¿Qué comunicaciones o contactos se 

han mantenido con las autoridades de 

Yantian? 

 

3. ¿Ha elaborado el Ayuntamiento una 

agenda para el mantenimiento de sus 

relaciones con Yantian? 

 

4. ¿Cuáles son los mecanismos o políticas 
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que está a desenvolver actualmente o 

Goberno municipal para a súa acción no 

exterior? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre terrazas de hostalería. 

 

1. En que punto se atopa a redacción da 

ordenanza para regular a implantación 

de terrazas de hostalería en calquera 

espazo público? Que prazos baralla o 

Goberno municipal para implantala? 

 

 

2. Está a exercerse un control municipal 

sobre todas as terrazas instaladas na 

cidade? Quen exerce ese control? 

 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre urbanismo nas Xubias. 

 

1. En que situación se atopa a 

modificación do PXOM impulsada polo 

Goberno municipal para o bordo a ría 

nas Xubias? 

 

2. En que aspectos afecta a sentenza do 

TSXG aos plans de modificación do plan 

que pretende realizar o Goberno 

municipal? 

 

3. Que prazos estima o Goberno 

municipal para a aprobación desa 

modificación? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre acordo de colaboración 

asinado coa cidade de Sevilla. 

 

1. Cales son as actividades ou iniciativas 

que está a desenvolver o Concello no 

marco do devandito acordo? 

 

2. Cantos proxectos dos comprometidos 

realizáronse? 

 

3. Que comunicacións ou contactos 

que está desarrollando actualmente el 

Gobierno municipal para su acción en el 

exterior? 

 

Décima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre terrazas de hostelería. 
 

1. ¿En qué punto se encuentra la redacción 

de la ordenanza para regular la 

implantación de terrazas de hostelería en 

cualquier espacio público? ¿Qué plazos 

baraja el Gobierno municipal para 

implantarla? 

 

2. ¿Se está ejerciendo un control 

municipal sobre todas las terrazas 

instaladas en la ciudad? ¿Quién ejerce ese 

control? 

 

Décima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre urbanismo en As Xubias. 

 

1. ¿En qué situación se encuentra la 

modificación del PGOM impulsada por el 

Gobierno municipal para el borde la ría en 

As Xubias? 

 

2. ¿En qué aspectos afecta la sentencia del 

TSXG a los planes de modificación del 

planeamiento que pretende realizar el 

Gobierno municipal? 

 

3. ¿Qué plazos estima el Gobierno 

municipal para la aprobación de esa 

modificación? 

 

Décima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre acuerdo de colaboración 

firmado con la ciudad de Sevilla. 

 

1. ¿Cuáles son las actividades o iniciativas 

que está desarrollando el Ayuntamiento en 

el marco de dicho acuerdo? 

 

2. ¿Cuántos proyectos de los 

comprometidos se han realizado? 

 

3. ¿Qué comunicaciones o contactos se 
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mantivéronse coas autoridades de 

Sevilla? 

 

4. Elaborou o Concello unha axenda 

para o mantemento das súas relacións 

con Sevilla? 

 

5. Cal é o estado da Comisión de 

Entendemento acordada para o 

desenvolvemento do acordo? 

 

6. Cales son os mecanismos ou políticas 

que está a desenvolver actualmente o 

Concello respecto a as súas relacións 

con outros territorios españois? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre BiciCoruña. 

 

1. Ten o Goberno municipal algunha 

estatística interna sobre os malos usos 

ou teñen unha relación das infraccións 

cometidas polos usuarios? 

 

2. Ten o Concello o custo de reparacións 

que leva feito ata a data no sistema de 

bicicletas eléctricas? 

 

 

3. Estudaron as queixas realizadas polos 

usuarios e buscaron as solucións aos 

devanditos problemas? 

 

4. Como se impartirá a “pedagoxía de 

concienciación e formación”, indicada 

pola alcaldesa nas súas declaracións, 

aos usuarios de entre 16 e 18 anos nos 

centros educativos? 

 

5. Cre conveniente modificar as 

penalizacións, como medida disuasoria, 

para evitar os malos usos? 

 

6. Teñen detectados os “puntos negros” 

existentes nos carrís bici executados e 

estudaron como corrixilos? Por exemplo 

o cruzamento da avenida de Arteixo coa 

Rolda de Outeiro que obrigan aos 

han mantenido con las autoridades de 

Sevilla? 

 

4. ¿Ha elaborado el Ayuntamiento una 

agenda para el mantenimiento de sus 

relaciones con Sevilla? 

 

5. ¿Cuál es el estado de la Comisión de 

Entendimiento acordada para el desarrollo 

del acuerdo? 

 

6. ¿Cuáles son los mecanismos o políticas 

que está desarrollando actualmente el 

Ayuntamiento respecto a sus relaciones 

con otros territorios españoles? 

 

Décima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre BiciCoruña. 

 

1. ¿Tiene el Gobierno municipal alguna 

estadística interna sobre los malos usos o 

tienen una relación de las infracciones 

cometidas por los usuarios? 

 

2. ¿Tiene el Ayuntamiento el coste de 

reparaciones que se lleva hecho hasta la 

fecha en el sistema de bicicletas 

eléctricas? 

 

3. ¿Han estudiado las quejas realizadas por 

los usuarios y han buscado las soluciones 

a dichos problemas? 

 

4. ¿Como se impartirá la “pedagogía de 

concienciación y formación”, indicada por 

la alcaldesa en sus declaraciones, a los 

usuarios de entre 16 y 18 años en los 

centros educativos? 

 

5. ¿Cree conveniente modificar las 

penalizaciones, como medida disuasoria, 

para evitar los malos usos? 

 

6. ¿Tienen detectados los “puntos negros” 

existentes en los carriles bici ejecutados y 

han estudiado cómo corregirlos? Como 

por ejemplo el cruce de la avenida de 

Arteixo con la Ronda de Outeiro que 
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ciclistas a infrinxir normas, ou o mal 

estado do carril bici nos Xardíns de 

Méndez Núñez. 

 

7. Puxéronse en contacto coa UDC para 

que o sistema de Bici Coruña sexa 

compatible co comprado pola 

mencionada institución? A UDC 

comprou 20 bicicletas eléctricas en 

novembro do ano 21, antes que o 

procedemento de subministración 

realizada polo Ayto. da Coruña no ano 

22. 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre mobilidade en bus 

urbano para certos barrios (distrito 

sete). 

 

1. Cando foi a última vez que se 

revisaron as liñas actuais de transporte 

urbano para este Distrito? 

 

2. É factible ampliar as liñas, sobre todo 

tendo en consideración o cada vez máis 

amplo uso por persoas con mobilidade 

reducida, persoas da terceira idade, 

estudantes e traballadores sen vehículo 

particular? 

 

3 . Vai terse en consideración a 

gran diversidade de horarios en aras de 

alcanzar unha mobilidade máis 

ecolóxica e sostible cara a zonas 

céntricas ou da periferia que partan 

deste distrito? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre edificio sito na rúa 

Damas número 3. 

 

1. Analizáronse os riscos que supón o 

abandono do inmoble para veciños e 

viandantes? Nese caso, que conclusións 

se obtiveron? 

 

2. Cales son os motivos polos que non se 

sacou a poxa o edificio? 

obligan a los ciclistas a infringir normas, o 

el mal estado del carril bici en los Jardines 

de Méndez Núñez. 

 

7. ¿Se han puesto en contacto con la UDC 

para que el sistema de Bici Coruña sea 

compatible con el comprado por dicha 

institución? La UDC compró 20 bicicletas 

eléctricas en noviembre del año 21, antes 

que el procedimiento de suministro 

realizado por el Ayto. de A Coruña en el 

año 22. 

 

 

Décima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre movilidad en bus urbano 

para ciertos barrios (distrito siete). 

 

 

1. ¿Cuándo fue la última vez que se 

revisaron las líneas actuales de transporte 

urbano para este Distrito? 

 

2. ¿Es factible ampliar las líneas, sobre 

todo teniendo en cuenta el cada vez más 

amplio uso por personas con movilidad 

reducida, personas de la tercera edad, 

estudiantes y trabajadores sin vehículo 

particular? 

 

3 . ¿Se va a tener en cuenta la gran 

diversidad de horarios en aras de alcanzar 

una movilidad más ecológica y sostenible 

hacia zonas céntricas o de la periferia que 

partan de este distrito? 

 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre edificio sito en la rúa Damas 

número 3. 

 

1. ¿Se analizaron los riesgos que supone 

el abandono del inmueble para vecinos y 

viandantes? En cuyo caso, ¿qué 

conclusiones se obtuvieron? 

 

2. ¿Cuáles son los motivos por los que no 

se sacó a subasta el edificio? 
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3. Cales son os motivos polos que, no 

prazo dun ano, non se acometeu 

ningunha intervención máis que o 

velado do mesmo? 

 

4. Que medidas están a se levar a cabo 

para garantir a salubridade no inmoble 

e as súas proximidades? 

 

5. Cantas reclamacións recibiu o 

Concello respecto diso? 

 

6. Como valora o Concello a imaxe que 

levan os turistas e visitantes ao seu paso 

polo número tres da rúa Damas? 

 

 

Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre falta de 

efectivos de policía nos barrios. 

 

1. Cantos axentes da Policía Local 

atópanse hoxe en activo na cidade da 

Coruña? Deles, cantos prestan servizo 

efectivo na rúa, xa sexa en servizos a pé 

ou en vehículo policial? 

 

2. Cantos vehículos da Policía Local 

prestan servizo efectivo? Considéranos 

suficientes? 

 

3. En que cociente exponse ampliar o 

persoal nos próximos anos? 

 

4. Con que taxa de reposición anual 

estiman que xerarán as diferentes 

ofertas de emprego público? 

 

2. Cantos axentes estiman Uds. que son 

necesarios para “dar tranquilidade aos 

veciños” como afirmaba el mesmo hai 

uns días? 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre estatística de 

incidencias por presenza de ratas nos 

barrios da Coruña. 

 

3. ¿Cuáles son los motivos por los que, en 

el plazo de un año, no se acometió 

ninguna intervención más que el velado 

del mismo? 

 

4. ¿Qué medidas están llevándose a cabo 

para garantizar la salubridad en el 

inmueble y sus cercanías? 

 

5. ¿Cuántas reclamaciones recibió el 

Ayuntamiento al respecto? 

 

6. ¿Cómo valora el Ayuntamiento la 

imagen que se llevan los turistas y 

visitantes a su paso por el número tres de 

la calle Damas? 

 

Vigésima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre falta de efectivos de policía 

en los barrios. 

 

1. ¿Cuántos agentes de la Policía Local se 

encuentran hoy en activo en la ciudad de 

A Coruña? De ellos, ¿cuántos prestan 

servicio efectivo en la calle, ya sea en 

servicios a pie o en vehículo policial? 

 

2. ¿Cuántos vehículos de la Policía Local 

prestan servicio efectivo? ¿Los consideran 

suficientes? 

 

3. ¿En qué ratio se plantea ampliar la 

plantilla en los próximos años? 

 

4. ¿Con qué tasa de reposición anual 

estiman que generarán las diferentes 

ofertas de empleo público? 

 

2. ¿Cuántos agentes estiman Uds. que son 

necesarios para “dar tranquilidad a los 

vecinos” como afirmaba él mismo hace 

unos días? 

 

Vigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre estadística de 

incidencias por presencia de ratas en los 

barrios de A Coruña. 
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1. Cantas incidencias por presenza de 

ratas nos diferentes barrios da cidade 

rexistráronse desde o mes de xaneiro 

deste ano ata a data, xa sexa a través do 

teléfono 010 ou ben a través do Rexistro 

municipal? 

 

2. Como vai resolver o Goberno a 

desrodentización dos numerosos focos 

infecciosos en diferentes barrios da 

Coruña? 

 

3. Considera o Goberno que a presenza 

de ratas dana a imaxe dunha cidade que 

debería ser referente en limpeza non só 

en Galicia senón en toda España? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre servizo de 

emprego e empresa Concello. 

 

1. En que situación atópanse os servizos 

municipais de emprego e empresa? 

 

 

2. Cal é a estrutura orgánica da área de 

emprego? 

 

3. Os servizos de emprego e empresa 

perderon persoal en beneficio doutras 

áreas municipais? 

 

4. Desenvólvese algún tipo de actividade 

no Centro Municipal de Empresas da 

Grela? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre Coruña Suma. 

 

1. Existe previsión de renovación do 

programa? 

 

2. Elaborouse unha memoria de 

resultados do programa Coruña Suma 

para avaliar a eficacia e inserción real 

do mesmo? 

 

 

1. ¿Cuántas incidencias por presencia de 

ratas en los diferentes barrios de la ciudad 

se han registrado desde el mes de enero de 

este año hasta la fecha, ya sea a través del 

teléfono 010 o bien a través del Registro 

municipal? 

 

2. ¿Cómo va a resolver el Gobierno la 

desrodentización de los numerosos focos 

infecciosos en diferentes barrios de A 

Coruña? 

 

3. ¿Considera el Gobierno que la presencia 

de ratas daña la imagen de una ciudad que 

debería ser referente en limpieza no solo 

en Galicia sino en toda España? 

 

Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre servicio de empleo y 

empresa Ayuntamiento. 

 

1, ¿En qué situación se encuentran los 

servicios municipales de empleo y 

empresa? 

 

2. ¿Cuál es la estructura orgánica del área 

de empleo? 

 

3. ¿Los servicios de empleo y empresa han 

perdido personal en beneficio de otras 

áreas municipales? 

 

4. ¿Se desarrolla algún tipo de actividad en 

el Centro Municipal de Empresas de la 

Grela? 

 

Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Coruña Suma. 
 

1. ¿Existe previsión de renovación del 

programa? 

 

2. ¿Se ha elaborado una memoria de 

resultados del programa Coruña Suma 

para evaluar la eficacia e inserción real del 

mismo? 
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Vixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre Plan de 

Igualdade. 

 

1. Procedeuse á inscrición do plan no 

Rexistro de Plans de Igualdade das 

Administracións Públicas dependente da 

Secretaría de Estado de Función 

Pública segundo establece a Resolución 

do 16 de marzo de 2023, da Secretaría 

de Estado de Función Pública, pola que 

se crea o Rexistro de Plans de Igualdade 

das Administracións Públicas e os seus 

protocolos fronte ao acoso sexual e por 

razón de sexo? 

 

2. Procedeuse a difundir o plan entre 

todo el persoal do Concello e a súa 

representación legal? En caso 

afirmativo, a través de que canles?. 

 

3. Puxéronse en marcha algunha das 

medidas previstas no plan? 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre rúa Vixía do barrio de 

Monte Alto. 

 

1. Cales son os motivos polos cales o 

Goberno municipal non procedeu ao 

desbroce da maleza nesta área? 

 

2. Cantas chamadas recibiron ao 

respecto? 

 

3. Cales son as razóns polas cales o 

Concello non está a responder as 

reclamacións ou suxerencias que realiza 

a veciñanza a través do 010? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre Ciudad das 

TIC. 

 

Como se articulará a participación do 

Concello da Coruña na sociedade 

pública que asumirá o goberno da 

Cidade das TIC? 

Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Plan de Igualdad. 
 

 

1. ¿Se ha procedido a la inscripción del 

plan en el Registro de Planes de Igualdad 

de las Administraciones Públicas 

dependiente de la Secretaría de Estado de 

Función Pública según establece a 

Resolución de 16 de marzo de 2023, da 

Secretaría de Estado de Función Pública, 

pola que se crea el Registro de Planes de 

Igualdad de las Administraciones Públicas 

y sus protocolos frente al acoso sexual y 

por razón de sexo? 

 

2. ¿Se ha procedido a difundir el plan entre 

todo él personal del Concello y su 

representación legal? En caso afirmativo, 

¿a través de qué canales?. 

 

3. ¿Se han puesto en marcha alguna de las 

medidas previstas en el plan? 

 

Vigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre calle Vixía del barrio de 

Monte Alto. 

 

1. ¿Cuáles son los motivos por los cuales 

el Gobierno municipal no procedió al 

desbroce de la maleza en esta área? 

 

2. ¿Cuántas llamadas recibieron al 

respecto? 

 

3. ¿Cuáles son las razones por las cuales 

el Ayuntamiento no está respondiendo las 

reclamaciones o sugerencias que realiza 

el vecindario a través del 010? 

 

Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Ciudad de las TIC. 
 

 

¿Cómo se articulará la participación del 

Concello de A Coruña en la sociedad 

pública que asumirá el gobierno de la 

Ciudad de las TIC? 
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Vixésimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre subvención para un 

centro de capacitación dixital. 

 

1. Cal é o importe da subvención 

recibida? 

 

2. Cal é a data da resolución da 

subvención e o prazo de execución do 

proxecto? 

 

3. Cal é a ubicación prevista para o novo 

centro de capacitación dixital no 

proxecto? 

 

Vixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre deporte 

inclusivo. 

 

1. Cal é o motivo polo que este convenio 

non se executara? 

 

2. Puxéronse en contacto ao longo do 

ano 2023 con esta fundación para 

desenvolver este convenio? 

 

3. Que tipo de información trasladouse 

para poder asinar o convenio? 

 

4. Que pensa facer o Goberno de Inés 

Rey para axudar ao colectivo, ante a 

ineficacia na súa xestión municipal, e 

desenvolver este programa? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre tranvías turísticos. 

 

1. En que situación se atopan os 5 

tranvías gardados na cocheira do paseo 

marítimo? 

 

2. En que punto se atopan as 

negociacións co concello de Sóller? 

 

 

3. Cal é o importe de venda de cada un 

dos tranvías? 

 

Vigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre subvención para un centro 

de capacitación digital. 

 

1. Cuál es el importe de la subvención 

recibida? 

 

2. Cuál es la fecha de la resolución de la 

subvención y el plazo de ejecución del 

proyecto? 

 

3. Cuál es la ubicación prevista para el 

nuevo centro de capacitación digital en el 

proyecto? 

 

Vigésima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre deporte inclusivo. 

 

 

1. ¿Cuál es el motivo por el que este 

convenio no se haya ejecutado? 

 

2. ¿Se han puesto en contacto a lo largo del 

año 2023 con esta fundación para 

desarrollar este convenio? 

 

3. ¿Qué tipo de información se ha 

trasladado para poder firmar el convenio? 

 

4. ¿Qué piensa hacer el Gobierno de Inés 

Rey para ayudar al colectivo, ante la 

ineficacia en su gestión municipal, y 

desarrollar este programa? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre tranvías turísticos. 

 

1. ¿En qué situación se encuentran los 5 

tranvías guardados en la cochera del paseo 

marítimo? 

 

2. ¿En qué punto se encuentran las 

negociaciones con el ayuntamiento de 

Sóller? 

 

3. ¿Cuál es el importe de venta de cada uno 

de los tranvías? 
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4. Cal é o destino previsto para o resto 

de tranvías que non se vendan? 

 

Trixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre estadas da rúa 

Pelamios. 

 

1. Cal é o estado da licenza urbanística 

que pretende dar solución aos 

problemas do edificio? 

 

2. Posúe o Concello algún expediente de 

disciplina urbanística respecto diso? 

 

3. Cales son os motivos polos que non se 

procede ao arranxo da beirarrúa da rúa 

Pelamios? 

 

Trixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre presenza de 

okupas no edificio da Ronda de Nelle 

120. 

 

1. Cando pensan poñerlle remedio á 

actual situación do inmoble sito en 

Ronda de Nelle 120? 

 

2 . Previron incrementar a 

presenza policial permanente no 

inmoble, dados os últimos acordos 

alcanzados hai uns días entre o Goberno 

municipal e o delegado do Goberno en 

Galicia que, polo menos, disuada ou 

evite que se produzan novas situacións 

de inseguridade para os veciños? 

 

3. Cre este goberno que é un bo 

momento para convocar a Xunta Local 

de Seguridade? 

 

4. Previuse realizar algunha acción de 

índole social que dea resposta ás 

necesidades dalgunhas das familias 

okupantes así como doutras persoas que 

se poidan atopar en situación de 

vulnerabilidade social ou económica? 

 

 

4. ¿Cuál es el destino previsto para el resto 

de tranvías que no se vendan? 

 

Trigésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre andamios de la 

calle Pelamios. 

 

1. ¿Cuál es el estado de la licencia 

urbanística que pretende dar solución a los 

problemas del edificio? 

 

2. ¿Posee el Concello algún expediente de 

disciplina urbanística al respecto? 

 

3. ¿Cuáles son los motivos por los que no 

se procede al arreglo de la acera de la calle 

Pelamios? 

 

Trigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre presencia de 

okupas en el edificio de la Ronda de Nelle 

120. 

 

1. ¿Cuándo piensan ponerle remedio a la 

actual situación del inmueble sito en 

Ronda de Nelle 120? 

 

2. ¿Han previsto incrementar la presencia 

policial permanente en el inmueble, dados 

los últimos acuerdos alcanzados hace unos 

días entre el Gobierno municipal y el 

delegado del Gobierno en Galicia que, al 

menos, disuada o evite que se produzcan 

nuevas situaciones de inseguridad para los 

vecinos? 

 

3. ¿Cree este gobierno que es un buen 

momento para convocar la Junta Local de 

Seguridad? 

 

4. ¿Se ha previsto realizar alguna acción 

de índole social que dé respuesta a las 

necesidades de algunas de las familias 

okupantes así como de otras personas que 

se puedan encontrar en situación de 

vulnerabilidad social o económica? 
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5. Existe relación pormenorizada de 

todos os habitantes que se atopan agora 

mesmo no inmoble? 

 

Trixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre presenza de 

maleza descontrolada e xiringas en 

diferentes barrios contiguos ao sector 

7 – Recinto Feiral. 

 

1. Cal é a frecuencia de limpeza das 

zonas comprendidas dentro deste 

distrito? 

 

2. Ten a empresa de limpeza un 

percorrido frecuente para realizar a 

limpeza viaria? Nese caso, cal é a 

frecuencia dos traballos de limpeza e 

mantemento da gran cantidade de 

vexetación que crece e/o outros obxectos 

como as xiringas que aparecen entre a 

maleza? 

 

3. Existe algún protocolo para a retirada 

segura de xiringas por parte do persoal 

de limpeza? Se é así, por que 

permanecen as mesmas durante días 

tiradas na vía pública e/o zonas verdes? 

 

4. Existe algunha instrución contraria á 

retirada da maleza e restos de lixo, 

xiringas, etc. por parte do persoal de 

limpeza? 

 

Trixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre falta de 

mantemento e medidas de seguridade 

da zona de xogo infantil situado no 

Parque de Oza. 

 

Cando se van a rematar as tarefas de 

mantemento e/o reparación iniciadas no 

parque, co fin de que os usuarios 

recuperen o seu dereito a usalo en 

situación de normalidade? 

 

Trixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre falta de 

5. ¿Existe relación pormenorizada de 

todos los habitantes que se encuentran 

ahora mismo en el inmueble? 

 

Trigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre presencia de maleza 

descontrolada y jeringuillas en diferentes 

barrios aledaños al sector 7 – Recinto 

Ferial. 

 

1. ¿Cuál es la frecuencia de limpieza de las 

zonas comprendidas dentro de este 

distrito? 

 

2. ¿Tiene la empresa de limpieza un 

recorrido frecuente para realizar la 

limpieza viaria? En ese caso, ¿cuál es la 

frecuencia de los trabajos de limpieza y 

mantenimiento de la gran cantidad de 

vegetación que crece y/u otros objetos 

como las jeringuillas que aparecen entre la 

maleza? 

 

3. ¿Existe algún protocolo para la retirada 

segura de jeringuillas por parte del 

personal de limpieza? Si es así, ¿por qué 

permanecen las mismas durante días 

tiradas en la vía pública y/o zonas verdes? 

 

4. ¿Existe alguna instrucción contraria a la 

retirada de la maleza y restos de basura, 

jeringuillas, etc. por parte del personal de 

limpieza? 

 

Trigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre falta de mantenimiento y 

medidas de seguridad de la zona de juego 

infantil situado en el Parque de Oza. 

 

 

¿Cuándo se van a rematar las tareas de 

mantenimiento y/o reparación iniciadas en 

el parque, con el fin de que los usuarios 

recuperen su derecho a usarlo en situación 

de normalidad? 

 

Trigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre falta de mantenimiento y 
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mantemento e medidas de seguridade 

do parque infantil O Birloque. 

 

1. Con que frecuencia se realizan 

labores de mantemento nos parques 

infantís da cidade? 

 

2. Cando se van a levar a cabo as tarefas 

de poda e roza oportunas en relación 

coas zonas verdes do parque de O 

Birloque? 

 

3. Cando se vai dotar ao parque das 

correspondentes medidas de seguridade 

con respecto a zonas que ofrecen un 

risco potencial para os nenos e usuarios 

do mesmo, tales como valos de madeira 

e sinalización de límites de alturas que 

sexan pertinentes? 

 

Trixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre configuración dos 

accesos ao parque infantil de Novo 

Mesoiro, sito na rúa Ribeira Sacra. 

 

1. Como van emendar os problemas de 

accesibilidade que presenta este parque 

que ía ser referente para persoas con 

diversidade funcional? 

 

2. Van reparar de modo real e efectivo 

os valos do parque? 

 

Trixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre plan de saúde 

mental municipal. 

 

1. Que accións concretas contempla o 

Plan de Saúde Mental municipal? 

 

2. En que fase se atopa dito Plan de 

Saúde Mental municipal? 

 

Trixésimo oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre roza de solar 

abandonado no barrio do Martinete. 

 

1. Cando pensan dar cumprimento á 

medidas de seguridad del parque infantil 

O Birloque. 

 

1. ¿Con qué frecuencia se realizan labores 

de mantenimiento en los parques 

infantiles de la ciudad? 

 

2. ¿Cuándo se van a llevar a cabo las tareas 

de poda y desbroce oportunas en relación 

con las zonas verdes del parque de O 

Birloque? 

 

3. ¿Cuándo se va a dotar al parque de las 

correspondientes medidas de seguridad 

con respecto a zonas que ofrecen un riesgo 

potencial para los niños y usuarios del 

mismo, tales como vallas de madera y 

señalización de límites de alturas que sean 

pertinentes? 

 

Trigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre configuración de los 

accesos al parque infantil de Novo 

Mesoiro, sito en la calle Ribeira Sacra. 
 

1. ¿Cómo van a subsanar los problemas de 

accesibilidad que presenta este parque que 

iba a ser referente para personas con 

diversidad funcional? 

 

2. ¿Se van a reparar de modo real y 

efectivo las vallas del parque? 

 

Trigésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre plan de salud 

mental municipal. 

 

1. ¿Qué acciones concretas contempla el 

Plan de Salud Mental municipal? 

 

2. ¿En qué fase se encuentra dicho Plan 

de Salud Mental municipal? 

 

Trigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre desbroce de solar 

abandonado en el barrio de O Martinete. 

 

1. ¿Cuándo piensan dar cumplimiento a la 
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promesa de limpar o solar 

frecuentemente para que non creza tal 

cantidade de maleza? 

 

2. Cando se vai buscar unha solución 

sobre a situación administrativa do 

terreo? 

 

Trixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre colocación de 

varanda de protección C/ Montes, 

zona IES Monelos. 

 

1. Por que, a pesar das queixas veciñais, 

fíxose caso omiso á petición de 

colocación medidas de protección e/o de 

delimitación do carril para os peóns? 

 

2. Supón esta indolencia unha mostra 

máis de que a humanización dos barrios 

non implica de forma igualitaria a todos 

os da cidade? 

 

Cuadraxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre realización de carreiras 

de vehículos no polígono de Vío. 

 

1. Van establecer controis policiais 

efectivos nos accesos ao recinto onde se 

producen estas carreiras? 

 

2. Canto tempo máis teñen que esperar 

os veciños do Polígono para acabar 

coas carreiras ilegais nesta contorna? 

 

Cuadraxésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre reloxo na praza 

de Azcárraga. 

 

1. Cales son os motivos polos que se 

decidiu abandonar o mantemento deste 

reloxo? 

 

2. Estudaron a súa reparación e puxeron 

en funcionamento? Nese caso, que custo 

supoñería? 

 

3. En canto tempo se espera que volva 

promesa de limpiar el solar 

frecuentemente para que no crezca tal 

cantidad de maleza? 

 

2. ¿Cuándo se va a buscar una solución 

sobre la situación administrativa del 

terreno? 

 

Trigésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre colocación de 

barandilla de protección C/ Montes, zona 

IES Monelos. 

 

1. ¿Por qué, pese a las quejas vecinales, se 

ha hecho caso omiso a la petición de 

colocación medidas de protección y/o de 

delimitación del carril para los peatones? 

 

2. ¿Supone esta indolencia una muestra 

más de que la humanización de los barrios 

no implica de forma igualitaria a todos los 

de la ciudad? 

 

Cuadragésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre realización de carreras de 

vehículos en el polígono de Vío. 

 

1. ¿Se van a establecer controles policiales 

efectivos en los accesos al recinto donde 

se producen estas carreras? 

 

2. ¿Cuánto tiempo más tienen que esperar 

los vecinos del Polígono para acabar con 

las carreras ilegales en este entorno? 

 

Cuadragésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre reloj en la plaza 

de Azcárraga. 

 

1. ¿Cuáles son los motivos por los que se 

ha decidido abandonar el mantenimiento 

de este reloj? 

 

2. ¿Han estudiado su reparación y puesta 

en funcionamiento? En ese caso ¿qué 

coste supondría? 

 

3. ¿En cuánto tiempo se espera vuelva a 
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estar en funcionamento? 

 

Cuadraxésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre licenzas de 

terrazas. 

 

1. Cantas licenzas de terrazas ten 

concedidas o Concello? 

 

2. Cantas licenzas de terrazas movas 

foron concedidas no 2021, 2022 e 2023? 

 

 

3. Das licenzas de terraza concedidas 

nestes anos, 2021 a 2023, cantas ocupan 

a calzada? 

 

4. En que data ten previsto eliminar a 

autorización para as terrazas que 

ocupan a calzada? 

 

Cuadraxésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre farois de María 

Pita. 

 

1. Cales son os motivos polos que se 

retiraron dous farois baixo a fachada de 

María Pita? 

 

2. Cando se ten prevista a súa 

colocación? 

 

Cuadraxésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre olmos xardín de 

San Carlos. 

 

1. Cantos exemplares se atopan 

afectados neste momento por grafiosis? 

 

2. Que plan de conservación está a levar 

a cabo o Goberno municipal para 

garantir a supervivencia dos históricos 

olmos do xardín de San Carlos? 

 

3. Cales son os motivos polos que non se 

procedeu á talla despois dos informes 

que aconsellaban dita medida? 

 

estar en funcionamiento? 

 

Cuadragésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre licencias de 

terrazas. 
 

1. ¿Cuántas licencias de terrazas tiene 

concedidas el Ayuntamiento? 

 

2. ¿Cuántas licencias de terrazas muevas 

fueron concedidas en el 2021, 2022 y 

2023? 

 

3. De las licencias de terraza concedidas 

en estos años, 2021 a 2023, ¿cuántas 

ocupan la calzada? 

 

4. ¿En qué fecha tiene previsto eliminar la 

autorización para las terrazas que ocupan 

la calzada? 

 

Cuadragésima tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre farolas de María 

Pita. 
 

1. ¿Cuáles son los motivos por los que se 

han retirado dos farolas bajo la fachada de 

María Pita? 

 

2. ¿Cuándo se tiene prevista su 

colocación? 

 

Cuadragésima cuarta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre olmos jardín de 

San Carlos. 
 

1. ¿Cuántos ejemplares se encuentran 

afectados en este momento por grafiosis? 

 

2. ¿Qué plan de conservación está 

llevando a cabo el Gobierno municipal 

para garantizar la supervivencia de los 

históricos olmos del jardín de San Carlos? 

 

3. ¿Cuáles son los motivos por los que no 

se procedió a la tala después de los 

informes que aconsejaban dicha medida? 
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4. Cando considera que se procederá á 

reapertura do devandito enclave 

histórico? 

 

Cuadraxésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre xardín de San 

Carlos. 

 

1. Cal é o motivo polo que o acceso a 

xardín de San Carlos non está permitido 

desde hai meses? 

 

2. Que medidas pensa tomar o Concello 

para recuperar este espazo para os 

coruñeses e forasteiros no que o 

Concello investiu máis de 256.000 € hai 

uns meses? 

 

Cuadraxésimo sexta. Pregunta de 

resposta escrita sobre revisión 

catastral. 

 

Cando ten previsto o Concello realizar a 

revisión catastral dada a antigüidade 

que presentan a maioría dos recibos 

1997? 

 

Cuadraxésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre censo de cans. 

 

1. Cantos cans existen na cidade e 

cantos teñen o chip municipal? 

 

2. Cantos controis de chips en cans 

realizou o Concello? 

 

Cuadraxésimo oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre rúa San Andrés. 

 

1. Cando teñen previsto iniciar as obras 

de reforma da rúa de San Andrés? 

 

 

2. Que alternativas de tráfico e 

aparcamento exporán aos veciños? 

 

Cuadraxésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre recollida do 

4. ¿Cuándo considera que se procederá a 

la reapertura del dicho enclave histórico? 

 

 

Cuadragésima quinta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre jardín de San 

Carlos. 
 

1. ¿Cuál es el motivo por el que el acceso 

a jardín de San Carlos no está permitido 

desde hace meses? 

 

2. ¿Qué medidas piensa tomar el 

Ayuntamiento para recuperar este espacio 

para los coruñeses y forasteros en el que el 

Ayuntamiento invirtió más de 256.000 € 

hace unos meses? 

 

Cuadragésima sexta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre revisión catastral. 

 

 

¿Cuándo tiene previsto el Ayuntamiento 

realizar la revisión catastral dada la 

antigüedad que presentan la mayoría de 

los recibos 1997? 

 

Cuadragésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre censo de perros. 
 

1. ¿Cuántos perros existen en la ciudad y 

cuántos tienen el chip municipal? 

 

2. ¿Cuántos controles de chips en perros 

realizó el Ayuntamiento? 

 

Cuadragésima octava. Pregunta de 

respuesta escrita sobre calle San Andrés. 
 

1. ¿Cuándo tienen previsto iniciar las 

obras de reforma de la calle de San 

Andrés? 

 

2. ¿Qué alternativas de tráfico y 

aparcamiento plantearán a los vecinos? 

 

Cuadragésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre recogida de la 
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lixo. 

 

1. Que medidas pensan tomar para 

evitar as bolsas de residuos que se 

acumulan en diferentes puntos da cidade 

dada a pouca capacidade dos 

contedores? 

 

2. Cantas sancións se puxeron por tirar 

o lixo fóra do horario permitido na 

cidade? 

 

Quincuaxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre murais de Lugrís. 

 

1. Que medidas está a tomar o Concello 

para conseguir a declaración de BIC dos 

murais de Lugrís? 

 

 

2. Ten o Concello xa os informes e 

documentos pertinentes para conseguir 

a devandita declaración? 

 

Quincuaxésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre accesibilidade 

do Teatro Rosalía de Castro. 

 

1. Cumpre o Concello nos seus recintos 

co cociente legal para cadeiras de rodas 

que esixe a normativa actual? 

 

2. Os recintos culturais municipais 

cumpren as normativas de 

accesibilidade? 

 

Quincuaxésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre desratización 

da cidade. 

 

1. Que medidas ten pensado tomar o 

Concello para eliminar as ratas da rúa 

Galera e de toda a cidade? 

 

2. Cando foi a última campaña de 

desratización realizada polo Concello? 

 

 

basura. 

 

1. ¿Qué medidas piensan tomar para evitar 

las bolsas de residuos que se acumulan en 

diferentes puntos de la ciudad dada la poca 

capacidad de los contenedores? 

 

 

2. ¿Cuántas sanciones se pusieron por tirar 

la basura fuera del horario permitido en la 

ciudad? 

 

Quincuagésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre murales de Lugrís. 
 

1. ¿Qué medidas está tomando el 

Ayuntamiento para conseguir la 

declaración de BIC de los murales de 

Lugrís? 

 

2. ¿Tiene el Ayuntamiento ya los informes 

y documentos pertinentes para conseguir 

dicha declaración? 

 

Quincuagésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre accesibilidad del 

Teatro Rosalía de Castro. 

 

1. ¿Cumple el Ayuntamiento en sus 

recintos con el ratio legal para sillas de 

ruedas que exige la normativa actual? 

 

2. ¿Los recintos culturales municipales 

cumplen las normativas de accesibilidad? 

 

 

Quincuagésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre desratización de 

la ciudad. 

 

1. ¿Qué medidas tiene pensado tomar el 

Ayuntamiento para eliminar las ratas de la 

calle Galera y de toda la ciudad? 

 

2. ¿Cuándo fue la última campaña de 

desratización realizada por el 

Ayuntamiento? 
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Quincuaxésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre aumento da 

criminalidade en Monte Alto. 

 

1. Cantas intervencións realizou a 

Policía Local no último ano dentro do 

barrio de Monte Alto relacionadas con 

furtos, roubos, uso de billetes falsos, 

menudeo de droga ou agresións? 

 

2. Realizouse un plan de vixilancia 

específico para reforzar a seguridade 

nas zonas afectadas anteriormente 

descritas? 

 

3. Cantas vivendas se atopan ocupadas 

ilegalmente no barrio de Monte Alto 

segundo os rexistros municipais? 

 

4. Está a manter o Goberno municipal 

reunións de traballo con representantes 

de veciños e comerciantes, así como dos 

centros educativos da zona, para 

abordar as problemáticas que existen no 

barrio respecto diso?  

 

5º. Rogos 

 

Rogos orais. 

 

Presidencia 
 

Pasamos ós rogos.  

 

Supoño que coñecen todos a Terceira Lei 

de Newton, o principio de acción-

reacción —non me mire así, señora 

No—, vén a dicir —creo que se 

estudaba, non sei..., primeiro de BUP, 

segundo de BUP, non recordo—, pero 

viña a dicir así: que toda acción conleva 

unha reacción de igual intensidade pero 

en sentido oposto, eh? E dirán: por que 

trae a alcaldesa a Terceira Lei de Newton 

ó Pleno? Porque a acción de terse pasado 

todas as pantallas dos tempos 

estipulados conleva unha reacción de 

igual intensidade en sentido oposto. Isto 

Quincuagésima tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre aumento de la 

criminalidad en Monte Alto. 
 

1. ¿Cuántas intervenciones ha realizado la 

Policía Local en el último año dentro del 

barrio de Monte Alto relacionadas con 

hurtos, robos, uso de billetes falsos, 

menudeo de droga o agresiones? 

 

2. ¿Se ha realizado un plan de vigilancia 

específico para reforzar la seguridad en las 

zonas afectadas anteriormente descritas? 

 

3. ¿Cuántas viviendas se encuentran 

ocupadas ilegalmente en el barrio de 

Monte Alto según los registros 

municipales? 

 

4. ¿Está manteniendo el Gobierno 

municipal reuniones de trabajo con 

representantes de vecinos y comerciantes, 

así como de los centros educativos de la 

zona, de cara a abordar las problemáticas 

que existen en el barrio al respecto?  

 

5º. Ruegos 

 

Ruegos orales 

 

Presidencia 

 

Pasamos a los ruegos.  

 

Supongo que conocen todos la Tercera 

Ley de Newton, el principio de acción-

reacción —no me mire así, señora No—, 

viene a decir —creo que se estudiaba, no 

sé..., primero de BUP, segundo de BUP, 

no recuerdo—, pero venía a decir así: que 

toda acción conlleva una reacción de 

igual intensidad pero en sentido 

contrario, ¿eh? Y dirán: ¿por qué trae la 

alcaldesa a Tercera Ley de Newton al 

Pleno? Porque la acción de haberse 

pasado todas las pantallas de los tiempos 

estipulados conlleva una reacción de 

igual intensidad en sentido contrario. Esto 
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é: dos rogos que van a ler, unicamente 

referirán a parte dispositiva. Así que a 

exposición de motivos a damos por 

reproducida e se limitan ó enunciado 

final. Ao señor Deus gústalle a Terceira 

Lei de Newton e a súa aplicación por 

analoxía ó Pleno, así que todo seguido e 

comeza o BNG. 

 

Ás dez horas e corenta e oito minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Lage Tuñas, Díaz Gallego e Castro 

Prado. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre o fomento 

da economía circular e de 

proximidade nas contratacións 

públicas. 

 

Señor Jorquera Caselas 
 

O Grupo municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que o Goberno municipal, 

na súa política de contratación pública, 

estableza como un criterio preferente o 

fomento da economía circular e de 

proximidade. 

 

Segundo. Rogo oral sobre a 

necesidade de manter as axudas ao 

sector marisqueiro da ría do Burgo até 

a recuperación da capacidade 

produtiva. 
 

Seguinte rogo, que o Goberno municipal 

realice xestións ante a Xunta de Galiza e 

o Goberno central demandando de 

ambas administracións que se 

prolonguen as axudas ó sector 

marisqueiro da ría do Burgo até que se 

recupere integramente a capacidade 

produtiva da ría. 

 

es: de los ruegos que van a leer, 

únicamente referirán la parte dispositiva. 

Así que la exposición de motivos la damos 

por reproducida y se limitan al enunciado 

final. Al señor Deus le gusta la Tercera 

Ley de Newton y su aplicación por 

analogía al Pleno, así que todo seguido y 

comienza el BNG. 

 

A las diez horas y cuarenta y ocho 

minutos salen del Salón de Sesiones los 

señores Lage Tuñas, Díaz Gallego y 

Castro Prado. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 
 

 

Primero. Ruego oral sobre el fomento de 

la economía circular y de proximidad en 

las contrataciones públicas. 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

El Grupo municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que el Gobierno 

municipal, en su política de contratación 

pública, establezca como un criterio 

preferente el fomento de la economía 

circular y de proximidad. 

 

Segundo. Ruego oral sobre la necesidad 

de mantener las ayudas al sector 

marisquero de la ría del Burgo hasta la 

recuperación de la capacidad productiva. 

 

 

Siguiente ruego, que el Gobierno 

municipal realice gestiones ante la Xunta 

de Galicia y el Gobierno central 

demandando de ambas administraciones 

que se prolonguen las ayudas al sector 

marisquero de la ría de O Burgo hasta que 

se recupere íntegramente la capacidad 

productiva de la ría. 
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Terceiro. Rogo oral sobre a 

necesidade de mellorar o 

alumeamento na contorna do IES 

Monte das Moas. 
 

E terceiro rogo polo que a min 

corresponde, que o Goberno municipal 

dea as instrucións oportunas para que se 

mellore o alumeamento na rúa Jose 

María Hernansáez na contorna do 

Instituto Monte das Moas para evitar a 

falla de visibilidade que hai na contorna 

do Instituto a determinadas horas. 

 

Señora Veira González 

 

Si, pero é que non me funciona este 

botón e inda por riba marcharon dous 

membros do Goberno local e non sei a 

quen lle imos rogar, a verdade. 

 

Cuarto. Rogo oral sobre as cocheiras 

do tranvía. 
 

Sobre as cocheiras do tranvía. O Grupo 

municipal do BNG realiza o seguinte 

rogo: que o Goberno local poña as 

antigas cocheiras do tranvía, xa devoltas 

ó Concello da Coruña, a disposición das 

necesidades do barrio de Monte Alto 

neste momento, xa que se están a 

executar nun tempo dúas actuacións que 

provocan a eliminación temporal de 

moitas prazas de aparcamento, a obra de 

naturalización e humanización do paseo 

marítimo e a do mercado municipal, e 

que polo tanto articule nese espazo 

municipal un aparcadoiro temporal. 

 

 

Quinto. Rogo oral relativo á recollida 

de residuos. 
 

Rogo oral, tamén, sobre a praza de Santo 

André e a recollida do lixo. O Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local articule todas 

as medidas necesarias para garantir a 

Tercero. Ruego oral sobre la necesidad 

de mejorar el alumbrado en el entorno 

del IES Monte das Moas. 

 

 

Y tercer ruego por lo que a mí 

corresponde, que el Gobierno municipal 

dé las instrucciones oportunas para que se 

mejore el alumbrado en la calle Jose 

María Hernansáez en el entorno del 

Instituto Monte das Moas para evitar la 

falta de visibilidad que hay en el entorno 

del Instituto a determinadas horas. 

 

Señora Veira González 

 

Sí, pero es que no me funciona este botón 

y aun encima se marcharon dos miembros 

del Gobierno local y no sé a quién le 

vamos a rogar, la verdad. 

 

Cuarto. Ruego oral sobre las cocheras 

del tranvía. 

 

Sobre las cocheras del tranvía. El Grupo 

municipal del BNG realiza el siguiente 

ruego: que el Gobierno local ponga las 

antiguas cocheras del tranvía, ya 

devueltas al Ayuntamiento de A Coruña, a 

disposición de las necesidades del barrio 

de Monte Alto en este momento, ya que se 

están ejecutando en un tiempo dos 

actuaciones que provocan la eliminación 

temporal de muchas plazas de 

aparcamiento, la obra de naturalización y 

humanización del paseo marítimo y la del 

mercado municipal, y que por lo tanto 

articule en ese espacio municipal un 

aparcamiento temporal. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a la recogida 

de residuos. 

 

Ruego oral, también, sobre la plaza de 

Santo André y la recogida de la basura. El 

Grupo municipal del BNG formula el 

siguiente ruego: que el Gobierno local 

articule todas las medidas necesarias 
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recollida diaria de residuos en horario 

diurno así como á limpeza da praza da 

fonte de Santo André, con especial 

atención ós días nos que esta acolle 

eventos públicos, como son os concertos 

da Banda Municipal. É inaceptábel que 

pasen os meses e os anos e este problema 

permaneza como un mal crónico nun dos 

espazos máis emblemáticos e fermosos 

da Pescaría. 

 

Sexto. Rogo oral sobre a Cidade 

Deportiva da Torre-Arsenio Iglesias. 
 

E por último unha moción..., un rogo, 

desculpen, sobre a Cidade Deportiva 

Arsenio Iglesias. E mentres leo 

rapidísimamente por orde da alcaldesa o 

rogo, ensínolles unhas fotos (a señora 

Veira González amosa varias 

fotografías). 

 

O Grupo municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que o Goberno municipal 

comece a preocuparse e proceda a 

encargar a substitución dos peches e 

valados da Cidade Deportiva da Torre-

Arsenio Iglesias que se atopan nun 

estado absolutamente lamentábel, 

enferruxados ou mesmo soltos, algúns 

que se poden agarrar coas mans, do 

deterioro que teñen, e que son un 

auténtico perigo para os milleiros de 

persoas da nosa cidade e da nosa 

comarca, sobre todo pequenos e 

pequenas, e tamén para persoas que 

transitan pola contorna do noso 

Patrimonio da Humanidade da Torre de 

Hércules no caso do valado exterior (a 

señora Veira amosa un ferro oxidado). 

 

Señora alcaldesa, ensínolle un anaco do 

valado exterior que se pode agarrar coas 

mans, que un día lle vai caer a un turista 

ou lle vai caer a un neno na cabeza. É un 

auténtico perigo o que está a acontecer 

na Torre de Hércules e instámolos a que 

o solucionen. Pasan milleiros de persoas. 

para garantizar la recogida diaria de 

residuos en horario diurno así como a la 

limpieza de la plaza de la fuente de Santo 

André, con especial atención a los días en 

los que esta acoge eventos públicos, como 

son los conciertos de la Banda Municipal. 

Es inaceptable que pasen los meses y los 

años y este problema permanezca como 

un mal crónico en uno de los espacios más 

emblemáticos y hermosos de la Pescaría. 

 

Sexto. Ruego oral sobre la Ciudad 

Deportiva de la Torre-Arsenio Iglesias. 

 

Y por último una moción..., un ruego, 

disculpen, sobre la Ciudad Deportiva 

Arsenio Iglesias. Y mientras leo 

rapidísimamente por orden de la 

alcaldesa el ruego, les enseño unas fotos 

(la señora Veira González muestra varias 

fotografías). 

 

El Grupo municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que el Gobierno 

municipal comience a preocuparse y 

proceda a encargar la sustitución de los 

cierres y vallas de la Ciudad Deportiva de 

la Torre-Arsenio Iglesias que se 

encuentran en un estado absolutamente 

lamentable, oxidado o incluso sueltos, 

algunos que se pueden agarrar con las 

manos, del deterioro que tienen, y que son 

un auténtico peligro para los miles de 

personas de nuestra ciudad y de nuestra 

comarca, sobre todo niños y niñas, y 

también para personas que transitan por 

el entorno de nuestro Patrimonio de la 

Humanidad de la Torre de Hércules en el 

caso de la valla exterior (la señora Veira 

muestra un hierro oxidado). 

 

Señora alcaldesa, le enseño un trozo de la 

valla exterior que se puede agarrar con 

las manos, que un día le va a caer a un 

turista o le va a caer a un niño en cabeza. 

Es un auténtico peligro lo que está 

sucediendo en la Torre de Hércules y les 

instamos a que lo solucionen. Pasan miles 
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É unha responsabilidade por parte do 

Goberno local que esta infraestrutura 

estea nestas condicións. 

 

Ás catorce horas e cincuenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Castro Prado. 
 

Sétimo. Rogo oral a respecto dos 

órganos vinculados á cultura. 
 

Señora Queixas Zas 
 

O Grupo municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que a alcaldesa da Coruña 

ou a persoa en quen teña delegadas as 

atribucións convoque no prazo máximo 

dun mes os seguintes organismos: a 

Comisión Especial de Bibliotecas, o 

Consello Municipal da Cultura, o 

Padroado da Fundación Luís Seoane, a 

Xunta de Goberno do Consorcio para a 

Promoción da Música, ao que tamén 

compre engadir o Instituto José Cornide 

de Estudos Locais, epicentro cultural e 

investigador da memoria da cidade que 

no próximo 2024 cumprirá 60 anos. 

 

 

Rogo a respecto da pista polideportiva da 

Sagrada Familia. O Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno local estude fórmulas 

alternativas como as propostas dende a 

Asociación Veciñal para respectar o uso 

deportivo e a boa conservación da pista 

polideportiva da Sagrada Familia, así 

como protexer tamén a dignidade das 

persoas e das familias en situación de 

vulnerabilidade que acoden ó reparto de 

comida. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo ao 

cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora de uso de lingua 

galega. 

 

Rogo do BNG exixindo o cumprimento 

de personas. Es una responsabilidad por 

parte del Gobierno local que esta 

infraestructura esté en estas condiciones. 

 

A las catorce horas y cincuenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Castro Prado. 

 

Séptimo. Ruego oral a respeto de los 

órganos vinculados a la cultura. 

 

Señora Queixas Zas 

 

El Grupo municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que la alcaldesa de A 

Coruña o la persona en quien tenga 

delegadas las atribuciones convoque en el 

plazo máximo de un mes los siguientes 

organismos: la Comisión Especial de 

Bibliotecas, el Consejo Municipal de la 

Cultura, el Patronato de la Fundación 

Luís Seoane, la Junta de Gobierno del 

Consorcio para la Promoción de la 

Música, al que también procede añadir el 

Instituto José Cornide de Estudios 

Locales, epicentro cultural e investigador 

de la memoria de la ciudad que en el 

próximo 2024 cumplirá 60 años. 

 

Ruego respecto a la pista polideportiva de 

la Sagrada Familia. El Grupo municipal 

del BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno local estudie fórmulas 

alternativas como las propuestas desde la 

Asociación Vecinal para respetar el uso 

deportivo y la buena conservación de la 

pista polideportiva de la Sagrada Familia, 

así como proteger también la dignidad de 

las personas y de las familias en situación 

de vulnerabilidad que acuden al reparto 

de comida. 

 

Octavo. Ruego oral relativo al 

cumplimiento de la Ordenanza 

municipal reguladora de uso de lengua 

gallega. 

 

Ruego del BNG exigiendo el cumplimiento 
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da Ordenanza municipal reguladora de 

uso de lingua galega. 

 

Un usuario coruñés do complexo 

deportivo de San... Perdón, rogo que o 

Goberno municipal dea as oportunas 

instrucións á empresa concesionaria do 

complexo deportivo de San Diego, a 

comezar pola persoa responsábel que 

exerce as funcións da dirección do 

mesmo, para recordarlle o alcance da 

Ordenanza municipal reguladora do uso 

do galego no Concello da Coruña e 

demais lexislación vixente, 

especialmente no que ten a ver co dereito 

da cidadanía a ser atendida en galego e 

como mínimo a poder utilizar o galego 

con normalidade na súa relación con 

calquera servizo público, quer prestado 

de maneira directa polo Concello, quer 

prestado por medio dunha concesionaria. 

 

 

Noveno. Rogo oral para a creación 

dun servizo municipal de 

almacenamento temporal ou consigna 

para efectos persoais de persoas en 

situación de senfogarismo. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Moitas grazas. O Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego formula o 

seguinte rogo oral: que o Goberno local 

habilite en varios puntos da cidade un 

servizo municipal de consigna ou 

almacenamento para que as persoas en 

situación de senfogarismo poidan gardar 

e acceder de forma segura os seus 

efectos persoais. 

 

Décimo. Rogo oral respecto da 

necesidade de facilitar o pago de taxas 

nas actividades socioculturais dos 

centros cívicos. 

 

Ademais formula un rogo no sentido de 

que o Goberno municipal permita e faga 

de la Ordenanza municipal reguladora de 

uso de lengua gallega. 

 

Un usuario coruñés del complejo 

deportivo de San... Perdón, ruego que el 

Gobierno municipal dé las oportunas 

instrucciones a la empresa concesionaria 

del complejo deportivo de San Diego, 

empezando por la persona responsable 

que ejerce las funciones de la dirección 

del mismo, para recordarle el alcance de 

la Ordenanza municipal reguladora del 

uso del gallego en el Ayuntamiento de A 

Coruña y demás legislación vigente, 

especialmente en lo relativo al derecho de 

la ciudadanía a ser atendida en gallego y 

como mínimo a poder utilizar el gallego 

con normalidad en su relación con 

cualquier servicio público, ora prestado 

de manera directa por el Ayuntamiento, 

ora prestado por medio de una 

concesionaria. 

 

Noveno. Ruego oral para la creación de 

un servicio municipal de 

almacenamiento temporal o consigna 

para efectos personales de personas en 

situación de sinhogarismo. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Muchas gracias. El Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego formula el 

siguiente ruego oral: que el Gobierno 

local habilite en varios puntos de la 

ciudad un servicio municipal de consigna 

o almacenamiento para que las personas 

en situación de sinhogarismo puedan 

guardar y acceder de forma segura sus 

efectos personales. 

 

Décimo. Ruego oral respecto a la 

necesidad de facilitar el pago de tasas en 

las actividades socioculturales de los 

centros cívicos. 

 

Además formula un ruego en el sentido de 

que el Gobierno municipal permita y haga 
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posible unha alternativa presencial na 

tramitación do pagamento das 

actividades socioculturais dos centros 

cívicos co fin de non impedir o seu 

acceso a cidadáns non habituados ós 

procedementos electrónicos ou sen 

acceso normalizado ós mesmos e que, 

así mesmo, signifiquen criterios entre as 

diferentes áreas municipais para non 

afondar na fenda dixital. 

 

Isto é todo. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó BNG. 

 

Por aclararlle a dúbida, señora Veira, que 

estaba preocupada porque ó marchar os 

concelleiros non sabía a quen dirixir os 

rogos. Simplemente aclararlle que os 

rogos se presentan á Alcaldía-

Presidencia cuxa titularidade a ostento 

eu como alcaldesa-presidenta. Van 

dirixidos a min en tanto que órgano que 

preside a Corporación. Entón, quede 

tranquila porque aínda que algún 

concelleiro teña que saír puntualmente 

do Pleno, estando eu aquí xa sabe a quen 

ten que dirixir os rogos, como alcaldesa, 

como presidenta da Corporación, que se 

dirixen por norma xeral ó Goberno 

municipal, tendo os concelleiros e 

concelleiras delegadas as competencias 

que corresponden pola Lei de Bases de 

Réxime Local a quen ostenta a Alcaldía-

Presidencia. 

 

Moitas grazas ó BNG. 

 

Turno para o Partido Popular, poden 

empezar. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo a 

posible una alternativa presencial en la 

tramitación del pago de las actividades 

socioculturales de los centros cívicos con 

el fin de no impedir su acceso a 

ciudadanos no habituados a los 

procedimientos electrónicos o sin acceso 

normalizado a los mismos y que, 

asimismo, signifiquen criterios entre las 

diferentes áreas municipales para no 

ahondar en la brecha digital. 

 

Esto es todo. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al BNG. 

 

Por aclararle la duda, señora Veira, que 

estaba preocupada porque al marcharse 

los concejales no sabía a quién dirigir los 

ruegos. Simplemente aclararle que los 

ruegos se presentan a la Alcaldía-

Presidencia cuya titularidad la ostento yo 

como alcaldesa-presidenta. Van dirigidos 

a mí en tanto que órgano que preside la 

Corporación. Entonces, quédese 

tranquila porque aunque algún concejal 

tenga que salir puntualmente del Pleno, 

estando yo aquí ya sabe a quién tiene que 

dirigir los ruegos, como alcaldesa, como 

presidenta de la Corporación, que se 

dirigen por norma general al Gobierno 

municipal, teniendo los concejales y 

concejalas delegadas las competencias 

que corresponden por la Ley de Bases de 

Régimen Local a quién ostenta la 

Alcaldía-Presidencia. 

 

Muchas gracias al BNG. 

 

Turno para el Partido Popular, pueden 

empezar. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo a 
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accesibilidade do Concello 
 

Señora López Sánchez 

 

Rogo oral do Partido Popular relativo á 

accesibilidade do Concello. 

 

Dotar de accesibilidade universal ó 

edificio do Concello, incluíndo as 

dependencias adxudicadas ós diferentes 

grupos municipais e o cambio do 

elevador da entrada que non permite o 

acceso a moitos usuarios de cadeiras de 

rodas automáticas debido ó seu tamaño, 

negándolle a entrada na casa de todos os 

coruñeses e coruñesas a ditas persoas. 

 

 

Segundo. Rogo oral relativo á 

accesibilidade no teatro Rosalía de 

Castro. 
 

Rogo do Partido Popular: que se realicen 

as reformas necesarias no teatro Rosalía 

para acadar o número de prazas 

reservadas exixidas por lei —neste intre 

serían sete— e que se reserven de xeito 

obrigatorio o asento anexo a cada unha 

destas prazas para o acompañante como 

tamén manda a lei. 

 

Terceiro. Rogo relativo á fenda dixital 

nos maiores. 

 

Rogo relativo á fenda dixital nos 

maiores. Ter en conta a fenda dixital 

nesta franxa de idade para poñer en 

coñecemento as actividades organizadas 

polo Concello, de xeito que non só sexan 

anunciadas a través da páxina web do 

Concello, senón a través doutros medios 

máis accesibles para as persoas maiores. 

 

 

Grazas. 

 

Ás catorce horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

accesibilidad del Ayuntamiento 

 

Señora López Sánchez 

 

Ruego oral del Partido Popular relativo a 

la accesibilidad del Ayuntamiento. 

 

Dotar de accesibilidad universal al 

edificio del Ayuntamiento, incluyendo las 

dependencias adjudicadas a los diferentes 

grupos municipales y el cambio del 

elevador de la entrada que no permite el 

acceso a muchos usuarios de sillas de 

ruedas automáticas debido a su tamaño, 

negándole la entrada en la casa de todos 

los coruñeses y coruñesas a dichas 

personas. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a la 

accesibilidad en el teatro Rosalía de 

Castro. 

 

Ruego del Partido Popular: que se 

realicen las reformas necesarias en el 

teatro Rosalía para alcanzar el número de 

plazas reservadas exigidas por ley —en 

este momento serían siete— y que se 

reserve de manera obligatoria el asiento 

anexo a cada una de estas plazas para el 

acompañante como también manda la ley. 

 

Tercero. Ruego relativo a la brecha 

digital en los mayores. 

 

Ruego relativo a la brecha digital en los 

mayores. Tener en cuenta la brecha 

digital en esta franja de edad para poner 

en conocimiento las actividades 

organizadas por el Ayuntamiento, de 

manera que no solo sean anunciadas a 

través de la página web del Ayuntamiento, 

sino a través de otros medios más 

accesibles para las personas mayores. 

 

Gracias. 

 

A las catorce horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 



 

 

 
 

224 

 

señor Lage Tuñas. 
 

Cuarto. Rogo oral relativo ao Plan de 

Emprego Local. 
 

Señora Fontela Baro 
 

Rogo oral relativo ó Plan de Emprego 

Local. O Grupo municipal do Partido 

Popular realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal reactive, impulse e 

dote de contido e investimento real nos 

próximos orzamentos o Plan Local polo 

Emprego e que inicie os traballos 

precisos para a actualización e 

adaptación do Plan de Empleo Local á 

nova realidade do mercado laboral. 

 

Quinto. Rogo oral relativo ao acceso 

ao colexio das Franciscanas. 

 

Rogo oral relativo ao acceso ao colexio 

das Franciscanas. O Grupo municipal 

do Partido Popular roga que se aceleren 

e finalicen o máis axiña posible as obras 

da rede de sumidoiros da rúa Mariana 

Mogas Fontcuberta e no seu caso que se 

adapten medidas profesionais ata a 

finalización das mesmas para dotar aos 

menores e ás familias de accesos 

seguros e visibles ao centro escolar 

Sacro Corazón-Franciscanas. 

 

Grazas. 

 

Sexto. Rogo oral relativo á presenza 

de ratas en diferentes barrios da 

cidade. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Rogo oral do Partido Popular relativo á 

presenza de ratas en diferentes barrios 

da cidade. 

 

Rogamos que o Goberno municipal, a 

través da súa área de Medio Ambiente, 

adopte medidas oportunas e urxentes 

señor Lage Tuñas. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo al Plan de 

Empleo Local. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Ruego oral relativo al Plan de Empleo 

Local. El Grupo municipal del Partido 

Popular realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal reactive, impulse y 

dote de contenido e inversión real en los 

próximos presupuestos el Plan Local por 

el Empleo y que inicie los trabajos 

precisos para la actualización y 

adaptación del Plan de Empleo Local a la 

nueva realidad del comprado laboral. 

 

Quinto. Ruego oral relativo al acceso al 

colegio de las Franciscanas. 

 

Ruego oral relativo al acceso al colegio de 

las Franciscanas. El Grupo municipal del 

Partido Popular ruega que se aceleren y 

finalicen a la mayor brevedad las obras de 

alcantarillado de la calle Mariana Mogas 

Fontcuberta y en su caso que se adapten 

medidas profesionales hasta la 

finalización de las mismas para dotar a los 

menores y a las familias de accesos 

seguros y visibles al centro escolar 

Sagrado Corazón-Franciscanas. 

 

Gracias. 

 

Sexto. Ruego oral relativo a la presencia 

de ratas en diferentes barrios de la 

ciudad. 

 

Señora Catalán Morcillo 
 

Ruego oral del Partido Popular relativo a 

la presencia de ratas en diferentes barrios 

de la ciudad. 

 

Rogamos que el Gobierno municipal, a 

través de su área de Medio Ambiente, 

adopte medidas oportunas y urgentes para 
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para dar fin a este abandono de certos 

barrios como Elviña, Monelos, 

Martinete, Sector 7 Recinto Feiral ou 

Someso, que non fai senón prexudicar 

aínda máis a imaxe da nosa cidade, cada 

vez máis descoidada e carente de 

mantemento, levando a cabo tarefas de 

desratización necesarias que dean por 

resolto o problema en todos estes 

barrios. 

 

Sétimo. Rogo oral relativo á 

colocación dunha varanda de 

protección na rúa Montes, zona IES 

de Monelos. 

 

Rogo oral do Partido Popular relativo á 

colocación de varanda de protección na 

rúa Montes, zona IES de Monelos. 

 

Rogamos que o Goberno municipal 

coloque unha varanda protectora na 

devandita vía ou ben elementos que 

favorezan a accesibilidade dos usuarios 

ao Instituto de Monelos, ademais de 

levar a cabo tarefas de mantemento das 

zonas con vexetación que invaden a 

calzada e estreitan aínda máis a zona de 

paso. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo á roza dun 

solar abandonado no barrio do 

Martinete. 

 

Rogo oral do Partido Popular relativo á 

roza do solar abandonado no barrio do 

Martinete. 

 

Que o Goberno municipal leve a cabo as 

tarefas oportunas para acometer os 

labores de limpeza e roza deste solar, 

dado que repercute na proliferación de 

especies animais e vexetais invasoras, 

ademais de perpetuar o abandono do 

barrio por falta de hixiene e 

salubridade. 

 

Noveno. Rogo oral relativo ao 

dar fin a este abandono de ciertos barrios 

como Elviña, Monelos, Martinete, Sector 

7 Recinto Ferial o Someso, que no hace 

sino perjudicar aún más la imagen de 

nuestra ciudad, cada vez más descuidada y 

carente de mantenimiento, llevando a cabo 

tareas de desratización necesarias que den 

por zanjado el problema en todos estos 

barrios. 

 

 

Séptimo. Ruego oral relativo a la 

colocación de una barandilla de 

protección en la calle Montes, zona IES 

de Monelos. 
 

Ruego oral del Partido Popular relativo a 

la colocación de barandilla de protección 

en la calle Montes, zona IES de Monelos. 

 

Rogamos que el Gobierno municipal 

coloque una barandilla protectora en dicha 

vía o bien elementos que favorezcan la 

accesibilidad de los usuarios al Instituto de 

Monelos, además de llevar a cabo tareas 

de mantenimiento de las zonas con 

vegetación que invaden la calzada y 

estrechan aún más la zona de paso. 

 

 

Octavo. Ruego oral relativo al desbroce 

de un solar abandonado en el barrio de O 

Martinete. 
 

Ruego oral del Partido Popular relativo al 

desbroce del solar abandonado en el barrio 

del Martinete. 

 

Que el Gobierno municipal lleve a cabo 

las tareas oportunas para acometer las 

labores de limpieza y desbroce de este 

solar, dado que repercute en la 

proliferación de especies animales y 

vegetales invasoras, además de perpetuar 

el abandono del barrio por falta de higiene 

y salubridad. 

 

Noveno. Ruego oral relativo al Consello 



 

 

 
 

226 

 

Consello Escolar Municipal. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Boas tardes, moitas grazas. 

 

Rogo oral do Grupo municipal do 

Partido Popular relativo ao Consello 

Escolar Municipal no que instamos o 

Goberno municipal a que convoque ao 

Consello Escolar Municipal ao longo do 

último trimestre deste ano, tendo en 

consideración que no anterior mandato 

só reuniuse en dúas ocasións, sendo a 

última vez en xaneiro de 2021 e que o 

programa do Goberno municipal 

comprometíase a convertelo nun espazo 

de debate, participación e laboratorio 

de ideas, e co obxectivo de poder 

analizar o inicio do curso escolar nos 

centros educativos, coñecer o estado do 

mantemento dos mesmos, compartir a 

programación prevista e dar os 

primeiros pasos para a planificación do 

próximo curso. 

 

Décimo. Rogo oral relativo ao 

mantemento de centros educativos. 

 

Seguinte rogo oral relativo ao 

mantemento dos centros educativos no 

que o Grupo municipal do Partido 

Popular roga que o Goberno municipal 

—e ante a situación que algúns centros 

educativos da nosa cidade e as súas 

zonas próximas atopábanse ao comezo 

do curso escolar, impedían que levasen 

con total normalidade as súas diferentes 

actividades— estableza un plan de 

mantemento e de mellora continua nos 

centros educativos da cidade co 

obxectivo de paliar as deficiencias en 

cada un deles e poder alcanzar os 

mínimos esixibles á altura do ensino 

impartido nos devanditos centros. 

 

Décimo primeiro. Rogo oral relativo 

ao asfaltado da rúa Ramón da Sagra. 

Escolar Municipal. 
 

Señor Mora do Campo 
 

Buenas tardes, muchas gracias. 

 

Ruego oral del Grupo municipal del 

Partido Popular relativo al Consello 

Escolar Municipal en el que instamos al 

Gobierno municipal a que convoque al 

Consello Escolar Municipal a lo largo del 

último trimestre de este año, teniendo en 

cuenta que en el anterior mandato solo se 

reunió en dos ocasiones, siendo la última 

vez en enero de 2021 y que el programa 

del Gobierno municipal se comprometía a 

convertirlo en un espacio de debate, 

participación y laboratorio de ideas, y con 

el objetivo de poder analizar el inicio del 

curso escolar en los centros educativos, 

conocer el estado del mantenimiento de 

los mismos, compartir la programación 

prevista y dar los primeros pasos de cara a 

la planificación del próximo curso. 

 

 

Décimo. Ruego oral relativo al 

mantenimiento de centros educativos. 
 

Siguiente ruego oral relativo al 

mantenimiento de los centros educativos 

en el que el Grupo municipal del Partido 

Popular ruega que el Gobierno municipal 

—y ante la situación que algunos centros 

educativos de nuestra ciudad y sus zonas 

próximas se encontraban al inicio del 

curso escolar, impedían que se llevasen 

con total normalidad sus diferentes 

actividades— establezca un plan de 

mantenimiento y de mejora continua en 

los centros educativos de la ciudad con el 

objetivo de paliar las deficiencias en cada 

uno de ellos y poder alcanzar los mínimos 

exigibles a la altura de la enseñanza 

impartida en dichos centros. 

 

Décimo primero. Ruego oral relativo al 

asfaltado de la calle Ramón de la Sagra. 
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Rogo oral do Grupo municipal do 

Partido Popular relativo ao asfaltado da 

rúa Ramón da Sagra e Federico Tapia 

na que instamos o Goberno municipal a 

que proceda, ante a situación da 

presenza dunha focha que constitúe un 

perigo para os automóbiles e os peóns, 

así como o asfaltado irregular da rúa 

Federico Tapia, a que proceda á 

reparación das mesmas co fin de 

mellorar o seu estado. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo segundo. Rogo oral relativo ó 

edificio sito na rúa Damas número 3. 
 

Señor San Claudio Yáñez 
 

Rogo oral do Partido Popular relativo ó 

estado do edificio sito na rúa Damas 

número 3. 

 

Señora alcaldesa, rógolle que se adopten 

urxentemente as intervencións que 

garantan a seguridade e salubridade no 

edificio e a súa contorna, que leva valado 

un ano, onde existen serios problemas 

para os veciños. Roedores, pulgas, 

insectos e aves campan ás súas anchas 

trasladándose tamén a edificacións 

lindeiras; que se aceleren os trámites 

para proceder á venda forzosa do 

inmoble, tal e como acordou o Concello 

fai seis meses. 

 

Décimo terceiro. Rogo oral relativo ós 

olmos do xardín de San Carlos. 
 

Rogo oral relativo ós olmos do xardín de 

San Carlos. 

 

Señora alcaldesa, rógolle que se adopten 

as medidas necesarias para protexer os 

históricos olmos evitando a expansión da 

praga de grafiosis ó resto de exemplares; 

que se adopte de forma prioritaria un 

 

Ruego oral del Grupo municipal del 

Partido Popular relativo al asfaltado de la 

calle Ramón de la Sagra y Federico Tapia 

en la que instamos al Gobierno municipal 

a que proceda, ante la situación de la 

presencia de un socavón que constituye un 

peligro para los automóviles y los 

peatones, así como el asfaltado irregular 

de la calle Federico Tapia, a que proceda 

a la reparación de las mismas con el fin de 

mejorar su estado. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo segundo. Ruego oral relativo al 

edificio sito en la calle Damas número 3. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Ruego oral del Partido Popular relativo al 

estado del edificio sito en la calle Damas 

número 3. 

 

Señora alcaldesa, le ruego que se adopten 

urgentemente las intervenciones que 

garanticen la seguridad y salubridad en el 

edificio y su entorno, que lleva vallado un 

año, donde existen serios problemas para 

los vecinos. Roedores, pulgas, insectos y 

aves campan a sus anchas trasladándose 

también a edificaciones colindantes; que 

se aceleren los trámites para proceder a 

la venta forzosa del inmueble, tal y como 

acordó el Ayuntamiento hace seis meses. 

 

 

Decimo tercero. Ruego oral relativo a los 

olmos del jardín de San Carlos. 

 

Ruego oral relativo a los olmos del jardín 

de San Carlos. 

 

Señora alcaldesa, le ruego que se adopten 

las medidas necesarias para proteger los 

históricos olmos evitando la expansión de 

la plaga de grafiosis al resto de 

ejemplares; que se adopte de forma 
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plan para a recuperación e conservación 

dos olmos do xardín de San Carlos que 

permita a reapertura do devandito 

enclave histórico que leva cinco meses 

pechado. 

 

Décimo cuarto. Rogo oral relativo á 

iluminación da nosa cidade. 

 

Señora No Varela 

 

O Grupo municipal Popular presenta un 

rogo oral relativo á iluminación da nosa 

cidade. 

 

Rogo que se cambien e potencien as 

luces dos farois da rúa Orillamar 

porque se pasean á tardiña polos seus 

arredores comprobarán que hai moitas 

zonas escuras, como noutras rúas da 

nosa cidade; que restablezan tamén os 

farois do Parque de Marte que como 

consecuencia das obras do colexio fan 

que á tardiña se converta nun paso 

escuro susceptible de inseguridade e 

foco de intimidación aos viandantes. 

 

Décimo quinto. Rogo oral relativo ás 

árbores da nosa cidade. 

 

Rogo oral relativo ás árbores da nosa 

cidade. 

 

Rogo que poden as árbores existentes na 

rúa Ramón do Cueto e noutras zonas da 

nosa cidade para que non entorpezan na 

vida dos veciños. 

 

Décimo sexto. Rogo oral relativo aos 

roubos nos comercios. 

 

O Grupo municipal Popular presenta o 

seguinte rogo oral relativo aos roubos 

nos comercios, por iso rogo que o 

Goberno municipal poña data para 

reunirse coas asociacións de 

comerciantes para dar solución a estes 

problemas que non podo enumerar por 

prioritaria un plan para la recuperación y 

conservación de los olmos del jardín de 

Sano Carlos que permita la reapertura del 

dicho enclave histórico que lleva cinco 

meses cerrado. 

 

Décimo cuarto. Ruego oral relativo a la 

iluminación de nuestra ciudad. 

 

Señora No Varela 
 

El Grupo municipal Popular presenta un 

ruego oral relativo a la iluminación de 

nuestra ciudad. 

 

Ruego que se cambien y potencien las 

luces de las farolas de la calle Orillamar 

porque si pasean al atardecer por sus 

alrededores comprobarán que hay muchas 

zonas oscuras, como en otras calles de 

nuestra ciudad; que restablezcan también 

las farolas del Parque de Marte que como 

consecuencia de las obras del colegio 

hacen que al atardecer se convierta en un 

paso oscuro susceptible de inseguridad y 

foco de intimidación a los viandantes. 

 

Décimo quinto. Ruego oral relativo a los 

árboles de nuestra ciudad. 
 

Ruego oral relativo a los árboles de 

nuestra ciudad. 

 

Ruego que poden los árboles existentes en 

la calle Ramón del Cueto y en otras zonas 

de nuestra ciudad para que no entorpezcan 

en la vida de los vecinos. 

 

Décimo sexto. Ruego oral relativo a los 

robos en los comercios. 
 

El Grupo municipal Popular presenta el 

siguiente ruego oral relativo a los robos en 

los comercios, por ello ruego que el 

Gobierno municipal ponga fecha para 

reunirse con las asociaciones de 

comerciantes para dar solución a estos 

problemas que no puedo enumerar por 
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estar na exposición de motivos, seguindo 

a aplicación da Terceira Lei de Newton 

que propón a señora alcaldesa neste 

pleno. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo sétimo. Rogo oral relativo ao 

deporte inclusivo. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O seguinte rogo é relativo ao deporte 

inclusivo e rogo ao Goberno municipal 

e á señora alcaldesa que se realicen as 

xestións oportunas para solucionar a 

ineficacia da xestión do Goberno de Inés 

Rey e se proceda á execución inmediata 

do programa “Escoita” para permitir a 

plena integración das persoas con 

discapacidade visual da nosa cidade por 

un importe de 10.860 € máis IVE. 

 

 

Décimo oitavo. Rogo oral relativo ao 

trofeo Teresa Herrera de baloncesto 

feminino. 

 

O seguinte rogo fai relación ao trofeo 

Teresa Herrera de baloncesto feminino. 

 

Rogo que este goberno municipal realice 

as xestións oportunas para solucionar o 

problema que ten o Club Maristas de 

Baloncesto Feminino en relación á 

organización ou non do trofeo Teresa 

Herrera de baloncesto feminino porque, 

primeiro, a data de hoxe esta entidade 

descoñece se teñen que organizar este 

torneo tan relevante para a nosa cidade 

e sobre todo para a promoción do 

deporte feminino; segundo, a data de 

hoxe esta entidade segue sen descoñecer 

se dispón dunha partida orzamentaria 

para asumir os gastos relativos á súa 

organización, xa que o convenio non 

estar en la exposición de motivos, 

siguiendo la aplicación de la Tercera Ley 

de Newton que propone la señora 

alcaldesa en este pleno. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo séptimo. Ruego oral relativo al 

deporte inclusivo. 

 

Señor García Fernández 
 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El siguiente ruego es relativo al deporte 

inclusivo y ruego al Gobierno municipal y 

a la señora alcaldesa que se realicen las 

gestiones oportunas para solucionar la 

ineficacia de la gestión del Gobierno de 

Inés Rey y se proceda a la ejecución 

inmediata del programa “Escoita” para 

permitir la plena integración de las 

personas con discapacidad visual de 

nuestra ciudad por un importe de 10.860 € 

más IVA. 

 

Décimo octavo. Ruego oral relativo al 

trofeo Teresa Herrera de baloncesto 

femenino. 
 

El siguiente ruego hace relación al trofeo 

Teresa Herrera de baloncesto femenino. 

 

Ruego que este gobierno municipal realice 

las gestiones oportunas para solucionar el 

problema que tiene el Club Maristas de 

Baloncesto Femenino en relación a la 

organización o no del trofeo Teresa 

Herrera de baloncesto femenino porque, 

primero, a fecha de hoy esta entidad 

desconoce si tienen que organizar este 

torneo tan relevante para nuestra ciudad y 

sobre todo para la promoción del deporte 

femenino; segundo, a fecha de hoy esta 

entidad sigue sin desconocer si dispone de 

una partida presupuestaria para asumir los 

gastos relativos a su organización, ya que 

el convenio no especifica nada y se les 
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especifica nada e débeselles o custo do 

último trofeo Teresa Herrera de 

baloncesto feminino; terceiro, a día de 

hoxe nas redes da área de Deportes 

municipal aparece datas na súa 

programación para a organización 

deste campionato; e cuarto, a día de 

hoxe solicitaron reunións con 

responsables municipais e aínda non 

dispoñen nin de data, nin de lugar para 

poder planificar a tempada do club máis 

representativo do baloncesto feminino 

da nosa cidade. 

 

Décimo noveno. Rogo oral relativo a 

deporte saúde. 

 

O seguinte rogo é do deporte saúde. 

Rogo que este goberno municipal realice 

as xestións oportunas para que a 

entidade deportiva Volvoretas Dragón 

Boats BCS sexa recibida pola alcaldesa 

ou polo concelleiro de Fomento e 

Promoción da cidade ou polo 

concelleiro de Deporte para que 

coñezan a realidade deste grupo de 

mulleres que practican o piragüismo 

como ferramenta para previr e mellorar 

o problema derivado do tratamento do 

cancro de mama. 

 

Vixésimo. Rogo oral relativo á débeda 

pendente co OAR Coruña 1952. 

 

E o último rogo é a débeda pendente co 

OAR Coruña 1952 e rogo que este 

goberno municipal realice as xestións 

oportunas para solucionar o 

compromiso adquirido para liquidar a 

débeda deste concello co Club Atlético 

Recreativa Cidade Vella OAR 1952 a 

través dun contrato e da factura 

presentada por esta entidade, xa que hai 

un ano e cinco meses, despois de que 

esta entidade ten que facer fronte aos 

gastos que orixinaron esta fase de 

ascenso e que o Goberno de Inés Rey 

comprometeuse a sufragar. 

adeuda el coste del último trofeo Teresa 

Herrera de baloncesto femenino; tercero, a 

día de hoy en las redes del Área de 

Deportes municipal aparece fechas en su 

programación para la organización de este 

campeonato; y cuarto, a día de hoy han 

solicitado reuniones con responsables 

municipales y todavía no disponen ni de 

fecha, ni de lugar para poder planificar la 

temporada del club más representativo del 

baloncesto femenino de nuestra ciudad. 

 

 

 

Décimo noveno. Ruego oral relativo a 

deporte salud. 
 

El siguiente ruego es del deporte salud. 

Ruego que este gobierno municipal realice 

las gestiones oportunas para que la entidad 

deportiva Volvoretas Dragón Boats BCS 

sea recibida por la alcaldesa o por el 

concejal de Fomento y Promoción de la 

ciudad o por el concejal de Deporte para 

que conozcan la realidad de este grupo de 

mujeres que practican el piragüismo como 

herramienta para prevenir y mejorar el 

problema derivado del tratamiento del 

cáncer de mama. 

 

 

Vigésimo. Ruego oral relativo a la deuda 

pendiente con el OAR Coruña 1952. 
 

Y el último ruego es la deuda pendiente 

con el OAR Coruña 1952 y ruego que este 

gobierno municipal realice las gestiones 

oportunas para solucionar el compromiso 

adquirido para liquidar la deuda de este 

concello con el Club Atlético Recreativa 

Ciudad Vieja OAR 1952 a través de un 

contrato y de la factura presentada por esta 

entidad, ya que hace un año y cinco meses, 

después de que esta entidad tiene que 

hacer frente a los gastos que originaron 

esta fase de ascenso y que el Gobierno de 

Inés Rey se comprometió a sufragar. 
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Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Vixésimo primeiro. Rogo oral relativo 

á limpeza das entradas de garaxe do 

mercado de Santa Lucía.  

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. Bos días a todos. 

 

Rogo que o Goberno municipal proceda 

de maneira inmediata a retirar o lixo e 

porcallada acumulada nas ramplas de 

acceso ao garaxe do mercado de Santa 

Lucía, das rúas Inés de Castro e 

pasadizo de Pernas, dada a molestia e o 

cheiro que causa aos cidadáns e que 

supón un problema de saúde e de hixiene 

moi grave. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Vixésimo segundo. Rogo oral relativo 

á colonia felina de Vío. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Rogo sobre Vío. Que o Goberno 

municipal adopte as medidas necesarias 

para controlar o número de exemplares 

de gatos existentes e se integre dentro do 

programa dos servizos municipais de 

colonias felinas para poder controlar a 

estes animais coas garantías adecuadas. 

 

 

Vixésimo terceiro. Rogo oral relativo 

á inexistencia de placas de 

nomenclatura nas rúas María Pineda 

e Francisco Catoira. 

 

Rogo oral relativo á inexistencia de 

placas de nomenclatura nas rúas María 

Pineda e Francisco Catoira. Que o 

Goberno municipal instale en calquera 

das catro esquinas unhas placas que 

indiquen o nome das rúas Mariana 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Vigésimo primero. Ruego oral relativo a 

la limpieza de las entradas de garaje del 

mercado de Santa Lucía.  

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. Buenos días a todos. 

 

Ruego que el Gobierno municipal proceda 

de manera inmediata a retirar la basura y 

porquería acumulada en las rampas de 

acceso al garaje del mercado de Santa 

Lucía, de las calles Inés de Castro y 

pasadizo de Pernas, dada la molestia y el 

olor que causa a los ciudadanos y que 

supone un problema de salud y de higiene 

muy grave. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Vigésimo segundo. Ruego oral relativo a 

la colonia felina de Vío. 

 

Señor Amado de la Fuente 
 

Ruego sobre Vío. Que el Gobierno 

municipal adopte las medidas necesarias 

para controlar el número de ejemplares de 

gatos existentes y se integre dentro del 

programa de los servicios municipales de 

colonias felinas para poder controlar a 

estos animales con las garantías 

adecuadas. 

 

Vigésimo tercero. Ruego oral relativo a la 

inexistencia de placas de nomenclatura 

en las calles María Pineda y Francisco 

Catoira. 
 

Ruego oral relativo a la inexistencia de 

placas de nomenclatura en las calles María 

Pineda y Francisco Catoira. Que el 

Gobierno municipal instale en cualquiera 

de las cuatro esquinas unas placas que 

indiquen el nombre de las calles Mariana 
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Pineda e Francisco Catoira e que o 

Concello ao mesmo tempo realice unha 

revisión de todas as que faltan no barrio. 

 

 

Vixésimo cuarto. Rogo oral relativo 

aos barrios de Feáns e Mesoiro. 

 

E un último rogo sobre os barrios de 

Feáns e Mesoiro. Que o Goberno 

municipal adopte as medidas oportunas 

e a maior brevidade para emendar as 

deficiencias que —as deixo por escrito— 

existen nos barrios de Feáns e Mesoiro 

Vello e poden evitar que se produzan 

situacións de perigo innecesarias para 

os coches e peóns. 

 

E un último rogo, que a señora Inés Rey 

controle o tempo de Lage porque mala 

profesora castigounos a todos. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 
 

Moitas grazas. 

 

Señor Amado, mire, a última parte non 

constará oficialmente como rogo, toda 

vez que non estaba rexistrado. Nada 

máis. 

 

Rogos escritos. 

 

ROGOS ESCRITOS 

PRESENTADOS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeiro. Rogo escrito sobre a falta de 

limpeza do patio do CEIP Anxo da 

Garda. 
 

Rogo que o Goberno municipal dea as 

instrucións necesarias para que se 

proceda á urxente limpeza do patio do 

CEIP Anxo da Garda asegurando as 

Pineda y Francisco Catoira y que el 

Ayuntamiento al mismo tiempo realice 

una revisión de todas las que faltan en el 

barrio. 

 

Vigésimo cuarto. Ruego oral relativo a 

los barrios de Feáns y Mesoiro. 
 

Y un último ruego sobre los barrios de 

Feáns y Mesoiro. Que el Gobierno 

municipal adopte las medidas oportunas y 

a mayor brevedad para subsanar las 

deficiencias que —las dejo por escrito— 

existen en los barrios de Feáns y Mesoiro 

Viejo y pueden evitar que se produzcan 

situaciones de peligro innecesarias para 

los coches y peatones. 

 

Y un último ruego, que la señora Inés Rey 

controle el tiempo de Lage porque mala 

profesora nos ha castigado a todos. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 
 

Muchas gracias. 

 

Señor Amado, mire, la última parte no 

constará oficialmente como ruego, toda 

vez que no estaba registrado. Nada más 

 

 

Ruegos escritos. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 
 

 

Primero. Ruego escrito sobre la falta de 

limpieza del patio del CEIP Anxo da 

Garda. 

 

Ruego que el Gobierno municipal dé las 

instrucciones necesarias para que se 

proceda a la urgente limpieza del patio del 

CEIP Anxo da Garda asegurando las 
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debidas condicións de hixiene e 

salubridade. 

 

Segundo. Rogo escrito sobre a 

necesidade de poda de árbores no 

Barrio das Flores. 
 

Rogo que o Goberno municipal dea as 

instrucións necesarias para que se 

proceda, no período oportuno, á poda do 

piñeiro situado no Barrio das Flores á 

altura do Bloque 24 sito na Rúa 

Camelias. 

 

Terceiro. Rogo escrito sobre o estado 

da rúa das Margaridas no Barrio das 

Flores. 
 

Rogo que o Goberno municipal dea as 

instrucións necesarias para que se 

proceda, coa máxima urxencia, á 

reparación do pavimento e á limpeza e 

adecentamento da rúa das Margaridas. 

 

 

Cuarto. Rogo escrito urxindo a 

reparación dun contedor situado na 

rúa Barcelona. 
 

Rogo que o Goberno municipal dea as 

instrucións oportunas para reparar de 

maneira inmediata os contedores 

soterrados da rúa Barcelona e para que, 

coa mesma celeridade, revise 

periodicamente o estado de 

conservación destes equipamentos a fin 

de garantir o seu bo funcionamento e 

evitar percances ou danos a persoas 

usuarias e viandantes. 

 

ROGOS ESCRITOS 

PRESENTADOS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeiro. Rogo escrito relativo á 

reparación de deficiencias ostensibles 

na asfaltado da área de 

debidas condiciones de higiene y 

salubridad. 

 

Segundo. Ruego escrito sobre la 

necesidad de poda de árboles en el Barrio 

de las Flores. 

 

Ruego que el Gobierno municipal dé las 

instrucciones necesarias para que se 

proceda, en el período oportuno, a la poda 

del pino situado en el Barrio de las Flores 

a la altura del Bloque 24 sito en la Calle 

Camelias. 

 

Tercero. Ruego escrito sobre el estado de 

la calle de las Margaridas en el Barrio de 

las Flores. 

 

Ruego que el Gobierno municipal dé las 

instrucciones necesarias para que se 

proceda, con la máxima urgencia, a la 

reparación del pavimento y a la limpieza 

y adecentamiento de la calle de las 

Margaridas. 

 

Cuarto. Ruego escrito urgiendo la 

reparación de un contenedor situado en 

la calle Barcelona. 

 

Ruego que el Gobierno municipal dé las 

instrucciones oportunas para reparar de 

manera inmediata los contenedores 

soterrados de la calle Barcelona y para 

que, con la misma celeridad, revise 

periódicamente el estado de conservación 

de estos equipamientos a fin de garantizar 

su buen funcionamiento y evitar 

percances o daños a personas usuarias y 

viandantes. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

 

Primero. Ruego escrito relativo a la 

reparación de deficiencias ostensibles en 

el asfaltado del área de estacionamiento 
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estacionamento público na avenida de 

Glasgow. 

 

Rogo que se proceda canto antes á 

reparación ou substitución, no seu caso, 

do pavimento do recinto da avenida de 

Glasgow, co fin de mellorar o seu estado 

así como a imaxe do barrio. 

 

Segundo. Rogo escrito relativo ao 

barrio de Mesoiro Vello. 

 

Rogo que o Goberno municipal, o máis 

axiña posible, instale unha marquesiña 

á altura do número 90 da estrada de 

Mesoiro (DP-512) por ser unha parada 

de 3 colexios escolares. 

 

Así mesmo proceda ao corte das ramas 

dunha figueira sita á altura do número 

48 da mesma vía que invade a parada. 

 

Presidencia 
 

Ata aquí o Pleno ordinario do mes de 

outubro. 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

quince horas e nove minutos, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

 

público en la avenida de Glasgow. 
 

 

Ruego se proceda cuanto antes a la 

reparación o sustitución, en su caso, del 

pavimento del recinto de la avenida de 

Glasgow, con el fin de mejorar su estado 

así como la imagen del barrio. 

 

Segundo. Ruego escrito relativo al barrio 

de Mesoiro Vello. 
 

Ruego que el Gobierno municipal, a la 

mayor brevedad posible, instale una 

marquesina a la altura del número 90 de la 

carretera de Mesoiro (DP-512) por ser una 

parada de 3 colegios escolares. 

 

Asimismo proceda al corte de las ramas de 

una higuera sita a la altura del número 48 

de la misma vía que invade la parada. 

 

Presidencia 
 

Hasta aquí el Pleno ordinario del mes de 

octubre. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

quince horas y nueve minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 


